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CT, MAMMOGRAF, ONKOLÓGUS 

Nagykanizsa 
R É G I Ó K K A P U J A 

Megjelenik 21.000 példányban 

• 

KAMPÁNY A GÉPEKÉRT 
Az elmúlt hét végén jelent meg a 

Közbeszerzési Értesítőben a nagyka
nizsai kórház gép - műszerbeszerzési 
pályázata. Erről a kevéssé vájt fülű 
azt hinné, minden rendben van, a do
log megy a maga útján, most már 
visszavonhatatlanul. Hogy ez mennyi
re nincs így, és hogy mit lehet, lehetne 
tenni azért, hogy a jövő évben legyen 
CT és mammográf a kanizsai kórház
ban, arról dr. Szabó Csaba főigazgató
val beszélgettünk. 

- A jövő évben mindenképpen Kéret
nénk elérni azt. hogy a két. immáron 
hosszú évek óta óhajtolt diagnosztikai 
berendezés a kanizsai kórházba kerül
jön. Ennek megvásárlása a kórházra jö
vő évben komoly terhekel ró, hiszen fel
vállaltuk azt. hogy áldozatot hozunk a 
város helyett is. megértve a költségvetés 
helyzetét. 

- Valóban lesz pénz a gépekre'.' 
- A kórház költségvetéséből, ha szű

kösen is, de képesek leszünk kigazdál
kodni a szükséges pénzt, ám meg kell 
mondanom, ez komoly megterhelést je
lent az intézményre nézve, nagyon feszí
tetté teszi a jövő év pénzügyi terveit. 

- Bevonható-e a civil szféra a gépek 
árának előteremtésébe? 

- Mi is erre gondoltunk. Az alapötle
tet a kórház kerítésének felújítása adtu. 
Ott mór megtapasztaltuk a polgárok 
adakozókészségét, azt. hogy egy jó 
ügyért sok ember mozgósítható. Létre
hoztunk egy közalapítványt és első kör
ben az egy százalékokat szeretnénk meg

célozni. Több nagyvállalat ígéretét is 
bírjuk már. ahol a munkavállalók által 
felajánlható összegeket vélhetően ne
künk ajánlják fel majd. Szeretnénk, ha a 
CT és a mammográf megvásárlása ér
dekében mind szélesebb tömegek moz
dulnának meg, ha egy közadakozás által 
csökkenthetnénk a kórházra háruló ter
heket. 

- Mit terveznek még? 
- Szeretnénk egy átfogó kampányt in

dítani, amelybe bevonnánk az írott és az. 
elektronikus sajtót egyaránt. Szeretnénk 
képzőművészeket felkérni, hogy a kam
pány látványelemeinek megtervezésében 
működjenek közre. Fel kívánjuk venni a 
kapcsolatot a nagyobb áruházláncokkal, 
kereskedelmi egységekkel azért, hogy 
helyet adjanak majd a kampányunknak. 
Mozgósítunk az egészségügy területén 
dolgozó minden szakembert, hogy 
tegyenek meg mindent annak érdekében, 
hogy a polgárok tudatában legyenek mi
ért is fontos, és halogathatatlan ez az 
ügy. Szeretnénk egészségügyi felvilágo
sító előadásokat szervezni az átlagem
berek számára, ismertetni velük, milyen 
diagnosztikai lehetőségek rejlenek a CT• 
ben és a mammográfban. 

- Milyen előrelépést jelent szakmai
lag a kórház számára ennek a két diag
nosztikai berendezésnek a megvásárlá
sa? 

- Talán azphuik, akiknek van a csa
ládjában tumoros beteg, nem kell 
hosszan magyarázni, mit jelent a beteg és 
hozzátartozói számára az az idő, amit 

kétségek között, a vizsgálatokra, azok 
eredményeire várva töltenek el. Nem titok 
az. sem. hogy olykor hónapokat kell várni, 
míg a baj tényleges feltárása megtörté
nik, és a beteg életesélyei ezalatt jócskán 
csökkenhetnek. Azért fontos, hogy a 
kanizsai kórház is rendelkezzen ezekkel a 
berendezésekkel, mert így a betegség 
helyben diagnosztizálliatóvú válik, és a 
beavatkozásra is rövidebb idő alatt sor 
kerülhet. Szakembereink, akik a modem 
berendezésekkel tudnak dolgozni, már 
vannak, és olyanok is, akik a feltárást kö
vető beavatkozásokat képesek elvégezni. 

Természetesen e téren is szeretnénk 
továbblépni. Amennyiben a berendezé
seket sikerül megvásárolni, szeretnénk 
egy klinikai onkológust is foglalkoztatni, 
ezáltal a kúraszerű terápiák helyben is 
megoldhatók lennének, a betegek töme
geinek nem kellene időről időre más vá
rosokba utazni. A kórház adatai szerint 
az elmúlt évben kétezer olyan beteg volt, 
akiknek más városok intézményeibe kel
lett elutazniuk, hogy a szükséges kezelé
seket megkapják. Ezek az emberek önhi
bájukon kívül kerültek más városok kor
szerűbben felszerelt intézményeinek be
tegeihez, képest hátrányos helyzetbe, és 
ezt a hátrányt mi szeretnénk a polgárok 
áldozatvállalása révén csökkenteni. 

D. É. 
A FELAJÁNLÁSOKAT AZ 

„ÚJ KANIZSAI KÓRHÁZÉRT" 
ALAPÍTVÁNYRA VÁRJÁK. 

SZÁMLA SZÁMA: 
OTP 1749015-20032685 

iv o 
TISZTELT SPORTBARÁTUNK! 

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Oktatási, 
Kulturális és Sportbizottsága 

1999. december 6-án (hétfő) 17.00 órakor 
a polgármesteri hivatal alagsori tárgyalójában 

SPORTFÓRUMOT s z e r v e z . 

A rendezvénnyel cé lunk, hogy tá jékoztassuk a 
sportvezetőket , spor t szakembereke t vá rosunk 

sportfejlesztési cé lki tűzései ről , valamint m e g i s m e r 
jük a spor tszervezetek ilyen i rányú e lképzelése i t . 
Napirend: 
1.) Nagykan izsa megye i j o g ú város spo r tkoncep 

ciója ( tervezet) 
E lőadó : Ba logh Lász ló O K S B e lnöke 

2.) Nagykan izsa megye i j o g ú város spor t t ámoga tá 
si rendszerének rendele t te rveze te 
Előadó: Györek László önkormányzat i képviselő 

A RENDEZVÉNYRE 
TISZTELETTEL MEGHÍVOM. KÉREM, 

HOGY AKTÍV RÉSZVÉTELÉVEL SEGÍTSE 
KÖZÖS CÉLJAINK 

EREDMÉNYES MEGVALÓSÍTÁSÁT. 

Balogh László, O K S B e lnöke 
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KÜLÖNLEGES AJÁNDÉKOK 
VÁSÁRLÓINKNAK 

- Frissen vágott karácsonyfa, 

Electron egy 

BANKKÁRTYA 
ha Ön november-december 

hónapokban egyszerre, 
vagy több részletben 
10.001 Ft-ig vásárol. 

..Csak a legjobb elég jó!" 
Szeretettel várjuk az: 

S . B . S . AlkatrészCentrumban 
8800 Nagykanizsa, Eötvös tér 27. 

93/315-140 

Mennyiért nézzük 
jövőre? 

Bizonyára sokan megkapták már 
az UPC Magyarország Kft. nagyon 
dekoratív levélbe csomagolt áraján
latát és bizonyára sokan voltak olya
nok, akik a január elsejétől érvényes 
árak láttán nem túlzottan dobódtak 
fel Mindenki mindenütt azt hallja, 
hogy a jövő évi infláció egyjegyű 
lesz, így aztán nehezen érthető, mi
ért kétjegyű az áremelés mértéke, és 
miért éri el a harminc százalékot. 
Igazán örömteli, hogy a szociális 
csomag januártól is csak háromszáz 
forint lesz, de elgondolkoztató, hogy 
ehhez ki az. aki a jogszabályi kötel
mek révén hozzájuthat. Miértekről 
Bagladi József, az UPC Magyaror
szág Kft. Nagykanizsai Kirendeltsé
gének cégvezetője lapunk kérdésre 
elmondta, hogy az áremelés mértéke 
mögött nemcsak az infláció várható 
növekedését követő emelés áll, ha
nem a kínálat növekedése is Hiszen 
több magyarnyelvű, és idegen nyel
vű programmal is bővült a kábelen 
fogható csatornák száma. Új csator
na lesz például a Romantica, amely 
hölgyek körében bizonyára nagy 
népszerűségnek örvend majd, hiszen 
reggeltől estig a sokak körében ked
velt lágy hangvételű, bonyolult sze
relmi történeteket feldolgozó szink
ronizált sorozatok mennek rajta. 
Szintén magyar nyelvű lesz az alap
csomagban is hozzáférhető Reality 
TV, amely már a nevéből kideríthe-
tően a valóságról, természeti kataszt
rófákról, drámákról szól talán az ed
digiektől egy kicsit eltérő módon. 
Újdonság még a magyar nyelvű 
Nickelodeon, amelyből már ízelítőt 
kaphattak az időközben megszűnt 
MSAT nézői, ez a csatorna a rajzfil
mek kedvelőinek szól. 

D.É. 

A Kanizsa Újság 
Szerkesztősége elköltözőn. 
Új címünk: Nagykanizsa, 

Király u. 47.1. emelet. 

http://WMV4remaH.nMttv.hu


KÉPVISELŐI FOGADÓÓRÁK 
ANTALICS DEZSŐ és DR. GOGOS PÉTER a 14 és 15. számú választó

kerület önkormányzati képviselői fogadóórát és lakossági fórumot tartanak 
1999. december 9-én csütörtökön 18 órakor a Móricz Zsigmond Műve
lődési Ház klubtermében. A rendezvény vendége Törőcsik Pál, Nagykani
zsa megyei jogú város alpolgármestere. 

N a g y k a n i z s a m e g y e i j o g ú v á r o s p o l g á r m e s t e r e f e lh ívás t in téz 
a he ly i , ipari cé l ra k i a j á n l h a t ó i n g a t l a n t u l a j d o n n a l r e n d e l k e z ő 
m a g á n s z e m é l y e k h e z , g a z d a s á g i t á r s a s á g o k h o z és e g y é b s z e r v e 
z e t e k h e z . 

A p o l g á r m e s t e r i h iva t a l l e h e t ő s é g e t k í v á n b i z to s í t an i , h o g y a 
fen t i ekben é r in t e t t ek r e g i s z t r á l t a t h a s s á k i n g a t l a n u k a t a p o l g á r 
mes te r i h iva ta l v a g y o n g a z d á l k o d á s i c s o p o r t j á n á l . A r e g i s z t r á c i ó 
i n g y e n e s , a t o v á b b i a k b a n p e d i g a k i tö l tö t t a d a t l a p o k b ó l k é p z e t t 
a d a t b á z i s f o l y a m a t o s k a r b a n t a r t á s á t is i n g y e n vá l l a l juk . A s z o l 
gá l t a t á s l é n y e g e egyfa j t a d í j t a l an k ö z v e t í t é s , v a g y i s , h o g y a v á 
rost m e g k e r e s ő ( e l s ő s o r b a n k ü l f ö l d i ) b e f e k t e t ő k n e k b e t e k i n t é s t 
e n g e d j ü n k e b b e a d o k u m e n t á c i ó b a . C é l u n k , h o g y a b e f e k t e t ő k 
l ehe tő ség szer in t N a g y k a n i z s á n t a l á l j a n a k m e g f e l e l ő inga t l an t , 
l egyen az vá ros i v a g y e g y é b t u l a j d o n . 

A r eg i sz t r ác ió t e r m é s z e t e s e n n e m k ö t e l e z ő , d e fe l t é t l enü l a 
vá ros é rdeke i t s z o l g á l j a . 

A s z ü k s é g e s a d a t l a p a V a g y o n g a z d á l k o d á s i I r o d á n v a g y a 
po lgá rmes t e r i k a b i n e t n é l d í j m e n t e s e n b e s z e r e z h e t ő . 

K ö s z ö n e t t e l : 
Tüttő István p o l g á r m e s t e r 

Reagálás a KANI-Zsarura 
Szeptember 30-i számunk 

KANI-Zsatu rovatában megjelent 
hírre reagált dr. Velky László 
ügyvéd. A kérdéses írás a követ
kező volt: „az esti órákban 
nagyrécsei fiatalember jelentette 
be, hogy lakásán megjelent három 
ismeretlen fiatalember és bántal
mazlak. 

A bántalmazás során, nyolc na
pon túl gyógyuló, súlyos sérülése
kel szenvedett. A gyors rendőri 
intézkedés során elfogták a bűn
cselekménnyel alaposan gyanúsít
ható két nagykanizsai és egy oszt
rák állampolgárt. Ellenük bünte
tőeljárási kezdeményeztünk." 

Dr. Velky László, oszlrák vé
dence felhatalmazása alapján az 
alábbiakat közölte velünk, mint 
mondta a pontosság és a ténysze
rűség érdekében: 

A cikk állításával ellenlétben a 
nagyrécsei fiatalember számára a 
lakásán megjelentek nem voltak 
ismeretlenek, tekintettel arra. 

hogy velük üzleti kapcsolatban 
áll. 

Az elmondással ellentélben 
nem három fiatalember, hanem 
egy hölgy és két úr kereste fel a 
bejelentől, előzetes megbeszélés 
alapján. 

A bejelentő a bántalmazás kö
rülményeire - az időközben be
szerzett igazságügyi orvos szakér
tő szerint is - valószínűtlen nyilat
kozatot tett a Nagykanizsai Rend
őrkapitányságon. 

A közölt hír állításával szem
ben sem gyors rendőri intézkedés
re, sem elfogásra nem került sor, 
mivel az osztrák állampolgárságú 
Michael Neubinger személyesen 
tett feljelentést a Nagykanizsai 
Rendőrkapitányság ügyeletén, a 
nagyrécsei bejelentővel szemben. 

Az ügyben a nyomozati eljárás 
befejeződött és vádemeléssel el
ment az ügyészségre. 

(A híradás a Nagykanizsai 
Rendőrkapitányság jegyzőkönyvé
vel megegyezett.) 

• November 26-án a délelőtti 
órákban Daewoo-Püspök Autósza
lon jelentette be, hogy eredetvizs
gálata során egy kistehergépkocsi 
alváz- és motorszáma hamis. Az 
ügyben eljárási kezdeményeztünk. 
• A délelőtti órákban két alkalom
mal is a Rossman üzletházban a 
Mera Biztonsági Szolgálat emberei 
bolli szarkái fülellek le. 
• Közúti baleset színhelye volt az 
éjszakai órákban a 7-es várost elke
rülő szakasza, ahol a Mol-benzin-
kúl közelében a nyerges vontató a 
jeges-síkos úton megcsúszott, a ve
zetőfülke valószínűlega fűtése 
meghibásodása miatt kigyulladt. A 
szállítmány is részben megrongáló
dott. Az ügyben a rendőrségen kí
vül kint voltak a vámosok is, akik 
intézkedtek. 

• Rigyác községben lévő italbolt
ba ismeretlen tettes ablakbetörés 
módszerével bement, 100.000 Ft 
készpénzt és 25.000 Ft énekben 
italárut vitt cl. 
• 27-én a reggeli órákban tett beje
lentést egy kiskanizsai lakos, hogy 
a lakása mögött lévő műhelyében 
ismeretlen tettes ajlóbefeszítés 
módszerével behatolt és onnan 
20.000 Ft készpénzt tulajdonított 
el. 
• Kiskanizsáról jelentelték be 
szintén, hogy lakásába hazatérő ré
szeg férj ütlegeli feleségét. Az 
ügyben feljelentést kezdeményez
tünk. 
• 8.53-kor rendőrség részben le
zárta a 7-es számú főközlekedési út 
várost elkerülő szakaszát, mivel az 
előtte nap balesetet ért kamion 
mentéséhez kezdtek. A művelet 
löbb mint kél óráig tartolt. 

• A délelőtti órákban tett bejelen
tést egy somogyvámosi lakos, mert 
a Spar Áruház parkolójának sze
mélygépkocsijából ismeretlen tet
tes ismeretlen körülmények között 
személyi iratait és készpénzét tulaj
donította el. 

• Pórul járt az az okmányhamisító 
személy, aki egy más névvel kiállí
tott vezetői engedéllyel próbálta 
igazolni magái, az intézkedő rend
őr a személyt kapitányságunkra 
előállította és ellene büntetőeljárást 
kezdeményeztünk. 
• Beleznáról lettek bejelentési, 
hogy egy helyi lakos Belezna, 
Góla-hegyen lévő fenyveséből is
meretlen tettes 100 db fenyőfát vá
gott ki. A kár tetemes. 
• 1 1.20 perckor ismeretlen tettes 
az Ady utca egyik nyitva hagyott 
lakásába surrant be és az asztalon 
hagyott irattartóból 4.500 Ft-tal tá
vozott. 
• 12.05-kor a nagykanizsai 
Csengery utcában lévő egyik mű
helyébe töri be ismeretlen tettes la-
katszcm-levágás módszerével és 
ütveíúró gépet tulajdonított el 
12.000 Ft értékben. 
• 14 órakor ismeretlen tettes be-
surranás módszerével hatoll be az 
egyik Platán sori lakásba és az asz
talon hagyott táskával együtt távo
zóit. A kár 4.000 Ft. 
• A délutáni órákban a Kodály ut
cába tört be ismeretlen tettes ajtó-
befeszítés módszerével egy alagso
ri tárolóba, és onnan MTB-
kerékpárt tulajdonított el 25.000 Ft 
értékben. 
• 28-án pórul járt az a kanizsai fia
talember a Vásárcsarnok bolhapia
cán, aki engedély nélkül lopott 
B M W üléshuzatokat árult. Az ügy
ben büntetőeljárást kezdeményez
tünk vele szemben. 
• Az esti órákban tettek bejelentést 
a Dózsa Gy. utcából, ahol ismeret
len tettes egy lezáratlan MTB-
kerékpárt tulajdonított el 25.000 Ft 
értékben. 

• A délutáni órákban a Kodály 
Zoltán utcában egy lakás tárolójá
ból zárkifeszítés módszerével is
meretlen lettes egy MTB-
kerékpárt tulajdonított el 25.000 
Ft értékben. 

ÉRTESÍTEM a 2. s zámú válasz tókörzet lakóit , hogy éves képvise
lői beszámolómat 1999. december 8-án (szerdán) 18 órakor tar
tom a Pá lma é t t e remben ( M a g y a r utca 80.) 
Meghívo t t vendége im: G ö n d ö r István országgyűlés i képviselő, 
Tü t tő István po lgármes te r , dr. Fodor Csaba és Tóth Lász ló bizottsági 
e lnökök . A b e s z á m o l ó m r a tisztelettel m e g h í v o m . 

Dr. Horváth György önkormányza t i képviselő 

1999. december 2. 



Alapítványok, es EU Információs 

A Hevesi Sándor Művelődési 
Központban tartott sajtótájékoz
tatón Papp Ferenc igazgató az 
Alapítványi Hónapról és az Eu
rópai Információs Gyűjtemény 
létrehozásáról adott tájékoztatót. 

Az Alapítványi Hónap decem
ber elsején veszi kezdetét és 21-
én karácsonyi hangversennyel 
zárul. A több hetes rendezvény
nek három célja van. A rendezők 
szeretnék bemutatni a Nagykani
zsán működő alapítványokat, ci
vil szervezeteket, amellyel az év 
végén plusz bevételhez is juthat
nak, de szolgálja a kulturális pa
letta színesítését is az advent he
teiben. A rendezvényeket négy 
különböző helyszínen tartják: A 
HSMK-ban. a Képzőművészetek 
Házában, a felsővárosi és az al
sóvárosi templomban. 

A HSMK az Európa Uniós In
formációs Gyűjteményt azzal a 
céllal hozta létre, hogy az érdek
lődők számára hozzáférhetővé 
váljanak az európa uniós kérdé
sekkel foglalkozó szakkönyvek, 
és számítógépes adatbázisok. A 
nagykanizsai diákok és felnőttek 
mellett szívesen látják a dél-za
lai, valamint a nyugat-somogyi 
községek érdeklődőit is. A gyűj
temény a művelődési központ 
földszintjén kap helyet, a külön 
erre a célra berendezett helyiség
ben, ahol közel 100 kiadványból 
válogathatnak az informálódni 
vágyók. A gyűjtemény használó
inak a helyben olvasás mellett a 
kért köteteket ki is kölcsönözhe
tik - ha több példány van belőle 
- . fénymásolhatják, lekérhetnek 
számítógépes adatokat, és mód 
nyílik a nyomtatásra is. 

A gyűjteményben többek kö
zött megtalálható „Az európai 
közösségek jogszabályainak 
gyűjteménye" 17 kötetben. A ki
adó pedig vállalta, hogy folya
matosan elküldi részünkre a ha
tályosított, módosított jogszabá
lyokat is, ezzel is mód nyílik a 
gyűjtemény folyamatos bővíté
sére. Az Európai Uniós Informá

ciós Gyűjtemény létrehozását ki
adványokkal és szakmai taná
csokkal a Külügyminisztérium 
és a zalaegerszegi Európa Infor
mációs Pont támogatta, de a lét
rehozás teljes egészében a 
HSMK beruházása. 

Az Európai Uniós Információs 
Gyűjtemény megnyitására de
cember 2-án kerül sor, erre az 
időpontra elkészül egy ajánlott 
bibliográfia is, amelyet a tervek 
szerint vállalkozóknak, intézmé
nyeknek is megküldenek. 

ÁLLÁS • ÁLLÁS • ÁLLÁS 
A Zala Megyei Munkaügyi Központ Nagykanizsai Kirendeltsége az alábbi 
szakmákban, illetve munkakörökben kínál elhelyezkedési lehetőséget: 

asztalos szakmunkás 35.000-50.000 Ft 
varrómunkás szakmunkás 26.000-60.000 Ft 
kárpitos szakmunkás 25.000-40.000 Ft 
lángvágó szakmunkás 40.000-45.000 Ft 
elektrikus szakmunkás 70.000 Ft 
minősített hegesztő szakmunkás 50.000-60.000 Ft 
vas- és fémszerkezet lakatos szakmunkás 30.000-60.000 Ft 
faipari gépmunkás bet. munkás 30.000-32.000 Ft 
NC-CNC gépszerelő főiskola 60.000-80.000 Ft 
gépészmérnök (angol nyelvism.) egyetem 70.000-90.000 Ft 

Bővebb felvilágosítást a munkahelyi ajánlatokról ZMMK kirendeltségén. 
Nagykanizsa. Fő út 24. szám alatt adunk. Telefon: 93/311-032. 

Ügyfélfogadási idő: H.-K.-Sze.: 
Péntek: 

8.00-12.00 és 13.00-16.00 óra között 
8.00-13.00 óra 

Fogyasztásmentes ünnep? 
Amikor így, december elején 

felragyognak a karácsonyi fé
nyek, az üzletek kirakatai ünne
pivé válnak, akkor uralkodik el 
az embereken a karácsonyi vá
sárlás láza. Mert ajándékot venni 
- gyereknek, házastársak egy
másnak, nagypapának, Karolina 
néninek, ükunokának - ugye, 
kell! Minden erre a különleges 
napi vásárlásra ösztönöz: a díszí
tés, a reklámszövegek, a gyakori 
akcióval kecsegtetés, a bújtatott 
ajánlatok, de legfőképpen az 
utóbbi tíz-húsz évben kialakult 
szokások, össztársadalmivá váló 
íratlan törvények és a másik em
bertől való lemaradás félelme. 
Mondom, minden erre ösztönöz, 
csak egy valami kezdi eltántorí
tani a józanabbakat. Az árak! 
Mert azok aztán olyanok, hogy a 
vásárlási lázat nem felfelé sró
folják, hanem lejjebb nyomják. 
Ha egy egyszerű női télikabátot 
az átlagbérből nem lehet meg
venni, ha egy valamire való 
szánkó hét-nyolcezer forint, ha 
az apró, gyerek kezébe való és 
két napig tartó mütyür ennek fe
lébe kerül, akkor megtorpanva 
lapogatjuk pénztárcánkat, s a láz 
helyett a hideglelés kezd körül
ölelni bennünket. 

Nagykanizsán is ragyognak 

már az ünnepi fények, a Deák 
téren, a mindenki karácsonyfájá
nak hívogatóan villódzó égősora 
integet: városlakók, készüljetek 
az esztendő legszebb napjára, a 
karácsonyra. Vajon az üzletek
ben mi tükröződik mindebből? 
Sajnos, nem sok. Végigjártam a 
város központi áruházait, érdek
lődtem butikokban, kisebb és 
nagyobb üzletekben. Legtöbb 
helyen lemondóan tárták szét ke
züket mondván, nincs forgalom, 
évről évre kisebb lesz a kará
csony előtti vásárlási láz. De az 
őszintébb üzletvezetők, kereske
dők azt sem titkolták el, hogy 
amikor a december végi havi zá
rást készítik, gyakran meglepőd
nek, mert azért a várt végösszeg 
valahogy mégis kialakul. Miből? 
- kérdeztem, ha kevesebb a vá
sárló, kisebb a fogalom. Hát ab
ból, mondták el a nívósabb áru
cikkeket kínáló üzletekben, hogy 
elfogynak a nagyon drága kabá
tok, ruhák, parfümök, ékszerek, 
a márkás, különleges, sokszor 
egyedi ajándéknak számító hol
mik. Mindenütt egyöntetűen állí
tották, hogy míg a város lakossá
gának jelentékenyebb létszámú 
fele esetleg csak egy kis fehérne
műt, kendőt, kesztyűt, könyvet, 
háztartási apróságot vásárol ka

rácsonyra, addig kialakult egy 
olyan réteg is, amelyik egyetlen 
családtagjának több százezer fo
rintot tud szánni a karácsonyi 
ajándékra. Ezért látni a kiraka
tokban, a belső tárlókban azokat 
a méregdrága holmikat, mert az 
ügyes kereskedők tudják, van er
re is kereslet. 

Fogyasztásmentes nap után. 
fogyasztásmentes ünnep? Lehet-
e egyáltalán erről szó, elmúlhat-
e a karácsony ajándékok sora 
nélkül? Visszatérünk-e az ötve
nes-hatvanas évek - állítom, 
hogy boldogabb - ünnepéhez, 
amikor egy szép könyv, egy sál 
is örömet tudott okozni. Annak 
is, aki kapta, annak is aki hete
kig járt utána, böngészett a pol
cokon. Vagy ha visszatérnének -
és milyen jó is lenne! - azok az 
ünnep előtti esték, amikor ké
szültek a karácsonyfadíszek, két 
kezünk munkája által ajándékok 
fabrikálódtak. habcsókot sütött a 
család, az apa meg közben ünne
pi történeteket olvasott fel. 

Csak rajtunk áll. hogy újra 
visszahozzuk a családot összefo
gó - nem vásárlási - ünnepi ké
szülődés boldog lázát. 

Talán a pénztelenség rákény
szerít bennünket. 

Büki Erzsébet 
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A VAROSHAZA H Í R E I 
V Á L O G A T Á S A P O L G Á R M E S T E R T Á J É K O Z T A T Ó J Á B Ó L 

Györek László önálló képviselői 
indítványa az ebek tartásáról szóló 
rendelet megalkotására az állattartás 
szabályozásáról szóló többször mó
dosított 18/1993. (VIII. 30.) számú 
hatályos önkormányzati rendelet 
teljes felülvizsgálatát tette szüksé
gessé. 

A módosítások nagy száma miatt 
új rendeletet készítettek elő, amely
nek tervezetét Györek László képvi
selő úrral, az ANTSZ-szel egyeztet
tek. További egyeztetésre a tervezetet 
megküldték az állategészségügyi ha
tóságnak, az állatvédő szervezetnek, 
valamint az ebtenyésztők egyesületé
nek is. A rendelettervezetet megküld
ték a Városfejlesztési és Környezet
védelmi Bizottság részére is. 

Időközben a Belügyminisztérium 
értesítette az önkormányzatokat , 
hogy - tekintettel az állattartással 
kapcsolatos központi és helyi jogal
kalmazás terén az utóbbi időben je 
lentkezett számos jogértelmezési és 
jogalkotási zavarra, anomáliára -
szükségesnek látják egy központi , 
egységes szerkezetű irányelv kiadá
sát a helyi szabályozás segítése cél
jából. A körirat szerint az 
F V M - B M közös irányelve a j ö v ő 
év elején készül el, és kérik a helyi 
önkormányzatokat annak figyelem
be vételére. 

A Belügyminisztérium körlevelét 
a Városfejlesztési és Környezetvé
delmi Bizottság megtárgyalta, s an
nak figyelembevételével, az állattar
tással kapcsolatos rendelet megal
kotását 2000 áprilisig elnapolta. A 
polgármester kérte a határozat vég
rehajtásának határidejét 2000. ápri
lis 30-ig meghosszabbítani. 

* * * 
A horvát Fiume (Rijeka), a szlo

vén Koper és az észak-olasz terüle-

Dr. Bárányi En ikő ö n k o r m á n y 
zati képvise lő az 1999. n o v e m b e r 
2-i közgyűlésen kosaras piac üze
mel te tése tá rgyában felvetett kér
désérc válaszolva a V I A Kanizsa 
Kft. az alábbi tájékoztatást adta: 

- Az Éle lmiszerp iac M ű k ö d é s i 
Szabályzata - az ö n k o r m á n y z a t 
327 /1998 . (XII . 15.) sz. ha tá roza
tában hagyta j ó v á - é r t e lmében az 
ős termelők részére fenntartott he
lyeket nem liciláltatta m e g az ön 
kormányza t a csa rnok megny i t á sa -

tek egy városával az elsősorban 
gazdasági jel legű kapcsolatok kiépí
tése megkezdődött . 

Rijeka városának küldöttsége au
gusztus 24-én járt Nagykanizsán, a 
viszontlátogatás előkészítése folya
matban van. Koperben a kapcsolat
felvételt kezdeményező első levelet 
nem kapták meg, az ismételt levélre 
a közeljövőre ígérték a választ. Az 
észak-olasz területtel való kapcso
latkiépítés érdekében megkerestük a 
budapesti olasz nagykövetséget, 
ahol üdvözölték a szándékunkat, de 
türelmünket kérték a személyes 
kapcsolatfelvételig. 

* * * 
A 31/11 hrsz-ú területekre (Ki

rály u. 31.) vonatkozó adásvételi 
szerződések megtámadása érdeké
ben felkértek három ügyvédet a ke
resetlevél elkészítésére és az önkor
mányzat perbeli képviseletére. Ket
tő nem fogadta el, egy még nem jel
zett vissza. 

Tóth László képviselő úr a mun
kahelyteremtéssel kapcsolatos inter
pellációjában foglaltakra figyelem
mel a foglalkoztatási politikai kon
cepció elkészüli. A munkaprogram 
kimunkálásához további egyezteté
sek szükségesek. 2000. január 31-ig 
várhatóan a közgyűlés elé kerül. 

* * * 
November 12-én Budapesten 

Tüt tő Islván polgármester találko
zott a D R E H E R Sörgyár elnök-ve
zérigazgatójával és tárgyalást foly
tatott a közgyűlés határozatában 
foglaltaknak megfelelően. A meg
beszélésen részt vett Kertész Sán
dor, a Nagykanizsai Sörgyár szak
szervezeti titkára is. Harry Langley 
úrnak a polgármester kifejtette a 
közgyűlés nemtetszését a sörgyár 

kor. A vá l la lkozó helyek kerül tek 
l icitálás útján ér tékes í tésére , azon
ban ezeke t a he lyeket sem kívánja 
t á r saságunk d e c e m b e r hónapban 
licitre bocsá tan i . A m e n n y i b e n a 
vá l la lkozó visszaadja helyét , ak
kor kerül csak ér tékes í tésre licit 
útján az e lárusí tó hely. 

E lképze lése ink szerint a j ö v ő 
ben n e m kívánjuk módos í tan i az 
e lá rus í tóhe lyek e lhe lyezésé t , sem 
pedig a helyek után f izetendő d í 
j a k mértékét . . . 

bezárása miatt. Több kérdést is fel
tett, pl: 

- Mi a szándékuk a gyárral? 
- Milyen további hasznosítást ter

veznek? 
- A konkurenciának eladnák-e a 

gyárat? 
- Ha vevőt hoznánk tárgyalná

nak-e vele, illetve hogyan fogad
nák? 

A válaszokból kitűnt, hogy nem 
céljuk konkurencia részére az érté
kesítés, egyéb célú hasznosításban 
viszont szívesen vennék a város 
együttműködését . Erre vonatkozó 
elképzeléseikkel még ez évben 
megkeresi a polgármester az elnök
vezérigazgató urat. 

A közelmúltban Tüttő István pol
gármester és dr. Pintérné Grund-
mann Frida művelődési osztályve
zető részt vett az Alpok-Adr ia Tár
saság vándorlegény találkozóján. 

A rendezvényen magyar, olasz, ne
mei, szlovén, osztrák és német isko
lák vetélkedtek különböző szakterü
leteken (vendéglátás, ruhaipar, gépé
szet, elektronika és elektrotechnika). 

A rendező város Brixen - foga
dást adott a versenyző városok dele
gációinak, amit egy szakmai beszél
getés követeti . 

Másnap került sor a projektek be
mutatására. Az elkészített tanulói 
munkák és a bemutaló magas szín
vonalú volt. Polgármester úr a ren
dezvényen a 2000. évi találkozó 
szervezőjeként Nagykanizsa nevé
ben meghívta az érintett országok 
(régió) iskoláit és képviselőit . 

A rendezvény a tanulók által el
készített ebéddel zárult. A rendez
vény költségeit az útiköltség kivéte
lével az Alpok-Adr ia Társaság fe
dezte. 

Európai Uniós Dokumentációs 
Központ megnyitó ünnepsége lesz 
1999. december 2-án (csütörtökön) 
13.00 órai kezdettel a Hevesi Sán
dor Művelődési Központban. 
1999. december 2-án (csütörtökön) 
14.00 órai kezdettel Megyei Véradó 
Ünnepség veszi kezdetét a Hevesi 
Sándor Művelődési Központban. 
1999. december 2-án (csütörtökön) 
15.30 órakor az Ifjúsági sportolók 
köszöntésére kerül sor a Hotel 
Cenlrálban. 

1999. december 4-5-én (szombat
vasárnap) jótékonysági vásár lesz a 
Piarista Iskolában, amelynek bevé
telét a város, Kovászna testvérváros 
és a Piarista Iskola rászorulóinak 
megsegítésére fordítják. 

Zárszámadás 
előkészítése 

A Nagykanizsai Városvédő 
Egyesület zárszámadó közgyűlés
re készül. Ennek lebonyolításá
hoz az egyesület elnöksége hétfői 
ülésén számba vette teendőit. 
Lovrencsics Lajos elnök előter
jesztette az 1999-es évről szóló 
beszámoló sarkalatos pontjait, 
majd beszámolt az egyesület 
pénzügyi helyzetéről. Sor került 
még a lejárt határidejű határoza
tok végrehajtásának és az idei 
emlékérem kibocsátása értékelé
sére is. Az elnökség tagjai ezután 
meghallgatták az Aradi vértanúk 
emlékmű felállításával kapcsola
tos tájékoztatót is. 

Az ülés végén döntés született 
az egyesület által alapított emlék
plakett és oklevél odaítéléséről, 
amellyel első ízben két szervezet 
és két magánszemély lokálpatrió
ta tevékenységét ismerik el a vá
rosvédők. 

Akadálymentes Nagykanizsa 
A Szociá l i s é s E g é s z s é g ü g y i Bizo t t ság n o v e m b e r 24-i ülésén j a 

vas la tként nap i r endre kerüli az „ A k a d á l y m e n t e s Nagykan izsa m e g t e 
remtésé re készítet t ü temterv e l fogadásá ra" . A bizottsági tagok a j a 
vas la tot e l fogadták . 

V é l e m é n y ü k szerint n e m a benyúj tó i t ü temtervvel van a baj , ha
n e m a megva lós í t á sáva l . A z er re v o n a t k o z ó törvény ugyan is 1998. 
j a n u á r elsejétől ha tá lyos , de ezt m á r az Eö tvös tér 16. Épí téséné l , fel
új í tásánál sem vet ték figyelembe. E n n e k felülvizsgálatára háromfős 
ad hoc b izo t t ság alakul t m e g , dr. Bárány i En ikő , Debreczcni Atti la és 
Lies Is tván k ö z r e m ű k ö d é s é v e l . A b izo t t ság akadá lymen tes ség szem
pont jából átnézi az épüle te t , és észrevéte le i t megküld i a po lgármes ter 
részére . 
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DÍJAZOTTAK 
Nagykanizsa Megyei Jogú Város Közgyűlésének több

ször módosított 32/1997. (VII. 1.) sz. rendelete (az épített 
és természeti környezet ér tékeinek helyi védelméről ) 9. § 
(2) bekezdésében foglaltaknak megfelelően 1999-ben is 
pályázatot írt ki a Városfejlesztési és Környeze tvédelmi 
Bizottság az építészeti értékként jelölt épületek felújítá
sának támogatására . A beérkezet t pályázatokat a városi 
főépítész és független szakértők előzetes ér tékelése alap
ján a Városfejlesztési és Környeze tvédelmi Bizottság el
bírálta. A beérkezett 16 pályázat közül 15 volt bírálatra 
alkalmas, egy a pályázati kiírás feltételeinek nem felelet 

i meg. 

A védett épületek felújításához rendelkezésre álló 
2.000.000 Ft az alábbiak szerint került felosztásra: 

Pályázó Támogatási összeg Támogatott épület 

Deák tér 10. Társasház lakóközösség 180.000 Ft 
Semmelweis u. 10. Kunics Ferenc és társa 160.000 Ft 
Adyu. 7. Honvéd Kaszinóért Alapítvány 180.000 Ft 
Sugár u. 42. Csetneki Attiláné és társai 50.000 Ft 
Sugár u. 10-12. Társasház lakóközösség 420.000 Ft 
Sugár u. 68. Alexandroff Sándor és társa 40.000 Ft 
Papp S. sétány 4. Lengyel Györgyi és társai 100.000 Ft 
Csengery u. 1-3. Társasház lakóközösség 180.000 Ft 
Vécsey u. 22. Lakatos Péterné 50.000 Ft 
Maortu. 17. Kassai László és társa 100.000 Ft 
rvlaort u. 12. Gyana Sándor és társa 100.000 Ft 
Maortu. 14. Seregély Sándor és társa 120.000 Ft 
Maortu. 7. Bükki Béla 100.000 Ft 
Olaj u. 13. Lovrencsics Ferenc és társa 100.000 Ft 
Maort u. 18. Rideg Lászlóné és társa 120.000 Ft 

Támogatás fajtája 

vissza nem térítendő 
kamatmentes kölcsön 
vissza nem térítendő 
kamatmentes kölcsön 
vissza nem térítendő 
vissza nem térítendő 
kamatmentes kölcsön 
vissza nem térítendő 
kamatmentes kölcsön 
kamatmentes kölcsön 
kamatmentes kölcsön 
kamatmentes kölcsön 
kamatmentes kölcsön 
kamatmentes kölcsön 
kamatmentes kölcsön 

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Közgyűlése által 
alapított kitüntetések adományozása 

Tájékoztatjuk a lakosságot és a társadalmi szerveket , hogy városunk 
közgyűlése 2000-ben is tervezi k i tünte tő c ímek adományozásá t . Ö n 
kormányza tunk ilyen módon is kifejezi a város megbecsü lésé t azok 
iránt, akik: 
- a város fejlesztésében k i eme lkedően munká lkod tak , t udományos , 

művészet i m u n k á s s á g u k során maradandó t alkottak, 
- tevékenységükkel a város gazdaságának , kul túrájának fejlődését, 

az itt élők é l e tkörü lménye inek javí tásá t szolgál ták, 

- k iemelkedő helyi közéleti tevékenységet végeztek, tevékenységük
kel Nagykanizsa város hazai és nemzetköz i hírnevét öregbítet ték, 

- k iemelkedően támogat ták a k i sebbségek kul túrájának fejlődéséi, 
é le tkörülményeik javí tását . 

Mindezek e l ismerésére Nagykan izsa Megye i Jogú Város Közgyű lése 
a kövelkező ki tüntetéseket alapította: 
- „Nagykanizsa Megyei Jogú Város Díszpolgára" k i tünte tő c ím 
- „Nagykanizsa Megyei Jogú Városért" k i tünte tő c ím 
- „Nagykanizsa Megye i Jogú Város Kisebbsége ié r t " k i tünte tő c ím 
- „Nagykanizsa Okta tásáér t " k i tünte tő c ím 
- „Nagykanizsa Kultúrájáér t" k i tünte tő c ím 
- „Nagykanizsa Sport jáér t" k i tünte tő c ím 
- „Nagykanizsa Környeze tkul túrá jáér t " k i tünlc tő c ím 
- „Paizs Ferenc D í j " közigazgatás i k i tünte tő c ím 

„Szekeres József D í j " az egészségügy i és szociál is terülel ki tünte
tő c íme 

- „Nagykanizsa Megye i Jogú Város C í m e r e " emlékplaket t 
A kilüntetések a d o m á n y o z á s á n a k részle tes feltételeit a 18/1997. 

(IV. 15.), 49 /1997 . (XII . 9.) és 5 /1999. (I. 16.) s zámú önkormányza t i 
rendeletek tar ta lmazzák, me lyek megtek in the tőek a Polgármester i Hi
vatalban és a Városi Könyv tá rban . 

A ki tüntetésekre a közgyű lés tagjai, b izot tságai , a város in tézmé
nyei, társadalmi szervezetei , egyesü le te i , gazdaság i - és e g y é b társasá
gai, a közcélokat szolgáló a lap í tványok, valamint a Kisebbségi Önkor 
mányzat lehelnek javas la to t . A dőlt betűvel írott k i tünte tő c ímek oda
ítélését magánszemé lyek is javaso lha t ják . 

Kérem a javasla t té te l re jogosu l t aka t , hogy ki tüntetési javasla ta ikat a 
Polgármesteri Hivata lban és a Városi Könyvtá rban á tvehe tő űr lap
okon, részletes indoklással l egkésőbb 2000. január 7-ig nyújtsák be 
Tüt lő István po lgármes te r úrhoz . (Nagykan iz sa Megyei Jogú Város 
Polgármester i Hivatala 8800 Nagykan izsa , Erzsébet tér 7.) 

Nagykanizsa . 1999. n o v e m b e r 2 3 . 
Dr. Tuboly Marianna 

Nagykan iz sa megye i j o g ú város j egyző je 

Kalamar Csaba emlékverseny díjazottai: 
FIZIKA EREDMÉNYEK: 

8. osztályosok: 
1. Nagy Kristóf (Nk. Zrínyi) 

II. Szántó Gergely (Nk. Zrínyi) 
III. Zibriczky Dávid (Nk. Körösi) 
IV-IV. Pcrkó Zoltán-Huszti András (Keszthely, Csokonai) 

SZÁMÍTÁSTECHNIKA EREDMÉNYEK: 
l-l. Molnár Orsolya (Keszthely, Csányi)-Megál Izabella (Nagyrada) 
II. Horváth Péter (Nk. Zrínyi) 

III. Pém Gábor (Keszthely, Csányi) 
IV-IV. Rajcsics Valter (Bázakerettye)-Kőfalvi Edgár (Nk. Piarista) 

A verseny támogatói: Coca-Cola, Bonbonetti Rt, l'rocomp, Computeria. 
Alma-Mater Kft. 
Kalamár család tízezer forintos könyvutalvánnyal járult hozzá a verseny
hez! 

LAKÁSÜGYEK 
A városi kórház egyik orvosa egy 

évre megkapta az egészségügyi 
alapellátás szolgálati lakását. Ez az 
egy év most járt le. Az orvos kérte a 
bérlet meghosszabbítását, amelyet a 
Szociális t s Egészségügyi Bizottság 
el is fogadott, így még az ő haszná
latában marad két évre a lakás. 

A Szociális és Egészségügyi Bi
zottság egy védőnő elhelyezéséről is 
gondolkodott, aki eddig az orvos-
nővér szálláson lakott, de ott tovább 
már nem maradhat. A védőnőnek 
munkaviszonya idejére, átmeneti la
káskén, szigorú feltételekkel kapott 
egy garzonlakást. 

Fogászati privatizációról 
A miklósfai városrész fogászatá

val kapcsolatos egyeztetés zajlott a 
Szociális és Egészségügyi bizottság 
ülésén. 

A bizottság tagjai felkérték a szo
ciális és egészségügyi osztályt arra, 
hogy a nagykanizsai fogászati ellá
tás funkcionális privatizálásának 
feltételeit dolgozza ki 

Igy a miklósfai fogorvos, lia a 
feltételeket elfogadja (területi köte
lezettség vállalása, iskolafogászat, 
prevenció, ügyelet, statisztikai je
lentés és a rendelési idő pontos je
lentése), elindíthatja a privatizáció
ját. 

Lakások bérbeadása 
A szociál is és egészségügyi b izot tság legutóbbi ülésén tárgyalták a 

lakások és hely iségek bérletéről szóló rendelet tervezete i , amelyet az 
ülés tett j avas la tokka l , módos í t á sokka l k iegészí tve elfogadták. így 
többek között megfoga lmazás ra kerül t , hogy a szociál is helyzet alap
j án tör ténő bé rbeadáshoz versenytárgya lás t n'em kell tartani, valamint 
az, hogy a po lgá rmes te r által k iu ta lha tó öt lakás kivételével , a lobbi 
megüresede t t lakás csak a szociál is és egészségügyi bizot tság jóváha 
gyásával adha tó bérbe . 



ORSZÁGGYŰLÉSI KÉPVISELŐI FOGADÓÓRA 

Kedden tartotta soros ülését 
Nagykanizsa Megyei Jogú Város 
Közgyűlése . 

Napirend előtt Röst János hiá
nyolta az FC Nagykanizsa Kft. na
pirendjével kapcsola tosan azt, 
hogy az érintett ügyveze tő nem 
kapta meg a kellő információt és a 
bizot tságok s incsenek a ke l lő in
formációk bi r tokában. Tü t tő Ist
ván polgármester azt a tá jékozta
tást adta, hogy a kft. vezetője ké
résére lehetőséget adnak az infor
málódásra , ezért a napirend e lna
polására kerül sor. Röst János hiá
nyolta a város munkahe ly te remtés 
terén végzett t evékenységének 
eredményei t , felkérte a város ve 
zetését arra, hogy informálódjon 
az elbocsátásokat tervező munká l 
tatóknál a hírek alapjáról vagy 
alaptalanságáról . A po lgá rmes t e r 
ennek kapcsán e lmondta , hogy tár
gyalásokat folytatnak a sörgyár 
épületeinek sorsa ké rdésében . 
Törőcs ik Pál rámutatott arra, hogy 
elsődleges feladata a lpo lgá rmes 
terként a munkahe ly te remtés , a 
város aktív és offenzív stratégiát 
folytat ez ügyben. Balogh Lász ló , 
az oktatási , kulturál is és spor tbi 
zottság elnöke kérte , hogy készí t 
sék e lő annak lehetőségét , hogy a 
köl tségvetés e l fogadásáig megren
dezésre kerülő, várhatóan az ön
kormányzat által t ámogato t t ren
dezvények f inanszírozása mego ld 

ható legyen. Tóth Zsuzsa a Király 
u. 3 1 . lakóinak jog i p rob lémái , 
belvíz okozta gondok és a közrend 
hábor í tása miatt emelt szót. Röst 
János kérdést intézett a gazdasági 
a lpo lgármes te rhez azt tudakolva, 
miért nem terjesztették a G V B elé 
a j ö v ő évi köl tségvetési koncepc i 
ót. Hiányol ta azt is, hogy nem ké
szült el a város lakáskoncepció ja , 
nem készít ik e lő a földterületeket 
a közműves í t é s re , ér tékesí tésre . 
Törőcs ik Pál e lmondta , hogy a 
házbizo t t ság , az informális köz
gyűlés tárgyalt a koncepcióró l , a 
G V B elnökével is egyezte t tek ar
ról, hogy a bizot tság elé később 
kerül az anyag. Mint e lhangzot t , a 
koncepc iónak a közgyű lés elé kell 
kerü ln ie , azt be kell terjeszteni no
vember 30-ig. Ezt követően zárt 
ülést tartott a testület , melynek vé
gén Tüt tő Is tván azt a tájékoztatást 
adta, hogy az átfogó komplex gaz
dasági vizsgálat e redményekén t 
fegyelmi vizsgálat lefolytatását 
kezdeményez ik a kórház főigazga
tója el len. Szintén zárt ülésen tár
gyal tak iparűzési adó rendezése 
miatt . Az I - I I I . negyedévi köl t ség
vetési beszámoló t rövid hozzászó
lások után elfogadták. Vita nélkül 
dőlt el annak kérdése is, hogy a 
polgármester i hivatal lé tszámle
épí tésének második ü temeként 
megszün te tés re kerül az önkor
mányza t konyhája . 

KOVÁCS KÁLMÁN országgyűlési képviselő 1999. december 3-án (pén
tek) 16.00 órától fogadóórát tart. Helyszín: SZDSZ Iroda, Nagykanizsa, 
Zrínyi u. 42. sz. 

Versenyfelhívás millenniumi 
történelmi vetélkedőre 

A m i l l e n n i u m i ü n n e p s é g e k e t s z e r v e z ő bizottság ver
senyt hirdet N a g y k a n i z s a város é s k ö r n y é k e általános, 
k ö z é p i s k o l á s tanulói é s fe lnőt tek részére. A ve té lkedőn 
háromfős csapatok indulhatnak. 

A történelmi verseny anyaga: 
Honismereti füzetek, Séta a belvárosban 
Zala Megye Kézikönyve 
50 év legszebb szerzeményei - Thury György Múzeum 
állandó kiállítása, amely februárban nyílik. 

A selejtezőket 2000. január 20-ig kell megtartani. 

Középdöntők: 
2000. február 5., 12., 18. (Ált. Iskolás, közép, felnőtt) 

Döntők: (A városi televízió közvetíti) 
2000. március 11., 18., 25. 

A nevezéseket 1999. december 10-éig kérjük a művelődési 
és sportosztályra (Erzsébet tér) Halmos Csaba címére külde
ni. Azután eljuttatjuk a részletes versenykiírást. 

Dr. Horváth György Halmos Csaba 
a szervező bizottság elnöke titkár 

Ü l é s e z e t t a C K O 
Elnöki beszámolóval vette kezde

tét A Cigány Kisebbségi Önkor
mányzat, november 24-én tartott tes
tületi ülése. Teleki László a C K Ö el
nöke többek között beszámolt Dr. 
Pintemé Grundmann Fridával, a Mű
velődési Osztály vezetőjével folyta
tott egyeztető tárgyalásról. A jelenle
gi oktatási rendszerben próbálnak 
meg olyan plusz koncepciót kidol
gozni, ami által a cigánygyerekeket 
jobban fel tudják készíteni arra, hogy 
középiskolában folytathassák tanul
mányaikat. Béres Márton a Zala Me
gyei Munkaügyi Központ konferen
ciájáról adott tájékoztatást ahol el
hangzott, Nagykanizsán a munkanél
küliségi ráta 9 százalék felett van, 
szemben Zalaegerszeggel, ahol ez 
alig haladja meg az 5 százalékot. A 
résztvevő közmunkaprojektek veze
tői felkért előadóként mutatkoztak 

be, ezek közül a kanizsai Csónakázó-
tóról volt ismertető előadás, hiszen 
itt már több éve működik egy köz
hasznú program az önkormányzat 
szervezésében i 

Az október végén beindult köz
munkaprogramról Bogáti Józsefné, 
tanár és mentálhigiénés asszisztens 
számolt be. A Zala Megyei Munka
ügyi Központ támogatásával létrejött 
képzésben a résztvevők a fajáték-ké
szítés mesterségét sajátíthatják el. 

- Különböző vizsgálatok igazol
ták, hogy a rokkantnyugdíjasok, a 
munkanélküliek, az alacsony iskolai 
végzettségűek, a 40 -50 éves férfiak, 
az idősek, a hátrányos helyzetű ki
sebbségek, a többszörösen hátrányos 
helyzetű csoportok különösen veszé
lyeztetettek. Az ő életük, életkilátá
suk és az egészségügyi állapotuk ja
vítása érdekében bizonyos stratégia 

kidolgozása vált szükségessé -
mondta Bogáti Józsefné - Többek 
között ezt is célozták meg a közmun
kaprogramok, így az a képzés is, 
amely a CKÖ kereteiben működik, 
amelynek fő célkitűzése az, hogy az 
emberek alkalmassá tegye a munka
vállalásra. 

Ezek után a Cigány Kisebbségi 
Önkormányzat képviselői megbe
szélték az idei év hátralévő program
jait. A tervek szerint december 16-án 
rendezik meg a Horvát Kisebbségi 
Önkormányzattal közösen a Nemze
tiségi Napot, amelyre meghívást ka
pott Göncz Árpád köztársasági elnök 
is. Ezen kívül többek között tartanak 
nyugdíjasok fenyőünnepét és télapó 
ünnepséget is. A testületi ülés meg
hívott vendége Beznicza Miklós volt, 
a gazdasági osztály vezetője. 

L. Zs. 

HIRDETMÉNY 
Nagykan izsa Megyei Jogú 
Város Horvát Kisebbségi 

Önkormányza t a 
értesíti városunk 

ál lampolgárai t , hogy 
1999. december 8-án 

(szerdán) 14-16 óráig 

KÖZMEGHALLGATÁST 
TART 

a Nagykan izsa , Rozgony i út 1. 
számú első emelet i 
i rodahelyiségében. 

MINDEN ÉRDEKLŐDŐT 
SZERETETTEL VÁRUNK. 

Vargovics Józsefné 
Horvát Kisebbségi 

Önkormányza t 
e lnöke 



Az elmúlt héten a havazás j e l en 

tős forgalmi akadályt n e m okozot t . 

A kisforgalmú lakóutcákban kör

nyezetvédelmi és anyagi okokból 

nem tervezünk sózást. N a g y o b b 

hóvas tagság esetén te rmésze tesen 

ezen utcákban is történik h ó e k é 

zés. 

Jelentős munkát követel t a ha

vazáskor letört faágak ös szegyű j 

tése. 

Befejeződött az ünnepi díszvi lá

gítás felszerelése. A díszvi lágí tást 

december 2-től j anuá r 6-ig üze

meltetjük, ezzel is fokozva a be l 

város ünnepi és ezredfordulóra ké 

szülő hangulatát . 

A díszvilágítás bővül t a Deák 

tér j obb oldalának díszí tésével , va

lamint a Vásárcsarnoknál és a T u 

rulmadárnál felszerelésre kerül t fi

gurális e lemekkel . 

Azonos t ípusú díszvi lágí tás be 

szerzésére közzétett h i rde tésünkre 

magánszemélyek , belvárosi üzlet 

tulajdonosok és magáncé lú fel

használók nem je len tkez tek . Élt a 

lehetőséggel a nagykanizsa i 

D O M U S Áruház , va lamint a sor-

mási és a csurgói polgármester i h i 

vatal. 

Tá jékoz ta t juk a D e á k téri 

pa rko lóbé r l e t t e l r e n d e l k e z ő g é p 

kocs i - t u l a jdonosoka t , h o g y a D e 

ák téri ünnep i vásár ideje alatt -

d e c e m b e r 3 - 2 4 . - a C s e n g e r y ut

cától ke le t re e s ő f izető p a r k o l ó 

kat haszná lha t j ák bér le tükke l 

( C s e n g e r y u., Zr íny i u., S z é c h e 

nyi téri é s a H S M K előtt i f izető

p a r k o l ó ) . 

Elkészül t a Bat thyány utcai gáz

rekons t rukció . A z úthelyreállí tási 

m u n k á k az időközben lehullott 

n a g y m e n n y i s é g ű hó miatt n e m fe

j eződ tek be. 

A városüzemel te tés i feladatokra 

kiírt közbeszerzés i pá lyázatok bí

rálata megtör tént . 

A C s ó n a k á z ó - t ó ki lá tóra fel

m e n n i a c súszásveszé ly miat t 

é l e tveszé lyes , ezért a ki látót le

zá r tuk . A 2 0 0 0 . márc ius 31-ig tar

tó lezárás t táblával is j e l ez tünk . 

Kér jük a s zánkózóka t és a k i rán

du lóka t , hogy a tiltást vegyék fi

g y e l e m b e . 

A Csónakázó- tó vízfelületén a 

téli spor tokra is a lka lmas jég álla

potáról m e g kell győződni . 

Gáspár András 
ügyveze tő 

Válogatás a Környezetvédelmi Felügyelet intézkedéseiből 
- A Környezetvédelmi Felügyelet 

munkatársai az elmúlt hét során a kö
vetkező utcákban szólították fel a lakó
kat, ahol a járda nem volt a hótól men
tesítve: 
• Zrínyi u. 7. ; 20. ; 33. ; 57. ; Kolib

ri presszó 
• Király u. 26. ; 28. ; 35. ; 37. ; 51 . ; 

Rendőrség 
• Kalmár u. - Tejivó 
• Pannónia Üzletház - Csősz-Tóth 

Kft. 
• Fő u. ROSSMANN ; ZÉTA Cse

mege 
• Erzsébet tér-Favorit Áruház ; Bo

lyai Iskola ; Postakocsi Vendéglő 
• Ady u. - Helyőrségi Művelődési 

Otthon 
• Kisfaludy u. Óvoda ; König Iroda 
• Csányi L . u. Kisfaludy u. sarok 

Signett Kft., Vízmű 

Rákóczi u. 19. ; 23. ; 24. ; 28. 
Május 1. u. 33. 
Kinizsi u. 37. ; 39. 
Ligeti u. 9. 
Batthyány 2. ; 4. ; 6. ; 31. 
Maort u. 4. 
Vécsey u. 14. 
Teleki u. 88. ; 116. 
Szekeres J. u. 64. 
Levente u. 16. ; 28. 
Bagolai sor 27. ; 27/A ;47 . 
Tavasz u. 8. ; 14. ; 20. 
Táncsics tér 14. ; 14/A 
Kossuth tér 15. 

Bajcsy-Zs. u. 18. ; 22. ; 24. ; 26. 
27. ; 33. 
Munkácsy u. 14. 
Kisrácu. 3. ; 17/A ; 25. 
Bába u. 26. ; 40. 
Pivári u. 12. ; 22. ; 26. ; 36. 
38. 

- A Környezetvédelmi Felügyelet 
dolgozói a belváros területén ellenőriz
ték a reklámtáblákat, az engedéllyel 
nem rendelkező reklámtáblák tulajdo
nosai ellen megtették a szükséges in
tézkedéseket. 

- Lakossági bejelentés alapján tar
tottak ellenőrzést a Környezetvédelmi 
Felügyelők Miklósfa városrészben a 
Szentgyörgyvári utcában. A helyszínen 
tetten érték az egyik lakót, aki a derítő
jéből a szennyvizet a hátsó udvarába 
engedte. A Felügyelők a vízből mintát 
vettek, a vizsgálati eredmények után a 
Felügyelet szabálysértési eljárást kez
deményez az elkövető ellen. 

- A Környezetvédelmi Felügyelet 
szabálysértési eljárást kezdeményez K. 
S. ellen, mert póráz nélkül sétáltatja ku
tyáját, mely megtámadott más ebtulaj-
donosokat és pórázon vezetett kutyáikat. 

FELHÍVÁS 
A Környezetvédelmi Fel

ügyelet értesíti a Tisztelt Lakos
ságot, hogy havazás esetén a ha
tályos rendelet alapján csapa
déktól (hótól, jégtől, vagy más 
szennyező anyagtól) síkossá vált 
járdát, gyalogjárót, lépcsőt stb. 
szükségletnek megfelelően több
ször is fel kell hinteni, illetve ta
karítani. Az éjszaka hullott havat 
reggel 7 óráig kell a járdáról el
takarítani. A letakarított havat a 
járda szélén úgy kell összegyűj
teni, hogy a gyalogosok számára 
legalább 1 méter széles terület 
szabadon maradjon. 

A rendelet be nem tartása 
esetén a Környezetvédelmi Fel
ügyelet szabálysértési eljárást 
kezdeményezhet. 



G O N D O L J O N E G Y 

NAGYOT 
E S F I Z E S S E N k i c s i t : 

Tudja milyen érzés egy új Octáviával p o r s c h e 
végigautózni a városon? Most minden 
eddiginél kedvezőbb feltételekkél 
megtudhatja. Mert az elegáns vonal
vezetésű O c t a v i a L X most vezető- é s SKODA. VÁLTSON VELÜNK 

utasoldali légzsákkal, központi zárral, 
szervokormánnyal, indításgátlóval fel
szerelve csupán 2 877 000 Ft. 
Az Octavia LX egy ideális autó elérhe
tő áron. 

V A R K A P U A U T Ó H Á Z » 8 0 0 N a g y k a n i z s a , 
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THURY-VASAR. 

ELŐSZÖR! 
Aki még nem járt a Thury 

Vásárban, az nem is tudja, 
milyen az igazi diák buli. 
Legalábbis erről tudósítja la
punkat Tóthmárton Vera, a 
Thury György Kereskedelmi 
és Vendéglátó Szakközép- és 
Szakmunkásképző Iskola di
ákönkormányzatának elnöke. 

A Kerítő Rt. (a rendezvény 
szervezésére alakult diákvál
lalkozás) az iskola tanulói 
számára hangulatosnak ígér
kező programot állított össze, 
kezdve a fiú lábszépségver
senytói a „Miss és Mister 
Thury-vásár szépe" megvá
lasztásáig. S hogy a tanárok 
se maradjanak ki az izgal
makból, a „Tanár TOP 5" 
népszerűségi verseny során 
ők is megmérettetnek. 
Fittness, rock and roll és 
zárótánc mozgatja majd meg 
a diákvállalkozásokban meg
merevedett, netán elgémbere
dett tagokat. 

S mindez mikor lesz? De
cember 9-én, csütörtökön dé
lelőtt 10 órától az iskola tor
natermében áll a vásár. Aki 
elmegy, bizonyára nem bánja 
meg! 

B. E. 

UJ HELYEN 

Új helyre költözött a Szociális Osz

tály, az Eötvös tér 16-ba. Az elmúlt 

héten a Szociális és Egészségügyi Bi

zottság is a „Kék házban" tartotta 

meg ülését. Képünk a tárgyalóban 

készült éppen akkor, amikor a SZEB 

ott ülésezett. 



LONDON BROKER 4=1 
LONDON BROKER 
é r t é k p a p í r f o r g a l m a z á s i 
r é s z v é n y t á r s a s á g 

NAGYKANIZSA, KIRÁLY U. 3 1 . D. (BUSZPÁLYAUDVAR MELLETT) 
TEL.: 93/326-676; 93/326-677; TEL./FAX: 93/326-675 

LONDON BROKER 
é r t é k p a p í r f o r g a l m a z á s i 
r é s z v é n y t á r s a s á g 

Tájékoztatás a London Broker Rt. ügyteleinek 
A L o n d o n B r ó k e r Rt . -né l r ö v i d e s e n tulaj

donosvá l tá s é s t ő k e e m e l é s történik, a m e l y e g y 

svá jc i - i z rae l i b e f e k t e t ő c s o p o r t révén v a l ó s u l 

m e g . E n n e k ha tóság i é s c é g b í r ó s á g i e n g e d é l y e z 

te tése f o l y a m a t b a n van . E z várhatóan m é g n é 

hány hetet i g é n y b e v e s z . 

A tu la jdonosvá l tás é s t ő k e e m e l é s azt fog ja j e 

lenteni , h o g y a L o n d o n B r ó k e r Rt. h e l y z e t e ren

deződ ik , a f e l ü g y e l e t i t e v é k e n y s é g - f e l f ü g g e s z t é s 

m e g s z ü n t e t h e t ő , az ü g y f e l e k h o z z á f é r h e t n e k p é n 

z e i k h e z , papírja ikhoz . 

A f e l ü g y e l e t i b i z t o s irányí tásával h a m a r o s a n 

b e f e j e z ő d h e t a nyi lvántartás i rendszer rendbeté 

te le , a j o g o s ü g y f é l k ö v e t e l é s e k , i l l e tve ügyfé l tar 

t o z á s o k m e g á l l a p í t á s a . 

A tu la jdonosvá l tássa l e g y ü t t járóan az ü g y f e l e k 

b i z a l m á n a k e r ő s í t é s e é r d e k é b e n e g y m e g ú j u l ó 

ü z l e t s z a b á l y z a t é s s zo lgá la t i kínálat k i d o l g o z á s a 

fo ly ik . 

Kérjük továbbra is s z í v e s türe lmüket , é s 

a m e n n y i b e n a t ő k e e m e l é s s e l kapcso la tban bár

m i l y e n f e j l e m é n y történik, akkor a sajtón k e r e s z 

tül i s m é t tájékoztatjuk Ö n ö k e t . 

K ö s z ö n e t t e l : 

London Bróker Rt. 
nagykanizsai irodája 

NAGYKANIZSA VAROS ÖNKORMÁNYZATA 
POLGÁRMESTERI HIVATALA 

TÜTTŐ ISTVÁN POLGÁRMESTER ÚR 
NAGYKANIZSA 

Tisztelt Polgármester úr! 
A következőkben egy látszólag 

hétköznapi eseményről szerelném 
Önt és a nagykanizsai önkormány
zatot tájékoztatni, amely azonban 
például szolgálhat mások számára 
is. 
Előzmények: 

A Veszprémi Hivatásos Önkor
mányzati Tűzoltó-parancsnokság 
a közelmúltban egy igen modern 
Magirus-lveco kosaras emelőt (33 
m) kapott 6 hónapos időtartamra, 
tesztpróbára Németországból, 
Ulm városból. A városi tűzoltóság 
tulajdonában van egy több mint 
25 éves „ezer sebtől vérző" 
Magirits gépezetes létra (44 in), 
amelynek cseréje régóta indokolt 
lenne. Üzembiztonsága bizonyta
lan, javítására igen sokat kiütöt
tek az elmúlt évben, ezért készen
létben tartható. 

A levelem lényege ebből indul ki. 
A két vezető, Garabics Tibor tű.alez. 
veszprémi és Dr. Tolnai Sándor 
tű.alez. nagykanizsai tűzoltóság pa
rancsnokai megállapodtak abban, 
hogy az elkövetkezendő hat hónapig 
a veszprémi Magirus létra Nagyka
nizsa város polgárainak védelmét 
fogja szolgálni, hiszen ott ennek az 
eszköznek hiányában vannak. Élihez 

természetesen beleegyezésünket ad
tuk, mint felügyeleti szervezet, sőt in
dokoltnak tartjuk a segítségadás e 
formáját. 

Bizonyára egyszerűbb lett volna 
az agyonhasznált, igen költséges gé
pezetes létrát itthon tartani, megkí
mélni. A két parancsnok megállapo
dása igen szép példája a segítség
adásnak és együttműködésnek a la
kosság érdekében, még akkor is, ha 
csak 6 hónapig tart ez az állapot. 
Lehet, hogy levelem alapján hétköz
napi, egyszerű dolgokról adtam tájé
koztatást, azonban úgy értékeltem, 
hogy erről az eseményről Önnek és 
a képviselő-testületnek is informáci
ót kell adni. 

A két parancsnok döntése példa
értékű és követésre méltó. Kívánom, 
hogy az elkövetkezendő hat hónap
ban lehetőség szerint ne kelljen a 
létrát éles helyzetben használni, de 
ha mégis, adjon ez az eszköz igen 
nagy segítséget Nagykanizsa részé
re. 

Köszönöm, ha Polgármester úr el
olvasta levelem. 

Veszprém, 1999. október 25. 
Tisztelettel: 

Dr. Zöld János 
tűzoltó ezredes, főtanácsos 

megyei tűzoltóság parancsnoka 

G A Z D A S Á G I T A N Á C S A D Ó , K Ö N Y V E L Ő I R O D A 

Ü g y f é l k ö r é n e k k i a l a k í t á s á t s z e r v e z i 

s z é k h e l y v á l t o z á s m i a t t . 

Fej lesztés i e l k é p z e l é s e k o p t i m á l i s forrásainak 
összeá l l í tá sa -> h i t e l k é r e l m e k , pályázatok. 

T á r s a s á g o k , v á l l a lk o zá so k te l jes körű könyv
v e z e t é s e . V i s s z a m e n ő l e g i s . 

A MEGBÍZHATÓ MEGOLDÁS 
CIM: 

N A G Y K A N I Z S A , 
K I R Á L Y U . 3 l / D 

T E L . / F A X : 
93 /326 -675 
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DÍJAINK ÖNNEK 
KEDVEZNEK 

8800 Nagykanizsa, Rozgonyi u. 1/B 
Tel.: 93/536-121 Fax: 93/536-122 

PORULJART TYUKT0LVAJ0K 
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c 

Amióla a Zalakarosi Őrs megala
kult, szembesülnie kellett azzal a 
ténnyel, hogy területén lévő települé
sek közül különös figyelmet kell 
szentelnie a kisebbségben lévő etni
kumnak. Vannak olyan községeik, 
ahol a cigány lakosság aránya meg
haladja 30-40%-ot. Összetételük a 
muzsikus-zenésztől az ún. beás ci
gánytól a náluk is a hierarchia legal
só fokán lévő ún. köszörűs cigányig 
terjed. Legtöbb probléma azzal a 
10-15 család kb. 200-250 főjével 
van, akik a legutolsó csoportba tar
toznak. Ezen csoportba tartozók a 
munkavégzés minden formáját eluta
sítják, valójában gyűjtögetésből él
nek. Ennek a gyűjtögetésnek azon
ban csak legkisebb része törvényes. 
Legnagyobb része a jogellenes, jog
sértő magatartásformát ölel fel. 

Zalakomár, Galambok és a kör
nyező falvakban napi esemény a 
tyúklopás, kisebb háziállatok, szár
nyasok, termények elemelése. 

Ezekben a falvakban élők már 
minden törvényben biztosított lehe
tőséget megragadnak, a lopások 
megelőzése érdekében. Polgárőrcso
portokat hoztak létre, megerősített 
kmb csoport működik, de az egyéni 
védelemről is gondoskodnak. Egy 
ilyen sikeres akcióról számolok be 
most Önöknek. November 24-én az 
egyik portára ismeretlen tettesek 
másztak be Galambok községben, s 
céljuk a tyúkól kirablása volt. Nem 
tudhatták, hogy a porta gazdája, aki 
ezermester hírében áll a faluban, már 
riasztóberendezéssel szerelte fel a 
tyúkól ajtaját is, s ahogy a betörők 
megmozgatták annak ajtaját, a lakás
ban egy csengő szólalt meg. A hor
gászásnál is használatos elektromos 
kapásjelző jelzésére a ház tulajdono
sa felkelt, kinézett, felgyújtotta a vil
lanyt, s azt tapasztalta, hogy két sze
mély mozog a portáján a tyúkól mel
lett. Gyorsan a zalakarosi rendőrség 

értesítése után megzavarta az elköve
tőket, majd a kiérkező rendőrökkel, 
az egyik elkövetőt, a hóban történt 
lábnyomcsapást követve kb. 8 km 
utat megtéve elfogták. 

Sikerült azt a kerékpárt is lefoglal

ni, mellyel az elkövetők a helyszínre 
kerekeztek. 

Az eljárás során a szomszéd falu
ból érkező elkövetők elmondták, 
hogy nem volt mit enniük, és ezért 
próbáltak ilyen módon finom falatok

hoz jutni. Az ügyben a Zalakarosi 
Őrs folytatja tovább a büntetőeljárást. 

Horváth István 
rendőr őrnagy 

I T T A T E L 
Az elmúlt hetekben megérkezett a 

már napokkal előtte beharangozott 
zord, téli idő. Amíg nem érkezett meg, 
nem is tulajdonítottunk nagyobb jelen
tőséget neki. Tudomásul vettük a napi
lapokban megjelent híreket, tudniillik 
azt. hogy mind a KPM, mind a város, 
mind állampolgárok megtettünk min
dent a tél fogadására. Aztán pénteken 
már másodjára - hiszen előtte szerdán 
is volt havazásból részünk - olyan in
tenzitással és olyan erővel csapott ránk 
a Tél Tábornok, hogy ezt szervezettebb, 
jobban felkészült szervezetek sem tud
ták volna kivédeni. A havazást követő 
2-3 órán belül le kellett zárni a 7. sz. 
főközlekedési utat, Nagykanizsa és 
Letenye vonatkozásában, a távolsági 
buszok sem tudtak eljutni céljukig. 

Az utakon rengeteg volt a koccaná
sos és a személyi sérüléssel járó baleset, 
melyből tanulság kedvéért néhányat fel 
is idézek: 

1999. november 17-én 20.10-kor a 7. 
sz. főközlekedési úton közlekedett Bu
dapest irányából Nagykanizsa irányába 
egy BMW 320-as típusú személygép
kocsival egy horvát állampolgár. Ami
kor a 199 km szelvénybe ért a havas, 
csúszós úton, a helytelenül megválasz
tott sebesség miatt a személygépkocsi
val megpördült, átcsúszott a menetirány 
szerint baloldalra, ahol összeütközött a 
vele szemben szabályosan közlekedő 
magyaródi lakos által vezetett Setra tí
pusú autóbusszal. A baleset következté
ben egy fő súlyos, két fő könnyű sérü
lést szenvedett, az anyagi kár megha
ladta a hárommillió forintot. 

1999. november 21-én 14.45-kor a 7. 

sz. főközlekedési úton Letenye irányá
ból közlekedett egy ukrán állampolgár 
kamionjával és a hozzá kapcsolt pótko
csiból álló járműszerelvényével. Ami
kor Sormás belterületén a 7. sz. főköz
lekedési út és a Kossuth Lajos utca ke
reszteződéséhez ért, a helytelenül meg
választott sebesség miatt a havas úton a 
tehergépkocsi és a hozzákapcsolt jár
műszerelvény megcsúszott, a menet
irány szerinti jobb oldali kiemelt sze
gélynek ütközött, kitört egy jelzőtáblát, 
majd a gépjárműszerelvénnyel tovább
csúszva először a buszvárónak, majd a 
mögötte álló lakóház falának ütközve 
állt meg. A baleset során csodával hatá
ros módon senki sem sérült meg, az 
anyagi kár viszont nagyon jelentős volt. 

1999. november 23-án 17.00 órakor 
Nagykanizsa irányából Bajcsa irányába 
közlekedett a tulajdonát képező Lada 
személygépkocsival egy fityeházi lakos. 
Amikor Nagykanizsát kb. 100 m-re el
hagyta a jeges felületű úttesten a helyte
lenül megválasztott sebesség következ
tében a járművel megcsúszott és az a 
személygépkocsi elejével visszafordul
va áttért a menetirány szerinti baloldal
ra, ahol a Lada személygépkocsi bal 
hátsó részével a vele szemben szabályo
san, zalaegerszegi lakos által vezetett 
Toyota személygépkocsi jobb elejének 
ütközött. 

A baleset következtében személyi sé
rülés nem történt, az anyagi kár 40.000 
Ft. 

A példák is mutatják, hogy a téli ve
zetés más vezetési stílust, s más műsza
ki feltételeket követel meg tőlünk, ezért 
kértem a Nagykanizsai Rendőrkapi-

• Vagyonvédelem • objektumvédelem 
• portaszolgálat • pénz- és értékszállítás 

Csúcstechnikát képviselő 
rádiós riasztórendszerek tervezése, telepítése, 

csendesriasztás 24 órás felügyelettel, 
kitűnő referenciákkal. 

8800 Nagykanizsa, Rozgonyi u. 20. 
Tel.: 93/312-706 

tányság Közlekedési Osztály baleset
megelőzési főelőadójától. Takács Csaba 
rendőr főtörzszászlós úrtól néhány 
olyan tanácsot, amit a közlekedésben 
résztvevőknek meg kell fogadniuk a 
baleset megelőzésének érdekében, mi
vel igencsak a tél elején járunk még. 

Ahhoz, hogy a különleges feltételek 
közötti gépjárművezetésből adódó bal
eseteket megelőzzük - kezdte a főelő
adó - figyelemmel kell lennünk a veze
téstechnika fontos elemeire: 
- megfelelő követési távolság tartása, 
- előrelátó vezetés, mellyel időben 

felismerhetők a veszélyhelyzetek, 
- haladás helyesen megválasztott 

(mérsékelt) sebességgel, 
- vezetés közben kerüljük a hirtelen 

mozdulatokat (kormány, fék, gáz). 
A hóesésben, jeges úton fel kell ké

szülni arra, hogy a gépjármű hirtelen 
(előre nem látott események következ
tében) megcsúszik. Az úttest .állapotát 
ezért szükséges rendszeresen ellenőriz
ni a kormány enyhe, nagyon kis mérté
kű mozgatásával. Ezt akkor is érdemes 
megtenni, ha a havas útszakaszról letér
ve az útfelület a közlekedésre nézve 
biztonságosnak tűnik. Megcsúszás ese
tén mindig arra kell kormányozni, 
amerre haladni akarunk. 

A téli időszakban ajánlott felszerelni 
a gépjárműveket téli gumiabroncsokkal, 
s nem árt, ha van nálunk hólánc is. 

A téli gumiknál fontos, hogy ezek a 
gépjármű összes kerekére felkerüljenek, 
mivel megfelelő hatás csak így érhető 
el. 

A biztonságos közlekedés érdekében 
ellenőrizzük az ablaktörlő lapátok és az 
ablakmosó berendezés állapotát is. 

Járművünk csomagtartójában helyez
zünk el kisebb méretű lapátot, esetleg 
néhány kilogramm homokot, fűrész
port, melyek nagy segítségünkre lehet
nek, ha elakadunk a hóban. 

Hosszabb útra történő indulás előtt 
téli időszakban nem árt tele tankolni az 
üzemanyagtartályt, így hosszabb vára
kozás esetén is tudjuk járatni a motort a 
fűtés érdekében. 

Balesetmentes téli közlekedést kívá
nunk! Minden indulás előtt gondoljon 
arra, hogy Önt haza várják! 

Horváth István 
rendőr őrnagy 

10 1999. december 2. 



SÖRGYÁRI TÖRTENETEK III. 
I)r. Hcller Péter is azok köze a volt sörgyári dolgozók kö

zé tartozik, aki az általa fontosnak tartott dokumentumokat 
megőrizte. Ezekkel is bizonyítani tudja, hogy többen is pró
bálkoztak a lejtőn való lecsúszás megállításában, de leg
alább a fékek beépítésével. 

- Én összesen három évet -
1991. márciusától 1994. márci
usáig - töltöttem el a gyárban. 
Úgy hívtak ide, és nem magam
tól távoztam, hanem elküldtek. 
Szolnokról, a vendéglátóiparból 
jöttem vállalati jogtanácsosnak, 
majd a cég vezető jogtanácsosa 
lettem. Hamar megbarátkoztam 
Zalával is, meg a gyárral is. A 
90-es évek elején nagyon csalá
dias volt a hangulat, tetszett itt 
minden. Később már nem így 
vélekedtem. Éppen vezetőváltás 
volt, amikor érkeztem, s a ve
zérkar így állt fel: Furák Zoltán 
vezérigazgató, Tóth István a he
lyettese, Takács Árpád kereske
delmi igazgató, Krihó József 
gazdasási igazgató, Nádasi Ta
más a műszaki főmérnök. Az 
nyilvánvaló volt, hogy privati
zációs folyamatot kikerülni nem 
lehet. Az út nyitottá vált, az 
ÁVÜ Metchler úrral szerződést 
bontott, a Holsten megsértődött, 
maradtak a belső erők. 1991 
szeptemberében merült fel en
nek a lehetősége, hogy a dolgo
zókból és a menedzsmentből 
alakítandó kft.-nek lehetősége 
volna megvásárolni a gyárat. 
Ebben az időszakban a dolgo
zók közül sokan megkerestek, 
hogy mit csináljanak, próbálja
nak-e beszállni. Mindkét szak
szervezet támogatta az ügyet, és 
én is azt mondtam, hogy lépjük 
meg, ne az állam hasítson ki 
magának a gyárból egy nagy 
szeletet. Utólag is úgy érzem, 
helyes döntés volt, megfelelő 
üzletpolitikával, gazdálkodással 
nem kellett volna idáig eljutni. 
Az M+D (menedzsment+dolgo-
zók) Kft.-je 149 üzletrésszel 

alakult meg. 34 milliós alaptőke 
jött össze, amit még megfejel
tek kárpótlási jegyekkel is. Az 
induláshoz 240 milliós hitelt a 
Postabank adott. 

Ami engem már akkor" na
gyon zavart, hogy a gyár vezér
igazgatójának és helyettesének 
a szándékait nem tudta senki, 
csak az utolsó napon léptek be. 
Ha jól emlékszem, hárommillió 
forinttal. Ez a nagy üzletrész 
döntési pozíciójukat már az ele
jén alaposan megerősítette a 
dolgozókkal szemben, hiszen 
többen is voltak, akik csak tíz
ezer forintot tudtak összeszedni, 
s így az is előfordult, hogy tíz 
fő állt össze egy-egy százezres 
nagyságrendű üzletrész megvá
sárlásához. 

- Említette, hogy később már 
nem volt elragadtatva a gyár
tól. 

- Nem az emberekkel volt a 
baj. Azok nagyon tisztessége
sen dolgoztak, megbecsülték a 
jó szót, s bizalmuk jeléül a kft. 
háromtagú ügyvezetőinek egyi
kévé is választottak. A rossz ér
zésemnek az egyik oka az volt, 
hogy - habár nem az értékesíté
si vonalon dolgoztam - látnom 
kellett, hogy ugrásszerűen meg
növekedett az értékesítési kény
szer, ebből eredően egyre na
gyobb lett a kintlevőség. S mint 
jogtanácsosnak, szembesülnöm 
kellett azzal, hogy megszapo
rodtak a behajthatatlannak és 
végeláthatatlannak tűnő követe
lések a számai. Fölhígult a ve
vőállomány, bárki vállalkozha
tott a légkisebb szakértelem és 
induló tőke nélkül is. Ez volt az 
az időszak, amikor garázsokban 

italboltok nyíltak, s ha csak tíz 
láda sör kellett, azzal is kiszol
gálták a gyárban. Hogy fizetni 
meg elfelejtett? Még olyan eset 
is előfordult, hogy valahol az 
Alföldön eltűnt egy egész kami
on sör. Nem tudták ki vette át, 
nem tudták ki értékesítette. Az
tán az sem tetszett, ahogyan a 
Postabank bánt a gyárral. A 
gyár és a tulajdonosi kft. min
den hitele a Postabankhoz ke
rült összevonásra. Belelátott a 
kártyáinkba, kiszolgáltatottá 
váltunk, s felültettek bennünket. 
Ok keresték és találták a Bankár 
Kft.-t is, akinek a részvények 
értékesítésére ultimátumot kap
tunk (a Posta Banktól). 

- S mi volt a másik nyomós 
ok, ami miatt rossz érzése lett? 

- 1993. nyarára már nem le
hetett titkolni, hogy Kanizsa 
Sörgyár Rt. kritikus helyzetbe 
került. Az addigi tőkebevonási 
kezdeményezések sikertelenek 
maradtak, a piaci és gazdasági 
helyzet tovább romlott. Az elő
ző évihez viszonyítva az I—VII. 
hónapban elfogadhatatlanul ala
csonyra, mintegy 60%-osra 
esett vissza az értékesítés. Fon
tos lépésekről a dolgozók -
akiknek jelentékeny része ugye 
tulajdonos is volt - semmit nem 
tudtak, vagy csak utólag vonták 
be őket. A menedzsment szá
mos taktikai és stratégiai intéz
kedései rejtve maradtak, sőt 
még a nagy horderejű döntések
ből is kihagyták magát az M+D 
Kft. ügyvezetését is. Bebizo
nyosodott, hogy az elsőszámú 
vezetők intézkedéseinek na
gyobb része koncepciótlan, át
gondolatlan, ad-hoc, esetenként 
szakszerűtlen volt. 

- Mint egy 100%-os arányú 
tulajdonnal rendelkező társa
ság képviselői ez ellen mit tet
tek? 

-Augusz tus 18-án két ügyve

zető társammal - Krihó József
fel és Nádasi Tamással - együtt 
levelet intéztünk az elnök-ve
zérigazgató úrhoz. Mint 
Kanizsa Sörgyár M+D Kft. 
kontra Kanizsa Sörgyár Rt. Idé
zek: „... úgy döntöttünk - az 
Önök segítségére, felelősségük 
csökkentése érdekében - , hogy 
arra kérjük, e levél kézhezvéte
létől kezdődően szíveskedjen az 
M+D Kft.-t, mint tulajdonos 
képviseletét ellátó ügyvezetőket 
vagy azokból legalább egyet-
egyet minden tőkebevonással, 
hitelfelvétellel vagy hitelkonst
rukciós változásokkal, a sörgyár 
működésének átszervezésével, a 
menedzsment bármely tagjának 
hivatalos ügyben külföldre uta
zásával és minden ön által lé
nyegesnek ítélt üggyel kapcso
latos tárgyalásokra, döntésekbe 
bevonni." 

Október 19-én udvarias leve
lünket újra elküldtük, mert az 
előzőre nem kaptunk választ. 
Ez a lépést nemcsak jogilag, ha
nem erkölcsileg is fontosnak 
tartottuk. Hittük, hogy abban a 
drámai időszakban csak a teljes 
összefogás, a menedzsment 
mellett a gyári kollektíva, bizal
mának a megnyerése, a közép
vezetők alaposabb bevonása a 
cég vezetésébe az egyedüli jár
ható út. Segítséget ajánlottunk 
fel, amire nem volt igény. Per
sze mind ez nem helyettesíthet
te volna a tőkebevonást, de az 
rt. gazdasági talpra állásához 
ezek a belső erőforrások elen
gedhetetlenek lettek volna. 

- S mi lett ennek a második 
levélnek a következménye? 

- Semmi. A cég, mint tud
juk, egyre mélyebbre került, mi 
hárman pedig a gyár értékesíté
sét követően nyolc hónapon 
belül az utcán találtuk magun
kat. 

B. E. 
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Nemrégiben ismét Nagykanizsán jártak a Piarista Rend képviselői, és 
tárgyalásokat folytattak a város vezetőivel. 

A részletekről Tarnóczky Attila alpolgármestertől tudakozódott la
punk. 

- A Piarista Renddel már évek óta 
folynak tárgyalások Nagykanizsán, 
bár ez az első, amelyben én személy 
szerint részt vettem. A rend álláspont
ja nagyon egyszerű és világos. Azt a 
területet, és azokat az épületeket 
óhajtják elfoglalni, amelyek őket a 
törvény szerint megilletik, tehát új 
épületek átadásáról nincs szó. Úgy 
vettem észre, hogy a meglévő épület
állomány fenntartása is gondot jelent
het a rendnek, tehát terjeszkedni nem 
akarnak, csak a létszámnövekedésük 
arányában foglalják el a saját épüle
teiket. Ez azt jelenti, onnan nekünk 
előbb-utóbb távozni kell. Rendezni 
kell közben a tornacsarnok ügyét is. 
A tornacsarnok természetesen a város 
épülete marad, a problémát az jelenti, 
hogy a csarnok nagyobbik része a Pi
aristák területén van pillanatnyilag. 
Megoldást a területcsere jelent. 

- Hogyan lehel ezeket a kérdése
ket megnyugtatóan rendezni? 

- Van egy épület a piaristák terü
letén - nem a tornacsarnok - , ame
lyet az önkormányzat épített. Ebből 
a város a tervek szerint kivonul, és 
átadja a rendnek. A későbbiek folya
mán majd ebből az épületből szeret
nék kialakítani a piaristák a saját tor
nacsarnokukat. Úgy tűnik, ezzel a 
cserével rendezhetővé válik a 
Zs igmondy-Winkler tornacsarnoká
nak ügye, és megkaphatjuk az érin
tett földterületet. A csere által a pia
risták is ki tudják alakítani azt a te
rületet, ahol csak az ő diákjaik köz
lekednek. Ebből természetesen kö
vetkezik, hogy a későbbiek folya
mán a tornacsarnok csak az utcáról 
lesz megközelíthető. 

- Mikorra kell kiüríteni a jelen
legi laborépületet? 

- A Piarista Rend nyitott arra, 
hogy a laborépületet, és azt a bizo
nyos műhelyt, amelyről már szól
tam, 10-15 évre használatba adják. 

HÁROMBÓL KETTŐT? 
- Miként befolyásolják a fent 

említettek a nagykanizsai középis
kolák sorsát? Valóban, három kö
zépiskolából kettő lesz? 

- Hogy hányból hányat, még hadd 
ne nyilatkozzak, jelenleg egy társa
dalmi bizottság vizsgálja a lehetősé
geket. Egy biztos, arra lehetőségünk 
nincs, hogy új középiskolát épít
sünk, és oda költöztessük át a 
Zsigmondyt. Egyébként nem is in
dokolt, hiszen a jövő évben öttel ke
vesebb középiskolai osztály iskoláz
ható be, és némi csökkenés a követ
kező évben is várható. Magyarul a 
műszaki középiskola-szerű intézmé
nyekbe járó diákok két intézménybe 
is eloszthatók. 

- Képes lesz a Széchenyi és a 
Cserháti a Winkler befogadására? 

Koncepció? Látlelet? 
Elkészült a Középtávú Ifjúságpolitikai Koncepció 

vitaanyaga. Az iskolák, a témában érintett szervezetek, 
intézmények ezekben a napokban kapják meg a vita
anyagot. A vitákra, egyeztetésekre várhatóan a jövő év 
elején kerülhet sor. Az anyag készítői az összeállítás 
elején úgy vélekednek, „mivel a törvényekből nem de
rül ki, hogy pontosan milyen ifjúsági feladatai vannak 
az önkormányzatoknak, alapvető fontosságú, hogy a 
település önkormányzata kidolgozza a saját ifjúsági 
koncepcióját." A nagykanizsai ifjúságpolitikai prog
ramnak arra kell irányulnia, hogy a város megfelelő 
környezeti feltételeket jelentsen a felnövekvő fiatal 
korosztályok számára, ahol otthonosan érzik magukat, 
vagyis ahol kiszámíthatóak az életviszonyaik, ahol 
problémák esetén szakértő segítséget találnak azok 
megoldásához, és ahol felkészülhetnek a felelősen élő 
és cselekvő magyar állampolgárként való felnőtt éle
tükre. Az anyag szerint a koncepció az elfogadásától 
számított 5 éves időszakra készül. A felmerülő prob
lémák, igények és az ezekhez kapcsolódó megoldások 
az alábbi hat területben csoportosíthatók az anyag 
összeállítója szerint: oktatás, képzés, egészségügyi, 
szociális és mentálhigiénés ellátás, szabadidő, kultúra, 
sport, érdekérvényesítés, érdekképviselet, pályaválasz
tás, munkavállalás, ifjúsági mobilitás, nemzetközi 
kapcsolatok. A koncepció készítőjének véleménye 
szerint „komplex ifjúságkutatásra van szükség, amely 
feltárja a 3 -29 éves korosztály életének minden lénye

ges területére vonatkozó szükségleteit és azok kielégü
lésének szintjét. (...) Nagykanizsán komplex felmérés 
hiányában az egyes részterületeket érintő fellelhető 
adatokra, valamint a működő intézmények, szerveze
tek, és informális hálózatok nyújtotta információkra 
támaszkodhatunk a koncepció elkészítésekor." A kon
cepció a hangsúlyt az ifjúság önszerveződésének elő
segítésére, az értelmes szabadidőeltöltés feltételeinek 
biztosítására helyezi, ezt prevencióként, megelőzésé
ként is kiemelt fontosságúnak tartja. Az összeállított 
anyag hosszan (közel húsz oldalon át) taglalja, milyen 
hiányosságokkal küzd a város, melyek azok az 
okok, ami miatt az érintett korosztály magára ha
gyottnak, tanácstalannak érezheti magát, miért 
nincs lehetősége a lakhatásra, a munkahelyszerzés
re, a szabadidejének kulturált eltöltésére, érdekei
nek megfelelő szintű képviseletére, érdekei érvénye
sítésére, milyen szervezeti egységek, intézmények 
létrehozása, vagy életben tartása szükséges ahhoz, 
hogy a koncepcióba foglalt negatív jelenségek pozi
tívra váltsanak, és hogy az önkormányzat is teljesí
teni tudja koncepcióját. Arról nincs még pontos in
formációnk, hogy milyen fórumok, megbeszélések 
lesznek ifjúsági koncepció ügyben, de az anyaghoz 
csatolt határozati javaslatból arra is következtethetünk, 
hogy ez az a koncepció, amelynek végrehajtása az ön
kormányzatjóváhagyását követően megkezdődik. 

D. É. 

- Még a Zsigmondy-Winkler fő
épületének kiürítése előtt a mostani 
Széchenyi-középiskola területén egy 
bővítésnek kell történnie. 

- Lesz erre pénz? 
- Kell lennie, hiszen másként 

összedől a rendszer. Hozzá kell ten
nem még, hogy az átszervezés indo
ka az is, hogy a képzés párhuzamos
ságait megszüntessük. 

Miként osztják szét a 
Zsigmondyban folyó képzéseket? 

- Még csak elképzelések vannak 
erre vonatkozóan. Ezek szerint a 
szolgáltatással összefüggő képzések 
a Széchenyibe kerülnének át, míg a 
műszaki képzést a Cserháti vállalná 
fel. 

- Jelenlegi felszereltségük, adott
ságaik mellett képesek ezek az in
tézmények a fent említett feladatok 
ellátására? 

- Bejártuk az intézményeket , 
felmértük az adottságaikat. A 
Cserhát i Szakközépiskola körül
ményei , felszereltsége 2 1 . századi 
színtű, ez természetesen dicséri az 
ottani vezetés igyekezetét . A Zsig
m o n d y - W i n k l e r Műszaki Középis
kolában a körülmények megfelelő
ek, a Széchenyi Szakmunkáskép
zőben viszont balkániak. Pirulva 
kellett tudomásul vennünk, hogy 
műhely címén micsoda épületekbe 
kell beküldeni gyerekeket . Ezen 
sürgősen változtatni kell, ez azt je
lenti hogy az Eötvös téren lévő 
műhelyépületet sürgősen rendbe 
kell tenni . A tanműhelyként hasz
nált romos épületeket meg kell 
szüntetni , és másutt kell kialakíta
ni őket . 

- Mi lesz az első lépés? 
- A szervezeti átalakítás. Az épü

letbővítés csak a 2001 -es költségve
tésben valósulhat meg véleményem 
szerint. Akkor lehet szó arról, hogy 
tanulócsoportok a Zsigmondy-
Winklerből átköltözhetnek a meg
épülő új épületbe. 

- Érint-e az átszervezés álláshe
lyeket? 

- Az átszervezés olyan értelem
ben foglalkoztatom helyet nem 
érint, hogy pedagógusi álláshelyek 
megszűnnének, hiszen van egy gye
reklétszám, ahhoz tartozik egy peda
góguslétszám is. Az egy más kérdés, 
ha ötosztálynyi diák hiányzik a 
rendszerből, akkor ennek van lét
számvonzata is. Ami megszűnne eb
ben a változatban az egy iskolaveze
tés, hiszen természetes, hogy két kö
zépiskolához nem kell három iskola
vezetés. A változtatásokat az éssze
rűsítés indokolja, és az, hogy az 
évek óta húzódó elhelyezési problé
mákra végül záros határidőn belül 
megoldás szülessen. Nem szeretném 
e kérdések megoldását a következő 
testületre hagyni. 

D. É. 
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Lehetséges volna, hogy egyes esetekben a társadalombiztosítás dup
lán támogat meg bizonyos készítményeket, mégpedig oly módon, 
hogy a kórházban fekvő beteggel a háziorvos által felírt készítmé
nyeket szedetik. Ennek jártunk utána itt Nagykanizsán. 

- Az Egészségbiztosító Pénztár el
lenőrzi és szankcionálja, ha arról 
kap jelzést, hogy valamelyik kórházi 
osztályon a beteg a háziorvosa által 
felírt készítményekel behozza, és 
azokat szedi. A közellátású gyógy
szerelés és a kórházi gyógyszerelés 
közötti különbség az, hogy a házior
vos által felírt készítményen van tá
mogatás, míg a kórház piaci áron 
szerzi be a gyógyszereket. Ha kintről 
hozott gyógyszerrel dolgozik az or
vos, akkor egy olyan többlettámoga
tást szerez betege számára, ami csak 
azt a biztosítottat illeti, aki nincs 
kórházba felvéve. Ezt joggal üldözi a 
biztosító - mondja Dr. Szabó Csa
ba, főigazgató. 

- Ezt azt jelenti, hogy semmikép
pen nem fordulhat elő, hogy a beteg 
saját gyógyszereit is szedi a kórházi 
kezelés alatt? 

- A kép árnyalt. Nem tagadható. 

Szinte derült égből a villámcsapás
ként érte a Városi Kórház vezeté
sét az önkormányzat bizottságai 
elé tárt, a kórház vezetését fegyel
mivel elmarasztaló határozati ja
vaslat, amelynek alapját egy revi
zori vizsgálat jegyzőkönyve képez
te. A részletekről Dr. Szabó Csaba 
főigazgatót kérdeztük. 

- Az önkormányzati intézmények
ben jogszabály írja elő. hogy kétéven
te gazdasági pénzügyi ellenőrzést 
kell tartani. Ez a vizsgálat ebben az 
évben volt esedékes, és július 5. és 
16. között megtörtént. 

- Mit vizsgáltak a szakemberek? 
- A vizsgálat kiterjedt az intéz

mény kezelésében lévő helyiségek 
bérbeadására, az intézmény által 
üzemeltetett büfé eredményességére, 
az intézmény tulajdonát képező gép
kocsikkal kapcsolatos feladatellátás 
ellenőrzésére, a takarítás vállalko
zásba adásának vizsgálatára, a 
gyógyszerekkel összefüggő készlet
gazdálkodás ellenőrzésére, és a lét
szám- és bérgazdálkodás ellenőrzé
sére is. Természetesen a számviteli 
és bizonylati rend ellenőrzése is ré
szét képezte a vizsgálatnak. 

- Mit állapított meg a vizsgálat? 
- Az ellenőrzés 14 pontba gyűjtöt

te össze a következtetéseket és javas-

hogy a mai komplikált gyógyszerelé-
si időszakban előfordulnak olyan 
esetek, amikor egyszerűbbnek tűnik 
a beteg által otthon hosszú ideje, 
idült betegségre alkalmazott készít
mények kórházi szedését lehetővé 
tenni. Például egy évtizedek óta cu
korbetegséggel küzdő embert beutal
nak a szemészetre. A szemészeti osz
tályon a szembetegségével kapcsola
tos ellátást, gyógyszerelést megkap
ja, de a szemészorvosok többnyire 
nem belgyógyászok, e két szakterület 
viszonylag távol áll egymástól. A 
kórházban töltött 3-4 nap alatt a be
teg számára a szükséges diétát biz
tosítjuk, ugyanakkor megkérjük, 
hogy az otthon általa megszokott 
módon, saját készletéből lássa el 
magát inzulinnal. Jóllehet ez is jog
szabályellenes, de emberileg érthe
tő, hiszen egy húsz éve cukorbeteg 
ember minden bizonnyal többet tud 

latokat, ami egy jegyzőkönyvben ke
rült rögzítésre. Ezt mi tudomásul 
vettünk és észrevételezés nélkül fo
gadtunk el. Az ellenőrzés során nem 
merült fel olyan személyes felelőssé
get is felvető probléma, amelyet ne
künk meg kellett volna magyaráz
nunk, vagy lépéseket kellett volna fo
ganatosítanunk. A vizsgálat óta el
telt három hónap, és megvallom, mi 
abban a hitben éltünk, hogy nyugod
tan várhatjuk a következő, két év 
múlva esedékes ellenőrzést. 

- Az észrevételek nyomán készült 
cselekvési program, és végrehajtásra 
került? 

- Elkészítettük és végre is hajtot
tuk. 

- Mikor szereztek arról tudomást 
arról, hogy a vizsgálat által megálla
pítottak nyomán a személyes fele
lősségre vonás kérdése is felmerült? 

- A Szociális Egészségügyi Bi
zottság ülésén szembesültünk vele, 
ugyanis csak meghívót kaptunk, elő
terjesztést nem. Próbálkoztam infor
mációt szerezni szóban a SZEB tag
jaitól, de úgy nyilatkoztak, hogy 
ezek kevésbé egészségügyi kérdések, 
inkább gazdaságiak. Az előterjesz-

a betegségéről, a naponta szükséges 
injekciókról, adagokról, mint adott 
esetben egy szemészeti szakápoló. 
Ez a gyakorlat a kórház vezetése 
előtt is jól ismert, folyamatosan fel
hívjuk orvosaink figyelmét a sza
bálytalanságra, és arra is, ha ez az 
Egészségbiztosító Pénztár tudomá
sára jut, akkor ezt szankcionálnunk 
kell. Az én tudomásom szerint a 
nagykanizsai kórházban az nem for
dul elő, hogy a bent fekvő beteg, 
vagy hozzátartozója nevére felírt ké
szítményt hoznak be azért, hogy ez
zel csökkentsék a kezelés költségeit. 

- Ismert a kórházi orvosok előtt 
az általuk alkalmazott terápia költsé
ge? 

- A kórházban dolgozó orvosok
nak havonta jelezzük az általuk al
kalmazott gyógyszerelés költségét, 
ezeket az adatokat össze is tudjuk 
hasonlítani más kórházak adataival. 
Ennek alapján mondhatom, jól áll e 
téren a kórház, nem kell attól tartani 
a kanizsai kórház orvosainak, hogy 
túlzottnak találja bárki a gyógyszer
költségeket. Egyébként az adatok 
közzétételével az is célunk, hogy or-

SZEMÉLYES 

téssel a szociális bizottság ülésén 
sem sikerült megismerkednünk, úgy 
jöttünk el onnan, hogy nem tudtuk 
meg, miért hívtak. Az előterjesztést 
az ügyrendi bizottság küldte ki elő
ször. 

- Mi a vád? 
- Az előterjesztésből megállapít

hattuk, hogy az ellenőrzés során tett 
megállapítások mennyiségi kérdé
sekké degradálódtak. Eddig még 
nem volt módunk kifejteni azokat a 
jogszabályi alapokat, azokat a sajá
tos finanszírozási jelenségeket, ame
lyeknek eredményeként az anyag 
összeállítója gondatlanságunkra 
utal. Nem kérdezték, és mi nem 
mondhattuk el, hogy a mosoda kap
csán a végkielégítéseket folyamato
san utalja le a tb, hogy ezek az 
ügyek akár évekig eltarthatnak, 
hogy a büfé működési költségeiben a 
közvetlen és a közvetett költségek 
egyaránt jelen vannak. A Pénzügyi 
Bizottság előtt remélhetőleg majd 
módunk lesz megtudni azt, hogy a 
jogszabályi alapon megigényelt pén
zek meg nem kapásáért mennyire fe
lel egy intézmény vezetése. 

D.É. 

vasainkat visszatartsuk attól, hogy 
minden esetben a legdrágább, a leg
modernebb készítményeket alkal
mazzák. Ezek az adatok józan ön
mérsékletre is intik az orvosokat, 
nemcsak tájékoztatják. 

- Miért nem érdeke a kórházi or
vosnak, hogy a beteg által a gyógy
szertárban megvett készítménnyel 
gyógyítson? 

- Egyrészt, mert szabályellenes, 
másrészt mi nem a gyógyszerért 
kapjuk a támogatást, hanem a beteg
ség gyógyításáért, mondjuk a tüdő
gyulladásért. Akármilyen gyógyszert 
alkalmazunk, vagy hogy alkalma
zunk-e egyáltalán gyógyszert, az a 
támogatás szempontjából közömbös, 
annak összegén nem változtat. A 
gyógyszerrel önmagában manipulál
ni nem lehet és nem is érdemes. 

D.É. 

AZ ÉRINTETT NEM ÉRTI 
FELELŐSSÉGRE VONÁS 

EREDMÉNY 
1999. év az idősek éve. Ebből az 

apropóból az Országos Módszerta
ni Központ szellemi vetélkedőt hir
detett meg, amelyre meghívták az 
ország idősek otthonai, szenvedély
betegek intézmények és értelmi fo
gyatékosok rehabilitációs intézmé
nyeinek lakóit. A versenyt sakk-, 
malom- és kártyajátékban hirdették 
meg. A Zala M. Önkormányzati 
Közgyűlés Fogyatékosok Rehabili
tációs Intézete és Otthona (Ma-
gyarszerdahely-Újnéppuszta) lakói 
malom- és kártyajátékban indultak. 
A Zalaegerszegen megtartott me
gyei versenyt malomjátékban Bog
dán Pál, kártyajátékban Orsós 
Aranka nyerte 

Az országos verseny november 
12-én került lebonyolításra Kas-
kantyún (Kiskőrös mellett). A 29 
fős malomversenyt bravúros 
ügyességgel Bogdán Pál, a ZMÖK. 
Fogyatékosok Rehabilitációs Inté
zetének lakója nyerte. Kártyajáték
ban Orsós Aranka 32 játékos közül 
8. helyezést ért el. Ő is nagyon 
ügyesen, okosan vette az akadályo
kat, de itt a szerencse is befolyásol
ta a végeredményt. Játékára jellem
ző volt, hogy a verseny végén a já
tékvezetőtől külön dicséretet ka
pott. A helyezések értékét növeli az 
a körülmény, hogy lakóink ellenfe
lei között szép számmal voltak is
kolázott, sőt diplomás versenyzők 
is. 

Büszkék vagyunk arra, hogy la
kóink egy kis dicsőséget szereztek 
Zala megyének és a ZMÖK Fogya
tékosok Rehabilitációs Intézete és 
Otthonának. 

Kollerné Miklósy Erzsébet 
Fogyatékosok Rehabilitációs 

Intézete és Otthonának igazgatója 
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- A Gála az esztendő program
sorozatának zárása, különleges 
nap Nagykanizsa város életében. 
Egy olyan társasági esemény, 
amelyre nemcsak a rendezők, ha
nem a meghívottak is jóval koráb
ban készülnek. A bálok között is 
szinte szezonnyitó, s december eleji 
időzítésével ráhangol az ünnepi 
hangulatra. Minden évben itt kerül 
átadásra az 1995-ben alapított 
RynoLander Díj mindazoknak, 
akik legtöbbet tették a környezeti 
nevelésért, a környezetkultúráért, a 
természetes és épített környezet vé
delméért - mond ta Ferenc József, 
a rendező Ryno Kulturális m e n e 
dzseriroda ügyveze tő igazgatója , 
amikor arra kértük, hogy olvasóink
nak mutassa be a rendezvényt . 
Majd így folytatta: 

- A gála nemcsak városunknak, 
hanem az országnak is egyik leg
nagyobb szabású, a környezetvéde
lem értékeit és művelőit elismerő 
rendezvénye. Jónak tartom, hogy 
egy város akkor, amikor a nemzet 
az EU-csatlakozás előtt áll, fontos
nak tart ilyen értékeket. 

Köszönettel fogadtuk dr. Habs
burg Ottónak, a Páneurópai Unió 
nemzetközi elnökének levelét, ami 
azt hiszem nemcsak a rendezőknek, 
de minden nagykanizsainak szól: 
„ . . . Örömmel fogadtam volna el 
meghívását a Ryno-Gála 99-es 

rendezvényre, hiszen nagyon 
egyetértek működésük céljával, és 
ezért annál jobban sajnálom, hogy 
december II-én már nem vagyok 
szabad, mert akkor tartja közgyű
lését a Nemzetközi Páneurópai 
Unió Strassbourgban, ahol nem 
hiányozhatok. Kérem, legyen olyan 
jó és üdvözölje nevemben a részt
vevőket, és mondja meg nekik, 
mennyire sajnálom, hogy nem le
hetek jelen... " 

- 1999 a Gála tör ténetében már 
kis jub i l eum. 

- Valóban, hiszen az ötödiket 
rendezzük. Az ünnepi est meneté
ben megtartottuk a hagyományos
sá vált elemeket, így az előzőben 
említett díj átadását, a kialakított, 
jól bevált protokolláris formaságo
kat, a fennállásuk ötödik és tizedik 
évfordulóját ünneplő cégek kö
szöntését. A helyszín továbbra is a 
Zsigmondy-Winkler Műszaki Szak
középiskola feldíszített sportcsar
noka lesz. Örömünkre szolgál, 
hogy az öt éve bemutatott nyári fü
zértekercs, ez a vadon élő orchidea 
időközben a város hivatalos virág
jelképévé vált. A hagyományok 
mellett az idei Gála - reményeink 

szerint - színvonalasabb, repre
zentatívabb, elegánsabb lesz. 

- Mi lyen ú jdonságokat é lvezhet 
nek a jub i l eumi , ö tödik Gála részt
vevői? - kérdez tük Kollonay Zol
tán zongoraművész t , aki a rendez
vényigazgatói feladatokat látja el . 

- Szeretnénk, ha ez az ötszáz 
meghívott vendég - aki városunk 
prominens személyiségei körül ke
rül ki - különleges élményben ré
szesülne. Egy erőteljes nyitóképpel 
- ahol az Automobil Center Rover 
75-ös modellje mellé a kezdeti 
hangulatot a budapesti Kontúr 
Táncszínház adná meg. A köszön
tők és díjátadások után egy külön
leges vacsorára kerülne sor, mert 
a báli hangulathoz a gasztronó
miai élmény is hozzátartozik. Erről 
Orbán István mesterszakács, a 
Chaine Des-Rotisseurs Lovagrend 
tagja és a Hotel Central gondosko
dik. 

S ha már az. igazi báli hangulat
nál tartunk, akkor ahhoz a klasszi
kus báli táncok is hozzátartoznak. 
Remélem Húros Tibor és a 
Maestro Zenekar ilyen elvárásaink
nak is meg fog felelni. Egy év végi 
gálának számító nagy báli esemé

nyen nem mindegy, hogy ki a szó
vivő. Vágó István eddigi működése 
garancia arra, hogy nem fogunk 
csalatkozni. Sztárvendég Délhúsa 
Gjon és Bódy Magdi popsztárok 
lesznek. 

- Mi lyen színvilág fogadja a bá
li közönsége t? 

- Az egész, sportcsarnokot erre a 
nagyszabású rendezvényre az ese
mény jellegének megfelelően foga
dóképessé kell tennünk - válaszolt 
Ludvig Zoltán látványtervező fes
tőművész. A falakat bevonó fekete 
drapériákat meleg sárgákkal és pi
rosokkal oldjuk, a mennyezet kék 
színvilágú lesz. Ez a kék fog vissza
köszönni az asztalokon is. A virág 
természetesen nem maradhat el, 
mikulásvirágok pompáznak majd a 
színpad körül és a díszhelyeken. A 
látványhoz hozzátartozik egy kü
lönleges fényeffekt-rendszer is, 
amelyik különleges megoldásaival 
bizonyára hozzájárul majd a báli 
hangulathoz. S aki elfáradt a tán
colásban, az gyönyörködhet az 
előterekben kiállított képzőművé
szeti alkotásokban. A Petró Galé
ria vonul fel értékes kollekciójával. 

Büki Erzsébet 

KONFERENCIA 
JAVASLAT A D É L N Y U G A T - D U N Á N T Ú L T É R S É G 

B E R U H Á Z Á S Ö S Z T Ö N Z Ő K O N F E R E N C I A 
Ö S S Z E H Í V Á S Á R A 

Lapunk őszi számaiban már 
többször adtunk tájékoztatást 
arról, hogy egyre jobban felerő
södnek a vállalkozások infor
mációhiányának kiküszöbölésére 
irányuló törekvések. A horvát és 
szlovén határ közelében a Szent-
gotthárd-Zalaegerszeg-Keszt-
hely-Balatonlelle-Kaposvár-Szi-
getvár-Barcs vonallal beha
tárolható területen belül, ha elő 
is fordultak helyi kezdeményezé
sek, de átfogó, koncepciózus 
programok nem készültek. A kis-
és középvállalkozások szinte tel
jesen elszigetelten próbálkoznak 
fejlődni, de sem a környezetük
ben lévő lehetőségekről, sem a 
központi fejlesztési elképzelések
ről elegendő információval nem 

rendelkeznek. Gyakran elhang
zott már, hogy ezt pótolhatná egy 
térségi konferencia, amelyet az il
letékes kamarák és az ITDH 
szervezne. A fentiekkel kapcso
latban a konferencia egyik koor
dinátorát, Vass Istvánt, a /.ala
komáron székelő M7 Vámügy
nökségi és Logisztikai Kft. veze
tőjét kérdeztük. 

- Mi lyen távolabbi cél vezérelte 
Önöke t? 

- Elsősorban az, hogy a követke
ző években az európai V-ös szállí
tási folyosó (Milánó-Buda
pest-Kijev-Moszkva) jelentősége 
fokozatosan nőni fog, így az M7-es 
autópálya megépítésével a magyar
országi szakasz mentén a térség 
adottságai jelentősen javulnak. 

Gondolok itt az elérhetőségen túl a 
tranzit áruforgalom megnövekedé
sére, a disztribúciós lehetőségek ki
szélesedésére. A déli kikötők közül 
Koper, Rijeka és Trieszt várhatóan 
nagyobb szerepet kap majd Közép-
és Kelet-Európa tengeri kapcsola
tában, illetve az. ebbe a régióba 
irányuló tengerentúlról érkező áru
forgalomban. Zala és Somogy me
gye másodszor már nem rekesztőd-
het ki, hiszen a jugoszláviai esemé
nyek miatt kiestek a potenciálisan 
fejleszthető térségek köréből. Ezért 
kerestük meg a megyei ipar- és ke
reskedelmi kamara vezetőségét, 
hogy kezdeményezzünk egy beruhá
zásösztönző konferencia létrehozá
sát. 

- Mi lyen rendszerben képzel ik el 
ezt a programot? 

- Célszerű lenne a konferenciát 
két lépcsőben szervezni. Az első 
lépcsőben helyi szervezetek, társa
ságok, alapítványok, társulások tá
jékoztatnák lehetőségeikről, műkö
désükről, illetve adottságaikról a 
térség vállalkozóit. Kikre gondo

lunk elsősorban? Az ITDH szerve
zetére; Phare-irodákra; megyei és 
városi önkormányzatokra; Euro-
Pontra; vállalkozásfejlesztési ala
pítványokra; a térségben lévő ipari 
parkokra; az illetékes kamarákra; 
afontosabb kistérségi társulásokra; 
a megyei vámhivatalra; a sármellé
ki Balaton reptérre és az M7 Vám
ügynökség és Logisztikai Kft.-re. 

- És a második lépcsőben? 
- Itt már országos szintű szerve

zetektől, minisztériumoktól kellene 
részletes információ, ezért számí
tásba jöhet a GM, a KHVM, az 
FVM, a Logisztikai Egyesülés, az 
ICC, a MA V, az ISO, és a sor biz
tosan még továbbfolytatható. 

El kívánom még mondani - fe
jez te be Vass úr a beszélgetést - , 
hogy feltétlenül létre kell hozni egy 
térségi információs központot, aho
vá bármilyen témával fordulhatná
nak a vállalkozók, és ahol a témá
ban illetékes szervezetekkel, társu
lásokkal, alapítványokkal gyorsan 
összehozható lenne a kapcsolat. 

Büki Erzsébet 
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Tisztelt Szerkesztőség! 
Az idén sajnos a fákról lehul

lott levelek többsége a fák alatt 
maradt. Kezdetben összegyűj
tötték, azonban a szemétszállí
tók otthagyták, pedig zsákba 
rakták. így már a következő hul
lott leveleket nem gyűjtötték 
össze ez miatt. Mivel értesül
tünk arról, ha bejelentik a VIA-
parkgondozó intézménynek, el
jönnek érte, ez igen helyes lé
pés. 

Ezt szeretnénk javaslattal ki
egészíteni a következőkkel: 

Tehát, ha egyéni telefon-be
jelentésre mennének érte 
egyenként, ami költséges - he
lyette azt javasoljuk, hogy úgy 
hirdesse meg jövőre a cég, 
hogy a hét melyik napján men
nek érte, persze, ha összegyűj
tik a háztulajdonosok arra az 
időpontig. 

Élve a lehetőséggel, melyre 
Tültő Polgármester Úr kérte az ol
vasótábort, egy-két dologra szeret
ném a figyelmét az illetékeseknek 
felhívni. 
Parkfenntartás, útkarbantartás: 

A Kodály Zoltán utcában la
kom, a parkosítás szép, a fák nő
nek, a baj, hogy némelyik fa tövét 
körülveszi betonkocka járólap, 
ami elszorítja és a fejlődésében 
akadályozza. Ilyen fát találni a 
Bartók úti hosszú ház keleti végé
nél, a Kodály 4. déli részénél, a 
Kodály 4-6. közötti játszótérnél, a 
Kodály 6-8. közötti pihenőhelyen. 
Ezeket kérem, távolítsák el. A kö
zelmúltban a gyerekek a Kodály 2. 
számú ház déli végében felgyúj
tottak egy hatalmas tujafát. Ott ék
telenkedik, ki kellene vágni, ne 
csúfosodjon. 
A járdákról: 

Némely helyen járhatatlanok 
esős időben, olyan pocsolyák van
nak, melyek 5 cm-nél is mélyeb
bek. Varga György fotóriporter 
Úrnak ajánlanám a figyelmébe, 
hogy eső után sétáljon végig a He-

Visszatérve a „Tiszafák"-ra. 
Sajnos az idén megismétlődött a 
tavalyi probléma. A napokban 
lehullott nagy mennyiségű hó 
ismét a járdáig lefektette az ágait, 
hogy a gyalogosok a kocsiúton 
kényszerültek közlekedni - ami 
egyébként is forgalmas gépko-
csiút miatt veszélyes - baleset 
előfordulhat - mivel a kocsiút 
mindkét széle a hótolás útján le-
keskenyült és az út közepén 
kénytelenek menni - ezért a le
hető leggyorsabban visszavágá
sukat javasoljuk - így a kilátás 
is biztonságos lesz. 

Több nyugdíjas szomszéd -
de távolabb lakók is sérelmes
nek tartják, hogy a szemétszállí
tó társaság már november 9-én 
leszámlázta előre december 31 -ig 
terjedő időpontra is az alapdíjat, 
valamint az ürítési díjat, így a 

vési úti járdán és készítsen egy-két 
képet a járda állapotáról. 
Autóbusz-közlekedés: 

Van egy jó piaci járatunk a 
32/b. Úgy gondoljuk mi nyugdíja
sok, hogy a Vásárcsarnok köny-
nyebb elérhetősége érdekében állí
tották hadrendbe. 

Kérdésem: Ha ez így van, akkor 
miért kell számos esetben a végál
lomás épületének keleti oldalán a 
11 -es járat indulási helyén az uta
sokat leszállítatni, ugyanakkor a 
32/b indulási helyére üresen beáll
ni? Sokunknak a lába fáj, számít 
az a száz méter is! Szintén a 32/b-s 
járattal kapcsolatban: az indulás 
előtt két perccel nyitják ki az ajtót, 
akár esik, akár fúj a szél. 

Egy kis emberséggel ki lehetne 
nyitni előbb is. Némelyik autó
busz padlóját olajjal locsolják fel, 
emiatt a csomagot kézben kell tar
tani, hogy ne legyen olajos. Arról 
nem beszélve, hogy az olaj a gu
mitalpú cipőt tönkreteszi, a nadrá
got bepiszkítja és rendkívül bal
esetveszélyes. A legtöbb busz
megállóban olyan alacsony a jár-

lakosság pénzét két hónappal 
előbb is használja és kamatoz
tatja, anélkül, hogy teljesítés 
lenne előtte. 

Úgy értesültünk, hogy más 
megyében, falvakban az alapdí
jon kívül csak a ténylegesen 
végzett ürítést számlázzák le. 

Azok részére pedig, akik úgy 
kérték a szemétszállítókat, hogy 
blokkrendszerrel látták el őket, 
vagyis előre megvásárolt ürítési 
díjról a blokkot felragasztva he
lyezi a kukájára is, ennek elle
nében viszik el azon a napon. 

Előfordul, hogy a kukák házi 
szemétből 3-4 hétig sem telnek 
meg, így akkor teszik ki, amikor 
tele van. 

Jelenleg ha 1-2 kg szemét van 
bent, akkor is kiteszik, hisz min
den héten kiszámlázzák az üríté
si díjat. Ha ki sem teszik, akkor 
is. 

Ez a jelenlegi módszer több 
időt vesz el az ürítést végzőktől. 

da, hogy a felszállás komoly gon
dot okoz az időseknek. Ha mód 
lenne rá, vegyék tervbe a felmaga
sításukat. 
Közlekedés- és közbiztonság: 

Jó idő esetén (tavasz, nyár, ősz) 
a Hevesi utat, mióta szépen felújí
tották, némelyik „vadmotoros" ver
senypályának használja. Időnként 
nem ártana mérni az illetékeseknek 
szúrópróbaszerűen, hogy hány 
km/h sebességet tudnak kihozni 
járgányukból a „versenyzők", per
sze megfelelően illenék díjazni is 
őket pénzbírság formájában. 

A rendőrség figyelmébe ajánla
nám a hadak útját, jelesebben a Fő 
út, Platán sor, Thury tér, Bartók 
utca, Hevesi út, Rózsa utca, 
Kazanlak körút, de a Kodály utca 
a nagy parkjával is ide tartozik. Az 
éjszaka vándorai, vandáljai keze 
nyomát viseli a felsorolt útsza
kasz, a kitördelt buszváróterem
ablakok, széttört padok, kettétört 
facsemeték, leszakított hinták, ki
borított szeméttárolók. Én ezen az 
úton rendőrt még gyalogosan sem 
láttam, igaz este néha-néha egy-

Ha nincs kint a kuka, gyorsab
ban végig tudnak haladni az ut
cában, mivel csak akkor fogják 
kitenni, ha megtelik. Még annyit, 
hogy napirenden van a „bio"-
trágya létesítése a kertes házak
nál, így a konyhai szemetet étel
hulladékot ide helyezik el ezál
tal a kertes házakban egy hóna
pig sem telik meg a kukájuk. 

Javaslataink, hogy előre meg
vásárolt ürítési díjat tartalmazó 
utalványt vezessék be az igény
lők részére és ennek felragasztá
sa útján rója le a díjat az üríté
sért. 

Ezáltal már előre befolyik az 
ürítési díj a cégnek nem a ne
gyedév során, így tán kamatoz
hat is a cégnek ha bevezetik. 

Az utca lakóinak véleménye 
alapján kérjük a panaszaink és 
javaslataink figyelembevételét. 

Tisztelettel: 
Dózsa György úti 

nyugdíjasok 

egy gépkocsis járőr elmegy. Kér
désem az, hogy egy járőrkocsi fel
húzott ablakán keresztül a rádió
juk sercegésén kívül mit észlel
nek? Ezen illene-kellene változtat
ni, ez nem csupán pénzkérdés. 

A Hevesi úti iskolában szomba
tonként lakodalmat rendeznek. Ez 
nem lenne baj, csak a nyitott abla
kok mellett tartják és oly nagy 
csatazajjal történik mindez, hogy a 
környéken lakók még csukott ab
lak mellett sem tudnak aludni. Ja
vaslatom lenne, hogy olyan terem
ben tartsák meg a lakodalmat, ami 
a Hevesi úti ABC felé nyílik vagy 
az ablakok elé zajfogót építsenek, 
így a környéken lakók is és a 
menyasszony is boldog lesz. 

Egyelőre ennyivel terhelném az 
illetékesek figyelmét. Talán sike
rült olyan dolgokat a figyelem elő
terébe hozni, amivel e gondok 
megoldhatók. 

Előre köszönöm fáradozásukat, 
ha gondolják, levelemet leközöl
hetik. 

Kell.: Nagykanizsa, 1999. I I . 
19. 

Tisztelettel: 
Bognár Csaba 

nyugdíjas 

Tisztelt Kanizsa Szerkesztőség! 

16 999. december 2. 
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TISZTELT OLVASÓINK! 
A Városi Könyvtár ünnepi nyitvatartási rendje 

az alábbiak szerint alakul: 
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Minden kedves olvasónknak békés, boldog 
ünnepeket kívánunk. 

T i s z t e l e t t e l m e g h í v j u k 
Ö n t é s k e d v e s c s a l á d j á t 

1 9 9 9 . d e c e m b e r 4 - é n ( s z o m b a t o n ) 
1 8 ó r á r a 

a H e v e s i S á n d o r M ű v e l ő d é s i K ö z p o n t b a 
a KANIZSA TÁNCEGYÜTTES 

és a ROZMARING gyermek táncegyüttes 
műsorára. 

K í s é r a P a t k ó B a n d a . 
Belépőjegy: 350 Ft 

Jegyek a helyszínen válthatók! 

E U R Ó P A I U N I O S I S M E R E T E K 

Döntéshozatal 
az Európai Unióban (I.) 

A közösségi intézmények által a 
Szerződések rendelkezései alapján 
elfogadott törvények valódi „európai 
jogalkotást" jelentenek, hiszen köz
vetlenül alkalmazandók minden tag
államban. A Közösség döntéshozata
lát a Római Szerződések kezdetben a 
szorosan együttműködő Bizottságra 
és Tanácsra korlátozták. Az Egysé
ges Európai Okmány (1986) és az 
Európai Unióról szóló Szerződés 
(1993) erejénél fogva most már az 
Európai Parlament is bekapcsolódik 
a jogalkotási folyamatba. 

A meglehetősen összetett eljárási 
szabályok alapján a közösségi tör
vény meghozatalában részt vesz az 
Európai Bizottság, az Európai Ta
nács és az Európai Parlament. A Bi
zottság tesz javaslatot, a Tanács dönt 
és a Parlamenttel konzultálnak, de 
bizonyos esetekben a Parlamentnek a 
Tanáccsal közösen gyakorolt egyen
lő jogosítványa is van szabályzatok 
és irányelvek elfogadására. 

Miután a Bizottság számos szak
bizottsággal konzultált a döntés tár
gyát képező szakterület szerint, és 
meghallgatta a tagállamok kor
mányzati, szakmai és szakszervezeti 
szakértőinek véleményét is, javasla
tokat szövegez meg, amelyeket a 
Miniszterek Tanácsa elé terjeszte
nek. Ez a Bizottság egyik képviselő
jének jelenlétében vitatja meg a kér
dést. 

A Bizottság a Parlament vélemé
nyéhez képest módosíthatja a javas
latot. A Tanács a legtöbb esetben mi
nősített többséggel jár el és fogadja 
el a közösségi törvényt; a Tanács 
azonban csak egyhangú döntéssel 
vetheti el a Bizottság javaslatát. 

Németh József 

KÉTÉVES A VÁSÁRCSARNOK - SZÜLETÉSNAPI BULI 
A CSARNOK ÜZLETHÁZBAN DECEMBER 4-ÉN 
SZOMBATON ÜNNEPLIK A VÁSÁRCSARNOK 

2. SZÜLETÉSNAPJÁT. 
A VENDÉGEK KÖZÖTT FELLÉP: 

SZÉNÁSSY PÁL ÉS ZENEKARA (sramlizene, humoros sördalok), 
PICASSO BRANCH, IRIGY HÓNALJMIRIGY. 

EZEN A NAPON A CSARNOK MIKULÁSAI AJÁNDÉKOKKAL VÁRJÁK 
A GYEREKEKET. 

A SZÜLETÉSNAP ESTE VACSORÁVAL FOLYTATÓDIK. 

TOBORZÓ 
KEDVES FIATAL BARÁTUNK! 
HA VONZ A SZÍNHÁZ VILÁGA, 
HA SZERETNÉD TARTALMASÁN ELTÖLTENI A SZABADIDŐDET. 
HA JÓL ÉREZNÉD MAGAD EGY KLASSZ CSAPATBAN. 
AKKOR KÖZTÜNK A HELYED! 

G Y E R E EL: 
1999. december 2-án (csütörtök) vagy 

1999. december 9-én (csütörtök) 17 órakor 
a KANIZSA 

R E N D E Z V É N Y S Z E R V E Z Ő STÚDIÓBA. 
(Vasembe rház , volt Családi Iroda) 

P R Ó B Á L J U K M E G E G Y Ü T T Ú J J Á É L E S Z T E N I 

N A G Y K A N I Z S A A M A T Ő R S Z Í N J Á T S Z Ó H A G Y O M Á N Y A I T ! 

SZIKLA Egyesület munkatársai 

Éa 
1999. december 2. 17 
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Kanizsa-vár (vissza) 
(Gondolatok a könyv sikeréről, a második kiadás kapcsán) 

Isten éltesse Nagy Gáspárt, 
Harkány tanár urat és mindazokat a 
patriótákat, akik hozzájárultak e 
könyv megjelenéséhez, hogy ebben 
a már oly kicsivé tett országban 
sok-sok ehhez hasonló mű szüles
sék, hogy kötődésünk a szülőföld
höz, identitásunk soha nem lanka
dó lánggal lobogjon, bárhol is 
élünk! 

Míg olvastam a könyvet, én, aki 
30 éve nem lakom itt, mint benn
szülöttnek, felidézte a múltat, akár 
velem, velünk is történhettek volna 
az események. A város hangulata, a 
házak, terek, fák, a fasor, a sétatér, 
a vasút, a temető, mind-mind itt él 
a zsigereinkben. Most volt halottak 
napja. A halottaink mind itt van
nak. Az ország egy nagy gyász és 
mégis megnyugvás, mikor hazajö
vünk hozzájuk, mert mi ide jövünk 
haza, bármikor és bármiért is za
vart el a sors innen. 

A politikai változások, a rend
szerváltoztatás után bekerültem a 
Felvidékről kitelepített magyarok 
közé, a Rákóczi Szövetségbe. Ak
kor és ott éreztem meg először, mit 
jelent a szülőföld elvesztése. Mikor 
azok a már hetvenesek, akik átélték 
a kitelepítést, elmesélték, hogyan 
hajtották el őket az otthonaikból 
egy bőrönddel, hogyan kellett új 
életet kezdeni. A rendezvényeinken 
együtt sírtunk, mit jelent nekik és 
nekünk a Himnusz, a Haza. Mit a 
Bcnes dekrétumok, mit az itthon 
vagyok és a hazamegyek. Odaátra. 
Pozsonyba, Kassára, Dunaszer
dahelyre, ki hová. Mit jelent Er
dély, a Székelyföld, Kárpátalja, a 
Délvidék azoknak, akik ott vannak 
és mit akik ideát, az anyaország
ban. Mit jelent megalakítani az 
egyesületeiket, szövetségeiket. Ak
kor éreztem meg, milyen gyönyörű 
szó a „szövetség" valamiért. Mi 
csak itthon vagyunk Kanizsán, 
Egerszegen, Budapesten, Debre
cenben. Kecskeméten, mindenütt 
az országban. De ők hol vannak 
otthon? Ki és kik írják meg a gye
rekeinknek, így és itt hogy éltek 
szüléitek, ápoljátok a szülőföld sze
retetét, amíg nem késő! Mi zalaiak, 
kanizsaiak, de sokan az országban 
nagyon jól emlékszünk azokra az 
időkre, amikor Kanizsa - Tito a 
láncos kutya szomszédságában -
zárt város, bűnös város volt. Mikor 
a városhoz közeledve a vonaton, az 
állomáson, az országúton fegyvere
sek igazoltattak, zaklattak, mit ke
resünk errefelé, miért jövünk ide. 
Az nem számított, hogy szeretteink 
itt laknak. A városból kivezető utak 
mellett őrbódék álltak, ki tudja, il
letve tudjuk, hogy milyen alakulat 

katonáival, csőre töltött fegyverek
kel. Ez a borzadály jutott eszembe, 
mikor kitört a szerb-horvát háború. 
Mi lesz veled Kanizsa, hová me
gyünk haza?! Kanizsa kiút volt a 
szabadságra: Fiume, Olaszország, 
nagyvilág, csak el innen! 

Amit most Nagy Gáspár könyvé
ből átéltem, ezt a varázst, hihetet
len módon már egyszer megéltem a 
nagyszerű és csodálatos ember, a 
pozsonyi születésű Ébert Tibor, író, 
költő barátom Pozsonyról, a szülő
földről írt könyveiben oly magával 
ragadóan. Talán a legnagyobb élő 
legendák: Sütő András, Szabó 
Magda, Fekete Gyula, Gyurkovics 
Tibor, vagy mint a Délvidék hiteles 
krónikása. Illés Sanyi bácsi, mily 
szívszorítóan írnak erről. Sorolhat
nám a ma élőket, de hála Isten erre 
eme írás terjedelme sem lenne elég. 
Honnan tudnánk milyen volt a 
Tündérkert, Lőcse, Kassa, Várad, 
milyen Komárom, Zenta, Zombor, 
Munkács, hogy csak párat említ
sek. 

Minden, ami múlt, emlék, meg
elevenedik. A város jellegzetes fi
gurái, mert úgy teljes a múlt és a 
jelen. Buzek úr, Buzek Dénes, A 
Fotós. Hozzátartozott a városhoz, 
egy jelenség volt, egyéniség, egy 
életforma, melyen a rendszer sem 
tudott változtatni. Megtűrték. 

Tudják-e róla, hogy osztrák 
származású volt a család, gyerek
koromban még sokat beszéltek ott
hon németül. Drága nagy-
mamámék evangélikus hitről kato
likussá lettek, mert Ő katolikus 
pap akart lenni. O és a pap? - aki 
úgy szerette és tisztelte a női ne
met. Talán se előtte, se azóta nem 
vettek hölgyeknek annyi virágot és 
ajándékot, mint O. Nem mondtak 
annyi bókot és szépet, amit sok
szor csak az a finom úri modor 
mondatott vele, mert O gavallér 
volt, igazi régimódi úr. Három fe
lesége volt, volt egy csodaszép, 
akár egy modell. O elöl loholt, 
mindig elegánsan, jobbra-balra kö
szöngetve, mindenkit üdvözölve, 
fényes cipőben, utána ugyanilyen 
szépen, illatosán, ragyogó neje, és 
társa a munkában, egyenesen a 
műterembe. Oh, az a híres Kölcsey 
utcai műterem! Mit szenvedtünk 
ott egy sztárfotóért, de megérte. 
Minden szép nő kikerülhetett a sar
ki kirakataiba. Oh azok az esküvői 

képek mindenki tudta, ki kivel, mi
kor kötött házasságot. Hát még a 
gyermekfotók! Az a lankadatlan 
türelem, ahogy a sok kis engedet
len, türelmetlen, bőgőmasináról 
megcsinálta a hőn áhított, mutogat
ni való képeket. Biztosan nincs a 
városban, de talán a fél megyében 
sem olyan család, ahol ne lenne 
„FOTO BUZEK" kép. Ez sikk 
volt, nála fényképezkedni. Még az 
igazolványképek is művésziek vol
tak. Emlékszem, mikor elkerültem 
Pestre, személyit kellett csináltat
nom, hozzá a fényképpel. Nem 
akartam elhinni, hogy így nézzek 
ki, ez nem kerülhet be az igazol
ványba, a kutya sem ismer rám. 
Hát hazajöttem hozzá fényképet 
csináltatni. Most utólag, ennyi év 
után, oly hihetetlen, de így volt. 
Mikor bevezették a személyi iga
zolványt, járták a falvakat, hóban, 
sárban, esőben édesapámmal egy 
ócska motorkerékpárral. Micsoda 
anekdoták születtek, hihetetlen tör
ténetek, bár leírta volna. Sokat dol
gozott, sokat költött, sokat megélt. 

Elment az országból családostul, 
mindent felszámolt, aztán rövid idő 
múlva koldusszegényen visszajött, 
mert csak itt tudott élni. Elment 
Pestre, többször nekibuzdult, aztán 
visszajött Kanizsára, mert csak itt 
tudott élni. Fotóművész lett, de ne
ki semmit sem jelentett a rang. 
Foglalkoztatták éhbérért, most rög
tön, de már az is késő, és O futott 
vállán a masinával, közben szidta 
ezeket a csibészeket. Tudjuk kiket. 
Soha nem volt egy igazi polgári 
otthona, neki, aki a város valódi 
polgára volt. Egyszer, nagyon ré
gen, talán igaz sem volt, csak mi, a 
család emlékszünk rá: Kanizsa vá
ros díszpolgárává avatták. Később 
elkeseredésében elégette az okleve
let, sok-sok képpel és negatívval 
együtt. Soha nem becsülték meg, 
hát minek. Kevés volt a nyugdíja, 
filléres gondjai voltak, édesanyám
hoz járt gyakran enni, gyógyszert 
kérni, vagy kiváltatni. „Le vagyok 
égve kisfiam, nem tudsz egy kicsit 
kölcsönadni, majd a jövő nyugdíj
ból megadom". Azt hiszem drága, 
jószívű Öcsém volt a bank, a soha 
vissza nem térítendő, elfelejtett, 
nem visszaváró kölcsönök forrása. 
Hirtelen nagyon nagy beteg, gyó
gyíthatatlan beteg lett. Mit éltünk 
át, és O mit szenvedett, aki annyi 

jót tett. Azt hittük Ő az, aki dacol 
az idővel, talán még halhatatlan is, 
O az örökifjú. Szörnyű fájdalom, 
máig hihetetlen, hogy nincs többé. 
Már három éve, idén lett volna 
nyolcvanéves. Az utókor talán 
majd felfedezi sírját a kanizsai te
metőben, édesanyja és hőn szeretett 
nagynéninkkel egy sírban. Három 
évvel ezelőtt nem járt neki díszsír
hely, senki sehol nem találta a dísz
polgári akármiket, amivel bizonyí
tani kellett volna, hogy az volt aki, 
ami. Nagyon jó társaságban van 
ott, ahol van. 

O nem vágyott többre, mi sem. 
Sajnos azóta már az égben van vele 
szép, fiatal, tehetséges festőművész 
lánya, Nóra is, aki most tavasszal 
tragikus hirtelenséggel követte őt. 
Most látom csak, sokkal többen 
ápoljuk az emlékét, mint hittük 
volna. Osztrák volt, magyarrá lett. 
Férj, apa, testvér, nagybácsi, barát, 
szerető, mind mind volt, de Ő volt 
A Város fotósa, emlékeink, emlék 
a mának, az utókornak. 

Ennek a városnak varázsa volt 
akkor, mikor Nagy Gáspár harminc 
éve nyaralni jött ide, hogy ilyen hi
telesen és magával ragadóan írta 
meg e művet. Egy kívülálló ilyen 
átéléssel és emberismerettel. 

Milyen egyszerű történéssel utal
va a 68-as bevonulásra Csehszlová
kiába, de leírva a brutális beavatko
zás tényét, az elhallgatást, a találga
tást. Az agymosást az iskolákban, 
az egyetemeken. A beletörődést, az 
azonosulást és a másik oldalon ál
lást. Ebből következik, akkor mit 
jelentelt és jelent 1956. Mert O a 
szavak művésze, aki elsősorban 
költő, de szavaival élve a regény
írás kirándulás az életbe. Az Ő ki
rándulása, nekünk a Város. Talán a 
mostani és a jövő Kanizsának is 
ilyen költő, író, zenész, fotós, lo
kálpatrióta szerelmesei vannak és 
lesznek. 

Isten éltesse a még köztünk élő 
költőket, írókat, művészeket, akik 
megadják nekünk a csodát, mara
dandó emléket állítva a szülőföld
nek, a hazának, a forradalmaknak, 
a politikának és az egyszerű min
dennapoknak! 

Emlékezzünk! Emlékezzünk 
mindenre és mindenkire! Kanizsa
vár, visszavár! 

Budapest, 1999. november 4. 
Pozsgai Éva 
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Az utcán hóhegyek, ka
vargó hópihck, táncot j á r 
a szél. Itt benn, a Nagy
kanizsai Fedett Uszodá
ban kel lemes meleg, el
omló párák, lassabbá 
váló mozdulatok. N y o m a 
sincs az utcai s ietésnek, a 
tantermek izgalmának, a 
mobiltelefonok sürgető 
ösztökélésének. Aki ide 
jön , tudja, hogy egy-két 
órára lelassíthat, k ikap
csolhatja magát , felüdül
het. Télen is. 

- Igen, télen is - mondja 
Szomi Ferencné, akinek for
más karcsú alakját a fiatalok is 
megirigyelhetnék. - Az olaj
iparból mentein nyugdíjba, 64 
éves vagyok, de le nem monda
nék az uszodai programomról. 
Ha esik, ha fúj, ha süt a nap, 
szerdán és pénteken én itt va
gyok. Általában reggel 9 óra
kor érkezem, komótosan levet
kőzöm, azután irány a víz. 
2500 méter az adagom. Alább 
nem adom, még akkor sem, 
amikor egy kicsit nehezebben 
érzem magam. Itt minden für
dőhöz kapcsolódó szolgáltatást 
- szaunát, szoláriumot, pedi-
kűrt, fodrászt, masszázst -
megtalálok. Vannak ismerős 
idős hölgyek és urak, akikkel 
elbeszélgetünk, megissz.uk a 
büfében a délelőtti kávét. 
Nyugdíjas bérletet váltok, mert 
így kétszeresen is kedvezmény
hez jutok. A 900 Ft-os bérlettel 
tíz alkalommal vehetem igény
be a fürdő szolgáltatásait. A 
víz és a környezet tiszta, kultu
rált, a személyzet kedves. En
nél olcsóbb és egészségesebb 
programot keresve sem talál
nék. 

- A víz tiszta - morgolódik 
magában Kovács Kázmér 68 
éves úr - , csak néha szabályo
san fortyog a bevetődő kis tes

tektől. Én nem vagyok gyerek
ellenes, hiszen öt unokám van, 
de azért túl nagy itt a lárma. 
Mintha a gyerekek uralnák a 
fürdőt. Ok is délelőtt jönnek, 
mi nyugdíjasok is a délelőttöt 
szeretjük. Délután inkább ott
hon pihenünk. Egyébként én is 
nyugdíjas bérlettel járok ide, 
megfizethetőnek tartom és hiá
nyolom, hogy korosztályomból 
kevesen veszik igénybe. Pedig 
idős korban az egyik legegész
ségesebb sport, kondicionálás 
az úszás. A fiam is gyakran el
jön, különösen amióta este 
nyolc óráig van nyitva a fürdő. 
Ez egy jó intézkedés volt, mert 
az aktívak vagy nem szeretnek 
korán kelni, vagy nem fér bele 

az a néhány hossz leúszása a 
munkakezdés előtti idejükbe. 

- Mennyire pangó időszak a 
fürdő életében a tél? - kérdez
tük Czoma Péter uszodaveze
tőt. 

- Ha a szél hordja a havat, 
akkor biztos, hogy kevesebben 

Az első félévben - a strand 
vendégeivel együtt - hatvanöt
ezer ember fordult meg ná
lunk. Ennek a fele gyerek volt, 

. ők a legnagyobb nyertesei an
nak, hogy Nagykanizsán van 
fedett uszoda, hiszen térítés
mentesen veszik igénybe a für

térnek be hozzánk. Legjobb 
vendégeink az iskolások, övéké 
8-14 óra között a terep. A 
nyugdíjasok jönnek délelőtt és 
délután is, kinek milyen a napi
rendje. A munkavállalók általá
ban csak este jutnak hozzá eh
hez a kikapcsolódáshoz. Hetven 
év fölött már nem igen kockáz
tatnak az emberek, ezt a párás 
meleget közülük kevesen bírják. 

dőzést és az úszásoktatást is. 
Az. igazsághoz azonban az is 
hozzátartozik, hogy az utóbbi 
két havi statisztikánk nem mu
tat valami fényes eredményt: 
szeptemberben 22 alkalmi és 
16 bérlet, azaz 160 alkalomra 
szóló jegy fogyott el, október
ben ez a szám 19 darab jegy és 
11 bérlet volt. Már tavaly is 
éreztük, hogy az egyre nehe
zebbé váló megélhetés hatása 
itt is lecsapódik. Jó lenne, ha 
az. üzemek a jóléti alapjukból 
például fürdőjegyeket, illetve 
bérleteket vásárolnának dol
gozóiknak. Jó példaként említ
hetem a GE Fényforrásgyár 
Szakszervezeti Bizottságát, 
amelyik egymillió forintot ál
doz arra, hogy dolgozói kom
fortérzése ezen az úton is erő
södjön. Minden cégnél, nyug
díjasaik számára ajándékul át
adott néhány uszodabérlet 
szép gesztus lenne. 

B.E. 
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MAR ITT 
JÁRT 

A 
MIKULÁS! 

A Nagykarácsonyi Mikulás meg
bízásából bejárja az országot a 
Coca-Cola Mikulás. Pénteken 
Kanizsára is eljött. 

BOLTI MIKULÁS 
Már évek óta figyeltem, ahogy a 
boltokban a kisgyermekek rácso
dálkoztak, tágrányílt szemekkel 
lestek minden mozdulatát. Sok
szor megfordult a fejemben, kide
rítem, vajon kit rejt a piros ruha, 
milyen ember bújik meg az oly 
kedvelt jelmez mögött. Néhány te
lefon, és hamar kiderült, egy ideje 
ismerem már a piros ruhás „jó 
öreget". 

tói és a Jézuskától. Miután felfedik 
szivük titkát, mindi); megígérem, 
hogy ablakaikba tett cipőjükbe te
szem, amit kértek, és ők elhiszik, 
hogy a holtba mégsem hozhattam 
magammal minden ajándékomat. 
Szívesen meghallgatok minden gye
reket, meghallgatom piciny titkaikat, 
apró csínytevéseikel. rosszaságaikat. 
A gyerekek végtelenül őszinték, és 
pontosan tudják, megérdenilik-e az. 

Mikulás bácsi ruhája készítőivel. 

A Kórház gyermekosztályán és a Billa áruházban is megajándékozta 
a gyerekeket minden jóval. 

A TÉLAPÓK! 

A Kanizsa Rendezvény Stúdió Télapói már útra keltek. 
KlőkcrUltek a ruhák, csizmák, puttonyok, zsákok. 

JÖHET A MIKULÁS? 

- Hogyan lett bolti Mikulás ' ' 
- Régebben vagyok már Mikulás, 

mint ahány éve a boltokban várom a 
gyerekeket. Először vállalati Télapó 
voltam a régi munkahelyemen, az ott 
szervezeti ünnepségeken szereztem 
örömei kicsiknek és nagyoknak 
egyaránt. Öt-hat évvel ezelőtt jött az 
ötlet, hogy a boltokba betérő gyere
keknek, szüleiknek is szerezzünk oro
mét. Egy-egy szaloncukor, néhány 
kedves szó, és máris szebben telt a 
nap, és jó reklám a boltnak. 

- Hogyan fogadják a gyerekek a 
bolti Mikulási? 

- Nagyon hálásak. Többnyire ki
törő örömmel fogadnak, amikor 
meglátnak a boltok polcai közölt. 
Nagyon nagy élmény nekik, hogy 
életre kel a mesekönyvben már oly 
sokszor látott jóságos, ajándékhozó 
öreg. Van, aki a boltban Iái először 
élő Mikulást, mert még nem jár óvo
dába, vagy mert a szüleinek nincsen 
pénze elvinni őket egy ünnepségre. 
Nekik én vagyok a MIKULÁS, aki 
egy aprócska ajándékkal lepi meg 
őket személyesen. Szívesen beszélge
tek a gyerekekkel, szüleik füle halla
lára igyekszem kipuhatolni, mii sze
retnének, és ezért a szülők gyakran 
hálásak, hiszen a gyerekek bizalom
mal fordulnak hozzám, őszintén el
mondják, mit szerelnének a Mikulás

ajándékokat, vagy sem. Ha jók vol
tak, büszke örömmel mondják, ha 
rosszak, kicsit megszeppentek, de a 
szívük mélyén remélik, rosszaságaik 
megbocsátásra találnak, és lesz né
mi meglepetés az ablakban, és olt a 
boltban is. 

- Mi volt az a legfuráhb történet, 
amelyre szívesen emlékszik vissza? 

- Egyszer egy vállalati ünnepsé
gen a saját unokámat sikerült na
gyon meglepnem. Felsoroltam a 
csínytevéseit, és ő bűnbánóan hall
gatott végig. Nagyon meglepett volt, 
hogy minden! tudok róla. és én is 
meglepődtem, hogy nem ismert fel. 
eszébe sem jutott, hogy ismerős a 
hangom, vagy bármi más. Fel sem 
merüli benne, én vagyok a Mikulás. 
Az ünnepség inán sietve öltöztem át. 
és már együtt mentünk haza. Egész 
úton arról meséli, hogy milyen fura 
ember ez a Mikulás, hogy mennyi 
mindem tud. A másik aranyos eset 
egy ballban eseti meg. Alltam a bolt
ban a polcok előtt, egyszer csuk oda
jön hozzám egy anyuka és egy kis
gyerek. Megsimogatták a ruhámat, a 
szakállárnál. Amikor megmozdultam, 
szinte megijedlek, nagy elkerekedett 
szemmel nézlek rám. Mint később ki
derült, azl hillék. üzleti bábu vagyok, 
azért is kezdtek el simogatni. 

D.É. 
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M£®H£3métL MA Ú VAlíRÁ VÁL VA 
Jakobovics Árpád neve egyre is

merősebben cseng városunk
ban. Nemcsak a zeneiskolás ta
nulók szülei találkoznak gyak
ran vele, hanem a közéletben 
forgolódó nagykanizsaiak is a 
különféle rendezvényeken több
ször felfigyelhettek hegedűjá
tékára. A Nagykanizsai Zeneis
kola hegedűtanára ez év novem
ber 8-án magyarból jogilag is 
magyarrá vált. 

- Nem volt egy kicsit hossza
dalmas az állampolgárság meg
szerzése? - kérdeztük. 

- Lehet, hogy így van, hiszen 
már 1993. szeptembere óta élek 
itt. A Vajdaságban töltöttem éle
tem első 28 évét. Zentán születtem, 
Adán nőttem fel. Özvegy, nyugdíjas 
óvónő édesanyám ma sem hagyta 
el a családi otthont. Édesapám ze
neiskolai igazgató volt, így azt is 
mondhatnám, hogy együtt nőttem 
fel a zenével. Az újvidéki Zeneaka
démia elvégzése után tanítottam 
vidéken, majd az újvidéki operaze
nekarhoz és az ottani Filharmóniá
hoz szerződtem. Magyarországon 
a visszahonosításom nem volt ne
héz, hiszen családi gyökerek köt
nek Vas megyéhez. 

- Nem tudom, kérdezték már 
Öntől, miért éppen Nagykanizsát 
választotta új élete színteréül? 

Jakobovics Árpád 

- Ez teljességgel a véletlen mű
ve volt. 1993. nyarán Jászberény
ben sátortáboroztam, s egyszer 
csak elkezdtem telefonálni. Állást 
kerestem. Nagykanizsán volt, és 
előre biztosítottak a szíves fogad
tatásról. Ekkorra már szinte elvi
selhetetlenné vált szülőföldemen a 
helyzet. Nem kívánom hosszasan 
részletezni: felerősödött a nacio
nalizmus, nagyon-nagyon meg
romlott a gazdasági élet. Bennem 
pedig fokozatosan érlelődött, hogy 
el kell onnan menni. Nyugatra! 
Közben behívót is kaptam, aminek 
nem kívántam eleget tenni. Az ál

lás megvolt, vártak, lakást is kap
tam, hát egy táskával elindultam. 

- Amikor letette az állampolgári 
esküt, mire gondolt? 

- Én mindig magyarnak vallot
tam magam. Odaát és itt is. Jog 
szerint, hivatalosan a Magyar 
Köztársaság és Nagykanizsa ál
lampolgára lettem, de tudom, a 
gyökereimet soha nem tagadom 
meg. Nem tartom hátránynak ezt a 
magyarból magyarrá válást, ezál
tal csak gazdagabbnak érezhetem 
magam. Mosolyogni való, hogy 
tartottam a nevem idegenes hang
zása miatt, de hamar rájöttem, 
hogy az itt élő Arkovicsok, 
Filipovicsok, Kunicsok között egy 
Jakobovics nem hangzik különle
gesen. Ide kötődöm azzal is, hogy 
megnősültem, hogy húgom is átte
lepült, számítástechnikával foglal
kozik, és Hódmezővásárhelyen él. 
Édesanyánkat gyakran látogatjuk, 
mert nekünk kell hozzá mennünk, 
hiszen ő már nem válik meg a szü
lőföldtől. 

Az eskü alatt arra is gondoltam, 
hogy többé nem vagyok másodren
dű állampolgár, hogy legközelebb 
már a parlamenti választásokon is 
leadhatom a voksomat, hogy a 
magyar útlevéllel akárhova elutaz
hatom. Mert a jugoszláv útlevél 
sok mindenből kizárt. De a legfon

tosabb: biztonságban és megbe
csülésben élhetek. 

- Elég sokrétűen illeszkedett be 
a város kulturális életébe. 

- Én ugyan a koncertező élet
formára készültem, de ha a sors a 
tanítást hozta, azt is jó szívvel vég
zem. Lehetőségem van a dobogóra 
állásra is, hiszen elsőhegedűse va
gyok a szimfonikus zenekarnak. 
Egy éve vonósnégyesünk is gyak
ran fellép városi rendezvényeken, 
kolléganőmmel nem régen szoná
taestet is adtunk. 

Legújabb örömteli zenei ese
mény életemben, hogy végre el 
tudtuk készíteni az. 1994-ben álta
lam szervezett városi ifjúsági vo
nószenekar CD-jét. Úgy érezzük, 
hogy a Zeneiskolában, a Zsinagó
gában és a HSMK-ban készített 
felvételek jól sikerültek. Reprezen
tálják repertoárunkat, amelyik Vi
valditól Elton Johnig húzódik. Ha 
ennek a kis zenekarnak sikerülne 
egy igazi szponzort találnia, akkor 
teljesülne egy nagy vágyunk, a 
gyakoribb vidéki koncertezés és 
utazgatás. 

Ezt nem panaszként mondom, 
nem is tehetném, hiszen Nagykani
zsa befogadott, állást, lakást, de 
főként megfelelő életteret adott. 
Emberileg és zeneileg egyaránt. 

Büki Erzsébet 

Vendégünk volt: CSATÁRI BENCE 
A Dr. Mező Ferenc Olimpiai Ba
ráti Kör vendégeként, az olim
piai hagyományőrző egyesületek 
kispályás focitornája alkalmából 
Nagykanizsán töltött fél napot 
Magyarország egyik legjobb 
kvízjátékosa, Csatári Bence. A 
televíziónézők több vetélkedő
ben megcsodálhatták kivételes 
tudását, legnagyobb sikerét a 
Vágó István által vezetett Min
dent vagy semmit! című műsor
ban érte el, egy gyönyörű autó 
megnyerésével. 

- Gyermekkorában is megvolt 
már Önben a vetélkedőszellem? 

- Tulajdonképpen igen. sorozat
ban nyertem különböző szavaló
versenyeken és történelmi témájú 
vetélkedőkön. 

- Gondolom, a családi háttér 
megfelelő alapot nyújtott... 

- Igen, négyévesen már olvas
tam, kisgyerekként már Arany Já
nos és Horacius könyvek voltak a 
kezemben. Édesanyám védőnőként 
dolgozott, így a biológia az életem 
része lett, édesapám testneve
lés-földrajz tanár volt, így ezek
ben a tárgyakban is otthonosan 
mozogtam. 

- Úgy tudom, sok egyéb érde
kesség is volt Sárbogárdon eltöl
tött gyermekkorában... 

- Például pótmamaként a refor
mátus lelkész felesége foglalkozott 
velem, így a mitológiai kérdések is 
a kedvenc témaköreimhez tartoz
nak. Az 1980-as moszkvai olimpia 
idején, amikor nyolcéves voltam, 
édesapám nem volt otthon és azt a 
feladatot adta nekem, hogy mond
jam fel az eredményeket, amikor 
hazaér. 

- Mikor ismerte meg tudását az 
ország lakossága? 

- A gimnázium után kezdődtek a 
vetélkedők a tévében, melyek közül 
a következőket nyertem meg: Kér
dezz? Felelek!; Ki marad a vé
gén?; melynek a szuperdöntőjében 
is első lettem. 

- Közben pedig a legnagyobb 
siker a Mindent vagy semmit! mű
sorban. 

- / 994-ben indultam először eb
ben a játékban, sajnos csak pár 
fordulót tudtam menni, csak úgy, 
mint másodszor. 1998-ban harma
dik nekifutásra sikerült kilenc for
dulót megnyernem és így egy gyö
nyörű autó büszke tulajdonosa let
tem, sajnos nem sokáig, mert a túl 
sok adó miatt eladtam, az árából 
vett lakásban élünk barátnőmmel 
Budapesten. 

- Mi a végzettsége és mivel 
foglalkozik jelenleg? 

- Szegeden a JATE-n végeztem 
történelem-földrajz szakon, ezu
tán teológiát tanultam Budapes
ten. Munkahelyem egy alapítványi 
gimnázium, ahol európai uniós is
mereteket tanítok és ehhez kapcso
lódó vetélkedőre készítem fel a 
gyerekeket. 

- További céljai? 
- A közeljövőben induló olim

piai és a 12 ajtó című vetélkedőn 
való sikeres szereplés. 

Csatári Bence népszerűségét és 
elfoglaltságát mi sem bizonyítja 
jobban, mint hogy szombaton dél
után három órakor még kanizsai 
barátaival ebédelt, este kilenc óra
kor már az IQ kaszinó című vetél
kedő élő tévéműsorban szerepelt. 

Kis János 
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DRASKOVICS BARKACS-
ÉS MŰSZAKIBOLT 

N a g y k a n i z s a , S z e n t I. u. 9. 
T e U f a x : 9 3 / 3 1 4 - 9 4 8 

KRESS KISGÉPEK MOST KEDVEZŐ ÁRON: 
750 PXC 1050 W ipari kalapácsfúró 

84.250 Ft helyett 6 8 . 0 8 3 Ft 
450 TBS 450 W ipari gyorscsavaró 

44.675 Ft helyett 3 6 . 6 0 5 Ft 
ASX 132/3 13,2 V akkus fúrógép 

28.078 Ft helyett 2 2 . 4 5 0 Ft 
WS 6390E 900 W sarokcsiszoló ipari ^ T Ü K 

30.313 Ft helyett 2 4 . 1 5 9 Ft % i F 

Kress 

L A B D A R Ú G Á S 
PNB 
Haladás-Milos-Nagy kanizsai 

Olajbányász Football Club 
2-0 (0-0) 

Szombathely, 1500 néző. Jv.: 
Hanacsek. 

A'. Olajbányász: Kovácsevics 
- Panghy - Pálft, (Kovács L. 78. 
p.) Kónya - Farkas, Zahorecz, 
Marinkovics (Horváth Z - 73. 
p.) Agics, Crnomarkovics, Kere
kes (Szőcze 46. p.) Horváth Gy. 
Edző: Készei Ferenc. 

V Í V Á S 

A j u n i o r E b - n i s 
d i c s é r e t e s e n 

Európa legjobbjai között is na
gyon szépen szerepeltek Portugáliá
ban a kanizsai válogatott vívók. 
Szmodics és Sznopke - UTE - is 
ott volt a viadalon. 

A női kardban Dani Diána nagy
szerűen vívott. A csoportmérkőzé
sek során három győzelemmel to
vábbjutott. A 16-os táblán a későb
bi második helyezett olasz hölgytől 
szenvedett vereséget. A l i . helyen 
zárta a viadalt. Csapatversenyben 
is jól szerepelt társaival együtt. 
Minden mérkőzésen vívott. A na
gyon előkelő 4. helyet szerezte 
meg a csapat. Az éremért vívott 
küzdelemben egy tussal kaptak ki a 
németektől (45-44). Szereplésével, 
szereplésükkel elégedett volt a szö
vetségi kapitány. 

Bagonyai László a tőrözők ver
senyében az egyéniben nem vívott 
tudásának megfelelően. így nem 
került a 32-es táblára. A csapatver
senyben sokkal eredményesebb 
volt. Nem rajta múlott, hogy a 17 
csapatból a 9-ek lettek a kontinens
viadalon. 

Összességében a két fiatal telje
sítménye Európa legjobbjai között 
feltétlen dicséretes. Szereplésükkel 
a MÁV NTE vívó szakosztályában 
folyó munka sikerességét bizonyí
tották. Gratulálunk. 

I t t h o n i s d i c s é r e t e s e n 
Az UTE kardválogatóján Dani 

újra „kibérelte" a 3. helyet. Piecs 
Adrienn a 16. lett. 

* * * 
A BVSC felnőtt tőrversenyén a 

48 induló között Bagonyai a 8. lett 
a döntőben. Szereplése a CSB-re 
való felkészülésénél jól előjel. (Jól 
vívott itt Tizedes. Pataki és Hor
váth Jácint is.) 

H.Gy. 

A PNB állása: 

1. DunaferrSe 14 8 5 1 33-12 29 
2. MTK Hungária FC14 8 5 1 26-11 29 
3. Vasas DH 14 9 1 4 25-11 28 
4. Gázszer FC 13 6 5 2 20-17 23 
5. Lombard FC 14 6 5 3 18-17 23 
6. Zalahús ZTE FC 14 6 4 4 18- 9 22 
7. Debreceni VSC 14 6 4 4 18-15 22 
8. Újpest FC 12 5 4 4 18-15 22 
9. Győri ET0 FC 14 4 6 4 19-14 18 

10. Ferencváros 14 4 4 6 18-15 16 
11. Nyíregyháza 15 4 4 7 14-25 16 
12. Kispest 13 3 6 4 13-14 15 
13. Diósgyőri FC 14 3 6 5 15-18 15 
14. Nagykanizsai FC 13 3 6 4 12-15 15 
15. Haladás-Milos 14 4 2 8 13-21 14 
16. Siófok FC 14 4 2 8 10-19 11 
17. Szeged LC 14 2 4 8 10-32 10 
18 Vác FC-Zollner 15 1 5 9 14-31 8 

V Í Z I L A B D A 
OB II. VI. (alapszakasz-zá

ró) forduló. Tatabánya, 1999. 
XI. 28. 

Kaposvár-Nagykanizsa 
1-13 (1-2,0-3,0-2,0-6) 

Vezette: Bujka, Móni B. 
Góllövők: Szabó 6, Kará

csony, Kaszper G., Rétlaki 
2-2, Dr. Csetneki 1. 

Az alapszakasz záró forduló
jában nyújtotta a legjobb telje
sítményét a kanizsai csapat. 

Jók: Karácsony, Kaszper G., 
Kiss, Szabó. 
Sportliget (Bp.)-Nagykanizsa 

7-3 (0-0, 4-2, 3-1, 0-0) 
Vezette: Móni B., Bujka 
Góllövők: Szabó 2, Kaszper 

D. 1 
A mezőnyjátékban egyen

rangú kanizsaiak nagyon sok 
helyzetet kihagytak. 

Jók: Kiss, Szabó. 
A csoportból a Tatabánya és 

a Sportliget került a felsőházba, 
a Nagykanizsa tavasszal a 
6-10. helyért játszik. 

Nagykanizsa: Kiss, Dr. 
Csetneki, Németh, Karácsony, 
Tóth, Herke, Telek, Kaszper 
D., Kaszper G., Rétlaki, Szabó. 
Edző: Petlyánszki Péter. 

J U D O V E R S E N Y 
1999. december 4-én (szom

baton) 11 órától a MÁV NTE 
sportcsarnokban rendezik meg 
a gyermek-, diák-, serdülő és 
ifi korosztályos judoversenyt. 
A versenyre mindenkit szere
tettel várnak a judosok, amely
re a belépés díjtalan. 

K O S Á R L A B D A 
Kanizsa KK DKG EAST-Klima-

Vill Kaposvár 68-97 (28-53) 
Nagykanizsa, MÁV NTE csarnok, 

200 néző. Magyar Kupa férfi kosár
labda-mérkőzés a tizenhat közé 
jutásért. Jv.: Görgényi, Gorka. 

KKK DKG EAST: Farkas (11/3), 
Török (3). Vojvoda (12), Pallag (6), 
Belous (11/3). Csere: Koma (6), Gáli 

(13/3), Horváth (6),. Edző: Földesi At
tila. 

Simi-GYSEV Sopron-MÁV NTE 
73-57 (41-33) 

Sopron. 100 néző. Jv.: Csizmadia. 
Nagy Z. J. NB l/B-s női kosárlabda
mérkőzés. 

MÁV NTE: Torna (11/3), Gulyás 
(4), Góber (16/6). Tahi (5/3), Zsolnai 
(13). Csere: Szélessy (2), Keresztény 
(6). Edző: Kovács Nándor. 

Olimpiai hagyományőrzők 
Nagykanizsán 

Az olimpiai baráti körök kis
pályás labdarúgó tornáját 1999. 
november 27-én az Olajbányász 
sportcsarnokban bonyolította le 
a rendező Dr. Mező Ferenc 
Olimpiai Baráti Kör. Sajnos az 
olimpiai bajnokok csapata a 
rossz idő és a síkos út miatt az 
utolsó pillanatban lemondta a 
részvételt. Ettől függetlenül jó 
hangulatban a barátkozás jegyé
ben játszottak a csapatok. A jó
ízűen elfogyasztott ebéd után 
megbeszélték a történeteket és 
következő programjaikat. 

A végeredmény: 
1. Dr. Mező Ferenc Olimpiai 

Baráti Kör Zala megye, 
2. Pázmány Péter Katolikus 

Egyetem Piliscsaba, 
3. Dr. Csanády Árpád Olimpiai 

Baráti Kör Budapest. 
Gólkirály: Hegedűs László 

(Mező). 
Legjobb kapus: Fekecs Gábor 

(Pázmány). 
Legjobb játékos: Kigh István 

(Csanády). 
A résztvevők véleménye az 

eseményről: 

Egyed Gábor az egyetemis
ták csapatkapitánya: - Örömmel 
jöttünk Nagykanizsára, nagyon 
jól éreztük magunkat a kiválóan 
szervezett eseményen, és ha 
legközelebb is meghívnak, újra 
itt leszünk. 

Csatári Bence, a Dr. Csanády 
Kör tagja, országos hírű kvízjá
tékos, többek között autónyertes 
a Mindent vagy semmit! tévé
műsorban: - Kikapcsolódásnak 
nagyon jók az ilyen események, 
új barátokat szereztünk, ami a 
jövőben gyümölcsöző kapcsola
tokban teljesedhet ki. 

Schlegel Oszkár, az Olimpiai 
Akadémia Tanácsának tagja: -
Az ötlet és a rendezés kiváló 
volt, sok profi szervező példát 
vehetne Zala megyei barátaink 
rendezvényeiről. Sajnálatos, 
hogy az. olimpiai bajnokok a 
rossz idő miatt nem jöttek el. 
Köszönjük, hogy itt lehettünk, 
reméljük a Dr. Csanády Árpád 
Olimpiai Baráti Kör is viszonoz
ni tudja ezt a példamutató ven
déglátást. 

Kis János 

22 1999. december 2. 



A P R Ó H I R D E T É S E K 
HIRDETÉSEKET Kanizsa Újság Kft. szerkesztőségében 

(Nagykanizsa, Terv u. 3 . sz. alatt) VESZÜNK FEL! 

INGATLAN 
Belvárosi 4 szobás, cirkofűtéses lakás, 
alatta lévő garázzsal eladó. Érd.: Nk, 
Arany J. u. 22. Tel.: 93/321-705, 06-
30/2170-321. (30774 K) 
Szép természeti környezetben - a TV-
torony alatt - gondozott kis szőlő (90 
négyszögöl) konyhakerttel (180 négy
szögöl) olcsón eladó. Érd.: este a 315-
559-es telefonon. (30525 K) 

JARMU 
CITROEN kis tgk. 1990-es évjáratú, 
benzines, 1351 cm 1 , februárig érv. mű
szakival sürgősen eladó. Éld.: Dr. Hcller 
Péter ügyvédnél a 93/340-708 vagy 
30/9948-795-ös telefonon. (30768 K) 
120 L-es Skoda egyben vagy alkatrész
ként eladó. Érd.: 318-325-ös telefonon. 
(30772 K) 
Renault 5 TS. 1986-os évjáratú sürgősen 
olcsón eladó. Érd.: az esti órákban a 
93/324-904 vagy egész nap a 06-
60/468-430-as telefonszámon. (30776 
K) 

GARÁZS 
265 E Ft-ért Nagykanizsán garázs eladó. 
Érd.. 19 óra után a 321-272-es telefon-
számon. (30775 K) 

ALBÉRLET 
Nagykanizsán nő részére bútorozatlan 
szoba-konyhás lakiész közös fürdőszo-

/ \ 

A Draskovics 
Gravo Stúdió 

számítógép-kezelői 
gyakorlattal 
rendelkező, 

fiatal lórii dolgozót 
keres gravírozó 

munkakörbe. 
Érdeklődni a h e l y s z í n e n , 

i l letve a 9 3 / 3 1 4 - 9 4 8 - a s 
te le fonon. 

ba használattal kiadó. Erd.: 93/312-767-
es telefonon. (30778 K) 
Lakótársat keresek külön szoba haszná
lattal fiatal lány személyében, bútorozott 
és felszerelt lakásban. Érd.: 316-701-es 
telefonszámon. (30780 K) 
Nagykanizsán egyedülálló nőnek belvá
roshoz közeli bútorozatlan albérleti szo
ba kpzös fürdőszobával kiadó. Érd.. 
93/312-767. (30751 K) 

VEGYES 
KÉRJÜK JELENTKEZZEN A NAGY
KANIZSAI POSTÁN az a 70 év körüli 
hölgy, aki november 26-án 13 és 14 óra 
között 450.000 Ft értékű értékpapírt vál-
tott be. (30781 K) 
Alsó tagozatosok részére (1-4. osztá
lyig) KORREPETÁLÁST vállalok. 
Érd.: egész nap a 320-387-es telefonszá-
mon. (30771 K) 
Bonanza hálószoba-garnitúra fehér szín
ben - Franciaágy éjjeliszekrénnyel, 
polccal, kétajtós szekrény, tükrös fésül
ködő asztal székkel - eladó. Érd.: 315-
427-es telefonon. (30777 K) 
Ezüstfenyők, lucfenyők megvásárolha
tók a kivágás helyszínén december 12-
én 12-16 óráig. Előzetes egyeztetés te-
lefonon 93/313-504. (30779 K) 
Keresek megvételre érett borókabogyót 
és/vagy gyökeres sarjat. Ajánlatokat Nk, 
Csengery u. 88. szám alá kérek. Molnár. 
(30776 K) 
Autóvillamossági műhely megszűnése 
miatt berendezési tárgyak, alkatrészek 
kedvező áron eladók. Érd.: Nk, Arany J. 
u. 22. Tel.: 93/321-705, 06-30/2170-
321. (30773 K) 
Málnatő eladó. Érd.: 16 óra után a 
93/321-062-es telefonszámon. (30746 
K) 

A hi rdetése ink megje lennek 
az INGATLANBÖRZE c. 

k iadványban is. 

Amennyiben 
az AUTÓBUSZOK 

MENETRENDVÁLTOZÁSA 
hiányzik Önnek, 

úgy Szerkesztőségünkben 
fénymásolási díjért 

megvásárolhatja. 

a www.sienet.hu/kanizsaweb oldalán! 
E-mailt küldhetnek a kanizsahetilap@sienet.hu címre. 

T R I C f > TELEFON/FAX: 93/318-289 
MOBIL: 60/399-399 

A U T Ó B O N T Ó ! 
N A G Y K A N I Z S A - M I K L Ó S F A , K R Ú D Y GY. U. 4. 

DÉL-ZALA LEGNAGYOBB AUTÓBONTÓJA 

CÉLPONT SZOLÁRIUM - Nálunk 
célpontban az Ön egészsége, szépsége! 
ADJON SZÍNT AZ ÜNNEPEKNEK! 
F A N T A S Z T I K U S K A R Á C S O N Y I A K C I Ó ! 

1 zse ton 3 0 0 Ft helyei t 1 9 5 F t ! 
D e c e m b e r 1 -jélől vásárol t karácsonyi bérletével 

A loe Vera t e rmékeke t nyerhet . In formáció az üzletben. 

C Í M : C é l p o n t Üz l e tház , Zr íny i u. 15. Tel.: 93/310-329 
NYITVA TARTÁS: H-P: 8-22 óra. Sz.: 8-20 óra, V.: 10-18 óra. 

K A R Á C S O N Y I P I A R I S T A J Ó T É K O N Y S Á G I V A S Á R 

- M Ű S O R R A L , T O M B O L Á V A L 

A Piarista Általános Iskola és Gimnázium rendezésében a Piarista Iskoláért 
Alapítvány és Diákszövetség közreműködésével a Király Pál utca 2/A alatti 
sportcsarnokban (megközelíthető a Sugár út 11-13. alatti kapun át is. parkolá
si lehetőség az iskola udvarán) december 4-én és 5-én - szombaton és vasár
nap-déle lő t t 10-től este 17 óráig. 
Vadonatúj illetve jó állapotban lévő használt ruhák, cipők, játékok, dísztár
gyak várják új gazdáikat a műsorral kísért és tombolával egybekötött jóté
konysági vásáron. 
A megváltott tombolajegyek december 5-én, vasárnap 16 órakor sorsoláson 
vesznek részt. Értékes nyeremények! 
A jótékonysági vásárt megelőző napon, december 3-án 10.00 órakor az Ala
pítványi Főiskolában (Zrínyi it. 33.) dr. Perjés Ottó Németországban élő orvos 
MAGYARORSZÁG A HARMADIK ÉVEZRED KÜSZÖBÉN címmel fog elő
adást tartani. 

Az „Élettér" Állat- és Természetvédő Egyesület 
1999. d e c e m b e r 6-án 17 órai kezdet te l vásárlással egybekötöt t 

képzőművészet i kiállítást tart 

a H O N V É D K A S Z I N Ó Galériájában, 
melyre ezú ton tisztelettel meghív ja Önt . 

A kiállítást megnyi t ja : Tüttő István po lgármes ter 

A z a lkotásokat a m ű v é s z e k 
az „Éle t té r" Ál la to t thon t ámoga tásá ra ajánlották fel. 

A kiállított tárgyak részletre is megvásárolhatók. A befolyt összeg 
teljes egészében az Állatotthon körülményeinek javítását szolgálja. 

A kiál l í tás fő támogató ja : HONVÉD KASZINÓ. 
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Tihamérné. Külső munka tá r sak : Benedek Miklós, Horváth István, Tuboly 
Judit, Varga György (fotóriporter). Hirdetésszervezők: Varga Zoltán 
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Hevesi Sándor Művelődési Központ 

ALAPÍTVÁNYI 
HÓNAP 

A CIVIL TÁRSADALOMÉRT 
Nagykanizsa, 1999. december 2-22. 

December 2., csütörtök 13 óra, HSMK 
AZ EURÓPAI UNIÓS INFORMÁCIÓS GYŰJTEMÉNY 

AVATÁSA 
Köszöntőt mond: Tüttő István polgármester 

December 2., csütörtök 14 óra, HSMK kamaraterem 
MEGYEI-VÁROSI VÉRADÓ ÜNNEPSÉG 

A Magyar Vöröskereszt Zala Megyei és Nagykanizsai Városi 
Szervezete, valamint a Vérellátó Szolgálat közös rendezvénye 

December 2., csütörtök 15-17 óra, HSMK igazgatói iroda 
A KÖZHASZNÚ SZERVEZET MŰKÖDÉSI ÉS 

GAZDÁLKODÁSI RENDJE 
Szakmai tanácsadásra várja a szervezetek képviselőit 

Csörgits Lajosné főkönyvelő, közgazdász 
December 4, szombat 18 óra, HSMK színházterme 
KANIZSA TÁNCEGYÜTTES GÁLAMŰSORA 

A Tarisznya Alapítvány szervezésében 
December 6., hétfő 15 óra HSMK-aula 

10 ÉVES A NANE - kiállítás 
A Nagycsaládosok Nagykanizsai Egyesülete és a Könyvtárápoló 

Alapítvány rendezése 

December 10, péntek 13 óra, Képzőművészetek Háza 
ESÉLY AZ ÉLETRE 

- Az őssejt - transzplantáció jelentősége a haematológiában 
Előadó: Dr. Dávid Marianna haematológus, tanársegéd 

December 13., hétfő 17 óra HSMK-aula 
A Nagycsaládosok Nagykanizsai Egyesületének karácsonyi 

délutánja 

December 14., kedd 18 óra, HSMK színházterem 
LOS ANDINOS EGYÜTTES KONCERTJE 

Az óvoda gyermekeinek munkáiból rendezett kiállítás, HSMK-aula 
A Szent Imre úti Óvoda Gyermekeiért Alapítvány rendezése 

December 15., szerda 19 óra, HSMK színházterem 
„Bárcsak tudnánk vigyázni Rád..." 

Segélykoncert a koraszülött gyermekek megsegítésére 
a TUNYOGI ROCK BAND közreműködésével 

December 16., hétfő 14 óra, HSMK kamaraterem * 
GYERMEKEK KARÁCSONYA 

A Családsegítő Központ Gyermekjóléti Szolgálata, valamint 
az Egészségügyi és Szociális Osztály együttes rendezvénye 

December 19, vasárnap 19 óra, Felsővárosi templom 
A HSMK VEGYES KARÁNAK KARÁCSONYI 

HANGVERSENYE 
A Cantera '97 Alapítvány szervezésében 

December 20., hétfő 14 óra, HSMK kamaraterem 
IDŐSEK KARÁCSONYA 

A Magyar Vöröskereszt Nagykanizsai Városi Szervezete szervezésében 

December 21, kedd 18.15 óra, Alsóvárosi templom 
KARÁCSONYI HANGVERSENY 

A Zrínyi Miklós Iskoláért Alapítvány rendezésében 

December 22., szerda 17 óra Batthyány Gimnázium - nagyaula 
„IN DULCIJUBILO" 

A Batthyány Lajos Gimnázium és Egészségügyi Szakközépiskola 
diákjainak karácsonyi műsora 

Értesítjük a Tisztelt Utasainkat, hogy 1999. de
cember 7-én és 8-án hídépítési munkák miatt 
Lepsény-Balatonaliga között a vonatközleke
dés szünetel. 

A vonatközlekedésben az alábbi változások 
lesznek e két napon: 

- Az utasok elszállítása vonatpótló au
tóbuszokkal történik. 

- Budapest-Nagykanizsa viszonylatban 
az InterCity vonatok nem közleked
nek! 

- MAESTRAL, VENEZIA és DRÁVA 
nemzetközi gyorsvonatok kerülő út
irányon közlekednek, belföldi utasok 
elszállítása eredeti útvonalon történik. 

Utazások megkezdése előtt érdeklődjenek az in
formációnál! 

Utazásuk során ért kellemetlenségekért szíves tü
relmüket és megértésüket kérjük! 

ÁLLOMÁSFŐNÖKSÉG 
NAGYKANIZSA 

KANIZSA 
TREND KFT. 

D I N I S O 

1 4 0 0 1 

9 0 0 1 

KANIZSA 

t r e n d k f t Lakberendezési 
Áruháza 

8800 Nagykanizsa, Ady út 45. 
Tel.: 93/313-106,93/500-157 
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Nasykanizsa 
R É G I Ó K K A P U J A 

Megjelenik 21.000 példányban 

88O0 Nagykanizsa, Eötvös tér 27. 
TM.: 9J/31B-361, F l > : 13/314-071 

A l k a M u Forró Drót 
9 3 / 3 1 5 - 1 4 0 . 6 0 / 4 6 8 - 6 8 3 

I: weavergmall .matav. 

KÜLÖNLEGES AJÁNDÉKOK 
VÁSÁRLÓINKNAK 

- Frissen vágott karácsonyfa, 

+ egy [ • ] Electron 

BANKKÁRTYA 
ha Ön november-december 

hónapokban egyszerre, 
vagy több részletben 
10.001 Ft-ig vásárol. 

„Csak a legjobb elég jó!" 
Szeretettel várjuk az: 

S.B.S . AlkatrészCentrumban 
8800 Nagykanizsa, Eötvös tér 2 7 . 

93 /315 -140 

KÖSZÖNET 
Mindazoknak szerelnénk köszö

netet mondani, akik szerkesztősé
günket segítették, hogy új irodá
inkba beköltözhessünk. Köszönet 
Nagykanizsa Megyei Jogú Város 
Önkormányzatának, az Ingatlan
kezelési Intézménynek, a Nagyka
nizsai Tűzoltó-parancsnokságnak, 
a Clarissa Bútorháznak és a Dél-
Zalai Víz- és Csatornamű Válla
latnak. 

UJ HELYEN! 
A Kanizsa Dcl-Zalai Hetilap 

Szerkesztősége elköltözött! 
Címünk: Nagykanizsa, Ki

rály u. 47.1 . emelet. 

Az 1999. december 2-i lapszámban megjelent „Az érintett 

nem érti, személyes felelősségre vonás" című cikkükre szeret

nék reagálni. 

Dr. Szabó Csaba főigazgató úr a városi kórház egyszemélyi 

felelős vezetője. Természetes, hogy ha gazdasági szabályta

lanságot tár fel a pénzügyi revízió - amely ha olyan súlyú, 

hogy a tulajdonos képviselői úgy értékelik - az ő felelőssége. 

A cikk elején helytelen és nem egyértelmű az a megfogal

mazás, hogy „a kórház vezetését fegyelmivel elmarasztaló ha

tározati javaslat", ugyanis eddig még nem került sor a fegyel

mi eljárásra, ezért elmarasztaló határozatra sem. 

A revízió megállapításairól pontos tudomása volt a kórház

vezetésnek és azt is tudniuk kell, hogy alapvető pénzügyi-gaz

dasági szabálytalanságok szankciókat vonnak maguk után, de 

nem „degradálhatok le mennyiségi kérdésekre." 

A cikk utolsó részében keverednek a gazdasági revízió so

rán megállapított dolgok egy jel legében más - a közgyűlés ál

tal tárgyalt - , törvényszegés tárgykörébe tartozó üggyel. 

Erről - a főigazgató a közgyűlés zárt ülésén előterjesztett 

kérésének és a törvénynek megfelelően - nincs módomban 

nyilatkozni mindaddig, míg főigazgató úr a nyilvánosságra 

hozatalhoz hozzá nem járul. 

Sajnálom, hogy miközben főigazgató úr ragaszkodott az ügy 

bizalmas kezeléséhez, maga egyoldalúan a nyilvánossághoz 

fordult. 

A fenti ügyekben több alkalommal személyesen egyeztettem 

a főigazgató úrral és a gazdasági helyettesével, módjuk volt a 

közgyűlés bizottságai előtt is megnyilvánulni, amit meg is tet

tek, tehát nem tudom, miről nincs tudomásuk. 

A közgyűlés november 30-i ülésén megindította fegyelmi 

eljárását, vizsgáló biztost jelölt ki Tarnóczky Attila alpolgár

mester személyében. 

Az ügy gazdasági jel legű, amely nem magyarázatra szorul, 

hanem a tulajdonos önkormányzati testület tulajdonosi jogá

nak gyakorlását jelenti, és nem derült égből a „villámcsapást". 

Nagykanizsa, 1999. december 7. 

Üdvözlettel: 

Tüttő István 
Nagykanizsa megyei jogú város 

polgármestere 



A nagykanizsai Tüdőgondozó 
Intézet rekonstrukciójáról 

Dr. Kovács László intézetvezető főorvos levélben adott tájé
koztatást az önkormányzat tagjainak a tüdőgondozó helyzetéről, 
amelyben az alábbiakat írta le: 

„Az ötvenes-hatvanas években - eredetileg a tuberkulózis fel
számolására - létrehozott intézményhálózat feladatköre az utóbbi 
egy-két évtizedben alapvetően megváltozott. A tbc-s betegek szá
mának jelentős csökkenése, ugyanakkor az allergiás, asztmás to
vábbá a tüdődaganatos betegszám sajnálatos emelkedése profil
váltást igényelt az intézetektől. 

Ehhez járult hozzá a pulmonológia fekvőbeteg ágyszám utóbbi 
években végrehajtott drasztikus csökkentése. 

A tüdőgondozók (tüdőgyógyászati szakrendelések) a jelentős 
forgalomnövekedés, a sokkal szerteágazóbb diagnosztikus munka 
ellenére - az esetek zömében - változatlan infrastrukturális felté
telek mellett működnek. 

így van ez sajnos a nagykanizsai Tüdőgondozó Intézet eseté
ben is. Az épület állaga teljesen leromlott (málló vakolat, foltos 
falak, potyogó csempék, „zenélő" vízvezetékek), berendezése az 
ötvenes-hatvanas évek egészségügyi létesítményeinek hangulatát 
idézi. 

Pedig a város lakosságának jelentős része évente legalább egy
szer megfordul az intézetben. 

Néhány számadat ennek igazolására: több mint húszezer tüdő
szűrés történik évente. Több mint tízezer szakvizsgálatot végzünk 
(többezer röntgenátvilágítás, nagyformátumú felvétel, légzés
funkciós vizsgálat). BCG szűrés keretében 4 - 5 0 0 0 tuberkulin ol
tásra kerül sor. Az allergiás bőrpróbák száma is csaknem eléri az 
ezres nagyságrendet. A fentieken kívül végzünk rétegfelvételi, 
EKG, kislabor vizsgálatokat illetve különböző ambuláns kezelé
seket. 

Az allergiás kórképek számának várható további emelkedésé
vel a lakosság mind szélesebb rétege számára kell ellátást nyújta
nunk. 

Nem mellékes tehát, hogy ez milyen körülmények között törté
nik. Már két évtizeddel ezelőtt felmerült az új Tüdőgondozó Inté
zet létesítésének szükségessége, azonban ez az utóbbi években 
végleg lekerült a napirendről, és ekkora beruházás nem is látszik 
szükségesnek. De a meglévő épület teljes rekonstrukciója tovább 
már nem halogatható. Remélem, hogy a fenti tények hozzájárul
nak ahhoz, hogy a város szoros költségvetése ellenére is, felvál
lalja a feladatot." 

Sok városközpontú városnap 
A város napjai előkészítő bizott

ság ülésein sok jó, megfontolásra 
érdemes észrevétel hangzik el. Az 
egyik ilyen zöld utat kapott javaslat 
az volt. hogy a programokat a köz
ponti helyek mellett a peremkörzet-
be is ki kell vinni. Árpilis 19-20-án 

Hevesi Sándor Művelődési Köz
pont és parkolója, a Deák tér, a 
Károlyi Ken, a Várkapu, az Erzsé

bet tér, a Sétakert és a Zemplén-is
kola mellett feltehetően a külső vá
rosrészek lakói is résztvevői lesz
nek valamelyik ünnepi rendezvény
nek, így a paliniak felújított szép is
kolájukban, a keleti városrész lakói 
a Hevesi-iskolában, a miklósfaiak a 
Mindenki Házában, a kiskanizsaiak 
pedig a Móricz Zsigmond Művelő
dési Házban. 

• December 3-án egy autósza
lonból bejelentették, hogy eredet
vizsgálat során egy Lada sze
mélygépkocsi motorszáma meg
hamisított, az ügyben büntetőel
járást kezdeményeztünk. 
• A Fő utca egyik drogériájából 
tettek bejelentést, hogy két bolti 
szarkát fogtak, akik 7.000 Ft ér
tékben próbáltak piperecikkeket 
eltulajdonítani. Az ügyben bünte
tőeljárást kezdeményeztünk bíró
ság elé állítással. 
• Betörők jártak a Nagykanizsa 
Csónakázó-tónál lévő Zöldtábor 
területén, ahonnan a riasztóbe
rendezést lopták el a kár 100.000 
Ft. 
• Baromfilopás történt a Látó
hegyen, ahol ismeretlen tettesek 
az éjszaka folyamán egy mellék
épület ajtajának lakatlefeszítésé-
vel 8.000 Ft értékű baromfit tu
lajdonítottak el. 
• Közúti baleset színhelye volt 
Felsőrajkon a Kossuth u., Arany 
J. utca kereszteződése, ahol ke
rékpáros személygépkocsival üt
között. A kerékpáros nyolc na
pon belül gyógyuló sérüléseket 
szenvedett. 
• 15 órakor közúti baleset szín
helye volt Gelse község belterü
lete is, ahol két személygépkocsi 
frontálisan ütközött. Egy személy 
nyolc napon túl gyógyuló sérülé
seket szenvedett. 
• 19.50-kor közúti baleset szín
helye volt a Kodály Zoltán utcai 
7. szám előtti útszakasz, ahol két 
személygépkocsi ütközött össze, 
személyi sérülés szerencsére nem 
történt. 
• 4-én 01.00-kor egy személy je
lentkezett orvosi ellátásra a kór
ház ambulanciáján. Elmondása 
szerint több személy a Szemere 
és az Ady utca kereszteződésé
ben bántalmazta, majd ezt köve
tően elvették több ezer forintját. 
• 01.30-kor tett bejelentést egy 
névtelen telefonáló, aki elmond
ta, hogy a Thury ABC előtt, kint 
az úton egy eszméletlen férfi fek
szik. A járőr megállapította, hogy 
az erősen ittas személy magate

hetetlen, ezért elszállításáról in
tézkedett. Az ittas férfi ellen sza
bálysértési eljárást kezdeményez
tünk. 
• Ismeretlen tettesek betörtek a 
Csengery utcában lévő egyik ve
gyesboltba ajtóbefeszítés mód
szerével, ahonnét italárut, do
hányárut, édességeket tulajdoní
tottak el, valamint megrongálták 
a pénztárgépet is. A lopási kár 
200.000 Ft. A rongálási kár 
170.000 Ft. 
• Közlekedési baleset történt 
Nagykanizsa Palin városrészének 
északi határában, kerékpárost gá
zolt személygépkocsi. A kerék
párost a mentők kórházba szállí
tották. 
• 23.15-kor az URH járőr az 
Eötvös téren igazoltatott magát 
bangladesinek valló férfiakat, 
akik semmilyen irattal nem ren
delkeztek. Meghallgatásuk során 
elmondták, hogy tegnap érkeztek 
Budapestre, egy szálloda előtt ki
rabolták őket és elrabolták iratai
kat. Feljelentést nem kívánnak 
tenni, viszont menekült státuszért 
fordulnak a Menekültügyi Hiva
tal felé. Az eljárást a Nagykani
zsai Határőr Igazgatóság folytatja 
le. 
• 5-én ismeretlen tettesek betör
tek a Csokonai utcában lévő ga-
rázssorba ajtóbefeszítés módsze
rével. A helyszínelés során még 
több feltört garázst is találtak a 
rendőrök. 
• Közlekedési baleset színhelye 
volt 11.05-kor a 7-es út 
zalakomári útszakasza, ahol két 
személygépkocsi ütközött. 
• 6-án 10.50-kor a Bartók Béla 
6. szám alatt lévő átjátszó adónál 
ismeretlen tettesek betörtek a 
műszaki helyiségbe. Az alkalma
zottak ezt észrevéve az elkövető
ket megfogták. A két fiatalkorú 
ellen büntetőeljárást kezdemé
nyeztünk. 
• Közúti baleset színhelye volt 
13.05-kor Palin, Felsőerdő utca, 
ahol két személygépkocsi ütkö
zött, személyi sérülés nem tör
tént. 



VÁLASZ AZ OLVASÓ 
Tisztelt Uram (vagy Asszonyom)! 

Nem tudom, hogy miként szólítsam 
Önt, hiszen névtelenül küldte el igen 
hosszú levelét. Válaszolt az egyik írá
somra, s azt kérte, hogy gondolatait la
punkban közöljük le teljes terjedelmé
ben, vagy küldjük el annak az olva
sónknak, akinek a vé leménye Önt írás
ra késztette. Sajnos egyiket sem tehet
jük meg. Nem vagyunk postások, és 
nem szoktunk névtelen leveleket nyil
vánosságra hozni. De van még egy ok, 
ami miatt szerkesztőségünk - hosszas 
tanakodás után - úgy döntött, hogy az 
Ön gondolatai abban az összeáll í tás
ban, ahogy papírra vetette, nem pub-
likusak. Nem, mert itt Nagykanizsán 
sok ezer ember érzékenységét sértenék. 
Mivel a levelet személy szerint nekem 
címezte, ezért a választ nyíltan és ter
mészetesen névvel én írom meg önnek. 
Megnyugtatom, az, hogy lapunkat is 
pocskondiázta, minket egyáltalán nem 
zavart. 

Tisztelt Vállalkozó Úr (Asszony) ! 
Tudjuk, hogy Nagykanizsán is egyre 
nőtt a már nem is mi l l iomos, de milli
árdos vagyonnal rendelkező vállalko
zók köre. Ki így, ki úgy jutott az el
múlt évtizedben az anyagi javak hatal
mas mennyiségéhez. Ezek az emberek 
több jól prosperáló céget működtetnek, 
több tíz vagy száz embert foglalkoztat
nak, 15 -20 milliós villát építenek, 4 - 5 
milliós autókkal járnak. S mit csinált 
ez idő alatt a nép. az istenadta nép? Ön 
szerint: „Várt, várt és várt. Arra várt, 
hogy majd egy év múlva Merci lesz a 
feneke alatt és tejjel-mézzel folyó Ká
naán veszi körül. Magyarul: szocialista 
brigádmozgalmi módszerekkel akart 
dolgozni és mellette világszínvonalon 
élni." „Ilyen szemlélet szerint hibásak 
vagyunk mi is, vállalkozók. És persze 
szemetek is, mert a privatizációkor 
olyan előnyökhöz jutunk, ami egyene
sen felháborító. " „így lettünk mi röhö
gő senkik, milliomosok, milliárdosok." 

Uram ( A s s z o n y o m ) ! 

Bizony a helyi vállalkozók egy része 
is elvtelen és erkölcstelen úton lova
golta meg a privatizáció dzsungelének 
vad lovát. És egyáltalán nem azért si
került a vágta, mert olyan okosak vol
tak, hanem azért, mert lehetőségük volt 
rá. Hadd idézzem itt városunk elismert 
és országosan is rendszeresen foglal
koztatott nyelvészének (aki nem, hogy 
nem mil l iomos, de még csak nem is 
módos, viszont szel lemiekben gazdag 
ember) szavait: ,A rafinéria nem 
egyenlő az elmeéllel." Bizony nem! 
Mondhatnám azt is, hogy annyira nem, 
hogy akad olyan mil l iomos helyi vál
lalkozó, aki még az általános iskolát 
sem bírta szel lemileg, át kellett őt tele
píteni a kisegítő iskolába. Másokkal 
együtt én is hiszek abban, hogy előbb-
utóbb kinövi a társadalom a vadkapita
lista őserdei hajtásokat, s a tudás és 
emberség többre visz , mint az ügyeske
dés. Sok olyan helyi vállalkozót isme
rek, aki tehetséges ember, nyílt lapok
kal játszik, s a jelenlegi gazdasági vi
szonyok között is megtartotta a jómódú 
ember méltóságát. 

A másik: szeretném biztosítani Önt 
arról, hogy itt Nagykanizsán sok ezer 
ember él, aki nem csak a lehetőségei 
folytán nem lett vállalkozó, de nem is 
akart az lenni. Egyszerűen nem akart, 
csak tisztességesen szeretne élni, tovább 
folytatni a lexikonszerkesztői munkáját, 
sört fejteni - mert arra tette az életét - , 
nem éhbérért tanítani, szakszerűen ellát
ni a betegeket, s hetente nem a bőrét vá
sárra vive tudósítani a helyi lapban. 
Nem irigyelik a gazdagok pénzét, de el
utasítják arroganciájukat. Az sem igaz, 
hogy csak a tunyák, a tehetetlenek, a 
hülyék, a fantaszták, a bekötött szem
mel járók, a dologtalanok, a gügyék ma
radtak alul az utóbbi tíz évben, s ők 
azok, akik alig vitték valamire. 

U r a m ( A s s z o n y o m ) ! Miért ők van
nak sokkal, de sokkal többen. Önök pe
dig csak maroknyian? És ha ez a ki
sebbség már nyíltan be is vallja, hogy 

mmmmmmmmmmmmmmmmm 
nem millióik, hanem milliárdjaik van
nak, akkor hol maradt például a társa
dalom iránti kötelezettségük? Egy év
vel ezelőtt innen Nagykanizsáról - a 
helyi karitatív szervezetek összegzésé
ből tudom - úgyszólván egy fillért sem 
juttattak el az árvízkárosultak házainak 
újjáépítésére. Pedig a vagyon ilyen er
kölcsi kötelezettséget is ró a gazdagok
ra. Ha nyugat felé tekintgetve jobban 
kinyitnák a szemüket, akkor biztos ész
revennék, hogy ott ez a módi. 

Tiszte l t Név te l en Vá l la lkozó! Ami
re feltétlenül szeretnék még reagálni, 
az pedig az, hogy sok mindenben igaza 
van. Egyetértek Önnel, hogy a törvé
nyek, a rendeletek, a helyi intézkedé
sek j ó része kijátszható, hogy az embe
rek között ma is vannak, akik a pilla
natnyi e lőnyök miatt lemondanak a 
hosszabb távú lehetőségekről, hogy a 
néptömegnek „amit a kommunizmus 
alatt kapott, amit összedolgozott , azt 
nem kiadni a kezéből , hanem a demok
rácia adta lehetőségekkel élve tovább 
gyarapítani, a saját maga hasznára for
dítani" kellett volna. Nagyon is elfoga
dom, hogy az elmúlt tíz évben mit mu
lasztottak az alullévők. Ön szerint: mi
nimálbérként a mainak ötszörösét ki
harcolni, a munkabéreket tisztességes 
szintre emelni , szigorúan ellenőrizni a 
feketemunkát, hogy ne legyen érdeke 
senkinek bújtatott munkaerőt alkalmaz
ni, karakán munkástanácsokat választa
ni, de a legfontosabb, hogy ne úgy tör
ténjen a privatizáció, hogy a vezér két
százmill iót, a melós meg ötvenezret 
kapjon. így szinte előre vetítődik. hogy 
kiből lesz milliárdos, ki meg munka
nélküliként nála bújtatott munkaerő. 

Tiszte l t U r a m ( A s s z o n y o m ) ! Remé
lem, hogy felfedi majd kilétét, és ezek
ről a kérdésekről szemtől szembe is tu
dunk eszmecserét folytatni. Én szíve
sen megtenném! 

Maradok tisztelettel (aki mindig név
vel viszi bőrét a vásárra): 

Büki Erzsébet 

1999. december 9. 3 
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• • KÉPVISELŐI FOGADÓÓRA 
BUDAI ISTVÁN önkormányzati képviselő 1999. december 17-én pénteken 

17 ás 19 óra között fogadóóráján várja a 7. számú választókerület lakosait 
a Kazanlak körút 7. számú épület "A" lakóházban lévő irodahelyiségben. 

FELHÍVÁS 
Nagykanizsa megyei jogú város jegyzője 

értesíti a város lakosságát, hogy a polgármesteri hivatalban 
1999. december 24-én (pénteken) 

AZ ÜGYFÉLFOGADÁS SZÜNETEL, 
helyette 1999. december 17-én (pénteken) 

8 órától 15 óráig tart. 

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Közgyűlése által 
alapított kitüntetések adományozása 

Tájékoztatjuk a lakosságot és a társadalmi szerveket, hogy városunk 
közgyűlése 2000-ben is tervezi kitüntető címek adományozását. Ön
kormányzatunk ilyen módon is kifejezi a város megbecsülését azok 
iránt, akik: 
- a város fejlesztésében kiemelkedően munkálkodtak, tudományos, 

művészeti munkásságuk során maradandót alkottak, 
- tevékenységükkel a város gazdaságának, kultúrájának fejlődését, 

az itt élők életkörülményeinek javítását szolgálták, 
- kiemelkedő helyi közéleti tevékenységet végeztek, tevékenységük

kel Nagykanizsa város hazai és nemzetközi hírnevét öregbítették, 
- kiemelkedően támogatták a kisebbségek kultúrájának fejlődését, 

életkörülményeik javítását. 
Mindezek elismerésére Nagykanizsa Megyei Jogú Város Közgyűlése 
a következő kitüntetéseket alapította: 
- „Nagykanizsa Megyei Jogú Város Díszpolgára" kitüntető cím 
- „Nagykanizsa Megyei Jogú Városért" kitüntető cím 

„Nagykanizsa Megyei Jogú Város Kisebbségeiért" kitüntető cím 
- „Nagykanizsa Oktatásáért" kitüntető cím 
- „Nagykanizsa Kultúrájáért" kitüntető cím 

„Nagykanizsa Sportjáért" kitüntető cím 
- „Nagykanizsa Környezetkultúrájáért" kitüntető cím 
- „Paizs Ferenc Díj" közigazgatási kitüntető cím 
- „Szekeres József Díj" az egészségügyi és szociális terület kitünte

tő címe 
„Nagykanizsa Megyei Jogú Város Címere" emlékplakett 

A kitüntetések adományozásának részletes feltételeit a 18/1997. 
(IV. 15), 49/1997. (XII. 9.) és 5/1999. (I. 16.) számú önkormányzati 
rendeletek tartalmazzák, melyek megtekinthetőek a Polgármesteri Hi
vatalban és a Városi Könyvtárban. 

A kitüntetésekre a közgyűlés tagjai, bizottságai, a város intézmé
nyei, társadalmi szervezetei, egyesületei, gazdasági- és egyéb társasá
gai, a közcélokat szolgáló alapítványok, valamint a Kisebbségi Önkor
mányzat tehetnek javaslatot. A dőlt betűvel írott kitüntető címek oda
ítélését magánszemélyek is javasolhatják. 

Kérem a javaslattételre jogosultakat, hogy kitüntetési javaslataikat a 
Polgármesteri Hivatalban és a Városi Könyvtárban átvehető űrlap
okon, részletes indoklással legkésőbb 2000. január 7-ig nyújtsák be 
Tüttő István polgármester úrhoz. (Nagykanizsa Megyei Jogú Város 
Polgármesteri Hivatala 8800 Nagykanizsa, Erzsébet tér 7.) 

Nagykanizsa, 1999. november 23. 
Dr. Tuboly Marianna 

Nagykanizsa megyei jogú város jegyzője 

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Közgyűlése 

PÁLYÁZATOT HIRDET 
az Egészségügyi Alapellátási Intézmény 

vezetői munkakörének betöltésére 

Ellátandó feladatok: 
az önkormányzati közgyűlése által alapított Egészségügyi Alap
ellátási Intézmény tevékenységének szakmai irányítása, melyek 
körébe tartozik: 
• gyermek és felnőtt háziorvosi szolgálat, 
• védőnői szolgálat, 
• anya-, gyermek és csecsemővédelem, 
• ügyeleti ellátás 
• fogászati ellátás. 

Pályázati feltételek: 
• orvostudományi egyetemen szerzett általános orvos, vagy 

egészségügyi főiskola intézményvezető szakán szerzett vég
zettség, 
(Egészségügyi menedzseri felsőfokú képesítés előnyt jelent) 

• erkölcsi feddhetetlenség 
• legalább 5 év szakmai, ebből 3 év vezető gyakorlat. 

A pályázati elképzeléseket önéletrajzzal, a szükséges igazolások és 
okmányok csatolásával Nagykanizsa megyei jogú város polgármes
tere részére (Nagykanizsa, Erzsébet tér 7.) kell benyújtani 1999. de
cember 31-ig. 
Elbírálási határidő 2000. január 15., munkakör betöltésének kezdő 
időpontja: 2000. február 1. 

Versenyfelhívás millenniumi 
történelmi vetélkedőre 

A m i l l e n n i u m i ü n n e p s é g e k e t s z e r v e z ő bizottság ver
senyt hirdet N a g y k a n i z s a város é s k ö r n y é k e általános, 
k ö z é p i s k o l á s tanulói é s fe lnőt tek részére. A ve té lkedőn 
h á r o m f ő s c sapatok indulhatnak. 

A történelmi verseny anyaga: 
Honismereti füzetek, Séta a belvárosban 
Zala Megye Kézikönyve 
50 év legszebb szerzeményei - Thury György Múzeum 
állandó kiállítása, amely februárban nyílik. 

A selejtezőket 2000. január 20-ig kell megtartani. 

Középdöntők: 
2000. február 5., 12., 18. (Ált. Iskolás, közép, felnőtt) 

Döntők: (A városi televízió közvetíti) 
2000. március 11., 18., 25. 

A nevezéseket 1999. december 10-éig kérjük a művelődési 
és sportosztályra (Erzsébet tér) Halmos Csaba címére külde
ni. Azután eljuttatjuk a részletes versenykiírást. 

Dr. Horváth György Halmos Csaba 
a szervező bizottság elnöke titkár 



Meddig még? 

A Vasemberház udvarának 
közvilágítási hiányossága 

Választókerüle tében tett lakossági m e g k e r e s é s e k 
alapján a V a s e m b e r h á z udva rának h iányos közvi lág í 
tása miatt interpellációt nyújtott be Tó th Zsuzsa kép
viselő. 

A Vasemberház udvarán megkezde t t - és felfüg
gesztett Aradi vé r t anúk-szoborcsopor t épí tkezési 
munkálata i miatt egy közvi lágí tás i be tonosz lopo t üze
men kívül kellett helyezni , mivel az e lhe lyezkedésé 
vel zavarta a munká la tok végzését . Ál l í tó lag már töb

ben, többhelyüt t szóvá tették ennek hiányát és kér ték 
pótlását - ami mind a mai napig n e m történt m e g -
abbéli r eményüke t kifejezve, hogy az udva r és a há
zas ságkö tő terem bejárata nem marad kivi lágí ta t lanul 
egészen az e m l é k m ű munká la ta inak b izonyta lan idejű 
befejezéséig. 

Fe lh ív ta a f igyelmet , hogy a téli idő beál l tával 
egyút ta l ba lese tveszé lyes is lehet a sötét, k ivi lágí ta t -
lan területen csúszós gya logu takon „bo torká ln i" . 

Belvíz-, talaj vízproblémák 
a Király utcában 

- Egy, a hivatalos szerveket 
már többször megjárt p rob léma 
tárgyában nyújtot tam be inter
pellációt - mondta Tóth Zsuzsa 
képviselő. - F o g a d ó ó r á m o n a la
kosok képvise le tében többen ke
restek fel és ké l ték segí t ségemet 
a Király út északi oldalán, a 
buszmegál lótól nyugat i i rányban 
a Király úli vasúti átjáróig terje
dő szakon lakók közül . 

Problémájuk közös : telküket , 
pincéiket, udvara ikat elönti a 

belvíz és a talajvíz, mivel a Vá
sárcsarnok környékén lévő ere
deti leg, e vizek e lvezetésére 
szolgáló csa tornák el lettek vág
va, i l letve részben el lettek tö
mí tve az ott történt épí tkezések 
miatt , így a nem kívánatos víz
menny i ségek az ottani te lkeken 
gyűlnek össze. 

A lakók e lmondása szerint, 
m á r többször tettek lépéseket 
ezen kö rü lmények megszünte té 
sére (a V í z m ű , műszak i osztály) , 

d e e redményt hozó és a lakók 
számára megnyug ta tó munká la 
tokat n e m sikerült végezni , így a 
helybel iek kényte lenek továbbra 
is áldatlan ál lapotokat elviselni . 

„Javas la tom, hogy sz ívesked
j en megvizsgá ln i egy s zakembe
rekből álló munkacsopor t felállí
tásának lehetőségét , és valami 
módon végleges megoldás t talál
ni a lakók panaszá ra" - írta a 
képvise lő interpel lációjában a 
po lgármes te rnek . 

Csendháborítás, 
randalírozás 

Tóth Zsuzsa képviselő a no 
v e m b e r 30-ai közgyűlésen inter
pellált a Kodá ly Zoltán Műve lő 
dési Ház környékén kialakult ál
lapotok miatt . 

- T ö b b e k kerestek fel a Ko
dály Zol tán Vasutas Művelődés i 
H á z környékén lakók azzal a 
p roblémájukkal , hogy hétvégen
ként elviselhetet len ál lapotok 
ura lkodnak az in tézmény tájé
kán . 

N e h e z m é n y e z t é k a disco, il
le tve zenés rendezvények lakos
ságot zavaró hangerejét , de még 
inkább a környéket e lözönlő, az 
á l l ampolgárokban félelmet keltő 
csopor tok megjelenését , melyet 
az üzletszerű kéjelgés, illetve az 
in tézmény előtt, utcán történő 
d rogozás hívott életre. 

A környékbel iek már több
ször kényte lenek voltak a ható
sághoz fordulni, de az eseten
kénti rendőri megjelenés nem 
oldja m e g problémájukat . A la
kossági felvetések alapján ké 
rem az in tézmény hétvégi ren
dezvénye inek körü lményei foly
tán a rendszeres és fokozott 
rendőri e l lenőrzést a területen, 
i l letve a csendhábori tással és 
randal í rozással összefüggésben 
az i l letékesek figyelmét felhív
ni, és a helyzet normal izálására 
valamiféle megoldás t eszközöl 
ni szíveskedjen - mondta el szó
ban is Tóth Zsuzsa önkormány
zati képvise lő . 

Negyedévente bejárás 
Nagykanizsa Megyei Jogú Vá

ros Közgyűlése alkosson rendele
tet, amelyben kötelező érvénnyel 
előírja negyedévenkénti gyakori
sággal a választókerületek bejárá
sát - j a v a s o l t a Kiss László képvi
selő. 

Ezt a kötelező városszemlét az 
1999 áprilisában végrehajtott 
szemlének megfelelően a polgár
mesteri hivatal, a VIA Kanizsa 
Kft. és az illetékes önkormányzati 
képviselő részvételével, az észre
vételek, feladatok meghatározása, 
- felelőse és - határideje megfele
lő dokumentálásával lenne célsze
rű végrehajtani - indítványozta a 
képviselő. 



Nyugdíjazások, átszervezések 

Korszerűbb konyhák 
Az oktatási, kulturális és sport

bizottság legutóbbi ülésén foglal
kozott az oktatási és szociális in
tézményekben működő konyhák 
ügyével. Mint a bizottsági ülésen 
megtudhattuk, az anyag összeállí
tását egy nagyon alapos, feltáró 
munka előzte meg. Az illetékesek 
minden érintett féllel igyekeztek 
tárgyalásokat folytatni. Ma még 
senki sem tudja, hogy az átszerve
zések nyomán hány álláshely szű
nik meg, de egyszázalékos meg
határozás már ismertté vált. Esze
rint a jelenleg foglalkoztatott állo
mány negyven százalékával, és 
gondos szervezéssel megvalósít
ható lenne a gyermekétkeztetés a 
városban. A koncepció kidolgozói 
nem az elbocsátásokkal, hanem a 
nyugdíjazásokkal kívánják megol
dani a feleslegessé váló munkaerő 
sorsát. A bizottsági ülésen meg
tudhattuk, hogy az óvodai étkezte
tést a Rózsa utcai óvoda kivételé
vel a központi konyháról szeret
nék megoldani, természetesen a 
központi konyha korszerűsítését 
követően. Palinban és Miklósfán 
továbbra is az eddig megszokott 

PÁLYÁZNI L E H E T ! 
Legutóbbi ülésén tárgyalta 

a kulturális oktatási és sport
bizottság a 2000. évi kulturá
lis feladatok támogatására ki
írandó pályázat tervezetét. A 
pályázat célja a város művé
szeti és közművelődési életé
nek támogatása. A pályázaton 
részt vehet helyi magánsze
mély, közösség, csoport, non-
profit szervezet és művelődé
si intézmény. Pártot, pártpoli
tikai tevékenységet, egyházat, 
vallási felekezetet nem támo
gat az alap. A kiírás tervezete 
szerint öt témakörben lehet 
majd pályázni, a pályázatokat 
2000. január 31-ig kell lead
ni. A pályázatot 2001. január 
31-ig megvalósítandó rendez
vényekre lehet beadni. Pályá
zati adatlapokat a polgármes
teri hivatalban, illetve a 
HSMK információs szolgála
tánál lehet beszerezni. 

D. É. 

rendszer funkcionál majd. A bi
zottsági ülésen elhangzott az is, 
hogy még egy központi konyha 
létrehozására is sor kerül az Űrha
jós óvodában. Ez a konyha látná 
el a szociális intézményeket az év 
365 napján. A bizottság előtt kör
vonalazott terveket pénz nélkül 
nem lehet kivitelezni, az olcsóbb, 
korszerűbb rendszert először létre 
kell hozni, megtakarítások csak 
azt követően várhatók. Tarnóczky 
Attila alpolgármester a bizottság 
ülésén is felhívta a döntéshozók 
figyelmét, hogy az új rendszer be
vezetése csak abban az esetben 
lesz megoldható, ha a Thury-lak-
tanyában megkezdődhet a csapat-
rendelő átalakítása, tehát a költ
ségvetés megszavazásakor erre 
mindenképpen oda kell figyelni. 
Az átszervezések kapcsán az al
polgármester úgy vélekedett, hogy 
a megmaradó intézmények kor
szerűsítésére mindenképpen ál
dozni kell, hiszen a takarékosko
dás azt is jelenti jelen esetben, 
hogy a megmaradó intézmények 
helyzete, körülményei javulnak. 

D. É. 

Legyen közbiztonsági 
bizottság 

A közgyűlés szervezeti és mű
ködési szabályzatának folyamat
ban lévő átdolgozása kapcsán ja
vasolta Kiss László képviselő, 
hogy a közgyűlés állandó bizott
ságként hozzon létre egy közbiz
tonsági bizottságot. 

A városban kialakult közleke
dési, közbiztonsági helyzet meg
oldása és a felmerülő problémák 
hatékony és gyors elintézése 
szükségessé teszi a fenti bizottság 
létrehozását. 

Kiss László úgy véli, hogy az 
állampolgárok törvénytisztelő ma
gatartásformáinak kialakítása te
rén is sokat tehet egy ilyen bizott
ság, nem beszélve arról, hogy 
konkrét esetek hatékony, operatív 
rendezésével közgyűlési kérdések 
és interpellációk sorát lehetne 
megelőzni. 

Indítványát a városi rendőrka
pitányság vezetőjének is benyúj
totta, hasonló tárgyú javaslatának 
támogatása és megvalósítása ér
dekében. 

Az indítványt bizottsági sza
kaszba utalta a közgyűlés. 

VÁLTOZTASSANAK! 
Kiss László képviselő önálló képvi

selői indítványt nyújtott be az SZMSZ 
módosítására. 

„Az elmúlt egy év tapasztalatai 
alapján, a közgyűlés különböző bizott
ságainak munkarendje, a rendszerte
len, kapkodó, a város érdekeit veszé
lyeztető, és az elmélyült, megfontolt 
képviselői munkát lehetetlenné tevő 
munkamódszer átalakítására szeretnék 
javaslatot tenni. 

A jelenlegi gyakorlat szerint az írá
sos bizottsági anyagokat 2-3 nappal 
az ülés előtt küldik meg a bizottsági ta
goknak - ha nem a bizottsági ülésen 
teszik eléjük azzal, hogy sürgős. A ren
delkezésre álló 2-3 nap nem elegendő 
a gyakran 100-140 oldalt is kitevő 
anyag feldolgozására, tekintettel arra. 
hogy itt nem egy regényről van szó, 
amit csak elolvas az ember, hanem itt 
tájékozódni kell - ha szükséges a hely
színen - esetleg újabb szempontot is 
meg kell vizsgálni, és olyan véleményt 
alkotni, amely a város érdekeit szol
gálja. 

Ez főállású munkahely mellett 2-3 
nap alatt lehetetlen. Így fordulhat elő. 
hogy egy bizottság a tagok meg nem 
felelő tájékoztatása következtében hoz 
egy helytelen határozatot, amelyet a 
közgyűlésben - az időközben történt 
tájékozódás és a beszerzett informá
ciók birtokában - a képviselők hosszas 
vita árán módosítani kénytelenek. 

Ennek elejét lehetne venni, ha a bi
zottságok munkájút jobban megszer
veznék, és azok szigorúbb munkarend
del dolgoznának." 

Ehhez javasolja a képviselő a köz
gyűlés munkarendjét a következők 
szerint módosítani: 

„ / . A közgyűlés minden negyedik 
szombaton 9 órától tartsa soros ülé
sét. 

2. A bizottságok kéthetenként tartsa
nak ülést, mert az ad hoc jelleggel né
ha hetenként kétszer is összehívott ülé
sek megkérdőjelezik az előkészítő mun
ka alaposságát és aláássák a bizottsá
gi munka komolyságát, hitelét. Az ülé
sekre lehetőleg hétfűn és kedden kerül
jön sor. 

3. A bizottsági anyagokat legké
sőbb az ülést megelőző 7. napon kül
djék ki. Így mód lenne körültekintő tá
jékozódásra és esetlegesen a témához 
kapcsolódó frakcióvélemények kiala
kítására is. 

4. A bizottsági anyagok a hivatalban 
folyamatosan készüljenek, és az adott 
határnapon a már kész anyagokat 
küldjék ki. A határnap után elkészült 
anyag csak a következő ülésre kerüljön 
be. 

5. Sürgős ügy (legfeljebb kettő) a bi
zottságoknak - csak a polgármester, 
(alpolgármesterek) és a jegyző közös 
ajánlásával - az ülést megelőző 4. na
pon is elküldhető. 

6. Az ülés napján új ügy nem ter
jeszthető a bizottság elé. 

Véleményem szerint, a fentiek alap
ján szervezett egyéni képviselői- és bi
zottsági munka, valamint frakció-tevé
kenység egy sokkal koncentráltabb és 
hatékonyabb közgyűlési munkát tenne 
lehetővé. 

A bizottságok munkája előkészítet-
tebbé válna, sok esetben elkerülhető 
lenne az ügyek újratárgyalása." 

Kiss László kérte, hogy indítványát 
a polgármester utalja a közgyűlés bi
zottságai elé. 

Szociális Foglalkoztató 
Dr. Berlinger Henrikné, a Szociális 

Foglalkozató igazgatója a szociális és 
egészségügyi bizottság ülésén tájékoz
tatót, értékelést adott a Szociális Fog
lalkoztató idei, első háromnegyed évi 
tevékenységéről, gazdálkodásáról. A 
beszámolót a bizottság elfogadta. Dr. 
Bárányi Enikő hozzászólásából kide
rült, hogy a képviselőnő úgy ítéli meg, 
hogy a Szociális Foglalkoztató az idei 
évben - viszonyítva más kiadásokhoz 
- kevés anyagi támogatást kapott az 
önkormányzattól. Dr. Berlinger 
Henrikné megkérte a jelenlévőket, 
hogy próbáljanak meg minél többet 
tenni azért, hogy a város intézményei 
és a polgármesteri hivatal részéről több 
megbízást kapjanak. 

Az ülésen kérdésként felmerült, 
hogy nem lehetne-e más formában mű
ködtetni a foglalkoztatót, például kht. 

formájában, vagy a nyomda vállalko
zásba adásával. A bizottság ezzel kap
csolatban a közgyűlésnek azt ajánlja, 
hogy a Szociális Foglalkoztatót a je
lenlegi intézményi formájában tartsa 
meg, és így fejlessze. 

Egységes rangsorolást! 
Önálló képviselői indítványában 

egységes rangsorolási rendszer be
vezetésére tett javaslatot Kiss Lász
ló képviselő. 

Véleménye szerint tekintettel ar
ra, hogy a „Nagykanizsa Megyei Jo
gú Város Díszpolgára" cím 1998. 
évi odaítélése kapcsán az egyes bi
zottságok különböző rangsorolási 
módszereket alkalmaztak, kérte a 
polgármestert, hogy a bizottságok 
részére egységes rangsorolási rend
szer alkalmazását írja elő. 
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S K O D A . VÁLTSON VELÜNK 

RUHAGYŰJTÉS A RÁSZORULÓKNAK 
Eredményesen zárult a Horvát Kisebbségi Önkormányzat első karitatív 

tevékenysége, a ruhagyűjtés. Vargovics Józsefné tájékoztatása szerint de
cember l-jén és 2-án 42 fő - elsősorban az idősebb korosztályból - keres
te fel az önkormányzat Rozgonyi utcai irodáját, s adta át a főként felnőtt 
meleg ruhát és téli cipőt tartalmazó csomagokat . 

Az egy teherautónyi szeretetajándékot kis műsor keretében 10-én adják 
át a Nagykanizsai Határőr-igazgatóság átmeneti szállóján tartózkodó kül
földieknek. Az arab, német, angol és horvát nyelvű köszöntők és meleg 
ruha mellé jut a Bonbonetti cég által felajánlott édességből is. 

A korrekt tájékoztatás érdekében 
L a p u n k d e c e m b e r m á s o d i k á n 

megje len t s z á m á b a n „A c s a r n o k 
m i é n k m a r a d " c í m ű í r á s u n k b a n a 
közép i sko la i k é p z é s e k szé tosz tá 
sáról szó ló rész fé l reér the tően j e 
lent m e g . T a r n ó c z k y At t i la a lpo l 
g á r m e s t e r a további fé l reér tések 
e losz la tása é r d e k é b e n e l m o n d t a : a 
j e l en leg i e l k é p z e l é s e k szer in t , a 
be lvá rosban zaj lana a Z s i g m o n -
d y - W i n k l e r S z a k k ö z é p i s k o l a j e 
len leg fo lyó képzése i mel le t t a 
szo lgá l ta tás j e l l e g ű s z a k m u n k á s 
k é p z é s , va l amin t a faipari , és a 
ruhaipar i k é p z é s . A Cse rhá t i S á n 

d o r S z a k k ö z é p i s k o l a vál la lná át a 
j e l e n l e g ott okta to t t s zakmák mel
lett a gép ipar i s z a k m u n k á s k é p 
zést . 

KÖSZÖNET 
A Nagykanizsai Horvát Ki

sebbségi Önkormányzat tiszte
lettel és hálával köszöni a me
nekültek javára juttatott ado
mányokat. 
Köszönjük őszinte megértésüket, 

készséges segítségüket. 

FOGÁSZATI VETÉLKEDŐ 
A h a g y o m á n y o k h o z híven, ebben az évben is megrendezés re ke

rült a Vécsey Z s i g m o n d Ál ta lános I skolában a város alsó tagozato
sa inak meghi rde te t t fogászat i ve t é lkedő . 

A másod ik és ha rmad ik osz tá lyos tanulók tíz csapattal vettek 
részt a versenyen, ahol j á t ékos feladatokkal mér ték össze tudásukat. 

T ö b b e k közöt t volt sz i tuációs já ték , T O T O , keresztrej tvény, 
képk i rakó . A j ó hangula tú ve té lkedő végén Szabó Andrea , isko
lánk védőnője ér tékel te a gye rekek munkájá t . 

Bacsiné Horváth Erika, Riechel Krisztina 
taní tónők 

Válogatás a Környezetvédelmi 
Felügyelet intézkedéseiből 

- A Környeze tvéde lmi F e l ü g y e 
let munkatá rsa i az e lmúl t hét során 
33 a lka lommal in tézkedtek sza
bályta lan pa rko lás ügyében . 

- A közterüle t -használa t i e n g e 
dé lyek e l lenőrzése során több he 
lyen h iányosságoka t tapaszta l tak a 

DÍJAZOTT 
BATTHYÁNYS 

P E S T I G Á B O R , 
a nagykanizsai 

Batthyány Lajos Gimnázium 
1 1 . évfolyam tanulója, 

PIRITI JÁNOS tanítványa 
az Eötvös Lo ránd 

Fizikai Társu la t által 
rendezet t 1999. évi 

EÖTVÖS-VERSENY 
2 - 6 . helyezet t ve r senyző je 

d o l g o z a t á é r t 
II. d í jban részesü l t . 

ÁLLÁS • ÁLLÁS • ÁLLÁS 
A Zala Megyei Munkaügyi Központ Nagykanizsai Kirendeltsége az alábbi 
szakmákban, illetve munkakörökben kínál elhelyezkedési lehetőséget: 

élelmiszerbolti eladó szakmunkás 30000 Ft 
pultos szakmunkás 28000-30000 Ft 
asztalos szakmunkás 35000-50000 Ft 
varrómunkás szakmunkás 26000-ÍOOOO Ft 
kárpitos szakmunkás 25000-40000 Ft 
lángvágó szakmunkás 40000-45000 Ft 
elektrikus szakmunkás 70000 Ft 
minősített hegesztő szakmunkás 50000-60000 Ft 
vas- és fémszerkezet lakatos szakmunkás 30000-60000 Ft 
NC-CNC gépszerelő főiskola 60000-80000 Ft 
gépészmérnök (angol nyelvism.) egyetem 70000-90000 Ft 

Bővebb felvilágosítást a munkahelyi ajánlatokról ZMMK kirendeltségén. 
Nagykanizsa, Fő út 24. szám alatt adunk. Telefon: 93/311-032. 

Ügyfélfogadási idő: H.-K.-Sze.: 8.00-12.00 és 13.00-16.00 óra között 
Péntek: 8.00-13.00 óra 

fe lügyelők - 5 nap határidőt kap
tak a felszólított árusok. 

- A Dózsa G y . utcában 1 főt fi
gye lmezte t tek a környezetvédelmi 
fe lügyelők az állattartási rendelet 
betar tására . 

- Az elmúlt hét során az illegális 
hul ladéklerakókat négy esetben el
lenőrizték a felügyelet munkatársai , 
hul ladékelhelyezés nem történt. 

- A Környeze tvéde lmi Felügye
let felszólí tásaira a járdákról a ha
vat mindenho l el takarították, egy 
ese tben k e z d e m é n y e z a felügyelet 
szabálysér tési eljárást ennek meg
szegése miat t . 

Vetélkedő középiskolák 
December 9-én délután kerül sor 

a polgármesteri hivatal alagsori 
klubjában az. AIDS világnapja kap
csán az ANTSZ által szervezett ve
télkedőre. A szellemi erőpróbán a 
város hat középiskolájának csapatai 
vesznek részt, hogy játékos formá
ban számot adjanak korunk új pesti
séről szerzett ismereteikről. 

8 1999. december 9. 



Az 192/1999. (IV. 22.) sz. közgyűlési hatá
rozat értelmében 1999. július 1-től a Via 
Kanizsa Kht. üzemelteti az önkormányzati pia
cokat és vásárokat. 

December 24-ig tart a Deák téren az ünnepi 
vásár. A vásár helyszínét a lakosság jól megvá
lasztottnak tartja. Részünkről erősen kifogásol
ható - és az elkövetkezendőkben egyáltalán 
nem megengedhető - az előírásokkal ellentéte
sen kialakított „sátorváros". 
Részletek az ünnepi vásárszabályzatból: 
„Az ünnepi vásáron forgalomba hozható ter
mékek: 
- ünnepekhez kapcsolódó kellékek, kiegészí

tők, díszítőelemek; 
- népművészeti zsűrizett termékek; 
- iparművészeti zsűrizett termékek; 
- könyv, CD. kazetta; 
- országos kirakó vásáron és iparcikkpiacon 

forgalomba hozható termékek; 
- a közterület-használati rendelet alapján ér

tékesíthető termékek. 
Az árusítás feltételei: 
a) Az ünnepi vásáron az árusítás kizárólag a 

kereskedők által biztosított egységes borító
anyaggal - zöld színű ponyvával - ellátott 
mobil, 5 m x 2 m-es csővázas szerkezetű sátor
ból, illetve az ennél kisebb helyeken (3 m x 2 
m-es) mobil asztalról történhet, az alaprajzon 
ünnepi vásárként bejelölt területen, 
b) Az elárusító helyet igénybe vevő kereske
dőknek hulladékgyűjtő edényről gondoskodni 
kell." 

Az országos kirakó- és állatvásárok (nagyvá
sár) 2000. évben a következő időpontokban ke
rülnek megrendezésre: 

februári. augusztusi. 
március 7. szeptember 5. 
április 4. október 3. 
május 2. november 7. 
június 6. december 5. 

A kirakóvásárok az idei évhez hasonlóan a 
Kalmár utcai Csarnok Üzletház melletti parko
lóban kerülnek megrendezésre. Társaságunk a 
kirakóvásárok zökkenőmentes és egyszerűbb 
üzemeltetése érdekében a 2000. évre a nagyvá
sári elárusító helyeket előreláthatólag nem kí
vánja meglicitáltatni. Az 1999. évi helybiztosí

tási összegeket 15%-kal megemelve kínáltuk 
fel a kereskedők részére. Amennyiben a keres
kedők a lehetőséggel nem élnek, úgy helyüket 
természetesen meglicitáltatjuk az érdeklődők 
részére. 

Két éve adták át a nagykanizsai Vásárcsar
nokot. December 4-én, a Csarnok Üzletház 
második születésnapján a Via Kanizsa Kht. és 
a Kanizsa Rendezvényszervező Stúdió szerve
zésében ünnepi műsort rendeztek. A négy 
csarnok mikulás neves előadók műsora közben 
köszöntötte a kisgyermekeket. Az esti zártkörű 
bálon a többségben „viás" Cavin-Tone Nosz
talgia Zenekar szolgáltatta a talpalávalót. 

Közbeszerzési pályázaton meghirdetett 
városüzemeltetési feladatokra pályázatok ered
ményhirdetése megtörtént. A nyertesek: 
- Parkfenntartás: Park Szolgáltató Kft. 

Út-, híd-, járdafenntartási munkák: Ryno 
Út-, Híd-, Épületfenntartó és Építő Kft. 

- Köztisztasági feladatok: Saubermacher-
Ryno Hulladékgyűjtő Kft. 

- Hóeltakarítási feladatok: Ryno Út-, Híd-, 
Épületfenntartó és Építő Kft. 

Tisztelt Szerkesztőség! 
Tisztelt Hölgyem (Uram)! 

Szeretnék egy pár képet bemu
tatni arról, hogy hogyan is közle
kedünk az utcán. Természetesen 
ez nem meríti ki az utcán ben
nünket ért bosszúságokat. 

Ifjú hölgyek egy falkája teljes 
mell- és járdaszélességben 
igyekszik valahová. Szembe jön 
velük egy középkorú férfi. A 
középkorú - ismerve az ifjúsá
got - már jó előre széttárt ke
zekkel belesimul a falba, úgy 
néz ki, mint a feszület. De a fa
lon átmenni ő sem tud, így az
tán mégis nekimennek. Kibillen 
egyensúlyából, és mint kötél
táncos próbálja azt visszasze
rezni, miközben felveszi a ko
ronán látható ferde kereszt alak
ját. Csitrik se pardon, se bocsá
nat, vihogva húznak el mellette. 

Három nő, középen babako
csival. Mondanom sem kell, 
hogy teljes járdaszélesség. 
Szembe megy velük egy idős 

asszony félcipőben, éthordóval 
a kezében. Úgy kétméternyire 
megáll előttük és vár - de nem 
nyílik rés, ahol átbújhatna köz
tük. „Lavina el!" O nehezen ki
mászik a hóból, letopogja cipő
jéről a havat, ami belement azt 
nem tudja és mínusz két fok 
van - influenza! Meg a kor! Ők 
az anyjuk elől sem térnének ki? 

A tűzoltóság előtt fiatalem
ber, nagy csomaggal a bal kezé
ben. Biciklista jön, betartva a 
KRESZ szabályait előz. Rosszul 
- rosszul? - számítja ki a cso
mag és a pedál közötti távot. 
Nagy csattanás, csomag repül, a 
fiatal nyúlik utána mint a csúzli-
gumi, majdhogy nem kiszakítva 
a nyakát is - fölösleges, a cso
mag tartalma szanaszét, bicik
lista nyugodtan kerekezik tova. 

A posta melletti járdán a Zrí
nyi utcában kerekezik egy bősz 
magyar. Előtte idős ember im

bolyogva megy, amire manap
ság azt illik mondani, hogy 
„biztosan részeg" - nem részeg 
csak nagyon öreg. A szegény 
vesztére mindig abba az irányba 
támolyog, amerről a biciklis 
előzni akarja. Biciklis türelme 
elfogy, - elvégre övé a járda! -
megáll, ráordít az öregre: „a 
szentségit magának nem tud 
egyenesen menni!?" Az öreg 
ijedtében lelép a járdáról a 
mozgó autók közé - fékcsikor
gás, torlódás. A bősz magyar 
már sehol sincs. 

Gyalogos megy a járdán célja 
felé. Mindenütt tócsa, olvad a 
hó. Szembe vele egy autó. Gázt 
ad! Úgy takarja be a gyalogost 
mocskos, sáros latyakkal, mint 
Moszkvát a hó. Kocsitulaj rö
hög, jó vicc volt. Neki ingyen 
szórakozás. A másik meg fizet
heti a tisztíttatást! 

Sokadalom a Katona József és 

a Zrínyi utca sarkán lévő lottózó 
előtt. Közhasznú munkások el
igazítása? Legalább tízen van
nak. Húszéves? hölgy odaér. 
Jobbról a faltól, balról a hótor-
lasztól nem lehet elmenni. Sza
bad lesz itt elmenni!? - kérdezi. 
Válasz sehol. Megismétli. Há 
nem tud arra elmennyü? - mutat 
a hóbuckára és az úton közleke
dő autókra egy barna bőrű hable
ány. A hölgy, mint a meteor vág
ja keresztül magát a sokadalmon. 
Ná mi az anyád van! - így! A 
hölgy idegesen, dühtől eltorzult 
arccal megfordul, valamit mon
dani akar, de látja a rá szegeződő 
tekinteteket, minden düh elsimul 
az arcán. Gondolja magában, 
hogy az sem bolond, aki hallgat 
és elindul tovább az útján. 

Közlekedünk, bosszanko
dunk, közlekedünk és káromko
dunk, közlekedünk udvariatla
nul, durván és szemtelenül! 

Nagykanizsa, 1999. novem
ber 25-én 

Tisztelettel: 
Károlyi József 
Nagykanizsa, 

Kossuth tér 14.1/4. 
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DÍJAINK ÖNNEK 
KEDVEZNEK 

8800 Nagykanizsa, Rozgonyi u. 1/B 
Tel.: 93/536-121 Fax: 93/536-122 

Cél: a gépkocsi 

Egyre gyakrabban válnak cé l 
pontjává bűnöző c sopor toknak a 
lakások mellett az utcán, pa rko ló 
ban leállított gép já rművek . Ri tkán 
fordul azonban e lő . hogy az e lkö 
vetők visszatérnek u g y a n a h h o z a 
gépkocs ihoz , amit már előt te pár 
órával kifosztottak. 

Ilyen eset történt n o v e m b e r 2 2 -
én, amikor is a Corvin u tcában 
parkoló Lada személygépkocs i tu
lajdonosa reggel m u n k á b a indulás 
előtt azt tapasztalta, hogy lakásuk 
előtt parko ló személygépkocs i já t 
az éjszaka ismeret len tettes pi l lan
gó ablak betörés módszeréve l fel
törte, motorházte tőt fe lemelte és a 
kocsiból az akkumulátor t tulajdo
nította el. A tulajdonos bosszúsá 
gál tetézte az is. hogy az a k k u m u 
látor pár napos volt , s annak 
blokkja még a táskájában volt. M i 
vel n e m tudott az üggyel foglal
kozni , arra gondol t , ha majd dé l 
után munkáját befejezve visszatér , 
lesz bejelentést a Rendőrségre . 

14 h-kor hazatérve m á r azt ta
pasztalta, hogy gépkocs i jának ke 
rekei is h iányoznak , azt a nappali 
órákban ismeretlen tettes el tulaj
donította. Azonnal bejelentést tett 
a Nagykanizsa i Rendőrkap i t ány
ságra, ahonnan URH-rendőr j á rő r 
vonult ki helyszínbiztosí tás céljá
ból. 

Gálosi Béla r. fő törzsőrmester 
így számolt be a tör téntekről : 

Nappali szolgálatot lá t tunk el 
járőr társaimmal Horvá th Pé ter r. 
őrmesterre l , nagyon sok be je len
lésünk volt, családi v e s z e k e d é s , 
üzleti lopás stb. 14 óra körül k a p 
tuk az utasítást az ügye le tes tő l , 
hogy azonnal menjünk a Corv in 
utcába, mivel b ű n c s e l e k m é n y tör
tént: egy gépkocsi t tör tek fel i s 
meretlen lettesek, s b iz tos í t suk a 
helyszínt a b izot t ság m e g é r k e z é 

séig. A kapott utasí tás alapján j á r 
tunk el, s he lysz ínbiz tos í tás során 
adatgyűj tés t folytat tunk. Sikerül t 
o lyan tanúka t megha l lga tnunk , 
akik beszámol t ak egy fehér sz ínű 
L a d a 1200 t ípusú s z e m é l y g é p k o 
cs i ról , me lye t több a lka lommal is 
a ké rdéses helyszín köze lében lát
ták szinte cél ta lanul köz lekedn i . A 
gépkocs i r endszámáró l is tudtak a 
tanúk nyi la tkozni , ennek során 
megá l lap í to t tuk , hogy B U H be tű
j e lű kocs i ró l van szó. E k k o r mái-
b iz tosak vol tunk abban , hogy a 
Rákócz i u tcában - a he lysz ínre h í 
vás során itt ha lad tunk el - , láttuk 
ezt a gépkocs i t . Kiszéles í te t tük a 
he lysz ínbiz tos í tás t , s v i ssza té r tünk 
a Rákócz i u tcába , ahol meg ta lá l 
tuk a ké rdéses gép já rműve t . A k o 
csi ab lakán benézve az u tas térben 
két akkumulá to r t lá t tunk, s mivel 
a c somag ta r tó is ny i tva volt , g é p 
kocs i -á tv izsgá lás során meg ta lá l 
tuk a felnivel ellátott ke rekeke t . 
Mive l a sértett rendelkezet t az ak
kumulá to r ró l bolti s zámláva l , s 
azon a s záma is szerepel t , nagyon 

gyorsan be tudtuk azonos í tan i azt, 
hogy a fehér L a d á b a n az e l tu la j 
doní tot t tá rgyakat sikerült felku
ta tnunk. 

G y o r s rendőri in tézkedés során 
a kapi tányságra szál l í tot tuk a g é p 
kocsi t a nyomrögz í t é s után. A 
büntetőel járás során t isztázni le
het, hogy ki használ ta és mikor a 
kocsi t . A legfontosabb azonban 
az, hogy a sértett el tulajdonítot t 
tárgyai fél órán belül e lőkerül tek . 

A Nagykanizsa i Rendőrkap i 
tányság a büntetőel járás során kéri 
a lakosság segítségét abban , hogy 
j e len tkezzen minden olyan sze
mély , aki é rdemleges információ
val rendelkez ik a B U H - 4 9 6 for
galmi r endszámú fehér Lada 1200 
t ípusú személygépkocs i haszná ló i 
ra vona tkozóan . Bejelentést lehet 
tenni a 312 -190 telefonon a 107 
segé lyhívón vagy személyesen a 
Nagykan izsa i Rendőrkap i t ánysá 
gon, Nagykan izsa , Király u. 49 . 
s zám alatt. 

Horváth István 
rendőr ő rnagy 

A Nagykan izsa i Rendőrkap i t ányság e l tűnés miatt keresi B O G D Á N 
V A L É R I A (sz: Nagykan izsa , 1983. február 17. An. : Bogdán M a g d o l 
na) Le tenyei Ál ta lános Iskola és Diákot thon elhelyezett jét , aki az ott
honból ok tóber 25-én ismeret len helyre távozott . 

Személy le í rás : 
Kb . 165 c m m a g a s , vékony testalkatú, hosszúkás arcú, barna sze

mű, barna hajú. Különös ismertetőjele nincs . 
Utol jára fekete szabad időruhában és spor tc ipőben látták. 
A körözésé re ez ideig tett in tézkedések nem vezet tek e r edményre , 

ezért kérjük, aki fel ismeri , vagy hollétéről információval tud szolgál 
ni, j e l ezze azt a kap i t ányságon , vagy bármely ik rendőrnek . 

F é n y k é p p e l sajnos n e m rende lkezünk a nevezet t ről . 
Előfordulása e lsősorban a M Á V , illetve V O L Á N - p á l y a u d v a r o k o n . 

illetve kö rnyékén várha tó . 
A segí tséget e lőre is köszönjük! 

• Vagyonvédelem • objektumvédelem 
• portaszolgálat • pénz- és értékszállítás 

Csúcstechnikát képviselő 
rádiós riasztórendszerek tervezése, telepítése, 

csendesriasztás 24 órás felügyelettel, 
kitűnő referenciákkal. 

8800 Nagykanizsa, Rozgonyi u. 20. 
Tel.: 93/312-706 

D.A.D.A. 
Újabb á l lomásához érkezett a 

Rendőrség Biztonságra Neve lő 
Iskolai programja. Az 1994-be-
indult városi képzésben ez idáig 
három iskola 158 diákja vett 
részt. Je lenleg a Bolyai Általá
nos Iskola 3. és 6. osztályai , a 
Heves i Ált . Isk. 4 . és 5. osztá
lyai, a Vécsey Ált. Isk. 4 . és 6. 
osztá lyai , valamint ebben az év
ben a Zrínyi Ált. Isk. 3. osztálya 
és a felsorolt iskolák vala
menny i első osztályosa is a kép
zésben részesülnek. 

így a 158 tanulóval szemben 
287 tanuló vehet te kezébe az 
1999-2000-es D .A.D.A. munka
füzetet. Az oktatói kör is bővült 
Horvá th István rendőr őrnagy. 
Farsang Boglárka rendőr fő
törzsőrmester mellett kiképzésre 
került Takács Csaba rendőr 
törzszászlós és Bükiné Papp 
Zsuzsanna törzszászlós 
D .A.D.A. -ok ta tó is. 

R e m é n y e i n k szerint ugyan
olyan e redményesen tudjuk a 
D o h á n y z á s , Alkohol . Drog , s az 
A I D S . valamint az élet negatív 
kihívásai ellen a tanulókat fel
készí teni , mint ahogy tettük az 
e lőző években is. Természe te 
sen ehhez ugyanúgy várjuk azt a 
pozit ív támogatás t mind az is
koláktól , mind a szülőktől , amit 
eddig tapasztal tunk. 

Terve ink szerint abban az is
ko lában , ahol a rendőrség biz
tonságra neve lő programja fo
lyik, az ott oktató rendőrnek bő
vül a feladatköre azzal, hogy 
ügyes-bajos dolgaikkal , gondja
ikkal azok a szülők is felkeres
hetik, akinek gyermekeik nem 
abban az osz tá lyba járnak, 
me lyben éppen folyik ez a prog
ram. Elképzelése ink szerint egy 
iskola egy rendőr ún. iskola
rendőri hálózatot is szeretnénk 
ezzel kialakí tani . 

Ké rem a kedves szülőket, 
gyermeke ikke l együtt olvassák 
és beszéljék át a munkafüzetbe 
leírtakat. 

Horváth István 
rendőr őrnagy 

10 1999. december 9. 
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TEL/FAX: 93/314-647 

KARÁCSONYRA 
HASZNOS AJÁNDÉK! 

FÉMBÚTOROK 
MOST AKCIÓBAN 

20-30% 
ENGEDMÉNNYEL. 

Továbbá szekrénysorok, kárpitos garnitúrák, étkezők, fenyőbútorok, 
rattan bútorok nagy választékban, kedvező áron. 

Hol dohányzunk? 
Az Országgyűlés „a nemdohány

zók védelméről és a dohánytermé
kek fogyasztásának, forgalmazásá
nak egyes szabályairól" szóló 1999. 
évi XLII. törvény alkotásával a do
hánytermékek fogyasztásának sza
bályozásával, illetőleg forgalmazá
sával részleges korlátozásával vé
delmet kívánt nyújtani a nemdo
hányzók részére a passzív dohány
zás káros hatásaival szemben. 

A november l-jén hatályba lépett 
törvény szabályozza a dohányzásra 
kijelölt helyeket is, ez azért lénye
ges, mind a dohányzók, mind a 
nemdohányzók számára, mivel eze
ken a helyeken kívül nem szabad 
dohányozni. így a törvény értelmé
ben az intézményeknél is ki kellett 
jelölni a dohányzóhelyeket. A 
kanizsai kórházban és a polgármes
teri hivatalban annak jártunk utána, 
hogy a helyek kijelölése okozott-e 
valamilyen gondot, valamint sike
rült-e a törvényben előírtaknak meg
felelően kialakítani ezeket. 

- A törvény külön foglalkozik az 
egészségügyi intézményekkel. 

Eszerint a betegforgalom számára 
nyitva álló helyiségeiben nem jelöl
hető ki dohányzóhely, így természe
tesen itt dohányozni nem lehet -
mondta Papp Péter, a kórház gazda
sági igazgatója. - Abban az épület
ben, ahol a műhelyek, irodák, kony
ha helyezkedik el, ott a konyha hát
só sarkát jelöltük ki a tűzvédelmi 
szabályok figyelembevételével, de 
van kijelölt hely ott is, ahol a pénz
ügyi, a munkaügyi és igazgatási 
munkák folynak. 

- Jelent valamilyen gondot a tör
vény betartása? 

- Igazából a betegeknél van gond. 
Például, ha behoznak egy hetven 
éves bácsit combnyaktöréssel, aki 
már 50 éve dohányzik, annak ne
künk kell „rácsapni a kezére", hogy 
ne gyújtson rá. Ennek az eredmé
nye, hogy a WC-ben gyűlnek össze 
a dohányosok. 

A konyhánál kijelölt dohányzóhe
lyen elégedett „bagósokkal" talál
koztunk. Elmondásuk szerint nem 
jelent számukra gondot, hogy csak a 
kijelölt helyen lehet dohányozni: 

- Eddig is 
megvolt, hogy a 
folyóson hol do
hányozhatunk, 
most az a kü
lönbség, hogy 
egy külön elzárt 
szobát alakította 
ki erre a célra. 

A polgármesteri hivatalban, a bí
rósággal közösen két szinten, a lép
csőfordulókban alakították ki a do
hányzóhelyeket, itt dohányozhatnak 
mind a dolgozók, mind az ügyfelek 
- tudtuk meg Bodzái Tiborné, sze
mélyzeti vezetőtől. 

- A törvény értelmében ,A do
hányzóhely ugyanabban a helyiség
ben nem jelölhető ki, kivéve, ha an
nak légtere a helyiség egyéb részei
től elkülöníthető, vagy az elkülöní
tés egyéb légtechnikai megoldás al
kalmazásával megoldható." A fo
lyosó, a lépcső közösen használt he
lyiség, az itt kijelölt helyek nem üt
köznek a törvénybe? 

- Ezeken a helyeken megoldott 
az önálló szellőztetés. Egyenlőre 

hely hiányában ennél jobb megol
dást nem találtunk, de a szervezeti 
átalakítás befejeztével, tehát ha vég
legesen birtokba vehetjük az Eötvös 
tér 16. épületét, akkor már megold
ható lesz külön irodák kialakítása 
ene a célra. 

A Nagykanizsai Rendőrkapitány
ság épületében is megtörtént a do
hányzó helyek kijelölése, amennyire 
az élet és az épület engedte - adott 
tájékoztatást Horváth István, rendőr
kapitány. 

- Ahol nem sikerült ilyen helye
ket kialakítani, ott megtiltották a do
hányzást, de tennészetszerűleg az 
ügyfélfogadóban nem lehet rágyúj
tani. 

L. Zs. 



EU I N F O R M Á C I Ó S G Y Ű J T E M É N Y 

Múlt héten csütörtökön került sor a HSMK egykori Lépcső Klubjában annak a 
központnak az átadására, amely a zalaegerszegi Európa Pont kistestvére. Papp Fe
renc, a HSMK igazgatója elmondta, az Európa Uniós Információs Gyűjteményt 
azért hozták létre, hogy a város és a városkörnyék számára hozzáférhetők legyenek 
az Európa Unióval kapcsolatos szakkönyvek. Mint a megnyitón megtudhattuk, ha
marosan számítógép, és internet-hozzáférés is rendelkezésére áll az érdeklődőknek. 

Fotónk a megnyitón készült. 

E L Ő A D Á S A F Ő I S K O L Á N 
„Magyarországon a harmadik évezred küszöbén" címmel tartott előadást az 
Alapítványi Főiskolán dr. Perjés Ottó, Németországban élő orvos. 

G O N D O Z O T T , V I R Á G O S É P Ü L E T E K É R T 

Képviselői indítvány nyomán vetődött fel az ötlet, miszerint azokat a polgárokat 
is jutalmazni kellene, akik virágtövek ültetésével, bokrok, fák gondozásával tesz
nek azért, hogy jól, jobban érezzük magunkat ebben a városban. Felvételünkön 
a három díjazott látható: Géczi Józscfné, Balassa Gyuláné és Bodzái Tiborné. 

Dr. Gőgös Péter még az ősz folya
mán három, a kiskanizsaiak életét 
befolyásoló témában interpellált. A 
képviselő első felvetése a kiskani-
zsai autóbuszbérlet és jegyvásárlási 
lehetőségekkel volt kapcsolatos. Dr. 
Gőgös Péter kérdésére Horváth 
Ferencné, a Zala Volán Helyi üzem
vezetője válaszolt. A válaszból kide
rül, területileg csak a Templom tér 
alkalmas arra, hogy ott bérletárusítás 
legyen, jelenleg azonban nincs meg
felelő üzlet, ahol megbízásos alapon 
bérletárusítás működhetne. Termé
szetesen a Zala Volán is szívesen 
venné, ha lakóhelyéhez közelebb 
tudná kiszolgálni az utazóközönsé
get, de amíg erre alkalmas hely és 
személy nem adódik, addig a bérlet
es jegyárusítást a Zala Volán szolgá
lati helyein kell lebonyolítani. Dr. 
Gőgös Péter vetette fel azt is, hogy a 
Bajcsy-Zsilinszky úti rendelők előtt 
gyalogátkelőhelyekre lenne szükség 
a biztonságos gyalogos átkelés érde

kében. Gáspár András, a VIA 
Kanizsa Kht. ügyvezetője a felvetés
re tájékoztatásul elmondta, hogy a 
gyalogátkelő létesítésére vonatkozó 
igényt már ez. év tavaszán bejelentet
ték a Zala Megyei Közlekedési Fel
ügyeletnél. Az engedélyező hatóság 
a rendőrség bevonásával, a létesítést 
megelőzően forgalomtechnikai 
szemlét tartott, amelynek során meg
állapították, a terület gyalogosfor
galma nem igényeli az átkelő létesí
tését. A kérelmet erre hivatkozással 
elutasították. A gyalogosok védelme 
érdekében a VIA Kanizsa Kht. 
„Gyalogosok" veszélyt jelző tábla-
párt helyeztet el az orvosi rendelő 
közelében. Dr. Gőgös Péter interpel
lációja nyomán megvizsgálásra ke
rül, miként lehetséges Bankomat te
lepítése Kiskanizsára. A felvetés 
nyomán született hivatalos megkere
sést november 5-én jutatták el az 
OTP-nek. 

D. É. 

KEMIAVERSENY 

A jövő szakemberei, a harmadik évezred leendő kémikusai mérték össze 
tudásukat az elmúlt héten a Zs igmondy-Winklcr Szakközépiskolában. 

HUMÁNÖKOLÓGIÁI 
SZABADEGYETEM A HSMK-BAN 

A „NAGYKANIZSA VÁROS KÖRNYEZETVÉDELMÉÉRT" 
ALAPÍTVÁNY TÁMOGATÁSÁVAL 

1999. D E C E M B E R 9-ÉN 17 Ó R Á T Ó L 

INDONÉZIA 
A szigetvilág népi kultúrája 

Előadó: Somogyi Gábor 
A BELÉPÉS INGYENES 

1 9 9 9 . d e c e m b e r 9 . 



December 2-án kerüli sor a m e 
gyei-városi véradó ünnepségre . A z 
ünnepség elején Tü t lő Is tván, vá 
rosunk polgármes tere köszöntö l te 
a meghívot takat . 

A Magyar Vöröskereszt Zala Megyei és Nagykanizsai Szervezete által 
közösen szervezett ünnepségen Dr. Kőcs Mária köszönőokleveleket 
adott át. Felvételünkön Bodó László százszoros véradó veszi át elismeré
sét. 

HA NEGYVEN 
MIKULÁSPALÁNTA FÚJJA 

remteni. Ilyen pillanatokban volt része annak a há
romszáz gyereknek és felnőttnek, akik hétfőn este 
a Nagykanizsai Zeneiskola Ifjúsági Fúvószeneka
rának hagyományteremtő Mikulás-esti koncertjén 
részt vettek. Míg az ifjú fúvósok egymás után csal
ták elő hangszereikből az „Evita", a „Leningrád", 
a „Hull a pelyhes fehér hó" és a többi nagyszerű 
fúvós hangszerekre is komponált zenét, megjelent 

Ha negyven Mikuláspalánta - no, meg négy 
krampuszfi - egyszerre muzsikál s a „Szentek be
vonulása" című világhírű fúvós zenével lelkesíti a 
közönséget, akkor igazi ünnepi hangulatot tud te-

először az Északi, majd a Déli Mikulás, s nemcsak 
ajándékot osztogattak, hanem csengettyűkkel való 
muzsikálásra szervezték be a közönség apraját. 

Nemcsak a messzi tájakról érkezett ősz, öreg pi
ros ruhások dicsérték a kis muzsikusokat, de a kö
zönség is elismerően nyilatkozott erről a nagyszerű 
kezdeményezésről. 

B.E. 

RENDOR-
MIKULÁS 

Vasárnap délután 15 
órakor a Nagykanizsai 
Rendőrkapitányság aulá
jában 158 rendőrcsemete 
nagy várakozással vehette 
át azt a sok ajándékot, 
amit a Zala Megyei Ren
dőrfőkapitányság jóvoltá
ból a Mikulás kiosztott. 

A Városi Zeneiskola nö
vendékeitől Murka László 
zenetanár felkészítésével 
harmincperces koncertet 
hallgathattak a gyerekek. 

A rendezvényt támoga
tója finomságainak elfo
gyasztásával zárult az ün
nepség. 

MIKULÁS 
NÉGYSZER 

Négy alkalommal érkezett a 
Mikulás a TUNGSRAM dolgo
zóinak gyerekeihez, mert a több 
mint nyolcszáz apróság szülei
vel, nagyszüleivel együtt csak 
így fért be a Zemplén Iskola 
színháztermébe. A "Maskara" 
Színjátszó Társulat Holle Anyó 
c. mesejátéka közben a gyerekek 
önfeledten simogatták a bejárat
nál kapott plüssállatkát, s pillan
tásaikkal nem győzték követni a 
gyár dolgozói által megelevení
tett krampuszaival érkező Miku
lás bácsit. A mesejáték végén 
minden kisgyerek édességcso
magot is kapott. 
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December 8-10 között kerül 
sor a budapesti Seed Alapítvány 
által szervezett vállalkozásfej
lesztési képzésre a Bogdán János 
Kisebbségi Közösségi Házban. 
A képzést azok számára szervez
ték, akik a későbbiek folyamán 
vállalkozóvá kívánnak válni. A 
Seed Alapítvány főként a kisvál
lalkozások létrejöttének segítését 
tűzte ki célul, és elsősorban a női 
vállalkozók számára kíván segít
séget nyújtani. Mint Horváth 
Krisztinától, a Cigány Kisebbsé

gi Önkormányzat referensétől 
megtudhattuk, a kétnapos tré
ning másfél napja a hölgyeknek 
szól, a többi időt pedig a csalá
dok egésze számára hasznos is
meretek átadásával szeretnék el
tölteni. A nők vállalkozóvá válá
sa a többségi társadalom számá
ra is nehézséget okozott, hiszen 
a hagyományos családmodell 
változásához vezetett, és ez a je
lenség várhatóan a romacsaládo
kat sem kerüli el. 

D.É. 

A CIGÁNYSÁG 
HELYZETÉRŐL 

Az Országos Cigány Kisebb
ségi Önkormányzat, a Per Ala
pítvány és a kormány képvise
lőinek részvételével került sor 
ezen a héten arra az országos ta
nácskozásra, amelyen a ma
gyarországi cigányság helyzetét 
vitatják meg a résztvevők. A ta
nácskozásra Teleki László, a 
nagykanizsai Cigány Kisebbsé
gi Önkormányzat elnöke is 
meghívást kapott mint előadó. 

Lapunk kérdésére Teleki László 
elmondta, előadása a Zala me
gyei cigányság helyzetéről, és a 
kanizsai kisebbségi önkormány
zat által elért eredményekről 
szólt. A nagykanizsai előadó 
mellett még egy Szabolcs-
Szatmár-Bereg megyei előadó 
kap lehetőséget arra, hogy az 
ottani eredményeket és problé
mákat a tanácskozás elé tárja. 

D.É. 

TELAPO OTT VOLT 
December 4-én került sor a 

Bogdán János Kisebbségi Kö
zösségi Házban a Cigány Ki
sebbségi Önkormányzat által 
szervezett Télapó ünnepségre. 

Az ünnepélyre kétszáz kisgye
rek kapott meghívást, tájékoz
tatta lapunkat Teleki László, a 
Cigány Kisebbségi Önkormány 
elnöke. 

Idősek karácsonya 
December 16-án, a Zemplén Győző Altalános Iskolában kerül 

majd sor a Cigány Kisebbségi Önkormányzat által szervezett idősek 
karácsonyára. A szervezők vacsorával, kulturális műsorral és némi 
karácsonyi meglepetéssel kedveskednek a nyolcvan meghívottnak. 

- Nagykanizsa város gazdaságilag, 
pénzügyileg kritikus helyzetben van -
így kezdte beszámolóját Beznicza 
Miklós a gazdasági osztály vezetője, 
aki a Cigány Kisebbségi Önkormány
zat november 24-i ülésén az 1999. év 
I—III. negyedévének gazdálkodásáról, 
valamint a jövő évi költségvetési ter
vezetről adott áttekintést. 

- Kicsit kedvezőbb a helyzet, mint 
amivel az év elején számoltunk, ami
kor is azt mondtuk, hogy ez az év cső
döt jelent Nagykanizsának. Hála is
tennek egy hónappal a zárás előtt 
nincs csődhelyzet, és egy hónappal 
előre látva nem is lesz. A nyolcmil
liárd forintos költségvetést alapul vé
ve, 550 millió forint a hitelünk. Ez 
körülbelül 6-8 százalék körül mozog. 
A hitel belső konstrukciója és a 
visszafizetés üteme olyan, hogy azzal 
nem lehet „nekiugrani" a következő 
éveknek. Az átütemezés nem úgy tör
tént, ahogy mi szerettük volna. Ennek 
az volt a következménye, hogy bankot 
kellett váltanunk, amelynek egyik fel
tétele volt, hogy ezt a hitelkonstrukciót 
át kell ütemezni. Az eredeti elképzelé
sek, és a jelenlegi hitelszerződések 
szerint jövőre az 550 millióból 230 
milliót kellene visszafizetni. Ha ezt a 
város 2000. évben nem tudja teljesí
teni, akkor csődhelyzetbe kerül. A 
pénzintézeti váltás következtében ki
sebb részletben kell teljesíteni a 
visszafizetéseket. A jövő évben nem 
kívánunk többet visszafizetni, mint 
80-100 milliót. Bízom benne, hogy az 
ez évre előirányzott hitelkeretet telje

sen nem merítjük ki. A legnagyobb 
gondunk, mint minden évben, az a 
bizonytalan bevételi tömeg. Az elő
irányzat szerint 333 milliót kellene 
elérni, ezt már biztos, hogy nem tud
juk teljesíteni, hiszen, most, háromne
gyed évnél még csak 116 milliónál 
tartunk. Összefoglalva úgy nézett ki 
az első háromnegyed év, hogy a ki
adásaink arányosan 75 százalék kö
rül vannak, míg a bevételeink csak a 
60-65 százalékot érik el. Intézkedé
seinkkel az idei évben sem váltottunk 
ki nagy szimpátiát, különösen nem az 
intézmények körében. 2000. évben 
még ennél is súlyosabb következmé
nyek lesznek, hiszen a nagykincstári 
rendszer bevezetésével az intézmé
nyek gazdasági önállósága teljesen 
megszűnik. Országos példa, hogy mi
nél jobban szorul a helyzet, annál 
erősebb a központosítás. Ez tehát 
nem csak Nagykanizsán van így, ha
nem más városokban, az egészség
ügyi ágazatban is. Hiszen azt bizo
nyára mindenki hallotta, hogy a kor
mány azon gondolkodik, hogy tizen
egynéhány kórházat egy gazdasági 
egységbe terel. 

Az idei év nehézségeinek ecsetelé
se után Beznicza Miklós rátért a jövő 
évre kidolgozott költségvetési terve
zetre: 

- Ez az utóbbi évek legdrasztiku-
sabb, legdrámaibb költségvetési kon
cepciója. Ennek oka az, hogy az 550 
milliós hitelállományra további hitelt 
nem szabad felvenni. Ha ez megtörté
nik, meggyőződésem szerint nem az 
elkövetkező három év, hanem öt év 
kerül a sír szélére. Ez a koncepciós 
program hitel nélküli gazdálkodást 
feltételez 2000. évben. A koncepció ré
szeként szerepelnek intézmény-össze
vonások, -megszüntetések, átszervezé
siek, újragondolások és komoly adó
politika. A koncepció egyik része a 
2000. év adóival foglalkozik. A legna
gyobb gondunk a költségvetés össze
állításánál az, hogy az a bizonyos, so
kat emlegetett, 15 százalékos személyi 
jövedelemadó városnak történő áten
gedése, a koncepcióban és a költség
vetésben is 5 százalékra ment vissza. 
Ez a városnak 290 millió forint bevé
telkiesést okoz. Ezt, ha nem tudjuk be
hozni értékesítésből - márpedig az ér
tékesítendő területeink, épületeink el
fogynak —, ha nem akarjuk behozni 
hitelből - nem akarjuk -, akkor egyet
len lehetőségünk marad: az adó. Csak 
ebből tudjuk pótolni ezt a bevételki
esést. Ha ez sikerül, akkor még mindig 
nem vagyunk kinn a sírból, ugyanis a 
kormányzati program azt mondja, 
hogy a dologi kiadásokat az eddigi 

szinten kell tartani. De ettől függetle
nül a villany, a víz stb. ára megy felfe
lé. Egy fillér automatizmust sem isméi
éi a kormányprogram, amely 8,25 
százalék személyijuttatás-növekményt 
irányoz elő, úgy, hogy ebből ötöt lefe
dez a normatívával. A lenézett adó
emelés nem nagy szimpátiát fog kivál
tani a város vállalkozóinál, állampol
gárainál. A gépjárműadó például ko
moly mértékben fog emelkedni. Töb
bek között szeretnénk bevezetni a ga
rázsadót is. Ez körülbelül 300-400 
millió forintot kell, hogy jelentsen a 
városnak. Szigorítottunk az iparűzési 
adón is, kizártunk bizonyos ked-
vezinényezetti kört. Lényegesen mó
dosítottunk az építményadó rendele
tünkön. El kell érni, hogy azok a vál
lalkozások, amelyek Nagykanizsán 
nem termelnek, azok vagy termelje
nek, vagy adják el a kihasználatlan te
lephelyet olyan vállalkozónak, akik 
munkaerőt foglalkoztatnának. Lehe
tetlen állapot, hogy több ezer négyzet
méteres üzemcsarnokok állnak üresen 
és fizetik a kedvezményes építmény
adót. 

A város helyzetével szemben az 
osztályvezető csak dicsérni tudta a 
kisebbségi önkormányzat pénzgaz
dálkodását, hiszen az ő költségvetésük 
ma már meghaladta egy kisebb intéz
mény költségvetését. Az átvett pénz
eszközök I millió 700 ezer forintos 
tervezett összegéből, most jelenleg 
7,5 milliónál tart a Cigány Kisebbsé
gi Önkormányzat. 

L.Zs. 
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A társadalmi és a gazdasá
gi környezetben lezajlott vál
tozások az elmúlt időszakban 
a sportmozgalomra is hatást 
gyakoroltak. A korábban ta
pasztalt állandóságot a kör
nyezet folyamatos, dinami
kus mozgása váltotta fel. E 
tények hatására foga lmazó
dott meg az az igény, h o g y 
Nagykanizsa rendelkezzen a 
sportmozgalom terén is 
olyan stratégiával, ame ly 
legalább középtávra látható
vá teszi a célkitűzéseket , va
lamint az azok megvalós í tá
sához veze tő folyamatokat. 
A frissen megalkotott kon
cepció kiemelt szerepet szán 
az iskolai és a szabadidősport 
fejlesztésének, e téren e l ső 
sorban a kialakult szervezeti 
keretek további működtetésé
vel kívánja biztosítani a 
sportági igények kielégítését . 
A z elfogadás előtt álló kon
cepció egy általános helyzet
értékeléssel kezdődik, amely 
megállapítja: a testnevelés és 
a sport támogatása az önkor
mányzati törvény szerint a 
helyi közszolgáltatások köré
ben az önkormányzatok kü
lönösen fontos, önként vál
lalt feladata lett. Jelenleg a 
sporttevékenység az e g y e s ü 
lési jog alapján szerveződő , 
önálló önkormányzattal ren
delkező sportegyesületek, 
egyéb szövetségek, és sport

szervezetek keretében folyik. 
A tervezet második részében 
az e g y e s szakterületek e l e m 
zéséről , bemutatásáról szól . 
A verseny és minőség i sport 
fokmérője a nemzet i bajnok
ságokban, valamint az orszá
g o s versenyeken való szerep
lés eredményessége . E tekin
tetben megállapítható, hogy 
Nagykanizsa a hasonló nagy
ságrendű települések sorában 
e l ő k e l ő helyet foglal el, o l 
vasható az e l emzésben . A 
he lyze te l emzés rámutat arra 
is, h o g y a sportfinanszírozás 
rendszerében bekövetkezett 
kedvezőtlen tendenciák ellen
súlyozása érdekében az ön
kormányzat jelentős szerepet 
vállalt. A tervezet harmadik 
fejezete a fejlesztési célkitű
zéseket foglalja ös sze . A z 
alapvető cél a város sportér
tékeinek megőrzése , és a 
sporttevékenység alapfeltéte
leinek biztosítása. A jövőben 
a sportegyesületek támogatá
sánál indokolt b i zonyos ren
d e z ő e lvek betartása, vagy i s 
lesznek kiemelten kezelt 
sportágak. Ezek a sportágak 
vagy m e g f e l e l ő tradícióval 
rendelkeznek, vagy meghatá
rozó szerepet töltenek be a 
város sportközvé leményének 
formálásában, vagy olyan 
a lapképesség megszerzését 
szolgálják, amelyekre a többi 
sportág is építhet. A koncep

c ió tervezete szerint kiemelt 
csapatsportág a kosárlabda, 
a kézilabda é s a labdarúgás. 
A z egyéni sportágakban az 
úszás, az atlétika é s a vívás. 
A koncepció- tervezetben 
összefoglalásra kerültek az 
iskolai sporttal kapcsolatos 
cé lki tűzések is. Eszerint biz
tosítani kell a diáksportkörök 
és egyesü le tek sz ínvonalas 
működésének feltételeit, pá
lyázati l ehetőségekkel ösz tö 
nözni kell az iskolák ver
senyszervezés i k e z d e m é n y e 
zéseit , biztosítani kell a diá
kok versenyzés i lehetőségei t . 
A szabadidősportról s zó ló 
fejezetben olvasható, h o g y 
ösztönözni kell a lakóterületi 
sporttevékenységre szervező
dő közösségeke t , és sport
szolgáltatást v é g z ő különbö
z ő szervezetek működését . 
Kiemelt f igye lmet kell fordí
tani a demonstratív j e l l egű 
sportesemények szervezésé 
re. A tanulóifjúság számára 
nyári túraakciók, sporttábo
rok szervezése lenne nagyon 
fontos. A z önkormányzat 
pénzügyi l ehetősége ihez mér
ten a .sportfinanszírozási 
rendszerben meghatározottak 
szerint támogatja a város 
sportegyesületeit , diáksport
köreit, a szabadidős sportte
vékenységet , és biztosítja a 
sportlétesítmények működte
tését. A z Önkormányzat é v e s 

köl tségvetésének kész í tése
kor meg kell határozni a 
sportcélú pénzeszközök 
nagyságrendjét. A finanszíro
zandó területek a verseny- és 
élsport és a diáksport. Ki
emelt támogatásban része
sülnek városunk minőségi 
sportját reprezentáló sport
egyesületek, kiemelt utánpót
lás-nevelést folytató, vagy 
korosztályos válogatott spor
tolókkal rendelkező szakosz
tályok a fent említett sport
ágakban. A középtávra ké
szült sportkoncepció követ
kezetes végrehajtásával és 
rendszeres, a változásokat fi
g y e l e m b e v e v ő karbantartá
sával biztosítható a város 
sportmozgalmában elért 
sporteredmények megtartása, 
a sportközvélemény által tá
masztott követe lményeknek 
való megfe le l é s . A sportkon
cepciót az O K S B legutóbbi 
ü lésén megtárgyalta. E témá
val párhuzamosan elfogadás
ra került a sporttámogatási 
rendszerről készült rendelet
tervezet is. A rendelet célja, 
h o g y a város megalapozza és 
létrehozza az Önkormányzat 
sportkoncepciójának megva
lósításához szükséges felté
telrendszert, és szerkezeti ke
retet adjon a sport támogatá
sára rendelt ös szegek fel
használásának. 

D.É. 

SZENNYVÍZCSATORNÁZÁSI TERVEK 
Szepetnek, Rigyác és Eszte-

regnye települések megbízása 
alapján készítik elő a három te
lepülés szennyvízcsatornázásá
nak megvalósítását. 

Első lépésként a tervező a 
megvalósíthatósági tanulmányt 
készíti el, több változatot vizs

gálva. Egyik alternatívaként 
vizsgálják a bajcsai városrész 
bevonását és a három település
sel együtt a városrész csatorná
zásának megvalósítását. 

Ez a lehetőség a város részére 
is kedvező és a települések is na
gyobb prioritást kapnak a céltá

mogatás odaítélésénél, s ez több 
évvel előbbre hozhatja a meg
valósíthatóságot. A keletkező 
szennyvizet a nagykanizsai tisz
títótelepre kívánják eljuttatni. 

„Kérem Polgármester Urat, 
hogy az Önkormányzat támoga
tásáról nyilatkozni szíveskedjen 

annak érdekében, hogy a megva
lósíthatósági tanulmányban ez
zel a változattal megalapozottan 
tudjuk foglalkozni" - írta a 
KANIZSABER Építőipari Beru
házási és Vállalkozási Kft. ügy
vezető igazgatója, Gerócs László 
Tüttő Istvánnak. 
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SÖRGYÁRI TÖRTÉNETEK IV. 
Dr. Takács Árpád azzal 
kezdi a beszélgetést, hogy 
nem a Nagykanizsai Sör
gyár bukott meg, hanem a 
gyár tulajdonosai döntöt
tek a gyár bezárásáról. Ál
lítását azzal is alátámaszt
ja, hogy Martfűtől Sopro
nig minden söripari cég 
talpon maradt, jelenlegi 
munkahelye a Pécsi Sör
főzde Rt. - ahol szintén ke
reskedelmi igazgató - az 
egyre nehezebbe váló piaci 
viszonyok között is virág
zik. 

- Önről azt tartják, hogy A-
tól a Z-ig ismeri a magyar sör
ipar minden rezdülését. 

- A nagykanizsai sörgyár 
utolsó előtti történetének egy 
jelentős szakaszát biztosan. 
1983—90-ig a gyár jogtanácso
sa voltam, majd 1995. március 
l-ig, amíg el nem bocsájtottak, 
a kereskedelemi igazgató mun
kakörét töltöttem be. Leszámít
va az utolsó két hónapot, ami
kor már csak a Kanizsai és a 
Kőbányai Sörgyár egyik, a 
gyári telephelyen működő Re
gionális Értékesítési Kft.-jét 

irányíthattam. Akárhogyan is 
nézzük, ezt tizenkét év. Ezen 
idő alatt egy többlépcsős priva
tizáció zajlott le, új és újabb li
cenceket vásároltak meg, s je
lentős műszaki fejlesztést haj
tottak végre. 

- így utólag és már kívülről, 
Ön miben látja a legnagyobb 
gondot? 

- Nem kívánom elismételni, 
amit az e lőző riportalanyok 
már elmondtak. Most csak 
egyetlen dologra, az értékesí
tésre szeretnék kitérni. Az tu
dott dolog, hogy Magyarorszá
gon megcsappant a sör utáni 
kereslet, az 1990-es egy főre 
jutó évi 106 literes fogyasztás 
tavaly 69 literre esett vissza. 
Ez azt jelenti, hogy országosan 
mintegy négymill ió hektoliter 
sörrel kevesebb fogyott. A fo
gyasztási szokások változása 
mellett - hogy több ásványvi
zet és üdítőt iszunk - közben 
volt egy fogyasztási adó robba
nás is. Évről-évre nőtt a sör 
ára. Ha egy korsó sör 100-120 
Ft-ba kerül, az ár is visszafogó 
erővé válik. Ezt minden gyár 
megérezte, érzi is, de ahogy 
fentebb mondtam, a többi 
mégis talpon maradt, csak a 

Dreher Rt. csúszott szép las
sacskán mindig lejjebb. Mond
juk úgy, hogy az utóbbi tíz év
ben az előző termelésének fe
lére. 

A kanizsai Sörgyár egyre 
rosszabb kereskedelmi politi
kát folytatott, s a reklámtevé
kenység erősítése helyett 
olyan feladatok kötötték le az 
erőket, mint például a nagy 
volumenű műszaki fejlesztés. 
Új főzőház, palackozósor stb. 
Ha a piacot reálisan felmérik, 
nem erre összpontosítottak 
volna. Vagy az állandó átszer
vezések. Rossz lépések voltak, 
mert a dolgozókban kialakítot
ták a bizonytalanság érzését. 
Aztán az egyre jobban előtér
be kerülő identitászavar. 
Olyan márkákat kellett legyár
tani és piacra dobni, amelyek
ről rövid időn belül kiderült, 
hogy a hazai fogyasztók előtt 
nem kedveltek. A hamburgi 
Holsten helyett bevezetett 
müncheni Hoffbrau jól indult, 
de rövid időn belül bukásra 
ítéltetett. Ennek ellenére a 
Nagykanizsán gyártottból 
mégis egyharmaddal többet el
adtunk, mint a kőbányaiból. 
Ha ezeket a tényezőket külön-

külön összevetem az országo
san megcsappant sörigénnyel, 
egy is elég lett volna a lassú 
halódás előidézéséhez. De itt 
Nagykanizsán az utóbbi évek
ben ezek együtt jelentkeztek, 
és felerősítették egymást. 

- Ön azt is mondta a beszél
getésünk elején, hogy a sör 
személyes termék. Ezt hogyan 
kell érteni? 

- Először is úgy, hogy soha 
nem sörgyárak harcolnak egy
más ellen, szorítják le egymást 
a piacokról, hanem a márkák. 
A fogyasztónak minden szá
mít: az ár mellett a márka, a 
címke látványa és reklámtartal
ma, a palack formatervezése, 
de leginkább a minőség. Ha jól 
meg kell fizetni az árát, akkor 
ezeknek együttesen ki kell tud
ni elégíteni az igényeket. 

A másik az, hogy személyes 
termék, az alatt azt az üzletpo
litikát is értem, hogy a sörke
reskedelemnek meg kell tudnia 
szólítani a forgalmazó cégeket, 
legyen az a METRÓ üzletlánc, 
vagy akár a Józsi bácsi kisven
déglője. 

Napjainkban a söriparban 
csak így lehet talpon maradni. 

Büki Erzsébet 

16 1999. december 9. 



Az Oktatási Kulturális és 
Sportbizottság nemrégiben 
tárgyalta a sportkoncepciót, 
amelyben a többi között az 
alábbi elképzelés is olvasható: 
„A sportolás népszerűsítése ér
dekében továbbra is kiemelt fi
gyelmet kell fordítani a de
monstratív jellegű sportesemé
nyek szervezésére." í m e itt egy 
példa, hogyan lehet sikeresen, 
nagy tömegek megmozgatásá
val, önkormányzati támogatás 
nélkül sporteseményt szervez
ni. Vágó Lászlóval beszélget
tünk. 

- Ahogy kikerültem a főisko
láról, először az Olajbányásznál 
helyezkedtem el, ott a labdarúgó 
utánpótlás tartozott hozzám. 
Rengeteget jártunk más városok
ba különféle tornákra, nálunk 
akkoriban nem voltak ilyenek. 
Minden tornára úgy könyörög
tük be magunkat, mindenütt azt 
mondták, nem hívnak meg ben
nünket, mert mi nem tudjuk 
visszahívni őket. Ekkor határoz
tuk el, hogy mi is szervezünk 
tornát. Az első olyan torna, ami
ből már bevételünk is volt a 15 
évvel ezelőtt rendezett Mikulás
kupa volt. Volt műsor, volt büfé, 
és volt esti diszkó a gyerekek 
számára. Az akkori telt ház ho
zott 15-16 ezer forintot. Ez ak
koriban nagyon nagy szó volt. A 
bevételből azonnal varrattunk a 
gyerekeknek két garnitúra szere
lést. Mi voltunk annak idején a 
serdülő bajnokságban a legszeb
bek. Ezek után nyolc-kilenc 
éven át szerveztünk minden év
ben Mikulás-kupát. Valahogy 
így kezdődött el az a történet, 
bár más sportágban, ami a fit-
ness-rendezvények szervezését 
eredményezte - meséli Vágó 
László. 

- Hány éve aerobicoznak? 
- A GMK tízéves, a klub 

nyolc. Mielőtt elkészült a klub, 
előtte két éven át tornatermek
ben működtünk. Közben gyak
ran jártunk fesztiválokra. Első
sorban Pestre, akkoriban vidé
ken még nem nagyon voltak 
ilyenek. Ezek már akkoriban is 

nyereséges, es nagyon népszerű 
dolgok voltak, ezért is gondol
tunk arra, hogy Kanizsán is meg 
kellene próbálkozni vele. így in
dult útjára az első Aerobic Fesz
tivál. Az első nagyon nehéz volt, 
rengeteg embert, és céget meg
kerestünk a támogatás reményé
ben. Akkoriban megtapasztaltuk, 
hogy többféle szponzor van. Az 
egyik, aki megnézi, hogy haver 
vagyok-e valamiért, ha igen, 
bármire ad. A másik, aki nem 

akik a kezdetektől figyelemmel 
kísérték a kezdeményezést, ami 
mostanra egy látványos ese
ménnyé nőtte ki magát. 

- Miért döntöttek a HSMK 
mellett? 

- Kezdetben a Cserháti csar
nokában voltunk, de azt kinőt
tük, a Winkler csarnokában nem 
tudtuk a fesztiválhoz illő miliőt 
megteremteni, így aztán a 
HSMK mellett döntöttünk. Mos
tanra a Fesztivál is olyan ese-

Képeink a novemberi Fitness 
Fesztiválon készültek. 

ad, mert nem ahhoz a körhöz 
tartozom, amelyikhez ő. Ebben 
az esetben nem számít, hogy mi
lyen színvonalú a produkció. Itt 
elsősorban az számít ki kéri, és 
nem az, hogy mire. És van egy 
viszonylag szűk réteg, aki az ér
téket a kérő személyétől függet
lenül támogatja. Azt, hogy a leg
nagyobb szponzor a közönség, 
aki megvásárolja a jegyet, mindig 
igyekeztünk szem előtt tartani, 
hiszen a következő produkció is 
csak akkor adható el, ha az elő
zőn jól érezte magát a közönség. 
Évek hosszú munkájával sikerült 
elemünk, hogy ma már vannak 
állandó szponzoraink. Ok azok, 

mennyé nőtte ki magát, amire 
már kiöltözve is el lehet menni. 
Ez a legutóbbi Fitness Fesztivál 
volt a harmadik, amelynek a 
HSMK adott otthont. Mára már 
ott tartunk, hogy ezt a fesztivált 
akár egy nemzetközi versennyé 
is fel lehetne fejleszteni, ám eh
hez már kevesek vagyunk. Egy 
nemzetközi megmérettetés meg
szervezéséhez már a város neve 
is kell. Szeretnénk, ha ez a fesz
tivál éppúgy összeforrna majd 
Nagykanizsa nevével, mint a 
Savaria Táncverseny Szombat
helyével. 

- Milyennek értékeli a leg
utóbbi Fitness Fesztivált? 

- Elégedett vagyok vele. Az 
igazi haszon nem is a bevételben 
mutatkozott meg, hanem abban, 
hogy bizonyos cégek a klubban 
használható eszközökkel, ruhák
kal hálálták meg azt, hogy reklá
mozhattak a fesztiválon. A ru
hák ugyan a gyerekeké lettek, de 
a klub ázsiója is nő ezáltal, hi
szen egy-egy fellépésen nagyon 
is számít, miben vannak a lá
nyok. A Fesztivál egyik abszolút 
sikere, hogy végre találtunk egy 
olyan nagy céget, amelynek tet
szett, amit csinálunk, és talán a 
jövőre tekintettel is sikerült 
megegyezni vele. 

D.É. 



MOL, kamarák, koncepció 
Sajtótájékoztató az SZDSZ-nél 

December i saj tótájékoztatóját 
há rom - városunka t is é r in tő - o r 
szágos kérdéssel kezd te Kovács 
Kálmán o r szággyűlés i képv i se lő . 
Mint e lmondta , a k o r m á n y beter 
jesz te t te az ál lami tulajdon egyes 
részterülete inek hasznos í t á sáva l 
foglalkozó e lképze lés -csomagjá t . 
Ennek é r te lmében a M O L - r é s z v é -
nyekből egy marad az á l lam tula j 
donában , a többi é r tékes í tés re k e 
rül. Kifogásol ta azt is, hogy sem a 
M O L - h o z tar tozó vá l la la tokkal , 
sem az é rdekvéde lmi sze rvekke l , 
kamarákka l n e m egyez te t tek er
ről. Kiemel te , hogy M O L - o s c é g 
nél do lgozó képvise lő tá rsa , Z a k ó 
Lász ló sem volt az in fo rmác iók 
b i r tokában . M i n d a n n y i a n m e g l e 
pődtek a Par l ament G a z d a s á g Bi 
zot tságának ü lésén , a m i k o r t u d o 
másukra ju to t t , mi lyen konkré t 
e lőkészí tési fázisban van az , a m i 
ről várha tó terv sz in ten beszé l tek . 
A zalai képv i se lőkke l közösen k í 
vánnak egy ál láspontot k ia lakí tani 
a kérdésben és a l ehe t séges csa 
tornákat k ihaszná lva lobbizni a 
cégek és do lgozó ik é rdekében . 

Kovács K á l m á n rámuta to t t , 
hogy a k o r m á n y e lképze lése i s ze 
rint az Á P V Rt. úgy fog m ű k ö d n i , 
mint e g y m a g á n v a g y o n k e z e l ő 
tá rsaság, szabad é r tékes í t és re , va 
gyonkeze l é s r e lehet s zámí t an i , ha 
az á ta lak í tás ra sor kerül . E g y lát
szó lagos kohe renc i a -zava r ró l is 
tájékoztatot t a képv i se lő . A z 
1998. évi kö l t ségve tés i tö rvény 
zá r számadásá ró l újra kellet t sza 
vazn i , mer t a cé l - és c ímze t t tá
m o g a t á s o k terén szabá ly ta l ansá 
got e lkövete t t ö n k o r m á n y z a t o k 
egy részének e l enged ték az ebbő l 
fakadó visszaf izetés i kö te l eze t t sé 
gét . A z S Z D S Z á l láspont ja az 
volt . hogy vagy m i n d e n k i n e k , 
vagy senk inek n e legyen mód ja 
kibújni az A S Z által fel tár tak 
alól. A k a m a r á k k a l kapcso l a tban 
furcsállot ta a k é p v i s e l ő azt , h o g y 
j ö v ő r e v i l ág ta l á lkozó sz ínhe lye 
lesz M a g y a r o r s z á g , a m i k o r a ko r 
mány e lképze lése i szer int e g y e s ü 
lethez hason ló á t a l aku lás előtt á l l 
nak a kamarák . Ezt az e lképze lé s t 
nagyon h ibásnak tartja, h i szen 

n e m c s a k h o g y aláír ta a k o r m á n y 
fő az európa i k a m a r á k e g y e z m é 
nyét , d e t u d v a l e v ő , h o g y az E U -
ban a k a m a r á k t á rgya lnak a g a z 
dasági ké rdések rő l K o v á c s Ká l 
m á n m e g f o g a l m a z á s a szer int ez 
zel k iszolgá l ta t ják a m a g y a r gaz 
daság szereplő i t . Párt ja szer int to
vábbra is a kö t e l ező t agságo t ke l 
lene fenntar tani azza l , hogy egy 
k e d v e z m é n y e z e t t i k ö r d í jmen te s 
sége t é l v e z n e . Vá la sz t á s ra j o g o 
su l tak v i szont c sak a f izetők len
nének . Erős í ten i ke l l ene a k a m a 
rák közfe lada t -e l lá tás i j o g o s u l t s á 
gát é s a k a m a r á k a t ke l l ene felkér
ni arra , h o g y az un iós t á rgya lá 
sokra kész í t s ék fel az ér in te t teke t . 
B iz tos í t an i ke l l ene á l lami pá lyá 
zati for rásokat is a tagdíjat f ize
tőknek . 

Röst János a kanizsa i kö l t ség
vetési k o n c e p c i ó tervezetéről e l -

Az elmúlt hét végén zajlott 
az SZDSZ országos küldött
gyűlése, amelyen megvá
lasztották az Ügyvivő Tes
tület tagjait is. Kovács Kál
mán, Zala megyei ország
gyűlési képviselő a vidékiek 
listáján indult, a hat ügyvi
vő egyike szeretett volna 
lenni, aki ilyen módon az 
ÜT-be kerül. Jó eredményt 
ért el, de ez is kevés volt a 
sikerhez. 

- Miér t a vidéki listán in
dul t? - kérdez te lapunk Kovács 
Kálmántól. 

- Mindenki ott indult, ahol poli
tizál. Miután én a nagykanizsai 
szervezethez tartozom és az 
SZDSZ Zala megyei Választmá
nyát vezetem, ezért természetes 
volt, hogy a párt „vidéki" listáján 
induljak. 

- Ö n szerint j o g o s a k vol tak-e 
azok a krit ikai hangvé te lű hozzá
szólások, ame lyek a tisztújító kül
dö t tgyű lésen e lhangzo t t ak? 

- A kritikai hangvételű hozzá
szólások java része a szocialisták-

mondta , hogy egye t len poz i t ívu 
ma, hogy e lkészül t , a j e g y z ő nagy 
munká t fektetett ebbe . Tar t a lmi 
részéről annak a v é l e m é n y é n e k 
adott hangot , hogy a ha tvanas 
évek központos í to t t t anács rend
szeri módsze re ive l egyez ik m e g . 
A z adóemelés rő l is kr i t ikusan ny i 
la tkozot t : közel h a r m i n c s z á z a l é 
kos eme lés re kell s zámí tan i , új 
adók beveze tésé re , k e d v e z m é n y e k 
e l tör lésére . A vgyonfe lé lés t ovább 
fog fo ly ta tódni , ha a tervezet s ze 
rint az inga t lanér tékes í tésből a 
k o n c e p c i ó szer int csak h a r m i n c 
száza lékot forgatnak v issza e cé l 
ra - ami a vagyonrende le t e t is 
megsé r t i , h iszen az h a t v a n s z á z a l é 
kos kö te leze t t sége t ír e lő . Ezt az 
ö n k o r m á n y z a t s o h a n e m teljesí tet
te. A képv i se lő szerint a k o n c e p 
ciót fejezetekre s zedve ke l l ene 
fe ldolgozni , m á s h o g y a n s e m az 

kai való kormányzás utólagos bí
rálata volt. Szerintem másfél év el
teltével ideje lenne már túllépni 
ezen a kérdésen, hiszen nem egy 
történészkonferencián voltunk. A 
küldöttgyűlésnek meg kellett kez
denie egy, az ország számára al
ternatívát jelentő program kidol
goztatását. Az is igaz, hogy bár 
egyre többen elégedetlenek a je
lenlegi kormány politikájával, az 
SZDSZ nem tudott látványosan 
előbbre lépni. Pedig a mai közélet 
éppen azokban a dolgokban szen
ved hiányt, amiben az SZDSZ 
erős. Korábbi illetve jelenlegi ve
zetőink Göncz Árpád, Kis János, 
Tamás Gáspár Miklós, Pető Iván, 
Lotz Károly, Demszky Gábor, 
Kuncze Gábor vagy Magyar Bá
lint bizonyára hibáztak már, de 
nem harácsoltak maguknak, nin
csenek VIP-hiteleik, se családi 
vállalkozásaik, se bányáik, se 100 
milliós villáik. Politizálásunkat 
nem a gyűlölködés és a megosztás, 
hanem a tárgyilagos érvelés jelle
mezte és jellemzi ma is. 

Milyen S Z D S Z - ( j ö v ő ) k é p 

ö n k o r m á n y z a t , sem a hivatal nem 
lesz képes megoldan i a feladatot. 
V é l e m é n y e szerint az in tézmé
nyek tervezett á tszervezését , meg
szüntetését is át kell gondoln i , az 
e lkészül t tervezet egy vi taanyag, 
egy keret lehet, de m e g kell várni 
a Viká r ius koncepció- tervezeté t 
is. A kanizsai lakáshelyzet tel kap
csola tban Röst János e lmondta , 
hogy tavaly a város a 93-94-es 
mé lypon t r a zuhant vissza a lakás
épí tés terén. N e m készült el új la
kásrendelet , -koncepció . A m e n n y i 
ben ezt a j ö v ő évben sem vállalja 
fel az önkormányza t , az S Z D S Z 
saját tervezetét elkészít i és a város 
r ende lkezésé re bocsát ja . Új terü
leteket is fel kel lene tárni, ahol a 
fiatalok lakásépí tési lehetőséghez 
ju tha tnak , mert ennek h iányában 
e lha ló város lesz Kanizsa . 

L. I. 

bontakozot t ki Ön előtt az elmúlt 
másfél évben? 

- Az előző kérdés végén már 
érintettem, hogy - meggyőződé
sem szerint - az SZDSZ-nek a kö
vetkező időszakban ezeket az elve
ket kell hangsúlyoznia a mindenna
pi politizálásban. Tudnia kell min
denkinek, hogy miért szavazzon az 
SZDSZ-re! Világossá kell tennünk 
mindenki számára, hogy az 
SZDSZ a közéletben nyugalmat, a 
gazdaságban a korrekt versenyez
tetést, a hivatalokban az. egyenlő 
(csúszópénz nélküli) elbírálást, a 
szociális ellátásban az igazságo
sabb támogatási rendszert, az ál
lampolgár és a hatalom viszonyá
ban a szabadság-jogok sérthetet
lenségét fogja a jövőben képvisel
ni. És megfordítva: ha valaki eze
ket az értékeket akarja kormányra 
juttatni, akkor ennek legkövetkeze
tesebb képviselőjét, legfőbb ga
ranciáját az SZDSZ-ben találja 
meg, mert a szabad demokraták a 
jövőben csak olyan kormányban 
vesznek részt, amely ezeken az el
veken szerveződik. 
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EURÓPAI UNIÓS ISMERETEK 
Döntéshozatal 

az Európai Unióban (II.) 

Az együttműködési eljárást az Egysé
ges Okmány vezette be és a Maastrichti 
Szerződés, erősítette meg. Ez a szociál
politikára, oktatásra és szakképzésre, 
környezetvédelemre, az EMU-ra, a 
Strukturális Alapokra és transz-európai 
hálózatokra vonatkozó végrehajtási in
tézkedések területén alkalmazandó. En
nek alapján a Tanács a Bizottság javasla
tára közös álláspontot alakít ki, amelyet 
vizsgálat céljából a Parlament elé utal
nak. A Parlamentnek három hónap áll 
rendelkezésére, hogy elfogadja, elvesse 
vagy módosítsa a javaslatot. Azután a Bi
zottság dönt arról, hogy elfogadja-e a 
Parlament módosításait, vagy sem. A Ta
nács második olvasatban tárgyalja a kér
dést. Ha a Parlament elvetette a javasla
tot, egyhangúan kell döntenie. Ha a Par
lament módosításokat indítványozott, és 
azokat a Bizottság elfogadta, a Tanács 
minősített többséggel jár el. Ha a Bizott
ság nem fogadta el a módosításokat, egy
hangúan kell eljárnia. 

Az Európai Unióról szóló Szerződés 
által bevezetett együttes döntési eljárás 
lehetővé teszi a Parlament számára, hogy 
a Tanáccsal közösen szabályzatokat és 
irányelveket fogadjon el a belső piac 
igazgatására, a dolgozók szabad mozgá
sára és a letelepedés szabadságára, a ku
tatásra, a transz-európai hálózatokra, kul
túrára, közegészségügyre stb. vonatkozó
lag. Ennek az eljárásnak az alapján a Ta
nács a Bizottság javaslatára és a Parla
ment véleményének kikérése után közös 

álláspontot alakít ki, amelyet a Parlament 
elé terjeszt. Ha a Parlament ezt elfogadja, 
a Tanács azt minden további nélkül tör
vénybe iktatja. 

Ha elveti, az egyeztetési eljárás si
kertelensége után a törvényt nem fogad
ják el. Ha a Parlament képviselőinek ab
szolút többségével módosítja a Tanács 
közös álláspontját, és a Tanács elfogadja 
az összes módosítást - amiről a Bizottság 
véleményt mondott - . a törvényt elfogad
ják. Ha nem. akkor az Egyeztető Bizott
ság - mely egyenlő számban foglalja ma
gában a Tanács tagjait és a Parlament 
képviselőit (a Bizottság részvételével) 
megkísérli megállapodás létrehozását a 
közös szövegtervezetre vonatkozólag, 
amiről egyaránt szavaz a Tanács (minősí
tett többséggel) és a Parlament (abszolút 
többséggel). Ha bármelyik intézmény el
veti, a törvénytervezetet el nem fogadott
nak tekintik. Ha az Egyeztető Bizottság 
nem tud megállapodást elérni, a Tanács 
újra leszögezheti közös álláspontját 
(esetleg belefoglalva a Parlament módo
sításait). A törvényt ekkor elfogadják, 
hacsak a Parlament a képviselők abszolút 
többségével el nem veti. 

Németh József 

N i n k K á r o l y b o 
rász , Z s á m á r J ó -
zsefné p r o g r a m s z e r 
v e z ő és K á lov i t s Is t
ván v á l l a l k o z ó j a 
vas la tá ra N a g y k a n i 
zsán is ö s s z e f o g t a k 
a b o r b a r á t o k é s 
m e g a l a k í t o t t á k helyi 
s z e r v e z e t ü k e t . A 
Polgár jogi T á r s u l á s 
t o r m á j á b a n m ű k ö d ő 
civil k ö z ö s s é g a l ap í 
tó ok i ra tá t t íz fő írta 
a lá - k ö z ö t t ü k e g y 
hö lgy - , s vá l la l ták , 
h o g y e b b e n a r é g i ó 
ban is ö s sze fog ják 

azoka t az e m b e r e k e t , a k i k a j e l e n l e g u r a l k o 
d ó bor ivás i s z o k á s o k e l l e n é b e n e g y k u l t u r á l 
t a b b g a s z t r o n ó m i a i é l veze t e l t e r j e sz tésé t tű 
zik zász la jukra . 

A borba rá t u rak és h ö l g y e k h a v o n t a e g y 
a l k a l o m m a l a V a s e m b e r h á z b a n tar t ják 
ös sze jöve te l e ike t , aho l a p r o g r a m b a n m i n d i g 
sze repe l majd n e m e s b o r o k k ó s t o l á s a is . A z 

e l s ő a l k a l o m m a l a V i l l ány i B o r á s z a t i R t . T e 
leki neve t v i s e l ő v ö r ö s b o r a ke rü l t a sz t a l r a . A 
t á r su l á s p r o g r a m j a i k ö z é s z e r e t n e f e lvenn i 
b o r t ú r á k a t , s z a k m a i k i r á n d u l á s o k a t is . 

V á r o s u n k l e g ú j a b b civi l s z e r v e z e t é b e 
a ján lás útján vá lha t t a g g á a fenti n e m e s c é l o 
ka t m a g á é v á t e v ő úr é s h ö l g y . 

B.E. 

DÉLELŐTT 
ZÁRVA! 

A z o k . akik eddig délelőt tönként is 
igénybe vették a Városi Könyvtár szolgál
tatásait , b izonyára csalódottak lesznek ja
nuártól , ugyanis az in tézmény az új évben 
m á r csak délután lesz a nagyközönség szá
mára lá togatható. Az új nyitvatartási rend
del kapcsola tos előterjesztést legutóbbi ülé
sén az O K S B is napirendjére tűzte, ám a 
miér tekről n e m ejtettek szót a városatyák. 
Kérdés nélkül elfogadták az új nyitvatartási 
rendről szóló előterjesztést. Mivel az 
anyagról é rdemi vita nem volt . az összeál
lítást pedig nincs m ó d u n k ismerni . így mi 
sem tudjuk olvasóinkat tájékoztatni arról, 
vajon miért is kére lmez te a könyvtár a köz
gyűléstől nyitvatartási idő kurtítását. Lehet , 
hogy takarékossági okokból , lehet, hogy 
l é t számprob lémák miatt döntöt tek így, de 
az is lehet, hogy valami m á s van a háttér
ben. A j ö v ő évben tehát a Városi Könyvtár 
hétfőtől péntekig naponta délután egy óra. 
és este fél hét között lesz látogatható, 
szomba tonkén t pedig nyolc és tizenkét óra 
között . 

D.É. 
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A zimankós ido miatt egy nettel későbbre halasztott horvát bal iden is beváltotta a hozzáfűzött reményeket. A Horvát Kisebbségi Önkormány
zat szervezésében mintegy százhúsz ember szórakozott, ropta hajnalig a táncot önfeledten. Mivel a bálozok többsége jól ismerte egymást, ezért a 
többi horvát rendezvényhez hasonlóan ezen az éjszakán is tovább mélyültek a Nagykanizsán élő horvátok baráti kapcsolatai, erősödtek kisebbsé
gi csoportjukhoz való önazonosulásuk szálai. A családias hangulatot még inkább fokozta a „véletlen szerencse" is, hiszen a tombola fődíját, a 
négyfős selcei nyaralást egy olyan házaspár nyerte el, aki épp akkor ünnepelte házasságkötése harmincadik évfordulóját. 

A finom vacsorát a Central Étterem biztosította, zenéről pedig a kanadai vendégszereplésre készülő Mura Band gondoskodott. 
B.E. 

HORVÁT BAL 

A november végi horvát bá
lon a tánccsoport vígan jár
ta a dremest és a posz-
kovicét. Fiúk, lányok, maga
sak, alacsonyak, gyerekek, 
alig ifjak és majdnem felnőt
tek. Vegyesen. Sokan megje
gyezték, hogy szinte a sem
miből nőtt ki a Horvát Ki
sebbségi Önkormányzat 
tánccsoportja. Alig egy év 
alatt nemcsak összeálltak, 
nemcsak megtanulták az 
őseik által oly igen kedvelt 
ugróst és rezgőst meg meg
annyi más tánelcpést, ha
nem koreográfia alapján, a 
hagyományos nemzeti ele
meket felerősítve kisegyüt
tessé fejlődtek. Magdics Já
nos, aki vezetője, koreográ
fusa, lelke, mindenese a cso
portnak, így beszélt a kezde
tekről. 

- Amikor Vargovics Jázsejhé, 
a Horvát Kisebbségi Önkor
mányzat elnöke felkért arra, 
hogy kezdjem el a táncegyüttes 
kialakítását, első pillanatban hi
tetlenkedve néztem rá. Kikből? 
Miből? Azt rögtön tudtam, hogy 
csak gyerekekkel lehet kezdeni, 
de mégis, vállalják-e horvát 
identitástudatukat, akarják-e 
népviseletben „mutogatni" ma
gukat, átérzik-e, hogy ez az. 
egész több mint tánc, több mint 
szereplés, ez. visszatérés nagy-
apáik és azok őseinek kultúrájá
hoz. Nem volt próbahelyiség, 
nem volt egy ilyen csoportra 
szóló koreogmfia, nem volt ru
ha, isten tudja, hogy iskolából, 
hány különböző délutáni elfog

laltságból érkeztek a gyerekek. 
Meg a már dolgozó fiatalok, 
mert ők is vannak a csoportban. 
Miből tudok én építkezni? - tet
tem fel magamnak a kérdést. És 
honnan szedjük össze a megfele
lő népviseletet? Ugyan hosszú 
évekig táncoltam a Fáklya, majd 
a Baranya Népi Együttesekben, 
rengetek horvát bálon vettem 
részt, táncos tapasztalatom van 
elég, de azért egy semmiből 
szerveződő városon működő 
nemzetiségi együttes létrehozása 
nehéz, lépés. A szervezőmunkával 
kevés gondom akadt, hiszen az. 
önkormányzat tagjai - de még a 
Nagykanizsán élő horvát csalá
dok is -, pedagógusok, az. ügy 
iránt érdeklődő kívülállók mind
mind segítettek. Összejött har
minc gyerek. Legszebb reményei
met is túlszárnyalta ez a kezdet. 

- Hol próbálnak? 
- Hát igen! Ez egy fogas kér

dés. Mert ugye központban le
gyen a hely, sokba se kerüljön, 
főként azonban alkalmas legyen 
táncpróbákra. A kisebbségi ön
kormányzat Rozgonyi utcai he
lyiségei ugyan adottak voltak, itt 
kezdtünk, de hamar bebizonyo
sodott, hogy teljességgel alkal
matlanok erre a tevékenységre. 
Aztán következett a Polgármes
teri Hivatal alagsora. Ez sem 
volt megfelelő hely. Végül a 
Thury Szakközépiskola tornater
mét kaptuk meg, s ez. a hely be
vált. Nem csak a hely, de a pró
bák időpontja is gondot okozott. 

I || * 
Mivel a gyerekek nagyon elfog
laltak, ezért maradt a péntek ké
ső délután. 

- Milyen gondjai voltak még? 
- Azokat hosszasan sorolhat

nám. Először is ezeknek a gyere
keknek a többsége életében nem 
tett meg még egy-két tánclépést 
sem. Semmilyet, nemhogy a hor
vát népi tánc elemeit. A másik: a 
különböző életkorú, identitástu
datú, foglalkozású, számtalan el
foglaltsággal rendelkező fiata
lokból kellett egy kis együttest 
létrehoznom. Még a nagyon elté
rő testmagasság is gondot oko
zott. A csoport összetartása, a 
remegő kis lábak kordába ren
dezése, a tőlük már olyan igen 
távol lévő népi kultúra átélése -
mind-mind hetente újjáéledő 
probléma volt. Hát még a fellépő 
ruha. Az. együtteseknek - termé
szetesen - nincs táncruhája, 
mindent úgy kéregettünk össze. 
De először a családokon keresz
tül meg kellett tudakolnunk, 
hogy hol őrizte meg a nagyma
ma a ruhát, a kendőt, ki ad köl
csön csizmát. Egyik faluból, eb
ből és ebből a házból kaptuk a 
kötényt, a másik helyről a nad
rágot, inget, onnan a selyem-
szoknyát. Nem részletezem, a 
szereplésekre végül minden 
mindig összejön. 

- Az eredmény: egy év után 
egy hihetetlenül jól táncoló 
gyermekcsoport. 

- Örülök, hogy így látta. Nem 
panaszképpen mondom, de ren

geteg munkám volt benne. Eh
hez az egyik tényező: az. össze
tartozás érzésének állandó szin
ten tartása. E nélkül nincs kol
lektív munka, nincs együttes. A 
fellépést a gyerekek nagyon él
vezik, de ugye a hozzá vezető út 
nem mindig sima. Azt hamar 
megtanulták, hogy a koreogra
fált népi tánc egy állandó egy
másra figyelést, szó szerint és 
képletesen is egymás kézen fo
gását igényli. De ezerfelé húzza 
őket az iskola és a sok délutáni 
elfoglaltság. 

- Ezen kívül mivel tudta még 
megfogni őket? 

- A próbák szünetében rend
szeresen beszélgetünk az identi
tástudat lényegéről, a kettős ho
vatartozásukról. Ezen a téren is 
elég vegyes a kép. Van család, 
ahol napirenden van ez. a téma, 
van olyan gyerek, aki csak itt éb
redt rá gyökereire. Nem baj! Na
gyon sokat segített, hogy láttak 
két kiváló horvát népi együttest, 
a zágrábi világhírű Lado-t és a 
Kotoribai Népi együttest. Hatal
mas ösztönzést kaptak tőlük, 
hogy így is lehet táncolni és éne
kelni. A tagok az elismerés nyo
mán érezhették, hogy érdemes 
tánccal tölteni a péntek délutá
nokat. 

Most összeállt ez a kis együt
tes, szívvel lélekkel dolgozunk. 
Engem azonban már a jövő fog
lalkoztat: vajon lesz-e utánpót
lás? 

Büki Erzsébet 
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Világbajnokság 
Barcelonában 

November közepén nemzetközi fit-
nessversenyt szerveztek Barceloná
ban. A megmérettetésnek nagykani
zsai résztvevője is volt, Kiss Virág 
személyében, aki első helyen végzett. 

- Virágnak ez volt az első külföldi 

versenye. Véleményem szerint a spa

nyolok azért szervezték, mert kíváncsiak 

voltak, milyenek a magyarok, hogy mit 

tudnak - meséli Csere Erzsébet, Vi
rág édesanyja. 

- Mennyiben más egy spanyol fit-
ness-verseny, mint az itthon rendezet
tek'1 

- A versenyen ott is négy korosztály 

indult. Virág az ottani szabályok sze

rint a harmadikba tartozott. Elmondá

sa szerint elsősorban a show-jelleg do

minált, főkén! eröelemekből és akroba

tikus elemekből álltak a spanyol részt

vevők gyakorlatai. A legfontosabb ta

lán az. ki hogyan tudja eladni magát a 

színpadon. Mivel a fit kid szinte ma

gyar találmány. így van némi helyzeti 

előnyünk más országokhoz képest, és 

ezt a spanyolok is belátták. Nagy való

színűséggel a tanulási szándék is ve

zette őket. 

Milyen versenyre készülnek 
most? 

- Ez az időszak a pihenésé, a tanu

lásé, hiszen Virág mostanában elég so

ka! hiányzott az iskolából, van mit be

pótolnia, és kell egy kis pihenés is. Ez 

persze nem jelenti azt. hogy az. edzések 

abbamaradtak volna, hiszen jövőre új

ra indul a diákolimpia, és a többi ver

seny is. 

- Mennyi időt tölt Virág testedzés
sel, gyakorlással? 

- Nemcsak az edzéssel töltött idő 

sok. Nagyon sokat utazott, hetente két

szer feljárt Pestre, hiszen ott vannak 

azok a szakemberek, akik öt a verse

nyekre felkészítik, ahol a gyakorlatát 

összeállítják. Ma már eljutottunk arra 

a szintre, hogy Pesten összeállítják az 

edzéstervét, és mi itthon készülünk. 

- Hogyan jutottak ki Barcelonába? 
- Természetesen szponzorok segítsé

gével, hiszen a fit kid is a drága sport

ágak közé tartozik, külső segítség nél

kül nem valószínű, hogy versenyeztetni 

lehet a gyerekeket. A legnagyobb segít

séget a Kanizsa Trendtől kaptuk, nekik 

köszönhetjük, hogy Virág kijuthatott 

Barcelonába, ugyanis ők fizették ki a 

repülőjegyét. 

- Lehet tömegsport a fit kid? 

- Nagyon vonzó sportág ez a gyere

kek körében, már egészen p i c i kortól 

komoly az érdeklődés. Egy-egy látvá

nyosabb verseny pedig még inkább 

megnöveli az érdeklődők számár. A be-

mutatózásokat is nagyon szeretik a 

gyerekek, az ügyesebbek pedig szinte 

kivétel nélkül kedvelik a versenyzést. 

En hiszek abban, hogy ez a sportág 

előbb vagy utóbb tömegeket mozgat 

meg. Természetesen nem az. a cél. hogy 

Kanizsáról a legjobbaknak, mert eb

ben a városban nincsenek olyanok, 

akik a felkészítés minden fázisában se

gíteni tudnak, hanem mert a felkészü

lés tárgyi feltételei sem adottak. 

Kanizsán nincs egy olyan konditerem, 

ahová egy 14-15 éves gyerek be tud 

menni, és az adott, az ő korosztálya 

számára kifejlesztett edzéstervet végig 

tudja csinálni. A gyakorlatra komoly 

hangsúlyt kell fektetni, és egy j ó l 

összeállított gyakorlathoz négy-öt 

sportágban kell otthonosan mozognia 

a gyereknek és a felkészítőnek egya

ránt. Szeretném, ha itt Nagykanizsán 

sikerülne egy olyan felkészítő csapatot 

mindenki versenyezzen, hogy minden

kiből profi legyen, hanem az. hogy mi

nél több gyerek részesüljön a mozgás 

öröméből. 

- Törvényszerű, hogy a legjobbak 
elkerüljenek a városból? 

- Nemcsak azért kell elmenni 

összehozni, amely lehetővé lenné, hogy 

bárkinek személyre szóló edzésprogra

mot állítsunk össze. Terveim között 

szerepel egy konditerem létrehozása is. 

igaz. egyelőre csak szerényebb kivitel

ben. 

D.É. 

Ljubljana lakói házi hegyüknek tekintik 
ezt ¡1 hegységei, ahova szinte mindenki ki
jár túrázni. Sokkal kevesebben vannak, 
akik, még ha csak edzésnek is. olyan uta
kon járnak, amik nincsenek kitaposva. A 
több kötélhosszas sziklafalakról beszélek, 
melyek ki mászása komoly technikát, hoz
záértést, kitűnő erőnlétet követel. 

Társaimmal Csák Tiborrá], Bakó Jó
zseftél (akik részt vettek az 1998-as jól si
került Mount-Blanc túrán), illetve jóma
gam. '99. október 29-e hajnalán bevágód
tunk ezerötös Ivánunkba, és pár óta alatt 

Plánjává, 
kint voltunk a Kamniki Alpok lábánál. Hó
ra és hidegre számítván, felszereléssel is 
úgy készültünk, de amint távcsővel körbe
néztünk, még csak hófoltot sem találtunk, 
pedig az az egyetlen ivóvíz-lehetőség, az 
idő is kifejezetten kellemes volt. Ennek a 
tévedésnek köszönhetően megismerhettük 
a szomjan hálás különböző fokozatait. Az 
első nap második felében, mikor felértünk 
a menedékházhoz, a nyereg tetejére, és vég
re kipakolhattunk 30-35 kg-os zsákjaink
ból, hogy teljes legyen a nap, gyorsan bele
fogtunk a háztól balra található Brana 
(2253 m) egyik útjába. Az első kötélhossz 
(50 m) kimászása után, a nap eltűnt a hegy 
csúcsa mögött, így hát visszavonultunk a 
házhoz, amíg még láttunk valamit. Szom
bat reggelén korán kelő szlovén hegymá
szók csörtetésére ébredtünk (bezzeg mi 
álomszuszék magyarok kb. 11 órát töltöt
tünk ágyban a hosszú éjszaka miatt). Leg
nagyobb meglepetésünkre, sorra szállin
góztak felfelé a 2—4 fős mászó partik, akik, 
int re ím elkészültünk, már tovább is alltak 
a környéken lévő hegycsúcsok beszállásai
hoz. A házból kilépve gyönyörű látvány 
fogadott bennünket, mint egy fehér tenger, 
egyenletesen bontotta az alattunk elterülő 
hegyeket a tömör sima felhőzet, a csúcsok, 
mint szigetek emelkedtek az ég felé, és fe
lettünk ragyogó napsütés. 

a nagy fal 
Az előző nap már kiválasztottunk egy 

utat szlovénnyelvű mászó kalauzunkból a 
Plánjává (2394 m) oldalában, így hát elin
dultunk a beszállás felé. A fal tövébe érve 
lepakoltuk fölös cuccainkat, megkezdtük a 
mászást, az elejét csak szólóban, stan
doltunk, és kötélbiztosítással folytattuk to
vább. Itt azt is el kell mondanom, hogy az 
ideális parti kétfős, mi hárman voltunk, 
ami technikailag nagy hátrány, és a tem
póból nagyon visszavesz. Mint kiderült 
kalauzunk is csak addig jó, amíg el nem 
kezdjük a mászást. Két kötélhossz után 
egy mellékcsúcs tetején kötöttünk ki. ez 
akkora volt, hogy a lábunk közé véve rá 
lehetett ülni a tetejére. Sehol nem létezik 
olyan gyönyörű kilátás a világra, mint a 
nagy hegyek faláról, csúcsáról. Közben 
észrevettük, hogy már délután 2 óra lett. 
Mivel azt sem tudtuk melyik úton va
gyunk, és hogy van-e folytatás, úgy dön
töttünk, a mellékcsúcs főfal felőli oldalán 
leereszkedünk, megnézzük megy-e út va
lamerre, belekezdve a következő szakasz
ba felmértük a terepet, sikerrel. Az időt 
már eltököltük, arra gondolván, hogy ezt 
az utat már ismerjük holnap is idejövünk, 
és ezt a szakaszt már dinamikusan gyorsan 
leküzdjük. Visszavonulót fújtunk, hogy a 
korai sötél beállta előtt visszaérjünk :i ház
hoz. 

Vasárnap már gyorsabban Összekaptuk 
magunkat, megkerestük az előző nap fél
behagyott út beszállását, újult erővel neki
lendültünk. Ahogy terveztük gyorsan felér
tünk a mellékcsúcs tetejére, viszonylag 
ahogy azt háromfős módszerünk engedte 
Belekezdtünk a harmadik kötélhosszba, ez 
jól biztosítható stabil kőzet volt, az utolsó 
szakasza 5-8 in kicsit megdolgoztatott, de 
annyi kellett is. Miután a többiek is felei
tek, elég fancsali képpel néztünk a követ
kező szakaszra. Nem volt túl meredek, de 
inkább hasonlított egy törmelék kupacra az 
egész, mint sziklafalra. Mindezek ellenére 
belefogtunk, Józsi barátom megkezdte az 
elölmászását. mikor mindannyian felér
tünk, semmi jó nem fogadott. Az idő ismét 
elfogyott, és az útban sem voltunk bizto
sak, így a csúcstól félúton ismét visszafor
dultunk. Ez volt az utolsó napunk, vesénk 
addigra már szinte teljesen leállt, a szánk 
porzott a szomjúságtól, bivakfelszerelé
sünk nem volt. nem kockáztathattunk meg 
egy éjszakát a falban. Utolsó esténket töl
töttük a hegyen, aludtunk, mint a bunda a 
fárasztó nap után, nem gondolva arra. hogy 
véget ér a szabadság. 

Vasárnap korán kelve összepakoltunk 
és leszáguldottunk a hegy lábához, ahol 
várt minket Iván, ahogy hagytuk, oltottuk 
szomjunkat és elindultunk hazafelé. Min
dig elégedettséggel töltenek el az ilyen ak
ciók. 

Pintér Szilárd 
KSE alpin szakosztálya 
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L A B D A R Ú G Á S 

PNB 
Nagykanizsai Olajbányász F C -

Szcgcd Labdarúgó Club 1-2 (0-1) 
Olajbányász stadion. 1500 néző. 

Jv.: Kassai (Makai, Horváth) 
Nagykanizsa: Kovacscvics -

Pál f i - Zahorecz. Crnominkovics -
Himics (Farkas. 82. p.) Horváth Z. 
(Szőcze. 82. p ) . Kónya, Svélccz 
(Marinkovics, 46. p.) Agics - Hor
váth Gy.. Kerekes. Edző: Készei Fe
renc. 

Nagykanizsai Olajbányász F C -
Vasas Danubius Hotel 1-2 (0-0) 
Olajbányász-stadion, 3.000 néző. 

Jv.: Cserna (Szabó B.. Mező). 
Olajbányász: Kovácsevics - Ke

néz - Pálfi, Crnomarkovics - Hi
mics, (Svélecz. 57. p.) Zahorecz. 
Horváth Z (Kerekes 68. p.) Agics. 

Kónya - Horváth Gy., Szőcze. Edző: 
Készei Ferenc. 

Gólszerző: Szili az 54., Kerekes a 
69., Tiber a 86. percben. 

Sárga lap: Tóth A. a 6.. Aranyos 
a 19., Pálfi a 31., Szilveszter a 80., 
Kenéz a 91. percben. 

A P N B állása: 
1 Dunafer SE 16 9 6 1 38-15 33 
2 MTK Hungária 16 9 6 1 29-12 33 
3 Vasas DH 15 10 1 4 27-12 31 
4 Debreceni VSC 16 7. 5 4 23-17 26 
5 Gázszer FC 15 6 7 2 21-18 25 
6 Lombard FC 15 6 6 3 18-17 24 
7 Zalabús ZTE FC 15 6 5 4 19-10 23 
8 Győri ET0 FC 16 5 6 5 24-18 21 
9 Újpest FC 14 5 6 3 20-18 21 

10 Ferencváros 15 5 4 6 22-15 19 
11 Haladás-Milos 15 5 2 8 17-23 17 
12 Nyírség-Sp. 16 4 5 7 15-26 17 
13 Kispest-HFC 14 3 6 5 13-17 15 
14 Diósgyőri FC 14 3 6 6 15-20 15 
15 Nagykanizsa 16 3 6 7 14-21 15 
16 Szeged LC 16 3 4 9 12-37 13 
17 Siófok FC 15 4 2 9 12-23 11 
18 Vác FC-Zollner 16 1 510 15-35 8 

DRASKOVICS BARKACS-
ÉS MŰSZAKIBOLT 

Nagykanizsa, Szent I. u. 9. 
Tel./fax: 93/314-948 
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AKCIÓ! 
Kilincsek széles választékával várjuk kedves vásárlóinkat. 

SOFIA 
rézkilincs 
2.523 Ft 
helyett 

2.299 Ft 

CLAUDIA 
krómkilincs 

3.241 Ft 
helyett 

2.999 Ft 

J U D O 

Judos sikerek 
Nagykanizsán 
Az elmúlt hétvégén második alka

lommal érkezett a Mikulás a Nem
zetközi Mikulás Kupáért küzdő 
judokák közé a MÁV-NTE Sport
csarnokába. 

Szombaton délelőtt 10 órakor már 
kétszáz judogis fiatal várta a mérle
gelés utáni sorsolás eredményét, ki
nek hány ellenfele lesz!? 

A MÁV-NTE Judo Szakosztálya 
által rendezett II. Nemzetközi Miku
lás Judo Kupán hat korosztály (7-19 
évesek) indult egyéni és csapatverse
nyen. 

A versenyt 11 órakor az ünnepé
lyes csapatbevonulások után Balogh 
László, Nagykanizsa Megyei Jogú 
Város Önkormányzatának Oktatási, 
Kulturális és Sportbizottság elnöke 
nyitotta meg, kiemelve e sportág 
személyiségfejlesztő hatását a leinö
vekvő nemzedékre. 

Horvátországot Zágráb egyik csa
pata a Pinky Judo Klub, Romániát 
Bistrica versenyzője, Magyarorszá
got tíz város egy-egy csapata képvi
selte (Győr, Ajka, Barcs. Pécs. Mo
hács, Beremend, Nagyharsány. 
Nagyatád, Nagykanizsa és Szombat
hely). 

A MÁV-NTE Judo Szakosztályát 
húsz judoka képviselte. 

A Diák „D" korcsoport verseny
zői (6-9 évesek) a Bolyai általános 
iskolában működő kihelyezett judo
csoport tagjai. Legfiatalabb tagja 
Horváth Dávid 1993-as születésű, 
aki a versenyen is a legfiatalabb ver
senyzőként III. helyezést ért el. 

A díjkiosztásra délután négy óra
kor került sor. 

/. helyezeti: Wagner Szabolcs 28 
kg. Kertész Gábor 36 kg. Aczél 
László 38 kg. Szentes Péter 40 kg. 

//. helyezett: Mándó Gergő + 40 
kg. 

///. helyezett: Horváth Márk + 40 
kg, Péter András 34 kg, Plinstingl 
Norbert 28 kg 

Diák „C" (10 évesek): 1. helye
zett: Kling Ádám 41 kg (Bolyai), II. 
helyezett: Valguth Attila 39 kg 
(Bolyai), Németh Zoltán 36 kg 
(Bolyai). 

Diák „B" (11 évesek): I. Kling 
Ádám 41 kg (Bolyai). 

Diák ,A" (12 évesek): 1. Rácz 
Norbert 57 kg (Zalaszentbalázs Á. 
1), II. Németh Krisztián 54 kg 
(Bolyai), III. Balta Ferenc 41 kg 
(Batthyány Gimn.). 

Serdülő (13-14 évesek): I. Mester 
Marcell 57 kg (Rózsa Ált. Isk). II. 
Mester Marcell 52 kg (Rózsa Á. 1), 
I. Hóbár Péter + 70 kg (Palini Á. 1). 

Ifi (15-16 évesek): 1. Molnár Ta
más 81 kg (Winkler SZK1). I. Né
meth József 60 kg (Cserháti SZK1), 
II. Németh József 55 kg (Cserháti 
SZK1), I. Hóbár Péter +81 kg (Palini 
Á. I.) 

Junior (17-19 évesek): 1. Hóbár 
Péter 81 kg (Palini Á. 1.) 

Az egyéni helyezettek éremdíja
zásban és Mikulás-csokiban része
sültek. 

A csapatbajnokság eredménye: 
A Diák C-Junior korosztályig el

ért I -M. helyezések pontértékeiből 
tevődtek össze. 

I. helyezések 5. II. helyezések 3. 
III. helyezések 1 pontot ertek. A ti
zenkét csapatból így az I. helyet (Mi
kulás Kupát) a MAV-NTE 58 ponttal 
nyerte. II. Nicsi JC Győr 45 ponttal. 
III Budo SE Barcs 37 ponttal. 

A kupagyőzelemhez nagy részben 
az a négy fiatal segítette hozzá a csa
patol. akik a nagyobb súlycsoport
ban, illetve magasabb korcsoportban 
is elindultak. így Kling Ádám. Mes
ter Marcell, Németh József és Hóbár 
Péter. 

Nagy öröm a 37 éve működő 
MÁV-NTE judosainak ez a győze
lem, hiszen a sikersorozatokban bő
velkedő 1999-es évezredzáró eszten
dői dicsőképpen zárhatták, öregbítve 
Nagykanizsa nevét a judo sportág
ban. Elismerést kivívva a megjelent 
résztvevő szakosztályok vezetői, 
versenyzői körében. 

Az. 1999-es év zárása előtt, még 
Kyu övvizsga vár a judokákra. mely
re a téli szünetben kerülhet sor. 

Gratulálunk az eredményhez és 
további sikeres működést kívánunk a 
szakosztálynak, jó munkát a judo-
káknak! 

MÁV-NTE vezetősége 

A versenyre Mester Józsefné. 
Nagy Sándor edzők és Mester József 
vezetőedző készítették fel a 
judokákat! 

A verseny szervezését a Mester 
házaspár végezte! 

Külön köszönet a sikeres szerve
zésért Nagy Erikának (volt judos, 2 
Kyu). aki anyagi támogatói keresett 
a verseny költségeinek fedezetéhez. 

Támogatók: Piramis Bútorház, 
Palingl Pékség, Bekc Zoltán (szik
víz). Prizma Kft.. Wilheim Gábor -
Kanizsa Trend. Nagykanizsa Megyei 
Jogú Város Önkormányzata, a 
MÁV-NTE és a sokat segítő, egész 
évben támogató SZÜLŐK! 

Köszönettel: 
Mester József 

Nagykanizsa legjobb ifjúsági sportolóinak díjátadására került sor 
az elmúlt héten. A díjakat átadta Tiittő István polgármester. 

S A K K 

2-3 . helyezett Flumbort András 
6.5 ponl. 

Kiss Judit a férfiak mezőnyében 5 

XXII I . Tenkes-kupa, 
H a r k á n y 

ponttal a 15. helyezést érte el, Ladá
nyi Zsolt 4 pontot szerzett. Mindhár
man a Tungsram SK versenyzői. 

1999. december 9 



APRÓHIRDETÉSEK 
HIRDETÉSEKET 

Kanizsa Újság Kft. szerkesztőségében 
(Nagykanizsa, Király u. 47.1. emelet) 

VESZÜNK FEL! 

KEZDJE A 2000-ES ESZTENDŐT A ZALAEGERSZEGI 
PÉNZÜGYI ÉS SZÁMVITELI FŐISKOLÁVAL! 

Januárban induló tanfolyamaink ZALAEGERSZEGEN! 
- 50 órás mérlegképes könyvelői SZÁMVITELI SZAKVIZSGÁRA FEL

KÉSZÍTŐ KONZULTÁCIÓ 2000. január 8-február 26 között szombati 
napokon. 

- 60-60 órás Főiskola Felvételi előkészítő matematika és közgazdaságtan 
tantárgyakból, hétvégi oktatással január 28-április 29. között. 

Érdeklődés és beiratkozás: PSZF Továbbképzési Osztály 
Zalaegerszeg, Zárda u. 21-23. 8900 
Telefon: 92/915-995. 92/311-060/53 

^ TELEFON/FAX: 93/318-289 
•wiBiiiIíitP MOBIL: 60/399-399 

^ A U T Ó B O N T Ó ! 
N A G Y K A N I Z S A - M I K L Ó S F A , K R Ú D Y GY. U. 4. 

DÉL-ZALA LEGNAGYOBB AUTÓBONTÓJA 

CÉLPONT SZOLÁRIUM - NÁLUNK AZ ÖN 
EGÉSZSÉGE ÉS SZÉPSÉGE VAN A CÉLPONTBAN! 

~ 0 4 v L ADJON SZÍNT AZ ÜNNEPEKNEK! 
* V W * KARÁCSONYI AKCIÓ: 

' *>*V 1 zseton 300 Ft helyett 1 9 5 F t ! 
KARÁCSONYI BÉRLET VÁSÁRLÁSÁVAL ÉRTÉKES 

ALOE VERA TERMÉKEKET ÉS KOZMETIKAI 
LÉZERKEZELÉST NYERHET! (SORSOLÁS: 2000. 01. 03.) 

CÍM: Célpont Üzletház, Zrínyi u. 15. Tel.: 93/310-329 
NYITVA TARTÁS: H-P: 8-22 óra, Sz.: 8-20 óra, V.: 10-18 óra. 

INGATLAN 
Egy- és másfél szobás lakást 
vennék. (10 vagy 4 emele tes 
épületben is, akár udvari la
kás is érdekel.) Érd.: 9 3 / 3 2 4 -
333-as telefonon. ( 3 0 7 8 2 K) 
Szép természeti környezetben 
- a TV-torony alatt - g o n d o 
zott kis szőlő (90 négyszögö l ) 
konyhakerttel ( 180 n é g y s z ö g 
öl) olcsón eladó. Érd.: este a 
315-559-es telefonon. ( 3 0 5 2 5 
K) 

JÁRMŰ 

L A D A S A M A R A 1988-as 
évjáratú, 1,3-as, 3 ajtós e ladó. 
Érd.: 0 6 - 3 0 / 9 9 4 9 - 2 7 3 - a s tele-
fonszámon. (30781 K) 
CITROEN kis tgk. 1990-es 
évjáratú, benzines, 1351 c m 3 , 
februárig érv. műszakival 
sürgősen eladó. Érd.: Dr. 
Heller Péter ügyvédnél a 
93 /340-708 vagy 3 0 / 9 9 4 8 -
795-ös telefonon. (30768 K) 

120 L-es Skoda egyben vagy 
alkatiészként eladó. Érd.: 

3 1 8 - 3 2 5 - ö s telefonon. ( 3 0 7 7 2 

K) 
Renault 5 T S , 1986-os évjá
ratú sürgősen o lcsón eladó. 
Érd.: az esti órákban a 
9 3 / 3 2 4 - 9 0 4 vagy e g é s z nap a 
0 6 - 6 0 / 4 6 8 - 4 3 0 - a s telefonszá
mon . ( 3 0 7 7 6 K) 

GARÁZS 

265 E Ft-ért Nagykanizsán 
garázs eladó. Érd.: 19 óra 
után a 3 2 1 - 2 7 2 - e s telefonszá
mon. ( 30775 K) 

ALBÉRLET 

Nagykanizsán nő részére bú
torozatlan szoba-konyhás 
lakrész közös fürdőszoba 
használattal kiadó. Érd.: 
9 3 / 3 1 2 - 7 6 7 - e s telefonon. 
( 3 0 7 7 8 K) 

Lakótársat keresek külön szo
ba használattal fiatal lány 
személyében , bútorozott és 
felszerelt lakásban. Érd.: 3 1 6 -
70 l - e s te lefonszámon. 
( 3 0 7 8 0 K) 

N a g y k a n i z s á n e g y e d ü l á l l ó 
nőnek b e l v á r o s h o z k ö z e l i 
bútorozat lan albérleti s z o b a 
k ö z ö s fürdőszobáva l k i a d ó . 
Érd.: 9 3 / 3 1 2 - 7 6 7 . ( 3 0 7 5 1 
K) 

VEGYES 

A l s ó tagozatosok részére 
( l ^ t . osztályig) K O R R E P E 
T Á L Á S T vállalok. Érd.: 
e g é s z nap a 3 2 0 - 3 8 7 - e s tele-
fonszámon. (30771 K) 

Bonanza hálószoba-garnitúra 
fehér színben - Franciaágy 
éjjel iszekrénnyel, polccal, 
kétajtós szekrény, tükrös fé
sülködő asztal székkel - el
adó. Érd.: 3 1 5 - 4 2 7 - e s telefo
non. ( 3 0 7 7 7 K) 

7 

Málnatő eladó. Erd.: 16 óra 
után a 9 3 / 3 2 1 - 0 6 2 - e s telefon-
számon. ( 3 0 7 4 6 K) 

A hirdetéseink megjelennek 
az INGATLANBÖRZE c 

kiadványban is. 
7 Á I M 1 J Ü 

miiéit* 
izmiam éiÚUBhéL 
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VASÁR 
ÚTON-ÚTFÉLEN 
Az arra járók bizonyára észrevették különböző pontjain. Mint a kereske-

már. hogy az idei évben új helyen, a 
város szívében nyitotta meg kapuit a 
Karácsonyi Vásár. A vásár a vásározók 
igénytelensége miatt sajnos még most 

dőktől megtudhattuk, engedélyezetten 
árulnak, a karácsonyi vásár árainál va
lamivel drágábban bérelték helyüket a 
város forgalmas pontjain. Nekik való-

is erősen balkáni arculatú, annak elle
nére, hogy a szervezők igyekeztek min
dent meglenni azért, hogy ünnepi jelle
get kölcsönözzenek a kirakodásnak 
Sajnos a zöld fóliák sem képesek feled
tetni a vasszerkezeteket, az ünnepinek 
semmiképpen sem mondható „pavilo
nokat" A másik, ami szemet szúr a vá
rosban ajándékok után szaladgáló kö
zönségnek az. hogy az. ünnepi vásár 
meghirdetett helyszíne mellett kisebb 
..vásársejtek" is jelen vannak a város 

színűleg ez a kedvező, hiszen több he
lyen is kísérletezhetnek portékáik érté
kesítésével. Kedvező a városnak is, hi
szen több a bevétel, és ezért akár az 
esztétikumtól is eltekintenek az illeté
kesek, és az egész éven át drága pénzen 
bérelt üzletek tulajdonosainak panasza 
sem jelent túlzottan nagy problémát. A 
város és a karácsonyi vásár esti fényei 
viszont gyönyörűek, csodálatos hangu
latot teremtenek Kanizsán. 

D.É. 

YVASAR 

A karácsony előtti utolsó nagyvasát. Rengeteg nézelődő, sok árus, sok 
vevő - ez jellemezte leginkább az 1999. év utolsó vásárát. A vásárlókö
zönség azzal a nem titkolt reménnyel zarándokolt el a vásárba, hogy ke
véske pénzéből több hasznos holmira fusson. 

K A N I Z S A F E L S Ő O K T A T Á S Á É R T A L A P Í T V Á N Y 

UNIVERSITAS NYELVISKOLA 

Cím: Nagykanizsa, Zrínyi u. 33. 

Tel./fax: (93) 312-052 

2000. január 3-tól folyamatosan 

Kezdő, újrakezdő, haladó, vizsgára felkészítő normál és intenzív 
nyelvtanfolyamokat indít 40 órás egymásra épülő egységekben 

' ANGOL, NÉMET 
nyelvből, 6-10 fős csoportokban, 
illetve egyéni képzés formájában. 

Cégeknél igény szerinti csoportösszeállításban. 

Speciális tanfolyamok: 
• Üzleti szaknyelvi 
• Szintentartó társalgási 
• Nyelvvizsgára előkészítő 
• Felvételi vizsgára előkészítő 

(középiskolásoknak, érettségizetteknek) 
• Gyermektanfolyamok (általános iskolásoknak) 
• Készségfejlesztő (nyelvtani rendszerező, szókincs-fejlesztő, 

olvasás, írás, hallás uláni értés. ill. beszédkészség-fejlesztő) 
kurzusok 

Órák: délelőtt, délután, esle. illetve szombat délelőtt. 
Standard tanfidyamok: heti 2 x 2 óra. 
Intenzív tanfolyamok: heti 4 x 2 óra 
Szombati tanfolyam: 1 x 4 óra. 

Óradíj: 350 Ft/fő, speciális kurzusra 400 Ft/fő (2800-3500 Ft/csoport). 
Törzshallgatóknak 10% kedvezmény. 

Jelentkezés és beiratkozás: 
Kanizsa Felsőoktatásáért Alapítvány tiniversitas Nyelviskola 
Nagykanizsa, Zrínyi M. u. 33. 

A minőséget diplomás oktatóink garantálják. 

D I N I S O 

1 4 0 0 1 

9 0 0 1 

KANIZSA 
k a n i z s a TREND KFT. 

t r e n d k f t Lakberendezési 
Áruháza 

8800 Nagykanizsa, Ady út 45. 
Tel.: 93/313-106,93/500-157 
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Nagykanizsa 
R É G I Ó K K A P U J A 

Megjelenik 21.000 példányban 

XX. SZAZAD - DUGULJ EL! 
A város lakói számára a polgár

mesteri hivatal nem mindenapi mó
don szeretné a dátumváltást emlé
kezetessé tenni. Az éjiéli koccintás 
utáni hajnali egy órára mindenkit 
szeretettel hívnak és elvárnak az 
Erzsébet térre, közös, vidám, egye
di évszázad búcsúztatóra. Hogy a 
hangulat teljes legyen, ezért aján
lott, hogy mindenki hozzon magá
val pezsgőt, de egy névvel és a jö
vőnek szóló üzenettel ellátott pezs
gős dugót feltétlenül. Ezek a dugók, 

az üzenetek és más, a várost je lző 
és az utókornak is talán emlékeze
tes rekvizitumok egy nagy tartályba 
kerülnek, amelyet néhány nappal 
később itt, az Erzsébet téren ünne
pélyes körülmények között eltemet
nek, fölé fát ültetnek. Emléktábla és 
rajt a felirat: „Itt nyugszik a XX. és 
itt kezdődik a XXI. század" hirdeti 
majd az utánunk jövőknek, hogy 
Nagykanizsa lakói vidáman léptek 
át az új évszázadba. A város polgá
rait, a jeles eseményen Tüttő István 

polgármester köszönti majd, és az 
ünneplés emlékére mindenki egy 
egyedi bélyegzéssel ellátott emlék
lapot is hazavihet. 

Nagykanizsaiak! Aki emlékeze
tessé kívánja tenni maga és szeret
tei számára ezt a rendkívüli dátum
váltást, az feltétlenül jöjjön el janu
ár l -jén hajnali I órára az Erzsébet 
térre! 

Legyen a jelszó: Pezsgő a kézbe, 
üzenet a földbe, szeretet a szívbe! 

B. E. 

M M Naf iykan l iM . Eotvöe tét 27. 
Taí.: «3/31t-M1. F M ; «3/314-07« 

Alkat rév FotróOrtt: 
9 3 / 3 1 5 - 1 4 0 , 6 0 / 4 6 8 - 6 8 3 

o-fnart: «wvMOmilliHtav.hu 

Mkatres/Cenlrum 

Karácsonyi meglepetés... 
AUTÓHANGSZÓRÓK 

5 0 % KEDVEZMÉNNYEL! 
...ha Ön üzletünkben autórádiót 

vásárol december 23-ig, 
az új autórádiójához 

választott hangszórók árának 
FELÉT M l FIZETJÜK! 

Ápolási és felszerelési cikkek 
december 18-án 

1 8 % kedvezménnyel! 
december 19-én 

1 9 % kedvezménnyel! 
Plusz 10 .001 Ft-os vásárlás esetén 

megajándékozzuk 
egy KARÁCSONYFÁVAL, 

valamint előzetes befizetés, 
pénzlekötés nélkül kérhet tőlünk 

VISA Electron 
BANKKÁRTYÁT, 

amellyel a világon több mint 
másfélmillió helyen vásárolhat, 
a pénzjegykiadó automatákból 

pénzt vehettél! 
Az akció a készlet erejéig tart! 
Szeretettel Várjuk Önt Dél-Zala 

legnagyobb áruválasztékával ren
delkező autósboltjában 

az S.B.S. AlkatrészCentrumban 
Nagykanizsa, Eötvös tér 27. 

A koraszülött gyermekekért 

GEP ALAPÍTVÁNYI TÁMOGATÁSBÓL 
Várhatóan december 17-én egy új , a koraszü

löttek védelmét szolgáló géppel gazdagodik a vá
rosi kórház újszülött osztálya. A gépet az idén tíz 
éves Vakvilág Szeretetszolgálat adományozza a 
kórháznak, ám a kezdeményezésnek van helyi 
előzménye is, amiről Gerócs Erzsébettől, az Álla
mi Zeneiskola tanárától kérdezősködtünk. 

- Ez egy nagyon régen kezdődött történet ered
ménye. Egy újságcikkből, amely a Vakvilág Szere
tetszolgálat Alapítvány tízéves évfordulója kapcsán 
született, ismerkedtem meg az alapítvánnyal. A cikk 
nyomán megkerestem az alapítványt, és megtud
tam, hogy azon fáradoznak, hogy az ország kórhá
zait olyan speciális szerkezetekkel lássák el, ame
lyek nyomán megakadályozható, hogy az inkubá
torban fejlődő gyerekek megvakuljanak. Az alapít
vány munkatársai elmondták, amennyiben itt 
Kanizsán is szeretnének egy ilyen géphez hozzájut
ni, akkor szervezzünk jótékonysági koncertet. 
Baráth Zoltánhoz, a zeneiskola igazgatójához for
dultam a kéréssel, és első szóra igent mondott. Nem 
zárkóztak el a kollégáim sem, hiszen a zeneiskola 
tanárainak hathatós segítsége nyomán valósult meg 
a koncert. A koncerten közreműködtek, Baráth 
Yvette, Baráth Adrién, Baráth Béla, Balogh Tünde, 
Cseszkóné Borovics Melinda, Gyurma Zsuzsanna, 
Fentős Ferenc, Horváth Diana, Jakobovics Árpád, 
Katzé Szabó Marianna, Magasdi Lászlóné, Mázsa 
Regina, Vajda Zsuzsanna, Vámos Béla, Vida 
Tamásné, Balogh József, és Szoliva Gábor. Az 
ügyet, akitől csak segítséget kértem, mindenki tá
mogatta. Nagyon sokat köszönhetünk a kórház ve
zetésének, az ott dolgozó orvosoknak, és az orvosi 
könyvtár munkatársának, Fehér Évának is. A kór
ház főigazgatóját is megkerestem az ügy kapcsán, 
aki elmondta, hogy pénzbeli támogatást nem adhat, 
de a jegyárusításban, a kórházi propagálásában se
gít. Májusban létrejött a koncert, ebben komoly sze
repe volt Jánosiné Árvái Zsuzsannának, Tálosi 

Petemének, Vámosné Fordán Yvettenek, Pávlicz 
Lajosnénak, valamint Koroncz László plébános úr
nak és dr. Rumszauer Miklós káplán úrnak. A bevé
telt, 123 ezer forintot eljuttattuk a Vakvilág Szere
tetszolgálat Alapítványnak. Akkor azt a tájékozta
tást kaptuk, hogy valószínűleg az év végén megkap
ja a kórház a pulzoximétert. Örömmel tölt el, hogy 
az ígéret nem csak ígéret maradt. És a siker mind
azoké, akiknek közreműködésével végre tizenhar
madikként már a kanizsai kórházban is van pulzoxi-
méter. 

MIRE JÓ A PULZOXIMÉTER? 
Köztudott, hogy a koraszülöttek egy részét inku

bátorban helyezik el addig, amíg képesek lesznek az 
önálló életre. Ha ez alatt az idő alatt kevés oxigén jut 
a kicsik szervezetébe, maradandó agyi károsodást 
szenvedhetnek, ha túl sok, akkor vakságot, vagy más 
szervi rendellenességet eredményezhet. Az optimális 
oxigénszint mérésére, beállítására szolgáló műszer 
pulzoximéter. December 17-től már a nagykanizsai 
kórházban is rendelkezésre áll ez a szerkezet. A 
részletekről dr. Nád Márta, a kórház újszülött osztá
lyának főorvosával beszélgettünk. 

- Nagyon öröm számunkra, hogy az emberek jó 
lelke, adakozóképessége, áldozatvállalása révén 
hozzájuthatunk ehhez a nagyon fontos műszerhez. 
Azt azért mindenképpen szeretném leszögezni, 
hogy az újszülött osztály működéséhez szükséges 
összes feltételt, a drága ápolószereket, és az újszü
löttek korszerű ellátásához feltétlenül szükséges be
rendezéseket a kórház, nem kis áldozat árán eddig is 
biztosította számunkra. 

- Az egyre gyakrabban foganatosított takaré-
koskodási intézkedések önöket nem érintik? 

- Évről évre csökken a születések száma, ám a 
nővérlétszám nem csökkent. Ez azért van így, mert 
ha bármi súlyos, előre nem látható dolog következ
ne be, azt azonnal el lehessen látni, és ne kelljen eh
hez személyzetet behívni. Bár a kórházak anyagi 

helyzete az utóbbi években egyre romlik, a takaré-
koskodási intézkedések minket még nem értek el 
komoly mértékben. Nálunk még minden újszülött 
kórházi ruhát kap, az itt tartózkodás idejére szülők
nek nem kell ruháról gondoskodnia, mint sok más 
kórházban. Mi továbbra is azt valljuk, hogy itt a 
kórházban minden újszülött egyforma szeretetteljes 
ellátásban részesül, egyforma törődést kap, miért 
lenne ez alól kivétel a ruházkodás. Amikor elhagy
ják a kórházat, és hazatérnek, lesz, akit bársonyban, 
csipkében nevelnek, és lesz, akinek kising is alig jut 
majd. 

- Mire jó a pulzoximéter? 
- Fájdalommentesen, és vértelen módon, bőrre 

helyezett érzékelők segítségével folyamatosan 
monitorizálja a vér oxigéntelítettségét, és a pulzus
számot. Ez egy nagyon jól használható, nagyon fon
tos műszer, különösen az élet első perceiben, órái
ban, amikor fontos, komoly változások zajlanak az 
újszülött szervezetében. Ezek a komoly változások, 
esetleg fellépő működési zavarok nagyon rövid idő 
alatt oxigénhiányos állapothoz vezethetnek, ezért 
fontos a folyamatos figyelés. Az oxigénhiányos ál
lapot, ha az, mély, vagy az. újszülött érzékenyebb, 
hamar eredményezhet visszafordíthatatlan változást, 
bár ez szerencsére csak nagyon ritkán fordul elő. 
Nyilván más eszközök is rendelkezésünkre állnak a 
problémák megelőzésére, és eddig is igyekeztünk 
megtenni minden tőlünk telhetőt a kis életek meg
mentéséért, az újszülöttek egészségének megőrzésé
ért. Picinyke ujjbegyszúrással vettünk vért, és abból 
határoztuk meg a vérgáz értékeket. Egyéb műsze
rekkel is igyekezünk folyamatosan figyelemmel kí
sérni az újszülöttek állapotát. És nem szabad elfe
ledkezni a szakképzett személyzet nyújtotta gon
doskodásról sem. Az itt dolgozó szakemberek ko
moly tapasztalatokkal, szaktudással rendelkeznek, 
folyamatosan nyomon követik az újszülöttek álla
potának alakulását. Nagyon örülünk, hogy mostan
tól ez az egy újszülött folyamatos megfigyelését 
biztosító készülék az Alapítvány jóvoltából, az Ál
lami Zeneiskola által szervezett koncerten gyűjtött 
pénzből rendelkezésünkre áll. Ezúton is szeretnénk 
kifejezni köszönetünket azoknak, akik közreműköd
tek ebben. D. É. 
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Ülésezett az önkormányzat 
Kedden a közgyűlés napirend előtti 

hozzászólásait Antalics Dezső kezdte 
azzal, hogy a városfejlesztési és környe
zetvédelmi bizottság elfogadhatatlannak 
tartja a tervezett pezsgődugó-temető 
helyszíneként az Erzsébet teret, vala
mint a karácsonyi vásár mostani formá
ját. 

Dr. Horváth György kérte a testüle
tet, hogy hozzanak létre alapítványt a 
Cseke-hagyaték kezelésére és elő kell 
készíteni a bagolai hegyi birtok értéke
sítését is. 

Marton István a karácsonyi vásáron 
látható egyik díszfonna miatt szólt: vé
leménye szerint a BTK-ba ütköző ön
kényuralmi jelkép használata sok ember 
jóérzését is sérti. 

Zárt ülésen tárgyalt a közgyűlés az I. 
FC Nagykanizsa Footbal Kft. helyzeté
ről. Az ülésen elnöklő Tamóczky Attila 
alpolgármester a zárt ülést követően azt 
a tájékoztatást adta, hogy a közgyűlés a 
költségvetés-módosítása során megígért 
kilencmillió forintot megelőlegezi a 
kft-nek, annak ellenére, hogy a fonása 
nem biztosított. Az ügyvezetőt részletes 
helyzetvizsgálat elkészítésére kötelez
ték, amelyre alapulhat a kft. további 
stratégiája. 

Ezt követően az önkormányzati in
tézmények konyháinak, a közétkezte
tésnek az átszervezését előirányzó dön
tésre került sor. Az alpolgármester tájé
koztatta a jelenlévőket, hogy miért 
szükséges az átszervezés. Mint elmond
ta, az első ütemben növelni kívánják az 
adagszátn-normatívát, központi óvodai 
konyhát hoznak létre, önálló marad a 
Rózsa utcai ovi konyhája és szociális 
ellátási biztosító étkeztetés is központi 
helyet kap. 

Kiss László a peremkerületi intézmé
nyek személyi feltételeit javasolta javí
tani az előterjesztéshez képest, Mayer 
Ferenc és Janzsó Antal pedig az iskola
kollégiumok konyhájába tervezett sze
mélyi feltételeket kifogásolta. Tóth La
jos, a Pedagógus Szakszervezet titkára 
tiltakozó levelet adott át az elnöklő al
polgármesternek, ötszáz aláírással. Ezek 
után a testület az eredeti határozati ja
vaslatot fogadta el. 

Tarnóczky Attila elmondta, hogy a 
létszámleépítések nagy részét nyugdí
jazással kívánják megoldani. 

Kelemen Z. Pál a polgármesteri 
tájékoztató vitája során afelől érdek
lődött, hogyan végződött a polgár
mester és a MÁV vezetősége közötti 
eszmecsere, mert ma már nyilvánvaló, 

hogy Kanizsának csak két pár InterCity 
vonata marad, míg Keszthelynek négy 
pár. 

Tóth László kérte, hogy a januári 
soros ülésre a jegyző készítse el a 
hivatal átszervezése után a feladat- és 
hatáskörök leírásának dokumentumait 
az irodavezetőkig bezárólag és külön a 
polgármesteri és jegyzői kabinet min
den tagjára vonatkozóan. A jegyző 
tájékoztatta a testületet és a képviselőt 
arról, hogy tervei szerint már a ki
nevezett irodavezetőkkel együtt kívánja 
a feladatot megoldani a hivatal teljes 
egészére nézve, a teljes feladat- és 
hatáskörre lebontva. Mivel ez hatalmas 
feladat, kérte, hogy a határidőt február 
végében határozzák meg. 

Dr. Horváth György felvetésére a 
közgyűlés felkérte az OKSB-t, hogy a 
millenniumi rendezvényekre és a Város 
Napjára szánt 1 millió forintot osszák 
meg a programszervező vállalkozás és a 
millenniumi bizottság között. 

Röst János kérdésére válaszolva 
Beznicza Miklós osztályvezető elmond
ta, hogy az önkormányzati kft.-k és a 
MÁV NTE azért nem kapta meg a tes
tület által már megszavazott pénzössze
geket, mert a forrásként megjelölt telek
értékesítés és egyéb bevétel elmaradt, 
így a sportklubtól a korábban kölcsön
adott pénzt inkasszóval még le is emelte 
a közgyűlési határozatnak megfelelően. 
A képviselő kérte a testületet, utasítsa a 
hivatalt a döntés végrehajtására, de az 
SZMSZ ilyenre nem ad lehetőséget a 
„kérdések" napirend során. 

A jövő évi autóbusz-jegyár és bérlet
ár meghatározásánál a hatszázalékos 
emelés mellett a testület úgy határozott, 
hogy kétszer tízmillió forinttal járul 
hozzá két új csuklós busz megvásárlá
sához, valamint a Volán iparűzési adó
jából tizenhatmillió forintot elenged. A 
maradék veszteséget a szolgáltatónak 
kell felvállalnia. Györek László el
mondta, hogy kisebbségi véleményként 
már megfogalmazódott a bizottsági ülé
sen is, hogy nem tudják igazán, miről 
döntenek, hiszen nem kapnak korrekt 
kimutatásokat a költségekről, bevéte
lekről. A képviselő kijelentette, hogy a 
választók nem azért küldték a testület
be, hogy ilyen módszerekkel döntsön, 
ilyen információk hiányában adja vok
sát a sok, alapjában véve ismeretlen ha
tású változat bármelyikére. 

A hulladékdíj meghatározására a 
folytatólagos ülésen kerül sor. 

L.I. 

• December 7-én 9.00 egy szalonból 
tettek bejelentést, hogy eredetvizsgá
lat során egy utánfutó alvázszámát 
meghamisítva találták. Az ügyben el
járást kezdeményeztünk. 
• 10.00-kor a Postánál a Znjiyi utca 
és az Ady utca kereszteződésénél 
közlekedési baleset történt. Két sze
mélygépkocsi ütközött össze, szemé
lyi sérülés szerencsére nem történt. 
Az ügyben vizsgálatot kezdemé
nyeztünk. 
• A Tárház utcában ismeretlen tette
sek lakatlefeszítés módszerével be
törtek egy műhelybe és onnan szer
számokat tulajdonítottak el 20.000 Ft 
értékben. 
• A délutáni órákban egy kanizsai 
lakos kért rendőri intézkedést, mivel 
a gépjármű parkolójában elhelyezett 
személygépkocsijának két kerekét is
meretlen tettes kivágta, a kocsi jobb 
oldalát összekarcolta, a keletkezett 
kár 40.000 Ft. 
• A Z+D Áruházból ismeretlen tet
tes az udvaron elhelyezett italfélesé
gekből három karton Vermutot eltu
lajdonított, majd a helyszínről sze
mélygépkocsival eltávozott. A kelet
kezett kár 10.000 Ft. A gyors rendőri 
intézkedés során az elkövető kilétét 
megállapítottuk. 
• Galambokon ismeretlen tettesek 
ajtóbefeszítés és lakatlevágás mód
szerével betörtek a helyi italboltba, 
ahonnan 300.000 Ft értékben árucik
keket tulajdonítottak el. 
• 8-án közúti baleset színhelye volt 
8.55-kor Zalakomár és a megyehatár 
közti útszakasz, a 7-es számú főköz
lekedési úton, ahol egy személygép
kocsi az úttesten megcsúszott és az 
árokba hajtott. Személyi sérülés nem 
történt. 
• 10.00-kor a baleseti ambulancián 
látták el azt a sérültet, aki a reggeli 
órákban a Sugár utcában kerékpárjá
val közlekedve elesett. Sérülése 
nyolc napon belüli, a közlekedési 
osztály vizsgálatot kezdeményezett 
az ügyben. 
• A délelőtti órákban jelentették, 
hogy Nagykanizsa határában a 7-es 
számú főközlekedési út melletti 
kommunális szennyvízlerakó terület
re ismeretlen tettes veszélyes hulla
dékot rakott le. Az ügyben büntetőel
járást kezdeményeztünk az ismeret
len tettes felderítése érdekében. 
• 14.21-kor szerencsés kimenetelű 
baleset történt Palin városrészben, 

ahol három személygépkocsi ütkö
zött egymásnak, személyi sérülés 
szerencsére nem történt, az anyagi 
kár viszont jelentős. 
• A kora esti órákban jelentették be, 
hogy a gelseszigeti erdőrészből isme
retlen tettesek nagyobb mennyiségű 
fenyőfát tulajdonítottak el. Az ügy
ben büntetőeljárást kezdeményez
tünk, melynek során a bűncselek
ménnyel alaposan gyanúsítható sze
mély kiléte megállapítást nyert. 
• 17.15-kor állampolgári bejelentés
re rendőri intézkedést kezdeményez
tünk a Csengery utca és az Ady utca 
közötti vasúti gyalogos átkelőnél, 
ahol egy pizsamás fiatal nő gépko
csikat állított meg. A vizsgálat során 
megállapítást nyert, hogy a hölgy a 
délutáni órákban a kórház pszichiát
riai osztályától szökött meg. A rend
őrök a hölgyet visszaszállították a 
kórházba. 
• Az esti órákban az URH járőr iga
zoltatott egy celldömölki fiatal höl
gyet, akiről megállapították, hogy el
fogatóparanccsal a szombathelyi Vá
rosi Bíróság köröz. Az ügyben a 
szükséges intézkedést megtettük, a 
hölgyet a kanizsai rendőrkapitány
ságra előállítottuk további intézkedés 
végett. 
• Becsehelyen ismeretlen tettesek a 
nyitott tyúkólból kilenc darab tyúkot 
tulajdonítottak el 8.000 Ft értékben. 
• Ismeretlen tettesek jártak a becse
helyi hegyen, ahol borospincéket tör
tek fel és 8.000 Ft értékben tulajdoní
tottak el élelmiszert, bort. Rongálási 
kár: 40.000 Ft. 
• 11 -én a reggeli órákban jelentet
ték, hogy ismeretlen tettesek, hogy a 
Fő utcában lévő sport- és játékboltba 
hengerzártörés módszerével betörtek 
és onnan több mint egymillió forint 
értékben tulajdonítottak el sportruhá
zatot, játékot és egyéb felszerelése
ket. 
• Besurranó járt a Vörösmarty utca 
egyik lakásába és közel 300.000 Ft 
készpénzt, valamint kettő darab 
aranygyűrűt tulajdonított el 50.000 
Ft értékben. 
• 11.40-kor az Eötvös tér és a 
Rozgonyi utca kereszteződésében 
közlekedési baleset történt, ahol egy 
kistehergépkocsi motorkerékpárost 
gázolt. A sérültet a kanizsai kórházba 
szállították. A felelősség megállapí
tására vizsgálatot kezdeményeztünk. 

(Folytatás a 10. oldalon.) 

BEFEKTETŐK - ÚJ M U N K A H E L Y E K 
A polgármesteri sajtótájékoztatón elhangzott, hogy a város komoly tárgyalá
sokban van olyan befektetőkkel, akik egymilliárd forintnyi tőkét invesztálná
nak be nagykanizsai vállalkozásukba. A csúcstechnikát alkalmazó és autóipari 
beszállításra profilírozott cégek két üzemcsarnokban már a tavasz során meg
kezdenék a munkát, lehetőséget biztosítva arra, hogy egy bizonyos volumenű 
szakképzett és betanított munkaerő, három lépésben bővülő intenzitással ter
mein munkai végezzen. A cégek nevesítése jelen pillanatban még nem pub-
likus - tudtuk meg a polgármesteri hivatalban. 
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Első munkahely - kicsit elodázva 
Hajdanán, ha a fiatal befejezte tanul

mányait - akár egy főiskolán, akár egy 
szakmunkásképzőben - megkezdte a 
nagybetűs életet. Legalább is munkahe
lyet keresett és talált is magának. Ma 
ezek az utak is sokfelé ágaznak. Két fia
talembert, egy iskolaigazgatót és egy 
szülőt kérdeztünk meg erről. 

- 18 éves vagyok, most végeztem a 
Zsigmoncly-Winkler Szakközépiskolá
ban - kezdte a bemutatkozást Horváth 

Zsolt. Mindenki azt kérdezi, hogy miért 
ülök most itt a Thuryban az átképző tan
folyamon. Csak azt tudom válaszolni, 
hogy pincéi" szeretnék lenni. Az iskola 
egész jól ment, majdnem négy egészre 
jött ki a tanulmányi állagon, tehát nálam 
szó sincs semmiféle bukdácsolásról. Je
len pillanatban van egy szakközépisko
lai érettségim és egy B kategóriás szá
mítógép-szerelő bizonyítványom. Angol 
nyelvből már megpróbáltam a középfo
kú nyelvvizsgát, mivel a szóbelim nem 
sikerült, majd újra próbálkozom. Tanu
lom a német nyelvet is, nyelvvizsgáig 
abban is el akarok jutni. Számítástechni
ka-informatika osztályba jártam, ahol 
ugyan sok érdekeset tanultam, de ha jól 
végiggondolom, a fő tantárgy, a progra
mozás engem különösebben nem érde
kel. 

Én úgy tartom, hogy egyáltalán nem 
volt elvesztegetett négy év, amit végig
tanultam, még akkor sem, ha most új 
életpálya felé indulok el. Tudják a szüle
im - és támogatnak is benne - , hogy 
egy-két évig pincéiként szeretnék dol
gozni, azután megcélozom a 
Vendéglátóipari Főiskolát. 

- Az én indítékaim egészen mások, 
mint az évfolyamtársamé - folytattuk 
ugyanott a számára nem éppen szívderí
tő beszélgetést a letenyei Bóha Dávid

dal. Alig fél év telt el az érettségi óta -
amit a matematika elégtelenem miatt 
nem tettem le - . de már tudom, hogy va
lamit nagyon elrontottam. Én gépészeti-
energetikai osztályba jártam, s többször 
előfordult, hogy nem fűlött a fogam a ta
nuláshoz. Nem is kellett volna ebbe az 
iskolába mennem. De idejárt a bátyám 
is. jól vette az akadályokat, hát a szüle
immel úgy gondoltuk, hogy nekem is 
megfelel. A bátyám most vegyészmér
nöknek készül Veszprémben, én meg -
remélem sikerül - szakács leszek. 

- Egyáltalán nem lepődök meg, ha 
volt tanítványaink pályamódosításáról 
hallok - mondta Balogh András, a 
Zsigmondy-Winkler Szakközépiskola 
igazgatója. Olyan, mind Dávid esete, 
szerencsére kevés van. De az gyakran 
elfordul, hogy a frissen vagy korábban 
végzettek más szakmába is belevágnak. 
Ha most leszámítom azt. hogy nincs 
elég munkahely, hogy kicsi a szakma 
felvevőképessége, akkor is többféle in
doka lehet ennek. Az a tapasztalat, hogy 
a fiúk - mert ugye zömmel róluk van 
szó - kivárnak. Tanulmányaik befejezté
vel - legyen az akár a technikus végzett

ség is - nem kötelezik el magukat, szá
mítanak a katonaságra, s addig is tanul
nak egy másik szakmát. Esetleg azért 
nem fogadják el a megszerzett munka
helyet, mert ott három műszak, kemény 
terepmunka vár rájuk. Ez főként az olaj-
és gázipari végzettségűekre jellemző. 
Érdekes, hogy például az Alföldről ér
kezett tanítványaink visszamennek, és a 
szakmában helyezkednek el. Ezt csak 
feltételezésekre alapozom, mert nincs a 
középiskoláknak a végzett tanítványokat 
nyomon követő, megbízható ilyen sta
tisztikája. 

- Az első munkahelyet illetően ná
lunk egészen más a helyzet - mondta 
Pintér Dénes szülő, amikor a két átkép-
zős fiú esetét meséltem el. Kislányom 
nagyon jól tanult, már meg is szerzett 
egy diplomát Szombathelyen magyar
tanító szakon. De nem állt katedrára 
szeptemberben. Nem is keresett állást 
magának, mert azonnal beiratkozott az 
ELTE-re, mondván, hogy összehasonlí
tó nyelvész szeretne lenni. Mi nem na
gyon értjük ezt az egészet, azért sem, 
mert barátnői közül egyik sem kezdett el 
dolgozni, hanem itt-ott tanulnak tovább. 
A mi időnkben ez úgy ment, hogy dol
goztunk, s mellette tanultunk tovább. 
Családunkban anyagilag nincs problé
ma, de félek, hogy ez az egész csak elo
dázása a komoly életkezdésnek. 

B. E. 

Kanizsa Felsőoktatásáért 
Alapítvány 

Nagykanizsa, Zrínyi u. 33. 
Tei./fax: (93) 312-052 

Menedzserképzés Nagykanizsán 
A Kanizsa Felsőoktatásáért Alapítvány és a Budapesti Műszaki és Gazda

ságtudományi Egyetem közötti megállapodás eredményeképpen Nagykani
zsán lehetőség nyílik a másoddiplomás menedzserképzésre. 
Két szakirány: 

• Humánmenedzser (munkatársak felvételével, képzésével, előmene
telével, általában az emberi erőforrások menedzselésével foglalkozik) 
és a 

• Gazdasági elemző (pénzügyi, gazdasági irányításban való részvétel, 
gazdaságossági elemzések készítése) 

szak indul (kellő számú jelentkező esetén) már 2000. februárjától, legkésőbb 
2000. szeptemberétől. 

A képzés 3 féléves, ami diplomavédéssel és záróvizsgával zárul. A sikere
sen diplomázók a Budapesti Műszaki és Gazdaságtudományi Egyetem Mene
dzser szakirányú diplomáját kapják. 
Jelentkezés feltétele: felsőfokú végzettség, nem előírás a nyelvvizsga. 
Jelentkezési határidő: január 14. 

Óriási lehetőség, hogy a kurzus elvégzése után csatlakozni lehet a Műegye
tem MBA (Master of Business Administralion) képzéséhez úgy. hogy a befi
zetett tandíjat és az elvégzett szemesztereket beszámítják. 

Az előadásokat a Budapesti Műszaki Egyetem neves oktatói tartják Nagy
kanizsán a Kanizsa Felsőoktatásáért Alapítvány Zrínyi utcai épületében. 

Jelentkezés és további információ: 

Kanizsa Felsőoktatásáért Alapítvány 
Nagykanizsa, Zrínyi u. 33. 

Tel./Fax: (93) 312 052 

MIKOR KEZDŐDIK A KARÁCSONY? 
Azt mondják, vannak olyanok, akiknek már húsvét tá

ján megkezdődik a karácsony. Ha elszelelt a nyuszi - s ne 
adj isten, a családi névnapok és születésnapok zöme is ko
ratavasszal van - , elkezdenek készülődni. Mindenki isme
ri azt a gyermeteg kérdést, hogy „hányat kell még aludni, 
hogy eljöjjön a Jézuska?". No, ezzel kezdődik el a legna
gyobb ünnepre való készülődés. Aztán telnek a napok, s 
egy kakaslépéssel mindig közelebb jutunk a karácsony
hoz. Nem kell ehhez hó, ünnepi kirakat, díszkivilágítás, 
elég, ha tudjuk, hogy jön, beköszönt december 25. 

Inkább 24., mert Európában - így nálunk is - Szenteste 
az ünnep fénypontja. Ekkor gyűlik össze a család, gyújtják 
meg a karácsonyfa fényeit, bontják ki az ajándékokat. A 
tengeren túlon megoszlik ez az öröm, mert arrafelé 25-én 
reggel szokásos a harisnyaszárakba, díszdobozokba rejtett 
ajándékok felbontása. 

Ezekben a napokban kevés olyan emberfia van szép ha
zánkban, akinek a gondolatai ne az ünnep körül forogná
nak. Karácsonyfa, ennivaló, ajándék. E hármas köré fonó
dik az ünnepi rituálé. Ezekben a napokban a háziasszo
nyok listákkal járkálnak, hogy eleget tegyenek a hal és a 
mákos guba ősi jelentéstartalmával rokonított szokásjog
nak. De betört a nyugati módi, hiszen többek között puly
kát is eszünk, gesztenyével, aszalt szilvával teletömködve. 
Ha pénz van, ugye semmi sem gond, tízezer forintért ház
hoz szállítják a csodálatos ezüstfenyőt, az ajándékot meg 
kitalálni sem kell, vannak különféle utalványok, 
szeretteink arra váltják be, amire akarják. Egyszóval: egy 
hét van már csak hátra, s itt van, amire hónapok óta sóvá
rogtunk. 

Persze - ha lapos pénztárcáikat le is számítjuk - azért 

gondok bőven akadnak. Itt van mindjárt az az el nem ha
nyagolható kérdés, ha többféle nagyszülő, több anyuka, de 
főként több apuka van. Mert ez ugye egyre gyakoribb. 
Akkor elkezdődik a centizgetés. Pistike délelőtt a vérsze
rinti apu anyjánál lesz, koradélután a keresztmamánál, aki 
most apu felesége, este saját anyucikájánál, akinek Feri a 
férje. Ilyen körülmények között a szeletet ünnepe még na
gyobb zavart okozhat az egyébként is érzelmi zűrzavarban 
élő kisgyerekeknél, s a méregdrága és töméntelen ajándé
kok is csak ideig-óráig töltik be szerepüket. Kiskamasztól 
hallottam már, hogy azért nem szereti a karácsonyt, mert 
„vonulni" kell szülőtől, szülőn át, szülőig. Attól függően, 
hogy a válások milyen bonyolult családi kapcsolatokat 
eredményeztek. S akkor még nem is szóltam az anyós, a 
te anyád, meg az én anyám problémakörről. 

Azt írtam az előbb, hogy ezekben a napokban mindenki 
csak ezzel a három dologgal foglalkozik: a karácsonyfá
val, az ünnepi étekkel és az ajándékkal. Persze ez nem 
egészen így van, mert imitt-amott azért dolgozni is kell. 
Igaz, sok cégnél december 22-23-a tájékán lehúzzák a ro
lót, s olyan pihenést engedélyeznek dolgozóiknak, ami 
majd januárban megtérül. Messze vannak azonban a pihe
nés órái. Most még rohangálunk élő halért, ninózó autóéit, 
egész évben nem pótolt égőfűzérért, nagymamának bun
dáscipőért és ki tudja mi mindenért. Főként tárgyakért, 
vagy a tárgyiasult világ hívságáért. 

Ez azonban nem olyan nagy baj, ha a jövő héten képesek 
leszünk arra, hogy amire szükségünk van, azt begyújtsuk, 
de mégsem rokkanunk, fásulunk bele. Mert Szenteste iga
zán nem a testnek, hanem a léleknek kellene ünnepelnie. 

Büki Erzsébet 

1999. december 16. 3 



BANKI HATTER a Kanizsa Tőzsde Klubnál 
A Kanizsa Tőzsde Klub a Magyar Külkereskedelmi Bank Értékpapír és Befektetési Rt. ügynökeként folytatja tevékenységét. 
Milyen változásokat 

fog ez jelenteni az eddi
giekhez képest? - kér
deztük Hederics Árpá
dot, a Kanizsa Tőzsde 
Klub vezetőjét. 

A korábbiakkal szem
ben lényeges változás a 
banki háttér, ami ügyfe
leink számára maximális 
biztonságot nyújtja. A 
banki háttérrel együtt 
számos új befektetési 
formát, szolgáltatást is 
ajánlani tudunk ügyfele
inknek számára. 

- Miért ez a váltás? 
- A Kanizsa Tőzsde 

Klub eddig a Diana 
Investment fiókirodája
ként működött. Mint 
köztudott a Diana a port-
foliós befektetések eseté
ben túlzott kockázatot 
vállalt, így az Á P T F fel
függesztette a tevékeny
ségét. 

Szerződésszegés miatt 
a Kanizsa Tőzsde Klub 
felbontotta a szerződését 
a Dianával. Ügyfeleink 
azonban továbbra is 
igénylik szolgáltatásain
kat, ezért egy olyan ér
tékpapírforgalmazó és 
befektetési céget keres
tünk, amely a teljes biz
tonságot nyújt, valamint 
rugalmas és teljes körű 
szolgáltatásokat biztosít. 

Ezért kötöttünk szerző
dést az M K B Értékpapír 
és Befektetési Rt.-vei, 
amely mögött Magyaror
szág második legna
gyobb bankja, a Magyar 
Külkereskedelmi Bank 
áll. 

- Milyen új szolgálta
tásaik lesznek? 

- Az eddigi hagyomá
nyos tőzsdei (részvény, 
kárpótlási jegy, határ
idős, day-trade) megbí
zások és állampapír vá
sárlásokon túl ügyfele
inknek lehetőségük lesz 
különböző befektetési 
alapokban elhelyezni 
pénzüket. A hagyomá
nyosnak mondható rész
vény-, ál lampapíralapo
kon túl ügyfeleink a kö
zeljövőben deviza ala
pokba is befektethetik 
pénzüket. Ez utóbbi ala
pok a világ legnagyobb 
cégeinek részvényeiből, 
illetve kötvényekből áll
nak össze. További lé
nyeges változás, hogy 
ügyfeleinknek lehetősé
gük van lombardhitel fel
vételére is. Igényes és 
szinte mindenre kiterjedő 
pénz- és tőkepiaci elem
zéseinkkel, valamint in
gyenes befektetési ta
nácsadásunkkal segítünk 
ügyfeleinknek befekteté

si döntéseik meghozata
lában. A bekövetkezett 
minőségi változás azon
ban nem jár együtt a dí
jak emelésével. Továbbra 
is gyors, rugalmas ügyin
tézést, valamint szolgál
tatások széles körét kí
náljuk, a banki háttérből 
eredő a maximális biz
tonsággal. Mindezt a ko
rábban megszokott ked
vező díjak mellett. 

- Mikorra várható a 

banki háttérrel történő 
tevékenység indulása? 

- Az átállás megtörtént. 
Ügyfeleink megbízásait az 
MKB Értékpapír és Befek
tetési Rt. nevében teljesít
jük. Mindez nevünk meg
változtatását is maga után 
vonja. A jövőben a Kani
zsa Tőzsde Klub az MKB 
Értékpapír és Befektetési 
Rt. ügynöke néven találha
tó meg, Nagykanizsa Zrí
nyi u. 21 . sz. alatt. 

KANIZSA TŐZSDE KLUB az 

mKb 
MKB É r t é k p a p í r És B e f e k t e t é s i Rt. 

Ü G Y N Ö K E 

8800 Nagykanizsa, Zrínyi u. 21 . 
Tel.: 93/323-384 Fax: 93/326-455 

Kellemes Karácsonyi 
Ünnepeket kívánunk 

Önnek és családjának! 

Decemberi akcióink: 
• Ingyenes tőkeszámlanyitás és -vezetés 

• Transzferálja hozzánk részvényeit, a transzfer 

költségeit átvállaljuk Öntől 

• Kedvezményes day-trade lehetőség? 

• Ingyenes befektetési tanácsadás 

Színvonalas makrogazdasági, állampapír-
és részvénypiaci elemzések. 

VÁLASSZA A BIZTONSÁGOT! 



KÉPVISELŐI FOGADÓÓRA 
• BUDAI ISTVÁN önkormányzat képviselő 1999. december 17-én pénteken 
I 17 és 19 óra között fogadóóráján várja a 7. számú választókerület lakosait 
H a Kazanlak körút 7. számú épület "A" lakóházban lévő irodahelyiségben. 

FELHÍVÁS 
Nagykanizsa megyei jogú város jegyzője 

értesíti a város lakosságát, hogy a polgármesteri hivatalban 
1999. december 24-én (pénteken) 

AZ ÜGYFÉLFOGADÁS SZÜNETEL, 
helyette 1999. december 17-én (pénteken) 

8 órától 15 óráig tart. 

FELHÍVÁS 
Nagykanizsa Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala 

TÁJÉKOZTATJA A Z É R D E K E L T E K E T , 
hogy a pénzintézeti számlavezetés és a számlaszámok megváltozása 
miatt jelenleg a magánszemélyeknél és vállalkozásoknál kint lévő 
befizetési utalványok (csekkek) csak 1999. december 27-ig hasz
nálhatók. 
Kérjük a jelzett naptól ezen utalványokra (csekkekre) befizetést ne 
eszközöljenek. 2000. év január 1 -tői új csekkek kerülnek kiadásra, 
amelyek postázása az érdekeltek részére 2000. január hó 31 -ig, il
letve a helyi adók esetében az 1999. évi kötelezettségek határozattal 
történő megállapításával egyidejűleg megtörténik. Amennyiben va
lamennyi érdekelthez technikai okokból az új befizetési utalványok 
nem érkeznek meg. úgy azt kérjük a polgármesteri hivatal gazdál
kodási osztályára jelezni személyesen vagy telefonon. Tájékoztatá
sul közöljük a 2000. január 1-től érvényes adószámlákat, illetve 
azok számait: 

Gépjárműadó b e s z e d é s i s z á m l a 

1 1 6 5 5 0 0 6 - 5 2 6 1 4 8 1 1 - 5 5 0 0 0 0 0 6 

Iparűzési adó b e s z e d é s i s z á m l a 

1 1 6 5 5 0 0 6 - 5 2 6 1 4 8 1 2 - 5 5 0 0 0 0 0 5 

É p í t m é n y a d ó b e s z e d é s i s z á m l a 

1 1 6 5 5 0 0 6 - 5 2 6 1 4 8 1 4 - 5 5 0 0 0 0 0 3 

J ö v e d e l e m a d ó b e s z e d é s i s z á m l a 

1 1 6 5 5 0 0 6 - 5 2 6 1 4 8 1 6 - 5 5 0 0 0 0 0 1 

Bírságszámla 

1 1 6 5 5 0 0 6 - 5 2 6 1 4 8 1 7 - 5 5 0 0 0 0 0 0 

Pót lékszámla 

1 1 6 5 5 0 0 6 - 5 2 6 1 4 8 1 8 - 5 5 0 0 0 0 0 9 

Nagykanizsa Megyei Jogú Város 
Polgármesteri Hivatala 
Gazdálkodási Osztály 

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Közgyűlése 

PÁLYÁZATOT HIRDET 
az Egészségügyi Alapellátási Intézmény 

vezetői munkakörének betöltésére 

Ellátandó feladatok: 
az önkormányzati közgyűlése által alapított Egészségügyi Alap
ellátási Intézmény tevékenységének szakmai irányítása, melyek 
körébe tartozik: 
• gyermek és felnőtt háziorvosi szolgálat, 
• védőnői szolgálat, 
• anya-, gyermek és csecsemővédelem, 
• ügyeleti ellátás 
• fogászati ellátás. 

Pályázati feltételek: 
• orvostudományi egyetemen szerzett általános orvos, vagy 

egészségügyi főiskola intézményvezető szakán szerzett vég
zettség, 
(Egészségügyi menedzseri felsőfokú képesítés előnyt jelent) 

• erkölcsi feddhetetlenség 
• legalább 5 év szakmai, ebből 3 év vezető gyakorlat. 

A pályázati elképzeléseket önéletrajzzal, a szükséges igazolások és 
okmányok csatolásával Nagykanizsa megyei jogú város polgármes
tere részére (Nagykanizsa, Erzsébet tér 7.) kell benyújtani 1999. de
cember 31-ig. 
Elbírálási határidő 2000. január 15., munkakör betöltésének kezdő 
időpontja: 2000. február 1. 

Versenyfelhívás millenniumi 
történelmi vetélkedőre 

A m i l l e n n i u m i ü n n e p s é g e k e t s z e r v e z ő bizottság ver
senyt hirdet N a g y k a n i z s a város é s k ö r n y é k e általános, 
k ö z é p i s k o l á s tanulói é s f e lnőt tek részére . A ve té lkedőn 
h á r o m f ő s c sapatok indulhatnak. 

A történelmi verseny anyaga: 
Honismereti füzetek, Séta a belvárosban 
Zala Megye Kézikönyve 
50 év legszebb szerzeményei - Thury György Múzeum 
állandó kiállítása, amely februárban nyílik. 

A selejtezőket 2000. január 20-ig kell megtartani. 

Középdöntők: 
2000. február 5., 12., 18. (ált. iskolás, középisk., felnőtt) 

Döntők: (A városi televízió közvetíti) 
2000. március 11., 18., 25. 

A nevezéseket 1999. december 10-éig kérjük a művelődési 
és sportosztályra (Erzsébet tér) Halmos Csaba címére külde
ni. Azután eljuttatjuk a részletes versenykiírást. 

Dr. Horváth György Halmos Csaba 
a szervező bizottság elnöke titkár 



Még a rendszerváltás előtt az. újévi köszöntőn és az újévi bécsi koncer
ten kívül volt egy biztos pontja a Magyar Televíziónak: alig ocsúdtunk fel 
a szilveszter okozta eszem- iszom-sokkból , Kovács P. József szép orgánu
mát és egyéb, a lakosságra pozi t ívan ható tulajdonságait k ihasználva a ha
talom tudatta velünk milyen „ár - in tézkedésekre" került sor az év kezdeté
vel. Csak egészen kicsi hír volt ez úgy év elején, hamar túl is tettük ma
gunkat rajta - és valljuk, be , nem is okozott igazán nagy traumát senkinek. 
Az egy más kérdés, hogy ma és még ki tudja, meddig ennek a később je
lentkező traumáját érezzük és éljük meg - már aki megérzi és meg
éli/megéri . Az eltelt t íz-egynéhány évben már nemcsak az újévvel együtt 
jönnek az ár intézkedések, évente többször érinti meg adott esetben a la
kosságot az inflációs ráta, a forintleértékelés, a piaci v iszonyok kialakítása 
felé haladás miatt az áremelés . Ki tudja, meddig lehet ez bírni? Van, aki 
bírja, van, aki egyre kevésbé. Hiába az áremelések rendszeressége - vagy 
legalábbis a löbbszörisége - , nem lehet, nem tudunk hozzászokni , és így, 
év vége tájékán koncentrá l tabb sokkoló hatással hatnak a várható ár- és 
díjemelések hírei. 

Nincs ez másként most sem. Már tudjuk, hogy a gáz árát valószínűleg 
két ütemben emelik jövőre , hogy a kormány mekkora inflációt ígér. Az ön
kormányzatok elé is napjainkban kerülnek azok a napirendek, amelyek az 
ármegállapító jog- és hatáskörből adódóan nem kellemes feladatot rónak a 
települések vezető testületére. A kanizsai önkormányzat rendeletéből adó
dóan nem év elején állapítja meg az önkormányzat i tulajdonban lévő laká
sok bérleti díját, ennek emelkedésére tehát januártól nem kell számítaniuk 
az érintetteknek. A várhatóan magasabb árú közlekedési tarifák esetében 
választási lehetősége van az önkormányzatnak. A volánnak eddig is úgy fi
zette az utas a buszjegy, bérlet árát, hogy a város önkormányzata emellett 
még támogatást is fizetett a közlekedés feltételeinek javításáért . Idén is úgy 
nyújtotta be az áremelési javaslatait a Zala Volán, hogy a különböző variá
ciók lehetőséget biztosítanak az ármegállapí tónak arra, mennyit terhel át a 
lakosságra a díjemelés mértékéből és mennyit vállal át, amelyet támogatás
ként fizet ki a közlekedés feltételeinek biztosításáért. A gazdasági és város
üzemeltetési bizottság elé került előterjesztés szerint a volán - az egyik va
riáció szerint - azt tervezi, hogy megszünteti az egyvonalas bérleteket. A 
központilag, a PM által engedélyezett , a lakosságra terhelhető áremelés 
nem haladhatja meg a 6 százalékot. Az önkormányzat továbbra is ad plusz 
támogatást a Volánnak mind pénzben, mind adókedvezményben. Az előké
szítő szakaszban lefolytatott tárgyalások során sokszor nem a legeurópaibb 
hangnemben fejezték ki az illetékesek mondanivalójukat . A Volán - hivat
kozva a helyi közlekedés veszteségeire - járatritkítást helyezett kilátásba 
annak esetére, ha a város a plusztámogatást nem adná meg. Az egyik kép
viselő zsarolásnak nevezte a fentieket. Az álláspontok azonban közeledtek, 
ennek eredményeképpen az alábbi bérlet- és jegyárak lesznek érvényesek 
január elsejétől Kanizsán: 

Vonaljegy ára elővételben 79 Ft 
Vonaljegy ára autóbuszon 106 Ft 
Összvonalas havi bérletjegy 1972 Ft 
Összvonalas félhavi bérletjegy 1315 Ft 
Összvonalas kombinált 2077 Ft 
Tanuló, nyugdíjas bérletjegy 673 Ft 
Arckép nélküli bérletjegy 5916 Ft 

* * * 
A hulladékdíj emelésére is kidolgozta a szolgáltató a javaslatait . Több 

variáció került a bizottság elé, amelyről véleményt kellett nyilvánítani. Az 
egyik szerint a lakosságot az inflációval megegyező , 9,8 százalékos dí j 
emelés terhelné, az önkormányzat pedig 18,6 millió forint plusz áfaösszegű 
díjkülönbözetei fizetne a cégnek. Amennyiben a közgyűlés a másik variáci
óban megjelölt 15 százalékos díjemelést fogadná el, a lakosságra nagyobb 
terheket róna. az önkormányzat pedig 13,5 millió forint plusz áfa díjkülön
bözetet fizetne a Saubermacher -Ryno Kft.-nek. Egy harmadik variáció sze
rint 9,8 százalékos emelést hajtanának végre, az önkormányzat nem járulna 
hozzá díjkülönbözettel és eltörölnék a különböző kedvezményeket , mentes
ségeket. Az alábbi táblázat azt mutatja meg, hogy 19,3 százalékos emelés 

esetén hogyan alakulna a díj , amennyiben nem kerülnek eltörlésre a ked
vezmények, mentességek és az önkormányzat nem fizetne díjkülönbözetet 
a szolgáltatónak. 

A lakossági díj tervezett emelésének mértéke 19,3%, amely a kedvezmé
nyek eltörlésével együtt az önkormányzat által fizetendő díjkülönbözet 
képződését elkerülhetővé teszi. 
A kötelezettek által fizetendő alapdíj mértéke: 

nettó díj áfával 
lakosság, háztartásonként 234 Ft/hó 262 Ft/hó 
vállalkozások, üzletek 262 Ft/hó 293 Ft/hó 

A kötelezettek által fizetendő ürítési díj: 

Ürítés gyakorisága szerint díj, Ft/db 

Lakó ssági Válla Ikozások 

Gyűjtőedény Heti egyszeri Heti kétszeri (átlagos) Ürítésenként 

mérete, liter nettó áfával nettó áfával nettó áfával 

50 55 62 44 49 62 69 
60 64 72 50 56 72 81 

110 119 133 94 105 133 149 
120 130 146 104 116 146 164 
240 261 292 206 231 292 327 
770 845 946 680 762 946 1060 

1100 1194 1337 944 1057 1337 1497 
4000 4344 4865 3433 3845 4865 5449 

A döntés az önkormányzaté , de a tisztánlátás kedvéért azt is el kell mon
dani: hiába akarná az önkormányzat f igyelembe venni a lakosság tehervál-
lalási képességének korlátait, az általa fizetett díjkülönbözet összege - ha 
közvetetten is - a lakosságot terheli, hiszen az önkormányzat más területről 
kell, hogy elvonja, ha pluszkiadásokat felvállal. Markáns vélemény, amit 
dr. Fodor Csaba már többször elmondott : piaci árakat kell teremteni, ebbe 
nem belekalkulálva szociális tényezőket , meri így azokat is támogatja a vá
ros, akiket nem szükséges. Egy az ártól független szociális támogatási 
rendszer kidolgozása viszont azt je lentené, hogy aki rászoruló a lehetősé
gek szerint megkapja azt a támogatást , ami nélkül nem tudná fizetni a szol
gáltatás díját. 

A díjemeléssel, a hulladékdíj megállapításával és a szolgáltatóval kötött 
szerződéssel kapcsolatban azonban Györek László az alábbi véleményének 
adott hangot: 
A G V B szükségesnek tartja a hulladékgazdálkodásról szóló 10/1996. (III. 
10.) számú önkormányzat i rendelet komplex felülvizsgálatát 2000. március 
31-ig, addig azonban a dí j -kedvezmények eltörlését nem támogatja. i 

A bizottság javasolja, hogy a polgármesteri hivatal illetékesei vizsgálják 
felül a lakossági szilárdhulladék gyűjtéséi, szállítását és ártalmatlanítását 
szolgáló kötelező közszolgál tatás elvégzésére a Saubermacher -Ryno Hul
ladékgyűjtő Kft.-vei megkötött vállalkozási szerződést. 

A 2000. január 1 -tői érvényesí tendő díjemelés mértékeként 20%-os eme
lést tart elfogadhatónak azzal, hogy 2000 májusa után a helyzet felülvizs
gálatát követően esetleg további 5 % díjemelés megvalósítását megvizsgál
ja-

Ha a közgyűlés elfogadja a G V B javaslatát, akkor Nagykanizsán - a szol
gáltatótól kapott kimutatás alapján - az országban az egyik legmagasabb sze
métdíjat állapítja meg az önkormányzat . Most a középmezőnyben vagyunk, 
ha az inflációhoz közeli mértékkel emelnénk a díjat, az számomra elfogadha
tó lenne. A huszonöt százalékos emelés borzasztóan magas, ezt sok ember 
nem tudja vállalni. Az is igaz, hogy a kedvezményezettek körét felül kell 
vizsgálni, hiszen nem biztos például, hogy egy egyedülálló személy csak eb
ből a helyzetéből fakadóan kedvezményt kell, hogy kapjon. 

A magas emelést csupán a szolgáltatóval megkötött rossz szerződés indo-



kolja, hiszen az garantálja azt, hogy a szolgáltató mindenképpen megkapja a 
pénzét. Nem kell neki költségcsökkentést elemi, jobban gazdálkodnai, jobb 
szolgáltatást nyújtani - extraprofitot tud termelni, hiszen csökkenő infláció 
mellett pluszbevételhez jut. A szerződést felül kell vizsgálni, fel kell vállalni 
a probléma megoldását. A szolgáltatónak át kell gondolnia mind a szolgálta
tás rendszerét, mind az önkormányzattól várt díjkülönbözetet, mind a lakos
ság felé érvényesített díjait. Nem gazdaságos a város szempontjából az sem, 
hogy különbözetet fizet, ugyanakkor nem lát bele azokba a dokumentumok
ba, amelyekből kiderülne, hogy a szolgáltató a kintlévőségeit milyen mérték
ben tudja behajtani. Lehetséges, hogy itt is átfedések vannak. 

Emelkedni fognak a k é m é n y s e p r é s díjai is, a szolgáltatást végző vál
lalkozás - a Füstfaragók Kft. - á t lagosan 9,4 százalékos áremelés i j a v a s 
latot terjesztett az önkormányza t elé. A számítások szerint ez azt j e l en te 
né, hogy a lakosság á t lagosan száz forinttal fizetne többet évente a szol
gáltatásért ( lakásonként két kémény t fel té telezve) . 

Például a gáztüzelésű kémények ese tében az egyedi kémény műszaki 
felülvizsgálata, e l lenőrzése és t iszt í tása 518 Ft /db, a gyű j tőkéményeké 
1037 Ft/db, az égés te rmék maradék ta lan e l távozásának e l lenőrzése 251 
Ft/db áron történne. 

Mindezt 12 százalékos áfaösszeg növe lné meg . A szolgál tató szerint 
egy várható jogszabály i vál tozás miatt többle tszolgál ta tásra köte lezhet ik 
a közszolgál tatást végzőket , ennek esetén szükség lehet az év közbeni 
dí jkorrekcióra. Az áremelés i j avas la t a közgyűlés által e l fogadásra k e 
rült. 

A Dél-Zalai Víz- és Csa tornamű Vállalat szintén ez idő tájt szokta be 
nyújtani a következő évi vízdíj áremelés tervezetét, amelyből az alábbi vál
tozatotjavasolta elfogadásra a gazdasági és városüzemeltetési bizottság: 

Megnevezés 

1. Lakossági célú felhasználás 

2. Ipari-közületi felhasználás 

3. Külön mérővel felszerelt 

lakossági öntözővíz 

4. Zártkerti felhasználás 

5. Nem a vízszolgáltató által 

üzemeltetett hálózatszakaszon 

lakossági felhasználás 

vízdíj csatornadíj összesen 
(Ft/m') (Ft/m') (Ft/m') 

135,00 73,00 208,00 

159,00 97,00 256,00 

135,00 - 135,00 

135,00 - 135,00 

135,00 - 135,00 

L. I 

Fórumok, találkozók 
a választókkal 

A több mint egy éve funkcionáló, 
legújabb közgyűlés legtöbb képvise
lője tartott már vagy rendszeresen 
tart fogadóórát. Az utóbbi időben -
talán az eltelt egy év számadásaként 
- lakossági fórumokra hívták a vá
lasztókat, hogy beszámoljanak mun
kájukról, a lakosság pedig ilyen for
mában is elmondhassa véleményét, 
kéréseit, panaszait. Nagy érdeklődés 
mellett zajlott le Tóth Zsuzsa lakos
sági fóruma, de ugyanez elmondható 
Bicsak Miklós, dr. Horváth György 
és a két kiskanizsai képviselő, 
Antalics Dezső és dr. Gőgös Péter 
elmúlt héten tartott fórumáról is. A 
fideszes képviselőnő képviselő- és 
párttársai jelenlétében felvetett kér
désekre folyamatosan válaszol, in
dítványoz. Bicsak képviselő úrhoz 
hasonlóan, dr. Horváth György vá
lasztókörzete lakóit polgármesterünk 
és két bizottsági elnök társaságában 
tájékoztatta a Pálma vendéglőben. A 
kiskanizsai fórumon jelen volt 
Törőcsik Pál alpolgármester is, aki 
tájékoztatást adott a város helyzeté
ről és a nehézségekből való kilábalá
sért tett intézkedésekről, a már j e 
lentkező pozitívumokról, befektetési 
szándékról, munkahelyteremtésről. 

A fórumokon felvetett problémákról 
és azok megoldásról, a képviselők 
közbenjárásáról folyamatosan tájé
koztatjuk olvasóinkat. L. I. 

Az északi városrész több utcájá
ból is jelezték az ott lakók, hogy a 
nem kellő mértékben visszavágott 
fák ágai sok helyen elérik a vil
lanyvezetékeket, illetve a telefon
drótokat. A túlburjánzott vegetá
ció következtében a közvilágítás 
hatékonysága is csorbát szenved. 
A probléma rendezésére a város
rész lakossági fórumán ígéretet 
tettek az illetékesek. 

TÖBB MINT BÁL 
A környezetkultúráért, a környezetvédelméért indított programsorozat 

múlt szombati, év végi záróeseménye, az ötödik Gála művészi kivitelezé
sével, szervezettségével és hangulatával méltán vonult be Nagykanizsa ki
emelkedő ünnepi eseményeinek sorába. Dr. Kávássy Sándor, a Környezet
védelmi Minisztérium politikai államtitkára is köszöntőjében úgy jelle
mezte a várost, mint az ország tennikész, alkotó települését, amelyik meg
becsüli és elismeri polgárai tevékenységét. Törőcsik Pál alpolgármester 
megnyitó szavai után került sor az est fénypontjára, a RynoLander díj át
adására, amit az idei évben Janzsó Antal iskolaigazgató, Petró Gyuláné 
galériatulajdonos és Balassa Béla építész vehetett át. 

A protokolláris formaságok után a mintegy ötszáz fős ünnepi közönség 
önfeledten adta át magát a báli vígságoknak. Értékes műsort a Kontúr 
Táncszínház Budapest és a debreceni Tálamba ütőegyüttes adott, gasztro
nómiai élményről a Central Szálló gondoskodott. Nagyban emelte az est 
színvonalát Vágó István tévés személyiség műsorvezetése és zenekarának, 
a Favágóknak a fellépése. 

Éjfél után a hangulatot csak fokozta az öt és tíz éves jubileumukat ün
neplő cégek köszöntése óriástortákkal, tűzijátékkal és lézer show-val. A 
báli közönség olyan nagyszerűen érezte magát, hogy még hajnalban is ví
gan ropta a táncot. 

B. E. 

Lakossági fó- | | ^ 
rumon esett róla 
szó, hogy az 
északi város
részben eredeti
leg a lakosság 
kérésére kiala
kított fekvő
rendőrök túlzott 
méretűre sike
rültek. A prob
léma felvetőjé
nek véleménye 
szerint a fekvő
rendőrön törté
nő áthajtáskor, olykor az autó alváza, máskor a benne ülő személyek tes
ti épsége kerül veszélybe. 

Az északi városrészen 
rendezett lakossági fó
rumon az egyik részt
vevő azt kérte a jelen
lévő városvezetőktől, 
hogy mielőbb szüles
sen intézkedés annak 
ügyében, hogy a 
Garay utcai orvosi 
rendelő az időjárási 
viszonyoktól függetle
nül száraz lábbal le
gyen megközelíthető. 

E téma kapcsán került szóba, hogy a mentőszolgálat autója sem tudja 
mindig maradéktalanul megközelíteni az orvosi rendelőt, emiatt már ha
láleset is történt. 

Lervencz József elmondta azt is, hogy a rendelő elé általa ültetett fák 
rendszeresen áldozatul esnek a nem kellő gondossággal vezetett fűnyírók 
kaszáinak. Az illetékesek ezügyben is intézkedést ígértek. 

1999. december 16. 7 



Szűkülő 
mozgástér 

Első ciklusos képviselő
ként két bizottság aktív 
tagjaként tevékenykedő 
képviselő Tóth Zsuzsa, aki
nek felszólalásait, interpel
lációit, lakókörzete gond
jainak, problémáinak 
gyors, hatékony megoldá
sa indukálja. Előzmények, 
tapasztalatok nélkül ke
rült a közélet színpadára, 
ám problémaérzékenysé
ge, szókimondása, válasz
tói körében hamar népsze
rűvé tette. 

- Hogyan értékeli az elmúlt 
egy évet? 

- Nagyon vegyes benyomásaim 
alakultak ki az önkormányzati 
munka tekintetében, és persze az 
értékelésnél az sem mellékes, 
hogy honnan milyen szemszög
ből és milyen mutatók alapján 
vonjuk meg a mérleget. Ez az 
önkormányzat, amelynek tagja 
vagyok, rendkívül súlyos anyagi 
gondokat örökölt. Természetsze
rű, hogy ez a nehéz pénzügyi 
helyzet szinte mindenre rányom
ja bélyegét, és a nagyfokú pénz
telenség kényszerpályára kény
szeríti a várost. 

Sajnos - véleményem az -
hogy vannak, akikben túl későn 
tudatosult az, hogy mit is jelent 
ránk nézve a 330 millió forintos 
hitelállomány, amelynek a terhét 
kénytelenek vagyunk cipelni. 
Szinte minden döntés, amelyet 
testületi ülésen meg kell hozni, 
anyagi vonzatú, és meglátásom 
szerint a gazdaság, gazdálkodás 
dolgai nincsenek kellő gondos
sággal kézben tartva, miközben 
az is igaz, hogy már a jelen ön
kormányzati ciklus kezdetekor 
sokkal markánsabban meg kel
lett volna jelennie egy szigorúbb 
gazdaságpolitikának, amely egy
értelmű irányelvekhez kötötte 
volna a „költekezést". 

Mára eljutottunk odáig, amit 
sem mint kanizsai lakos, sem 
mint önkormányzati képviselő 
nem tudok elfogadni, hogy ép
pen azok a területek szorulnak 
háttérbe, amelyek a lakosság 
komfortérzetét, hangulatát javí
tani tudnák. Jelentős pénzkivo-

EGY EV A MERLEGEN 
násra kényszerültünk a szociális 
szférából, amellyel tovább rom
lottak a legrászorultabbak esé
lyei, nincs pénz az alapvető inf
rastrukturális fejlesztésekre, és 
mindezek tetejében nem sikerült 
megoldani a munkanélküliség 
országosan is előkelő mutatói
nak a csökkenését, azaz jelentő
sebb munkahely-teremtő beruhá
zásokat letelepíteni, és enyhíteni 
vagy 'ne adj Isten megoldani a 
foglalkoztatási gondokat. 

Mindezek mellett, mint egyéni 
választókerületből bejutott kép
viselő úgy érzem, hogy fokozott 
figyelmet kell szentelnem a vár 
lasztóim problémáinak, az apró-
cseprő ügyeknek ugyanúgy, 
mint a nagyobb horderejű kérdé
seknek. Igyekeztem és igyek
szem megfelelni, mint képviselő 
azoknak az elvárásoknak, ame
lyet körzetem, azaz a belváros 
lakói felém jogosan támaszta
nak. 

- Melyek voltak azok a prob
lémák, amelyek az Ön képvise
lői munkája nyomán megoldód
tak? 

- Bőven meghaladja a húsz té
makört azon kérdéseknek a szá
ma, amely témákban interpellá
ciót nyújtottam be, vagy írásban, 
levél formájában fordultam ké
réssel elintézendő problémák 
tárgyában a hivatal illetve ható
ság fele. 

Egyik legnagyobb horderejű 
és sokakat érintő kérdés kapcsán 
sajnos még mindig nem került 
fel az i-re pont, azaz nincs vége 
a csak úgy egyszerűen „Király u. 
31." néven emlegetett probléma
halmaznak, bár a közgyűlési 
döntés megszületett, az ott lakók 
a hivatalos ügymenet procedúrái 
miatt még mindig nem éreznek 
pozitív változásokat. 

Példaként kiragadva hadd em
lítsem a Múzeum tér belső udva
rának állapotát, amelyet a belvá
roshoz méltatlan állapotok ural
tak, és az ott lakók számára ren
geteg bosszankodást okozott, a 
gidres-gödrös rendezetlen terep, 
amely egy-egy eső után valósá
gos sártengerré változott. Evek 
óta kértek-könyörögtek a terület 
helyreállításáért, mely egy ki

sebb anyagi ráfordítással meg
oldható lett volna, az illetékesek 
mégis mindig elsiklottak e kér
dés felett, melyet aztán indítvá
nyomra a VIA Kanizsa Kht. 
rendbe hozott. 

- Milyen hatékonyságúnak 
ítéli a képviselői munkát? 

- Nos, azoknak a dolgoknak a 
megvalósulása, amelyeket mint 
képviselő felvetek, alapvetően 
anyagi függőségű, azaz minél 
olcsóbb valami, annál egysze
rűbb - legalábbis az esetek nagy 
százalékban - az elintéződése. 
Úgy gondolom, a munka fokmé
rőjeként mindenképp valami 
más, nem materiálisán fogható, 
szigorúan számokra kivetíthető 
adatoknak kell lenni. Sokkal in
kább érzem azt, hogy egy-egy 
képviselőre saját választókerü
letében fokozottan odafigyelnek, 
az ez irányból jövő visszajelzé
sekre támaszkodva sok mindent 
le lehet vonni következtetés
képp. 

-Hogyan ítéli meg a bizottsá
gi munkát? 

- Két bizottságnak vagyok 
tagja: az OKSB-be művelődés
szervező szakemberként kértem 
delegálásomat, a Szociális és 
Egészségügyi Bizottságba pedig 
úgy éreztem, szociális érzé
kenységem és érdeklődésem 
miatt tudnék dolgozni. Mindkét 
bizottságban közös tapasztala
tom, hogy a közgyűlési morállal 
ellentétben - nem a felesleges 
politikai felhangok, hanem a 
szakmaiság dominálnak. Szin
tén közös mindkét területen, 
hogy erősen leszűkült a bizott
ságok mozgástere, hisz mindkét 
szféra működtetéséhez pénz 
kell. A szociális létesítmények 
átszervezése és új helyre telepí
tése a közeljövő feladata. Ugyan
akkor megoldandó kérdés az 
oktatási intézményrendszer át
szervezésének feladata is. Egyet 
tudok érteni azokkal a gondola
tokkal is, hogy a bizottságoknak 
nagyobb hatáskört kellene adni, 
hisz az igazi érdemi, szakmai 
munka ott folyik. Ez jelentős 
munkát venne le a közgyűlés 
válláról, hisz nagyon sokszor 
egy-egy napirend túlságosan 

részletekbe menő megtárgyalá
sa ott folyik. 

- Milyennek ítéli meg a 
Fidesz-MPP helyi szervezetének 
munkáját? 

— Véleményem, és meggyőző
désem, hogy helyi szinten a he
lyi dolgokkal kell foglalkozni, és 
semmi esetre sem az országos 
„nagypolitikát" reprodukálni ki
csiben. Én a magam részéről 
mindig megpróbálok a helyi ér
dekekre koncentrálni, mindenfé
le elvtelen és önös dolgoktól el
vonatkoztatva dönteni, szavazni. 
Távol áll tőlem a gyakori, sze
mélyeskedésekbe fulladó villon
gások, politikai színjátékok vilá
ga. 

Mint fiatal, nagyrészt „kezdő" 
képviselőkből álló frakciónak 
volt mit tanulnunk ezen a téren 
is. Mint mindenhol, ahol csapat
munka folyik, voltak és vannak 
súrlódások, már csak a különbö
ző egyének, különböző vélemé
nyek miatt is. A kezdeti botlások 
után azonban a nagyobb volu
menű döntésekben sikerült egy
séges elképzelésünknek és a vá
ros érdekeinek leginkább megfe
lelő közös álláspontot kialakíta
nunk. Egyes ellenzéki képvise
lők részéről állandó támadások
kal kell szembesülnünk, ame
lyek leginkább politikai maga
tartásunkat méltatják. Vélemé
nyem az, hogy ezen politikai fel
hangoknak egyféleképpen lehet 
és kellett volna már elejét venni, 
méghozzá a markáns és követke
zetes állásfoglalással és munká
val, amelyben nem jelenhetne 
meg a politikai alakoskodásnak 
még csak az árnyéka sem. Bár 
mi vagyunk többségben, csodát 
tenni még mi sem vagyunk ké
pesek, de az is igaz, sokkal nyu
godtabb volnék, ha már közhely 
számba menésig emlegetett, és 
véleményem szerint is a legtra
gikusabb problémára, a munka
nélküliség kérdésére megoldást 
találhatnánk. Meggyőződésem, 
hogy nem várhatunk semmiféle 
javulást a város anyagi helyzeté
ben mindaddig, míg az itt élők 
nem éreznek alapvető javulást 
saját életfeltételeikben. 

D.É. 
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Értékel az elnök 

Működik a szavazógép 
Böröcz Zoltán az önkormányzatiság mindhárom ciklusában dolgo

zott, mint képviselő. Ebben a mostani ciklusban a pénzügyi bizottság el
nöki tisztét is betölti. Arra kértük, értékelje az elmúlt egy évet. 

- Az első "ciklus a lendület és az 
építkezés kora volt, az átgondolatlan 
építkezések, beruházások kora. Gon
dolok itt például a tornaterem építé
si programra. Elmaradt az intéz
ményhálózat szűkítése, az oktatási 
intézményeké is. annak ellenére, 
hogy már akkor tisztában volt min
denki a gyerekszám folyamatos 
csökkenésével. A második ciklusban 
a címzett- és céltámogatások igény
bevételével valósultak meg beruhá
zások, a vállalkozói szféra bevoná
sára azonban nem oly mértékben si
került, mint az kívánatos lett volna. 
Hogy csak egy-két példát említsek, a 
Vásárcsarnok és a Nyugdíjas Ház is 
ezek közé tartozik. Mindannyian tud
juk, hogy a Vásárcsarnok építésébe 
nem sikerült oly mértékbe bevonni a 
vállalkozókat, mini azt szerettük vol
na. A harmadik ciklusban a legmeg
határozóbb az a gazdasági helyzet, 
amit a város megörökölt. Ez a tény 
erősen behatárolja a lehetőségein
ket' Van még egy különlegesen ké
nyes, és a döntéseket erősen hátrál
tató pont: az. hogy MSZP-s polgár
mester mellett egy jobboldali több
ségű önkormányzat jött létre. Ez kü
lönleges egyensúlyozó képességet kí
ván a polgármestertől, és ez vélemé
nyem szerint adott. Ez a helyzet 
azért is különleges, mert nagyon ne
héz meghatározni a felelősséget, azt, 
hogy meddig terjed a polgármester 
személyes felelőssége, meddig a tes
tületé. 

- Milyen megfontolásból szület
nek a város életét befolyásoló dön
tések? Hol születnek a végső dön
tések Ön szerint? 

- A jobboldali pártok (F/DESZ, 
MDF. Kisgazda) szintén nehéz hely
zetben, zavarban vannak. Az látszik 
a ciklus eleje óta, hogy erőből szinte 
minden döntést keresztül tudnak vin
ni. Egy pillanatig nem volt kétséges 
például a személyi kérdések eldönté
sekor, hogy vati-e, lehet-e az MSZP-
nek befolyása. Természetesen nem 
volt. Rendeletalkotásnál az MSZP 
befolyása gyenge, gyakorlatilag nem 
érvényesül. A szavazógép viszont 
egész, jól működött. A szavazógépről 
még csak annyit, hogy érdeklődéssel 

várom, vajon működik-e olyan fe
gyelmezetten a költségvetés megsza
vazásakor is, mint ahogyan azt ed
dig tette. 

- Erőből kormányoz ön szerint 
a jobboldal? 

- A fajsúlyos kérdésekben az én 
véleményem szerint az erőpolitika 
érvényesül. Ez jól tetten érhető, hi
szen a bizottsági ülésen teljesen szét
szavazott állapotok vannak, nyilván 
mindenki a személyes véleménye 
szerint hozza meg a döntését. Más
nap a közgyűlésen egységes szava
zások születnek, függetlenül attól, 
hogy a bizottsági ülésen ki hogyan 
szavazott. Minden egyes kérdésben 
tudtában vannak a többségüknek, és 
a szavazógép tökéletesen működik. 

- A bizottságok összetétele 
mennyire lett szerencsés-szeren
csétlen? 

- A bizottságok összetételében 
szinte egyértelműen érvényesül a 
jobboldali többség, főként a megha
tározó bizottságokban. Bár az elnö
köt az MSZP adja, de mindnyájan 
tudjuk, hogy a bizottsági elnököknek 
milyen a súlya. Van megszólalási, 
kezdeményezési, tárgyalási lehetősé
ge egy bizottsági elnöknek, de a dön
tést minden esetben a bizottság hoz
za. Ezzel persze nem azt akarom 
mondani, hogy a bizottsági elnökök
nek lényegesen több joguknak, lehe
tőségüknek kellene lennie, mint bár
mely bizottsági tagnak, vagy képvi
selőnek. A bizottságoknak az előké
szítésben lenne komoly szerepe, ez 
az előkészítő munka úgy, ahogy fo
lyik. 

- Milyennek ítéli a pénzügyi bi
zottság súlyát? 

- A jobboldal az én véleményem 
szerint egy kevésbé fontos bizottság
nak ítélte meg a PB-t, egy szükséges 
valaminek tartották, amit a törvény 
is előír. Ám az utóbbi történések 
nem ezt látszanak igazolni, hiszen a 
pénzügyi bizottság gazdasági társa
ságokat vizsgál, és felmerültek olyan 
ügyek is, amelynek kapcsán a PB ál
láspontját is ki kell kérni. A költség
vetés összeállítása, kontrollja kap
csán is fontos a bizottság szerepe. 

D.É. 

Draskovics 
Gravo-Stúdió 

N a g y k a n i z s a , C s e n g e r y u . 2 1 . 9 3 / 3 1 3 - 7 8 8 
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A Draskovic* Gravo-Stúdió karácsonyi ajándékok 
(öngyújtók, flaskák, cigarettatárcák, kulcsaitok, tollak, egyéb ajándékok)1 

széles választékával várja Önt. 

Lepje meg szeretteit, barátalt névre szóló ajándékkal! 

Ezúton kívánununk nagyon kellemes karácsonyi ünnepeket és 
örömökben gazdag boldog új évet minden kedves vásárlónknak) 

Válasz az olvasónak 
Lapunk december 2-i számában megjeleni „Mennyiéri nézzük 

jövőre" című írásunkra több reagálás is érkezett. Olvasóink kö
zül többen is azt akarták tudni, hogy a szociális csomagnak ne
vezett minimumszolgáltatást ezt követően is kötetlenül igénybe 
vehetik-e. 

Lapunk kérdésére Bagladi József, a U P C Magyarország Kft. 
helyi üzletvezetője elmondta, hogy semmilyen megkötés nincs, 
mindhárom csomag szabadon választható. 

1999. december 16. 
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DÍJAINK ÖNNEK 
KEDVEZNEK 

8800 Nagykanizsa, Rozgonyi u. 1/B 
Tel.: 93/536-121 Fax: 93/536-122 

Őrjárat az ifjúságért 

1990-ig országosan, de helyi 
szinten is önkéntes rendőri csopor
tok működtek. Az a csoport, mely a 
nagykanizsai rendőrkapitányságon 
tevékenykedett, s kimondottan pe
dagógusokból és iskolaigazgatókból 
állt, szinte egyedülálló volt az or
szágban. Ennek az önkéntes rendőri 
csoportnak az volt a feladata, hogy 
a rendőrség ifjúságvédelmi vonalve
zetőivel rendszeresen az éjszakai 
órákban diszkókat, szórakozóhelye
ket járják, főleg a hétvégi időszak
ban, s az ott megjelenő diákokat fel
kutassák, s ellenőrizzék. Ezekben az 
években az iskola házirendjében 
még vastagon szedett betűkkel és 
számokkal kiemelt helyen szerepelt, 
hogy az intézmény diákja mettől 
meddig tartózkodhatott szülői fel
ügyelettel és anélkül a köztereken, 
szórakozóhelyeken. A csoport 
messzemenően teljesítette azokat a 

(Folytatása 10. oldalon.) 
• A Bajcsai utcában ismeretlen tet
tesek betörtek egy családi ház udva
rában lévő garázsba, s az ott parkoló 
személygépkocsiból rádiós magnót 
tulajdonítottak el 20.000 Ft értékben. 
• A délutáni órákban a kanizsai kór
ház baleseti ambulanciáján látták el 
azt a garabonci asszonyt, akit előző 
este férje tettleg bántalmazott, sérülé
se nyolc napon belüli könnyű sérülés. 
• 12-én a Fő utcán egy nő kért 
rendőri segítséget, mivel férje erősen 
ittas állapotban bántalmazza. A kiér-

célokat, melyért létrehoztuk. A há
zirendet megszegő diák saját igaz
gatójával, illetve osztályfőnökével 
találkozott, s preventív hatása már a 
kérdéses találkozáskor rögződött a 
tanulóban. A rendszerváltással a 
rendőrség társadalmi segítőcsoport
jai szinte teljes mértékben leépültek, 
s az egyébként nagyon hasznosan 
működő pedagógus csoport is meg
szűnt. Az elmúlt években egyre 
több olyan jelzés érkezett, mely arra 
utalt, hogy egyes diákok az iskola 
helyett nappali órákban, a városban 
csavarognak. Ezért az 1998/99-es 
tanévtől heti rendszerességgel isko
lai ifjúságvédelmi felelősök, a 
Gyámhivatal és a Gyermekjóléti 
Szolgálat munkatársai járják váro
sunk szórakozóhelyeit , presszóit, já
téktermeit a délelőtti órákban, isko
laidőben. Céljuk nem a szórakozás, 
hanem a tanköteles korú csellengő 
diákok kiszűrése volt a kezdeti idő
szakban. Mára már inkább preven
tív, megelőző tevékenységgé váltak 
ezek az őrjáratok. 

Az ötlet szülőanyja Simánné Mile 
Éva, jegyzői hatáskörű főmunka
társ. Nagyon sok jelzés érkezett 
hozzá iskoláktól, gyerekektől, szü
lőktől, hogy rengeteg az igazolatlan 
mulasztás, hiányzás. A szülők nyu
godtan elengedik gyermeküket reg
gel otthonról azzal a tudattal, hogy 
j ó helyre, az iskolába mennek. Né
hányan azonban kerülőútra téved
nek, úgy gondolják, sokkal jobb a 

kező járőröknek a magáról megfe
ledkezett férj nekiment, s csak testi 
kényszer alkalmazásával tudták 

légkör egy hangulatos kis presszó
ban, mint az órákon. így viszont 
gyűlnek az igazolatlan órák, napok, 
a gyerek lemarad a tanulásban, óha
tatlanul kudarcok érik emiatt, s a 
kör bezárul, hisz ezek után már biz
tosan jobban fogja érezni magát a 
szórakozóhelyeken. Ott, ahol nem 
kell állandóan megszégyenüléstő] 
tartania, ahol elfogadják őt olyan
nak, amilyen. Csakhogy ehhez pénz 
is kell, s itt felmerül az a probléma 
is, hogy a szórakozáshoz esetleg 
egy idő után már nem tudja becsüle
tes úton előállítani a pénzt, s a bűn 
útjára léphet. 

Ez a fekete kép persze csak teó
ria, nem feltétlenül jeleni egy-két 
igazolatlan óra rendőrségi végkifej
letet. A veszély azonban fennáll, s a 
lelkes ifjúságvédők éppen ezt sze
retnék megelőzni. 

Összefogtak hát az iskolák ifjú
ságvédelmi felelősei, a Gyámhivatal 
és a Gyermekjóléti Szolgálat mun
katársai, s Vukics Józscfné koordi
nálásával megindult a munka. 

A jogi alapot az önkormányzat 
biztosította hozzá. Az őrjárat tagjait 
ellátta egy fényképes, lepecsételt 
igazolvánnyal, amely feljogosítja 
tulajdonosát arra, hogy a fiataloktól 
elkérje a diákigazolványokat. 

Minden héten más és más napo
kon 4 - 5 munkatárs indul el „kocs-
mázni". Az idei tanévtől kis cso
portjuk a rendőrség bűnmegelőzési 
csoportjának egy munkatársával is 

megfékezni a támadót. Az ügyben 
hivatalos személy elleni erőszak mi
att indítottunk büntetőeljárást. 
• Hívatlan látogatók jártak a ho
mokkomáromi-hegy felsőcsingai ré
szén, ahonnan két darab ezüstfenyőt 
tulajdonítottak el 16.000 Ft értékben. 
• Becsehelyen az éjjeli órákban az 
egyik presszóba ismeretlen tört be, 
és dohányárut tulajdonított el 38.000 
Ft értékben. 

meg lett erősítve. Járják a játékter
meket, szórakozóhelyeket, s bizony 
kíméletlenül felírják azok nevét, is
koláját, osztályfőnökének nevét, 
akik tanítási időben agysejtjeik he
lyett a presszókat erősítik. A történ
tekről jegyzőkönyvet vesznek fel, 
amit aláíratnak a szórakozóhely 
üzemeltetőjével, alkalmazottjával is. 
Az irat egy példánya a Gyermekjó
léti Szolgálatnál marad, a másik 
Simánné Mile Évához kerül. A csa
vargó fiatalokról természetesen ér
tesítik az illetékes iskolákat, ahol ál
talában a retorzió sem marad el - a 
gyerekek osztályfőnöki vagy igaz
gatói intőt kapnak „jutalomként". 

A kél éve folyó Ifjúságvédelmi 
Őrjáratnak már vannak tapasztalatai 
is, melyek szerencsére pozitívak. 
Egyre kevesebb tanköteles korú gye
rekekkel lehet találkozni, úgy látszik, 
a tanuló ifjúság körében elterjedt már 
a hír, hogy bármikor „lebukhatnak", 
ha tilosban járnak. Zárójelben azért 
meg kell jegyezni, hogy ezekre a ló
gó gyerekekre nem az alkoholfo
gyasztás, cigarettázás, játékgépezés 
jel lemző, hanem inkább a teázgatás, 
csendes beszélgetés, üdítőzés, s ab
ból még soha nem volt probléma, ha 
az őrjárat tagjai a diákigazolvánnyal 
kérték tőlük. 

A szórakozóhelyek dolgozói is 
pozitívan álltak az őrjárathoz, támo
gatást, megértést tapasztaltak tagjai. 
Előfordult az is. hogy éppen tőlük 
érkezett jelzés arra vonatkozóan, 
hogy mikor található az adott he
lyen nagyobb létszámú diák. Úgy 
érezzük, hogy ezeken a helyeken 
tisztességes vendéglátás folyik, ahol 
nem csak a pillanatnyi haszon fon
tos, hanem fiataljaink jövője is. Kö
szönet érte! 

Az Ifjúságvédelmi Őrjáratot vég
zők havi rendszerességgel megbe
széléseket tartanak, ahol összegzik 
tapasztalataikat, megfigyeléseiket, s 
a felmerülő problémákat próbálják 
megoldani. 

Mint már említettük ez a program 
nem a büntetésért, a lebuktatásért él. 
Célunk a megelőzés, az, hogy minél 
kevesebb elkallódó gyermekkel kell
jen a rendőrségen találkoznunk -
akár áldozat, akár elkövető szerepé
ben. 

Büki Papp Zsuzsanna 
rendőr törzszászlós 

Horváth István 
rendőr őrnagy 

• Vagyonvédelem • objektumvédelem 
• portaszolgálat • pénz- és értékszállítás 

Csúcstechnikát képviselő 
rádiós riasztórendszerek tervezése, telepítése, 

csendesriasztás 24 órás felügyelettel, 
kitűnő referenciákkal. 

8800 Nagykanizsa, Rozgonyi u. 20. 
Tel.: 93/312-706 

0 1999. december 16. 



A. VIA. HIR.EI 
A kedvezőbbre fordult időjárás a város terü

letein lehetővé teszi a lombelszállítás folytatá
sát, valamint síkosságmentesítés során kiszórt 
fűrészpor fel takarítását. 

Felhívjuk a lakosság és az intézmények szí
ves figyelmét arra, hogy az ingatlanaikról szár
mazó nyesedéket, gallyat, lombtömeget ne rak
janak ki közterületre, mert díjmentes elszállítá
sa nem feladata a szolgáltatóknak. 

Az Erzsébet téren a Külkereskedelmi Bank 
és a polgármesteri hivatal előtt minden évben a 
díszvilágítás működőképessége tekintetében 
azonos - a DEDASZ által véglegesen nem ki
javított - hibával bajlódunk. 

A városban a közvilágítási hibák javítása 
nem a megfelelő ütemben halad. A lakosság az 
elmúlt időszakban, több esetben jelezte ingatla
na előtti közvilágítási berendezés tartós, több 
hetes hibáját. 

Megkezdtük a Ráckerti árok bokor- és cser
jeirtás utáni tisztítási munkáit. 

A sorozatos csőtörések miatt a Dél-Zalai 
Víz- és Csatornamű Vállalat mintegy 60 m 
hosszan vízvezeték-rekonstrukciót hajtott 
végre a Corvin lakótelepet ellátó vezetéksza
kaszon. A végleges terület-helyreállításig a 
terület lakóinak megértését és türelmét kér
jük. 

Parképítési munkát kellett végezni a kö
zelmúltban a forgalomnak átadott Teleki u. -
Hevesi u. körforgalom középkörénél, mivel is
meretlen nehézgépjármű azt jelentősen meg
rongálta. 

2000 első negyedévében várhatóan módosí
tják a közterület-használati díjak. A reklámtáb
lák, homlokzatra merőleges cégtáblák és cégé
rek, valamint egyéb reklámok esetében decem
ber hónapban benyújtott kérelem esetén az idei 
árakon kötünk megállapodást a közterület
használókkal. 

Gáspár András 
ügyvezető 

TISZTELT S Z E R K E S Z T Ő S É G ! 
A Zalai Hírlap 1999. december 7-i számában „Ha már van - legyen eszté

tikus" címmel a nagykanizsai karácsonyi vásár tárgyában megjelentetett cik
kére a Via Kanizsa Kht. 1999. december 8-án a válasz lehetőségével élt. 
Sajnálatos módon válaszunkat sem címében, sem terjedelmében - 1999. de
cember 10-én - nem az általunk küldöttel egyezően jelentették meg. A Szer
kesztőség által - velünk való egyeztetés nélkül - végrehajtott módosítások 
miatt válaszunkból lényeges tartalmi elemek is kimaradtak. 

A módszerrel egyetérteni nem tudunk, ezért kérjük a Kanizsa Újság Szer
kesztőségét, hogy korrigálja „laptársa" hiányosságát, és a mellékelt reagálá
sunkat leközölni szíveskedjenek. 

Nagykanizsa, 1999. 12. 10. 
Gáspár András 

Via Kanizsa Városüzemeltető Kht. ügyvezetője 

MEG EGYSZER AZ ÜNNEPI VASÁRRÓL 
Elnézést kell kérnem a város lakos

ságától a Deák téri karácsonyi vásár 
szemet nem gyönyörködtető megjele
néséért. 

Elnézést kell kémem az önkor
mányzat illetékes bizottságainak tagjai
tól, akik az előzetes tájékoztatóm alap
ján jóváhagyták a vásárt. 

Nem így képzeltem, nem így kép
zeltük el. Az előzetes tervek és a vásári 
szabályzat szerint egységes alapterüle
tű és egységesen zöld színű ponyvával 
borított sátrakat lehetett felállítani. 
Nem számítottunk arra, hogy a zöld 
ponyvák beszerzése nem egyszerű, 
nem számítottunk ana, hogy az azonos 
gyártótól származó zöld ponyvák is 
különböző ámyalatúak és figyelmen 
kívül hagytuk, hogy a kereskedők által 
használt sátorvázak egységes alapterü
letűk ellenére különböző magasságúak. 

Az ünnepi vásár elárusító helyeinek 
pénteki (december 3-i) kialakításakor 
munkatársaimmal együtt szembesül
tünk a fenti tényekkel, ezt követően 
igyekeztünk a már beindított vásár ke
reskedőinek és vevőkörének érdekeit is 
figyelembe véve a sátoregyüttes eszté
tikai megjelenésén javítani. Tisztában 
vagyunk azzal, hogy az egyedi kialakí

tású elárusító helyek alkalmazásával 
bármilyen erőfeszítés ellenére sem ér
hető el minden szempontnak megfele
lő, ünnepi vásári hangulatot tükröző ál
lapot. 

A lakossági visszajelzések és a ke
reskedők véleménye alapján a vásár 
helyszínének megválasztása megfelelő, 
azonban ebben a formában vélemé
nyünk szerint sem lehet a jövőben ün
nepi vásárt rendezni. Egységes elárusí
tó helyek alkalmazásának gondolata a 
jelen ünnepi vásár szervezésének kez
detekor is felmerült, azonban ezek je
lentős költségigényét és a rendelkezé
sünkre álló időt figyelembe véve elké
szítésükre nem kerülhetett sor. A kö
vetkező évben igyekszünk elkészíttetni 
azokat az egységes - gyorsan össze- és 
szétszerelhető, több funkciós, részben 
fedett, zárható tárolóasztallal felszerelt 
- árusítóhelyeket, amelyeket társasá
gunk a városban működő egyéb ren
dezvényszervező vállalkozások bevo
násával a vásárok közötti időszakok
ban hasznosíthat. 

A körülmények és a fentiek ismere
tében kérjük megértésüket és türelmü
ket. 

Gáspár András ügyvezető 

Válogatás a Környezetvédelmi Felügyelet 
intézkedéseiből 

• A Környezetvédelmi Felügyelet munkatársai az elmúlt hét során 
31 alkalommal intézkedtek szabálytalan parkolás ügyében. 

• Nagykanizsa város területén lévő illegális hulladéklerakókat a 
felügyelők 5 alkalommal ellenőrizték, szemételhelyezés nem tör
tént. 

• Lakossági bejelentés alapján tartottak ellenőrzést a Környezetvé
delmi Felügyelet munkatársai Nagykanizsán a Fő u. 21. sz. alatt. 
A bejelentő szerint az osztatlan közös tulajdonú udvaron az egyik 
lakó a kutyáját szabadon tartja, veszélyeztetve az ott lakókat, az 
érkező ügyfeleket; továbbá állítása szerint az eb évek óta nem lett 
beoltatva veszettség ellen. Az ellenőrzés időpontjában a kutya tu
lajdonosa nem volt otthon, a Környezetvédelmi Felügyelet az 
ügyet idézés utján vizsgálja tovább. 

• Bejelentés érkezett a Környezetvédelmi Felügyeletre, hogy a 
Palini városrészben közterületen tárolnak már kb. 2 éve egy 
Barkas típusú gépjárművet, s a hótoló télen nem tudja a havat el
tolni az útról. A felügyelők ellenőrzésekor az említett jármű már 
nem volt a helyszínen. 

• Szintén Paliban egy kft.-nél tüzelést észleltek a környezetvédelmi 
felügyelők. A kft. műszaki vezetője a helyszínen elmondta, hogy 
a polgármesteri hivatalból szállítanak oda hivatalos iratokat, me
lyet elégetéssel semmisítenek meg. 

• A Garay utcában egy kutyatulajdonost figyelmeztettek a felügye
let munkatársai az ebtartási rendelet betartására, mivel póráz nél
kül sétáltatta kutyáját. 

• A Talajerőgazdálkodási Kft. feljelentést tett a Környezetvédelmi 
Felügyeleten, miszerint ismeretlen tettes 1999. december 6-án az 
ürítő helyükre veszélyes hulladékot szállított. Tettenérés nem tör
tént, a jelekből annyi állapítható meg, hogy a folyékony hulladé
kot szállító gépjárműnek ZIL-mintás autóköpenye van. A Kör
nyezetvédelmi Felügyelet az ügyet megvizsgálja, a szükséges in
tézkedéseket megteszi. Fényképezés után a kárelhárítást a 
Talajerőgazdálkodási Kft. elvégezte. 

• A Környezetvédelmi Felügyelet munkatársai körzetük ellenőrzé
se során egy kóbor kutyát észleltek a Vécsey Általános Iskola 
mellett. Értesítették a gyepmestert, aki elaltatás után a kutyát el
szállította. 

1999. december 16. 11 



S Z A B A D H E G Y - K A N I Z S A 
Nagykanizsa Rózsadombja lehet a szabadhegyi városrész - mondta 

évekkel ezelőtt Marton István önkormányzati képviselő. 
Hogy merre tartanak a szabadhegyiek az efelé vezető úton? Erre talán 

választ, de legalább betekintést ad írásunk, amely egy szabadhegyi la
kossági fórum után készült. 

Az apropót azonban nemcsak az a 
fórum adta, amelyre három utca - a 
Tersánczky, a Cseresznyés és az 
Alsószabadhegyi utcák - lakóit illetve 
az illetékeseket várták, hanem az is, 
hogy november 30-án Nagykanizsa 
Megyei Jogú Város Közgyűlése elfo
gadta a terület önkormányzati képvise
lőjének, Marton Istvánnak azt az önál
ló képviselői indítványát, amely nyo
mán az alábbi határozat született: 

Nagykanizsa Megyei Jogú Város 
Közgyűlése helyi építési szabályzat és 
településrendezési terv kidolgozására 
- a jelenleg hatályos Nagykanizsa-
Szabadhegy részletes rendezési terv 
tervezési területe és a II—III. ütem fej
lesztési területe 2. pontban foglalt célú 
felülvizsgálta alapján - a 42/1995. 
(XII. 20.) sz. kgy. rendeletben megje
lölt városszerkezeti egységet kijelöli. 

A terület határai É-ÉNY-on a 7. sz. 
főközlekedési út. É-K-i oldalon a ter
vezett 61. sz. főközlekedési út határvo
nala, délen a Hadi és a Nyárfás u. ha
tárvonala, nyugaton a K-i városrész és 
a volt Thury Gy. Laktanya rendezési 
tervek tervezési területe határvonala. 

Az eddigi szabályozás felülvizsgá
latán alapuló, bővített területre készülő 
új terv elkészítésének célja 
• a lakóterületi központ elhelyezé
sének optimális megoldása, 
• a terv készítése, jóváhagyása óta 
történt változások átvezetése az adott
ságok figyelembevételével, 
• az új építésügyi jogszabályokhoz il
leszkedő szabályozás megvalósítása, 
• a korábbi tervet körülvevő terület
egységek programjának kialakítása, 
majd bevonása a tervezés alá vont te
rületbe. 

A terv készítése során a törvényi 
előírások szerint biztosítani kell az 
érintettek véleménynyilvánítási lehető
ségét. Ennek érdekében a fenti elhatá
rozást nyilvánosságra kell hozni. 

A közgyűlés a tervezési munka 
költségeit - melyet a költségvetés elő
készítési szakaszában nyilvános pályá
zat útján kell meghatározni - a 2000. 
év költségvetési előirányzatában bizto
sítja. 
Határidő: 
- a tervezési munka pályáztatására, 

vállalkozásba adására 1999. de
cember 15. 
A terv jóváhagyásra előterjeszté
sére 2000. november 30. 

Felelős: Tüttő István polgármester 

A Szabadhegyen az elmúlt 2-3 év
ben épített családi házak lakóit való
színűleg az is vezérelte, amikor a város 
más területe helyett a dimbes-dombos 
helyszínt választották lakóhelyül, hogy 
távol a város zajától, az urbanizáció 
káros hatásaitól szép környezetben él
hessenek, egészségesebb körülmények 
között nevelhessék gyermekeiket. 

Távol a város zajától. 

Mára mindezen előnyök mellett az 
éppen ebből fakadó hiányosságok is 
napvilágra kerültek. Igaz, hogy nem 
töfögnek el tízpercenként az ablak alatt 
a helyi járatok, de gondot okoz, ha a 
reggel-este személygépkocsival fuva
rozott gyerekek, házastársak csak gya
log, kerékpárral kell, hogy hazamenje
nek. Erre is meg kell keresni a megol
dást. 

Az utcák útjai hagynak némi kívánni
valót maguk után, ottjártunkkor tapasz
talhattuk, milyen téli, latyakos, sáros 
időben a kátyú kátyút követő burkolat. 

No de aki arra vállalkozott, hogy a 
leendő kanizsai rózsadombon éljen -
ha nem túl naiv - , gondolhatta volna, 
hogy az infrastruktúra egyik napról a 
másikra nem áll rendelkezésükre. 
Hogy bizonyos kérdésekben nem 
egyik napról a másikra, de évek alatt 
sem lehetett előrelépni, az valószínű
leg nemcsak a véletlenek összjátéka. 
Marton István szerint sajnos az önkor
mányzat is sok hibát elkövetett, de 
azoknak, akik a szabadhegyi életfor
mát választották, nagyobb előrelátással 
is kellett volna készülniük a mindenna
pi nehézségekre is. Mint mondta, nem 
mindegy, kihez fordulnak, milyen uta
kat választanak az érintettek ahhoz, 
hogy jogos elvárásaiknak és az általuk 
igényelt komfortérzethez szükséges kí
vánalmaknak a város eleget tudjon ten-

A körzet képviselői, Marton István és Tüttő István 
válaszoltak a kérdésekre. 

A levél, amelyet a la
kossági fórum előtt 
az önkormányzathoz 
eljuttattak a szerve
zők: 

Tisztelt 
Képviselő-testület! 

Tisztelt 
Marton István 
képviselő úr! 

Sajnálattal és meg
döbbenéssel vesszük 
tudomásul. Iwgy az 
1999. május 10-én 15 

nagykanizsai család nevében írt kérel
met tartalmazó levelünkre a Tisztelt 
műszaki osztály a mai napig egyetlen 
válaszlevelet sem írt. pedig azt 15 csa
lád képviselője írta alá. 

E kérelem az 1996-tól belterületté 
nyilvánított ún. „szabadhegyi" terület 
egyik utcája közvilágításának kiépíté
sére irányult. Azóta csaknem fél év telt 
el és a közvilágítás kiépítésének prob
lematikája már elég nagy számú lakost 
érint e területen a sok építkezés és ki
költözés folytán. 

Mivel a közvilágítás kiépítése az ön
kormányzat kötelező feladatúi közé 
tartozik, ezért ismételten kérjük Önö
ket, hogy tájékoztassanak bennünket. 

Erre vezet az a volt kitaposott gyalogút, amelyeket 
- ha a vitákat rendezik -

egy megvilágított, kiépített út válthat fel. 

hogy milyen műszaki 
lehetőségei vannak 
akár ideiglenesen is a 
közvilágítás kiépíté
sének az. alábbi ut
cákban: Cseresznyés, 
Alsószabadhegyi ' és 
Tersánczky utcák. 
Az eredeti levél: 
Nagykanizsa Me
gyei Jogú Város 
Polgármesteri Hiva
tal 
Műszaki Osztálya 

Nagykanizsa. Erzsébet 
tér 7. 

Tárgy: kérelem 
Melléklet: térképkivonat és költség
becslés 

Tisztelt Műszaki Osztály! 
Azzal a kéréssel fordulunk Önökhöz, 

hogy a T. Osztály vizsgálja meg Nagy
kanizsán a Cseresznyés utcában a köz
világítás kiépítésének műszaki lehető
ségeit az alábbi indokaink alapján: 

A fent jelzett utcaszakasz. Nagykani
zsa ún. „Szabadhegyi" területe ¡997-

től a város belterületi egységébe tarto
zik. E „kertvárosi övezet" rohamosan 
bővül, évről évre újabb és újabb há
zakkal szépül. A környéken épülő há
zak tulajdonosai nagyrészt fiatal több 
gyermekes családok. Az esti illetve éj
szakai sötétség nagy problémát jelent 
az itt lakóknak. 

Saját magunk és gyermekeink élet és 
vagyon biztonságának megóvása érde
kében fordulunk Önökhöz, e probléma 
orvoslása érdekében. 

Kérésünket az is alátámasztja, hogy 
az ¡990. évi LXV. törvény a helyi ön

kormányzatoknak kötelező feladatává 
teszi a közvilágítás megvalósítását is. 

Kérjük, hogy minél hamarabb tájé
koztassanak lehetőségeinkről. 

Nagykanizsa, 1999. május 10. 
Tisztelettel: 

a Cseresznyés utca lakói 
(név, cím) 

Dr. Abay Nemes 
Zoltán, a fórum fő
szervezője bevezető
jében elmondta, 
hogy már három év
vel ezelőtt az önkor
mányzat és a sza
badhegyi lakók kö
zött sor került egy 
megbeszélésre, hogy 
a közvilágítás és 
vízvezeték, vízelve
zetés problémáinak 
megoldását sürges
sék, de a gond máig 
gond maradt. 
Marton István tájé-
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koztatta a jelenlévőkel arról, hogy 
már az első, 1990-94 közöli funkcio
náló közgyűlés tervbe vette Szabad-
hegy belterületbe vonását, a lakók 
kezdeményezésére megalakult az 1. 
számú vízműtársulat, de a látható 
eredmények mellett egyik nagy hiba 
volt az önkormányzat részéről, ami
kor nem szavazta meg azt. hogy na
gyobb keresztmetszetű gázvezetékek 
kerüljenek kiépítésre. Mint a képvise
lő elmondta, a DÉDASZ igazgatójá
val történt megbeszélése alapján vé
leménye szerint nincs akadálya an
nak, hogy a közvilágítás végre elké
szüljön, a közgyűlésnek nagyon ha
mar kell és lehet döntenie ez ügyben. 
A darabonkénti nelló ötvenezer forin
tos árral kalkulálva a városnak ez fél
egymillió forintjába kerül attól füg
gően, hogy hány világítótestre lesz 
szükség. 

- Önök nem éllek állampolgári jo
gaikkal - mondta a fórumon Marton 
István - Ugyanis az önkormányzat
nak kötelező feladatai vannak, és 
ez.ek között van az át, a közvilágítás 
és az egészséges ivóvíz biztosítása. 

fel a kapcsolatot, ahol ígéretet tettek 
arra, hogy kiszállnak a helyszínt 
megtekinteni. A lakó szerint az ígéret 
csak ígéret maradt. 

Krémer József szerint is elsősor
ban a terület önkormányzati képvise
lőjének kell közvetítetnie a kéréseket, 
mert ő tudja végigvinni az ügyeket. 

- A közvilágítás kérdésének meg
oldásában hosszú távon is gondol
kodni kellene - mondta Krémer Jó
zsef. - Azon a területen, ahol a város 
felől Szabadhegy gyalog, biciklivel 
megközelíthető, sötétedés után ma 
elemlámpával, gyertyával lehet köz
lekedni. Ha valaki a busz végállomá
sáról jön haza - legyen az gyerek 
vagy felnőtt - ilyenkor már négy óra 
után vaksötétben kell megtennie az 
utat. 

Sajnos a hiányzó út és közvilágítás 
problémáját még tulajdonviták is ne
hezítik, a megoldáshoz vezető út így 
- a valóságoshoz hasonlóan rögös és 
- lassúbb. 

- Én vagyok a tulajdonosa annak a 
területnek, ahol tulajdoni problémák 
akadályozták az út megépítését -

Út, közvilágítás, egészséges ivóvíz és a vízelvezetés 
- az önkormányzat kötelessége a biztosításuk. 

Ha nagyon szigorúan nézzük, akkor 
még a vízelvezetés is ide tartozik. Le
het, hogy mozgolódtak az. itt lakók, 
lehet, hogy megkértek hivatalos sze
mélyeket, de nem volt meg a kellő ön
szerveződés, nem azt a személyt és 
azt a módszert választották, amely a 
megoldáshoz vezet. 

Dr. Abay Nemes Zoltán felkérte a 
képviselőt, képviselje érdekeiket a 
közvilágítás megvalósulása érdeké
ben. Egy Harmat utcai lakó elmondta, 
hogy élt állampolgári jogával, de va
lóban nem a képviselőt kereste, ha
nem a polgármesteri hivatallal vette 

mondta Zágon László. - Amikor el
kezdték az útépítést, már szóltam, hogy 
baj lesz. Kérdezem, miért nem nézték 
meg, melyik terület kié? Javában folyt 
az út építése, amikor végre az illetéke
sek megnézték a nyilvántartást és szá
mukra is kiderült, hogy az út egy része 
magánterületen épül. Mi történt ak
kor? Azt nem mondanám, hogy az ere
deti állapotot állították helyre, mert 
olyan durván töltötték be, hogy még az 
eredeti kitaposott gyalogutat is tönkre
tették. Hu előtte megkeresnek, közér
dekből felajánlottam volna azt, hogy a 
területemen vezessen át az út. 

Marton István szerint a megoldást 
az jelentené, ha az önkormányzat be
leegyezne a területkiegyenlítésbe, ha 
Zágon úr is felajánlja, amit eredetileg 
is gondolt. 

Ezzel elhárulna annak az akadálya. 

hulladéklerakó után a második legna
gyobb beruházás lehetne Nagykani
zsán. 

Krémer József szerint az oltlakók-
nak tiltakozniuk kellene, ha a két fő
útvonalat úgy köti össze egy Szabad-

A fórum résztvevői a Horváth-kertbcn. 

hogy a város felől végre kiépített, ki
világított úton közlekedhetnének az 
arra járók. 

A fórumon jelenlévő Tüttő István 
polgármester a vízproblémák hosszú 
távú megoldására is javaslatot tett: 

- A gondot - ha távlati tervekben 
gondolkozunk - idővel egy hidrogló-
busz oldaná meg. Ma azonban első
sorban a legsürgősebb feladatokat 
kell megoldani. 

Krémer József felvetette, hogy a 
lakók sokat tettek önerőből - pl. a 
vízitársulat - , és ezt a komoly érteket 
át kellene venni tőlük, ingyen átad
nák. A polgármester szerint a nagy 
feladatot e téren a majdani működte
tés jelentené, ennek formáját, költsé
geit kell kidolgozni. 

A hosszabb távon való gondolko
dás - mint már sokszor beigazolódott 
- nemcsak ésszerűbb, de gazdaságo
sabb is és más előnyökkel is jár. Ta
lán nem kell még egyszer említeni a 
gázvezeték-keresztmetszet problémá
ját. Ilyen kérdés lehet a sokak által 
igenyelt buszforduló kérdése. 

- Ne menjenek bele apró engedmé
nyekbe - kérte a fórumon résztvevők
től Marton képviselő úr. - Ugyanis az 
M7-es felöl megépülő buszforduló be
ruházás oldalról azt is jelenthetné, 
hogy hosszú ideig halogatni fogják a 
Szabadhegyet átszelő alsó út megépí
tését. Az út megépülésével mindkét 
irányból átvezethetne a buszok útvo
nala a területen, így egyszerre több 
probléma is megoldódhalna. Ez a 

hegyen átvezető út. hogy még a ka
mionok forgalma is arrafelé irányul
na. Az illetékesek szerint az út meg
valósítása olyan lenne, hogy ezt ki le
hetne küszöbölni és a buszok útvo
nalát is meg lehet oldani kanyargó
sán. 

Mint Marton István elmondta, az 
alsó út hossza összesen 1850 méter, a 
beruházást három részre lehet bonta
ni, a megépítést és finanszírozást is 
ütemezni lehel 

Sajnos négy éve december 
huszadikán a közgyűlés a természeti 
adottságokat figyelmen kívül hagyta, 
amikor a szabadhegyi rész rendezési 
tervét jóváhagyta. Mindössze nyolc
százezer forinttal került volna többe 
az eggyel nagyobb keresztmetszetű 
gázvezeték, ma az új gerincvezeték 
több tízmillió forintba kerül. A hatva
nas évek eleje óta köztudott volt. hogy 
a város legjobb levegőjű helye ez a te
rület, a hajdani városi tanácsnak „kö
szönhetően " el is szaporodtak a tizen
két négyzetméter alapterületű faházak. 
A mostani közgyűlés november 30-án 
hozott egységes, politikamentes dönté
se következtében a közeljövőben mint
egy félszáz lakótelek kialakítására ke
rül sor. Az önkormányzatnak pedig a 
törvény adta kötelezettségének meg 
kell felelnie és bízom abban, hogy eze
ket a feladatokat a lehető legjobb üte
mezéssel meg is tudjuk oldani -
együtt, a Szabadhegyen lakók aktív és 
racionális közreműködésével. 

L. I. 
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I Röst Jánossal az SZDSZ 
Nagykanizsai szervezete 
megalakulásának tizedik 
évfordulója kapcsán készí
tett lapunk egy interjút. Ta
lán tudtunk újat mondani, 
talán meglepőt is. 

- Mit jelentett az Ön számára a 
politika, a politizálás azelőtt, hogy 
szervezett keretek között kezdte el 
űzni a politika művészetét? Mai 
korunkban egyáltalán nevezhet
jük-e így, vagy inkább valami más 
kifejezéssel illetné a politizálást? 

- A családomban nem volt 
MSZMP-tag, én is, mint vidéki 
műszaki értelmiségi teljesen átla
gos, politikamentes életet éltem. 
Nagykanizsán a reformkommu
nisták az országban elsőként buk
tatták meg a megyei pártbizottsá
got és az MDF-nek is itt alakult ki 
a dél-dunántúli központja. Ebben 
a közegben nem volt tere számom
ra á politizálásnak, egyik iránt 
sem éreztem libidót. 

Az 1988-89 évi politikai válto
zások, az SZDSZ újszerű gondola
tai döbbentettek rá, hogy az addig 
megváltoztathatatlannak hitt poli
tikai berendezkedés megváltoztat
ható. A 4-igenes népszavazásnál 
mint „ösztöndemokrata" próbál
tam meggyőzni az ismeretségi kö
römet. Az igazi lökést az adta 
meg, hogy a szavazás végeredmé
nyénél Zala megye volt a legutol
só. Akkor két lehetőséget láttam: 
vagy másik megye, vagy az 
SZDSZ megszervezése (akkor az 
SZDSZ tűnt egyszerűbbnek). A po
litizálás kisebbik részét lehet mű
vészetnek nevezni, inkább nagyon 
sok időt igénybe vevő munkát je
lent, és egyre inkább szakmává 
kezd válni. Várhatóan a lelkes 
amatőrök helyét átveszik a képzett 
profik, és bízom benne, hogy a fia
talok előbb-utóbb generációvál
tást hajtanak végre. Ezért tölt el 
nagy örömmel az SZDSZ-nél a fia
talokat tömörítő Új generáció 
színre lépése. 

- Miért éppen az SZDSZ-t vá
lasztotta, volt-e az Ön számára el
fogadható más alternatíva is? 

- Az előbb részben érintettem 
ezt a témát. Az SZDSZ vezető poli
tikusai és a hozzájuk kötődő libe
rális értelmiség nagy hatással volt 
rám. Kis Jánostól, Göncz Árpá
don, Pető Ivánon, Konrád Györ
gyön át Tölgyessy Péterig sokan 
hatottak rám, és mindegyik más
ként. Érzelmi alapon érdekes mó
don az SZDSZ két szélén álló Solt 
Ottilia és Tamás Gáspár Miklós 

állt hozzám legközelebb. Solt 
Ottilia megtisztelt barátságával, 
és a vele töltött idő felért egy sza
badegyetemmel. Sokat köszönhe
tek neki. Számomra az SZDSZ 
„ örök szerelem " az első és egyben 
az utolsó párt, amelynek tagja le
hetek. 

- Igaz-e az, hogy a nagykani
zsai FIDESZ-szervezet létrehozá
sánál is bábáskodott? Valóban 
összenő, ami összetartozik? Mikor 
kivel nőtt össze az SZDSZ? 

- 1990-ben a kanizsai Fidesz 
megalakítását valóban én kezde
ményeztem, akár „keresztapának" 
is hívhatnának. Az SZDSZ fizette a 
terembérleti díjat, a hirdetéseket, 
sokáig használták az irodánkat, és 
közreműködtünk, hogy önálló iro
dájuk legyen. Az akkori Fidesz na
gyon közel állt az SZDSZ-hez, Or
bán Viktor, Fodor Gábor, Ungár 
Klára,... és még sorolhatnám a ne
veket nagyon szimpatikusak voltak 
számomra, és az első négy évben 
Kanizsán is SZDSZ-Fidesz koalí
ció volt. 

Azt a fogalmat, hogy ami 
„összetartozik, az összenő" nem 
szívesen értelmezem, mert ez Or
bán Viktor rossz ízű, gúnyos kije
lentése volt az MSZP-SZDSZ koa
líció kapcsán. Orbán Viktor azzal 
a Torgyán Józseffel kötött koalíciót, 
aki meghirdette a „ liberális féreg
irtás" programját, és Orbán Vik
tort abszolút nem zavarja, hogy 
közben a Liberális Internacionálé 
egyik alelnöke. Ugyanilyen érde
kes felállás Kanizsán a 
Fidesz-MSZP koalíció. A koalí
ciókötés nem érzelmi alapon, ha
nem matematikai alapon történik, 
programok mentén. A választási 
végeredmény eleve determinálja a 
lehetőségeket. 

- Veszteségek, nyereségek -
emberekben, kapcsolatokban. Vol
tak, vannak, lesznek? 

- A barátság fontos számomra 
és ez nem pártállástól függ. Aki 
politikával foglalkozik, az. nem 
tudja elkerülni a különböző érdek
csoportokkal, pártokkal, szemé
lyekkel való ütközéseket. A fociban 
megtanultam, hogy mindig annak 
a lába sérül meg, aki az összerú-
gásnál elhúzza a lábát. Nem kere
sem a mindenáron történő ütkö
zést, de nem térek ki előle. Koráb
ban versenyszerűen sakkoztam, 
ami nagy segítséget nyújt a bonyo
lultabb helyzetek áttekintésében, 
valamint a lépések és a várható 
válaszok kiszámításában. A politi
kai „háborús veszteségeim" a sze
mélyes kapcsolatokban nem jelen
tősek, de léteznek. A 10 év tapasz
talatának birtokában van olyan 
kapcsolat, amelyet most már más
ként kezelnék, mindamellett, hogy 
nagyon sok kedves barátra tettem 
szert, szerte az országban. 

- Családjára, gyermekeire mi
lyen káros hatással volt a politizá
lás? Előnyeik származtak-e abból, 
hogy politikus az apjuk? 

- Káros hatásra nem emléke
zem. A családomat hátrány amiatt 
érhette, hogy kevesebb időt tölt
hettem a gyerekeimmel. Nagyon 
korán megértették, hogy az ő jövő
jük a tét, és természetesnek vették, 
hogy ezzel foglalkozom. Mindkét 
fiam kitűnő tanuló volt (jelenleg 
egyetemisták), országos tanulmá
nyi versenyeken kiemelkedően sze
repeltek, mindemellett az iskola
társaik is szerették őket, tehát nem 
volt téma, hogy az apjuk mivel 
foglalkozik. Az mindenképen előny 
volt számukra, hogy liberális ne
velést kaptak és ez is egyik oka a 
kiváló eredményeknek. Remélem, 
hogy boldog felnőttek lesznek. 

- A Ki kicsodában hobbijaként 
említette a politikát és a humort. 
Ez a kettő Önre így együtt jellem
ző? Mennyire kell komolyan ven
ni emberileg, egyénileg azt a poli
tizálást, ami több millió ember lé
tét határozza meg, de az egyéni 
művelője bele is rokkanhat - igaz, 
meg is tollasodhat általa. 

- Gyermekkorom óta imádom a 
humort, amellett művelem is. Volt 
olyan írásom, amelyet a Tallózó is 
leközölt. Most a jövő évi liberális 
bál humorblokk forgatókönyvét 
írom, nagy segítségemre van a 
közgyűlés, amely néha kimeríti a 
horrorisztikus paródia fogalmát, 
szinte aranybánya a poénoknál. (A 

politikus is volt ember, csak meg
választották. ) Egyébként azokból a 
politikusokból lesznek a diktáto
rok, akiknek nincs humorérzékük. 

A politika veszélyes üzem, vidé
ken egzisztenciálisan rámehet az 
élete a közszereplőnek. Magyaror
szágon a visszavonulás technikája 
még nem alakult ki, a politikából 
kikerülők bukásnak élik meg, és 
mind morálisan, mind anyagilag 
nehezen tudják megoldani az éle
tüket. Meggazdagodni tisztességes 
munkával itt sem lehet, de én bí
zom abban, hogy lehet tisztessége
sen is politizálni. A Parlament és 
a helyi önkormányzatok hozzák 
meg mindazok döntéseket, ame
lyek-az emberek életét alapvetően 
meghatározzák. Éppen ezért fon
tos, hogy hozzáértő, képzett, értel
mes és tisztességes emberek 
legyenek a döntéshozók. Egy-egy 
színházi előadás után (ami szá
momra ünnep) mindig elgondolko
dom, hogy az a sok értelmes, szim
patikus ember, akikkel ott találko
zom, hol van hétköznap. Ők azok, 
akik a politika presztízsét, tisztes
ségét azzal, hogy a közéletben sze
repet vállalnak, visszaállíthatják. 

- Kanizsán is éppen olyan 
SZDSZ-esnek lenni, mint más vá
rosban, vagy van egy arculata a 
helyi alapszervezetnek? 

- Az SZDSZ szimpatizánsai in
kább a nagyobb városokban talál
hatók. Az elmúlt 10 évben 
Kanizsán az SZDSZ markánsan 
jelen volt, mind a közéletben, 
mind a kulturális életben. Jelentős 
rendezvényeket, programokat vál
laltunkfel, választási kampányaink 
profi munkát tükröztek, a közgyű
lés munkájában is jelentős szere
pet vállaltunk. Az alapértékek 
mellett az arculatot mindig a tag
ság és a szimpatizánsi körben ta
lálható, meghatározó személyek 
személyiségjegyei határozzák 
meg. Kanizsán az SZDSZ-nél fo
lyamatosan meghatározó volt a 
műszaki értelmiség és a gazdaság 
szereplőinek a jelenléte, de nagy 
számban van jelen a humán értel
miség is. 

Kovács Kálmán kanizsai jelen
léte (aki tagja a kanizsai SZDSZ-
nek) fontos eleme a helyi SZDSZ 
új arculatának kialakításában, 
szellemi műhely, vállalkozói klub 
működtetésével ismét vonzóvá kí
vánjuk tenni a liberális gondolko
dást, amelynek eddig is jelentős 
hagyományai voltak Nagykani
zsán. 

L. I. 

14 1999. december 16. 



MEGYEI 
MATEMATIKA

VERSENY 
A Z a l a M e g y e i Ö n k o r m á n y n á l P e d a 

g ó g i a i I n t é z e t e és a B o l y a i J á n o s M a t e 

m a t i k a T á r s u l a t Z a l a M e g y e i T a g o z a t a 

1 9 9 9 . n o v e m b e r 1 1 - é n r e n d e z t e a m e 

g y e i m a t e m a t i k a v e r s e n y t K e s z t h e l y e n , 

N a g y k a n i z s á n és Z a l a e g e r s z e g e n . 

Eredmények: 
9. évfolyam: 
Gimnázium 
1 . G á l A n d r á s ( B a t t h y á n y L . G i m n . ) 

3 . D o m b a i B a l á z s ( B L G ) 

7 P u s z t a i E r i k a ( B L G ) 

8 . S i m o n J ó z s e f ( D r . M e z ő F e r e n c 

G i m n á z i u m ) 

1 0 . L u k á c s L á s z l ó ( M e z ő ) 

1 3 . V é g h M e l i n d a ( M e z ő ) 

1 7 - 1 8 . I m r e T i b o r ( B L G ) 

1 7 - 1 8 . T k á l e c z Z o l t á n ( M e z ő ) 

Szakközépiskola: 
2 . V á r i Z o r á n N k . ( M e z ő ) 

3 . K u n G á b o r ( C s e r h á t i S . S Z K I ) 

7 . T a m á s R o l a n d ( M e z ő ) 

9 . M a r o s i Z o l t á n ( C s e r h á t i ) 

1 4 - 1 5 . S z a b ó J u d i t É v a ( Z s i g m o n d y -

W . S Z K I ) 

2 1 . F e r e n c z y P é t e r ( Z s i g m o n d y - W . ) 

10. évfolyam 
Gimnázium 
t . S p a n c z é r I l o n a ( B L G ) 

3 . J e s c h D á v i d ( B L G ) 

5 . H a r a n g o z ó J u d i t ( B L G ) 

7 . A p á t h y B o r b á l a ( B L G ) 

8 . P ő c z e Z s o l t ( M e z ő ) 

9 . N e u m a j e r G á b o r ( B L G ) 

l l . H o s z n y á k A n d r á s ( B L G ) 

1 4 I m r e E s z t e r ( M e z ő ) 

Szakközépiskola: 
2 . Z ö m b i k C s i l l a ( M e z ő ) 

3 . K r e i c z i n g e r T a m á s 

9 . S z a b ó A n d r e a ( M e z ő ) 

1 2 - 1 3 . B a n g ó B a l á z s t S z é c h e n y i I . 

S Z K I ) 

1 6 - 1 7 . S i m o n Z n l i á n ( S z é c h e n y i ) 

2 0 . P e i ö Z s o l l ( Z s i g m o n d y ) 

2 2 - 2 1 P a l k ó P é t e r ( Z s i g m o n d y ) 

U. évfolyam 
Gimnázium 
1 . P e s t i G á b o r ( B L G ) 

2 . M o l n á r Z o l t á n ( B L G ) 

3 . D á v i d R ó b e r t ( B L G ) 

X . T ó t h G y ö r g y ( M e z ő ) 

9 . V a r g a K á r o l y ( B L G ) 

1 0 . T u l é z i S z a b o l c s ( M e z ő ) 

Szakközépiskola: 
4 - 5 . S i k e t M ó n i k a ( S z é c h e n y i ) 

6 . S n e l f G y ö r g y ( C s e r h á t i ) 

7 . S z l á d o v i c s B á l i n t ( M e z ő ) 

8 - 9 T ó t h B á l i n t ( C s e r h á t i ) 

l l . T a l l a i P é t e r ( M e z ő ) 

12. osztály 
Gimnázium 
L J ó s v a i S z i l á r d ( B L G ) 

. V T ó i h G e r g e l y ( B a t t h y á n y ) 

4 . H a r m a i h Á r p á d ( B L G ) 

5 . S z e n n a y A n d r á s ( B L G ) 

8 . P a p p E s z t e r ( B L G ) 

9 - 1 0 . D e m e G á b o r ( B L G ) 

1 4 . K a l m á r N o r b e r t ( M e z ő ) 

1 5 - 1 7 . P r é p o s t A n d r á s ( M e z ő ) 

Szakközépiskola: 
1 . V é g h Z s u z s a n n a ( M e z ő ) 

3 - 4 . K o z m a G y u l a ( C s e r h á t i ) 

3 - 4 . J o ó A n d r á s ( C s e r h á t i ) 

5 . K u p r i v e c z K a t a l i n ( M e z ő ) 

7 . S z e n t e s C s a b a ( C s e r h á t i ) 

1 3 . K á n y a R e n á t a ( Z s i g m o n d y ) 

1 7 . H o r v á t h R ó b e r t ( S z é c h e n y i ) 

1 9 . T ö r ö k D i á n a ( Z s i g m o n d y ) 

2 0 . Z e m l é n y i D á v i d ( S z é c h e n y i ) 

Ü n n e p é l y e s e r e d m é n y h i r d e t é s 1 9 9 9 . 

d e c e m b e r 1 4 - é n v o l t a Z a l a M e g y e i Ö n 

k o r m á n y z a t P e d a g ó g i a i I n t é z e t é b e n . 

Olimpiai 
szellemi 

vetélkedő 

KARÁCSONYI VASÁR 
a Szoc iá l i s Foglalkoztatóban! 
Vásárolja meg ajándékát termelői áron! 

KÍNÁLATUNKBÓL: 
ágyneműgarnitúrák, paplanok, lepedők, terítők, 

konyharuhák, törölközők, kötények, edényfogók, 
textil gyermekjátékok, nagy választékban, olcső áron 

a Terv u. 3. alatt az udvarban. 

ÁRUSÍTÁS IDEJE: hétfőtől péntekig 8-15 óráig. 

JÖJJÖN EL, MEGÉRI! 

HANGVERSENY 
A Bolyai János Általános Iskola tanulói, nevelői minden érdeklő

dőt szeretettel meghívnak a Karácsonyi Hangversenyükre, amelyet 
1999. december 21-én (kedden) 17 órai kezdettel tartanak az Alsó
városi templomban. 

TE IS SEGÍTHETSZ! 

A nagykanizsai Családsegítő 
Központ és Gyermekjóléti Szol
gálat 1999. december 16-án tartja 
hagyományos „Gyermekek kará
csonya" ünnepségét a HSMK ka
maratermében, ahova a város 
minden általános iskolájának ta

nulóját várják. A gyermekek szá
mára egy-egy mikuláscsomaggal 
és ünnepi műsorral kedveskednek. 

December 20-án tartják az 
„Idősek karácsonya" rendezvé
nyüket a Vöröskereszt helyi szer
vezetével karöltve. 

A Dr. Mező Ferenc Gimná
zium, a Zala Megyei Sporthi
vatal és Diáksportszövetség, 
valamint a Dr. Mező Ferenc 
Olimpiai Baráti Kör szervezé
sében az elmúlt héten bonyo
lították le a középiskolások 
olimpiai szellemi vetélkedőjé
nek Zala megyei döntőjét 
Nagykanizsán. Az esemény 
díszvendége a kanizsai szüle
tésű Marvalics Györgyi volt, 
aki 1960-ban a római olimpián 
ezüstérmet szerzett női tőrcsa
patban. Hetvenötödik szüle
tésnapja alkalmából Kis Já
nos, a Dr. Mező Ferenc Olim
piai Baráti Kör elnöke kö
szöntötte a vendéget, akinek 
előző nap a vívócsarnokban 
Dr. Horváth György és Kiss 
György mesélte el a nagyka
nizsai vívósport történetéi. 
Bemutató edzést is tartottak 
az olimpikon tiszteletére, aki
nek Dani Diána mozgása tet
szett a legjobban. 

Az olimpiai szellemi vetél
kedő végeredménye: 

1. Dr. Mező Ferenc Gimná
zium Nagykanizsa 

2. Vajda János Gimnázium 
Keszthely 

3. Ganz Ábrahám Szakkö
zépiskola Zalaegerszeg 

A szünetben Marvalics 
Györgyi tartott élménybeszá
molót, a gyerekek érdeklődés
sel vették kezükbe olimpiai 
ezüstérmét. 

Az első helyezett Dr. Mező 
Ferenc Gimnázium csapata 
képviseli Zala megyét a terü
leti döntőn. 

Kis János 

Gondoltál már arra, hogy hány 
gyerek tölti szegénységben a ka
rácsonyt, ajándékok nélkül? 

Idén is megrendezzük jóté
konysági akciónkat, mellyel az ő 
ünnepüket szeretnénk egy kicsit 
szebbé tenni. 

A régi ruhákat, játékokat, 

könyveket a portán lehet leadni, 
ezeket mi eljuttatjuk a rászoruló 
családoknak. 

Köszönjük: 

Batthyány Lajos 
Egészségügyi Szakközépiskola 

11. B. osztálya 

KANIZSAI VERSMONDÓK SZATMÁRNÉMETIBEN 
A TUNGSRAM Versmondókör 

határainkon belül és túl sok szép si
kert mondhat magáénak. Legutóbb 
- december 4-5-én - Szatmárné
metiben (Románia) vettek részt az 
immár tizedik alkalommal megren
dezett Gellért Sándor vers- és pró
zamondó versenyen. Schmidt Ist
ván rendezőtől megtudtuk, hogy a 
névadó Gellért Sándor szamtári 
költőt szűkebb pátriájában, de az 

egész Kárpát-medencében nagy 
tisztelet övezi, s évente a világ sok 
tájáról - ahol magyarok élnek - ér
keznek a verseny résztvevői. 

A nagykanizsaiak négy éve 
résztvevői ennek a rangos verseny
nek, 1997-ben Horváth István első, 
Ekman József harmadik helyezést 
ért el, tavaly Nagy Tímea az első 
díj mellett hazahozta a közönségdí
jat is. Idén Ekman József a negye

dik, Kocsis Edit pedig az ötödik 
helyen végzett. A verseny fiatal 
résztvevője Váradi Beáta - a helyi 
Cigány Kisebbségi Önkormányzat 
szavalója - is bejutott a döntőbe. A 
rendező úrtól megtudtuk, hogy a 
verseny rangját emelte az a tény is. 
hogy a zsűri elnöki tisztét 
Pomogáts Béla irodalomtörténész, 
a Magyar írószövetség elnöke vál
lalta. 



NYITVA: H-P: 9 - 1 7 ORAIG, SZ-V.: 9 - 1 2 QRAIG. 

TEL/FAX: 93/314-647 

KARÁCSONYRA 
HASZNOS AJÁNDÉK! 

FÉMBÚTOROK 
MOST AKCIÓBAN 

20-30% 
ENGEDMÉNNYEL. 

Továbbá szekrénysorok, kárpitos garnitúrák, étkezők, fenyőbútorok, 
rattan bútorok nagy választékban, kedvező áron. 

A MUNKÁSPÁRT SZÜLETÉSNAPOT ÜNNEPELT 
Jó szóval és terített asztallal várta az el

múlt pénteken a Munkáspárt helyi szerve
zetének vezetősége tagjait, a megye min
den részéből érkezett vendégeket és a töb
bi párt képviselőit. Azért gyűltek össze 
Berzsenyi utcai párthelyiségeikben, hogy 

megünnepeljék a párt tízéves születésnap
ját, az újjászerveződés, az új politikai 
irányvonal, arculat megteremtésének jubi
leumát. 

Dr. Vass József pártvezetőségi tag a 
rendezvény előtti sajtótájékoztatón el
mondta, hogy szeretnék, ha a társadalom 
végre nem a régi, beidegződött dogmák, 

hanem a saját ideológiája, korszerű balol
dali eszmeisége alapján fogadná el és érté
kelné a Munkáspárt tevékenységét, azét a 
pártét, amelyik ma Magyarországon a leg
egységesebb és legszervezettebb. Ez azon
ban nem zárja ki a rendszeres nézetütköz
tetéseket, a heves vitákat, a tagság által 
feltett kemény kérdéseket. A pártban lelki
ismereti szabadság van és uralkodik a tu
lajdon elismertsége, vallásosság és vállal
kozói státusz nem akadálya sem a tagsági 
viszonynak, sem az eredményes pártmun
kának. 

A párt sajtóreferensétől megtudtuk, hogy 
a Munkáspárttól a legcsekélyebb mérték
ben is távol áll az ígérgetés, az elvtelen 
előnyökkel történő kecsegtetés, pártprog
ramjuk többek között a társadalom egészé
nek előrevitelére, a szegénység felszámolá
sára, a nem magyar valóságnak megfelelő 
multinacionális tőke háttérbe szorítására, a 
vegyes tulajdonú gazdaság kialakítására és 
a marxizmus 21. századi újraértelmezésére 
irányul. Nem fetisizálják Kádár János sze
mélyét, hibáit ismerik, de a századvégi ma
gyar politikai" élet egyik kiemelkedő sze
mélyiségének tartják. Ezzel a pártvéle

ménnyel egybevág a volt politikus és ál
lamfő európai megítélése is. 

Végül Vass József a párt előtt álló fel
adatokról beszélt, a sikeres választási 
program elkészítéséről, a folyamatosan, a 
társadalom igényeihez alkalmazkodó 
programirányelvek összeállításának fon
tosságáról, az egyre növekvő létszámú 
Baloldali Munkás Ifjúsági Szövetség fiata
los módszerei és célkitűzései felhasználá
sának a szükségességéről, valamint né
hány aktuális napi akcióról, mint az atom
fegyverek helyi telepítése elleni tiltakozás 
megszervezéséről adott tájékoztatást. 

Büki Erzsébet 

16 1999. december 16. 



A V A R O S H A Z A 
H Í R E I 

A Magyar Millennium Kor
mánybiztos Hivatala értesítette 
Nagykanizsa Megyei Jogú Város 
Önkormányzatát, hogy a 2000-ben 
tervezett városnapot, mint millen
niumi napot l.000.000 Ft-tal tá
mogatja. Az önkormányzatnak a 
pályázati önrészt minimum 
1.000.000 Ft-ot a 2000. április 19-
20. városnapi rendezvények támo
gatásaként biztosítania kell. 

A zalaszentgróti Cigány Ki
sebbségi Önkormányzat elnöke te
lefonon megkereste az önkor
mányzatot azzal a kéréssel, hogy 
Nagykanizsa Megyei Jogú Város 
Közgyűlése részéről Teleki Lász
lónak a Nagykanizsa Megyei Jogú 
Város Cigány Kisebbségi Önkor
mányzat Elnökének javasolja a 
„Közéleti Díj" odaítélését. A ja
vaslatot a kérésnek megfelelően 
elküldték. 

Tüttő István tárgyalást folyta
tott György Pállal, a KÖGÁZ ve
zérigazgatójával az Olajbányász 
sportlétesítmények ügyében, ahol 
e témában dokumentumokat adott 
át. 

December 6-án a Nyugat-Du
nántúli Regionális Tanács Közle
kedési Munkacsoportja Nagykani
zsán a Vasemberház Dióssy-ter-
mében ülésezett. Az ülés fő témái 
az M7-es autópálya, az M9-es 
gyorsforgalmú út, valamint a vas
úttat kapcsolatos kérdések megvi
tatása volt. 

Televíziók, hifi-egységek, minihifik, 
autós rádiómagnók, hangszórók olcsón! 

HÁZTARTÁSI ÉS BARKÁCSGÉPEK, VALAMINT 
MÉG SOK TERMÉK RENDKÍVÜL KEDVEZŐ ÁRON. 

Műszaki Használtcikk 
í ö s o t í v ^ 7 Kereskedés 
FIGYELEM! F I G Y E L E M ! 

ATTILA UTCAI ÜZLETÜNKET MEGSZÜNTETTÜK. 
ÚJ HELYEN, MÉG NAGYOBB ÁRUKÉSZLETTEL VÁRJUK 

KEDVES VÁSÁRLÓINKAT! 
Üj címünk: Nagykanizsa, Platán sor 7. 

(volt Bolgár Hadsereg utca) Telefon: 93/333-837 
A régi üzlettől csak 300 méterre! 

AKCIÓS 

rádiós magnó és minihifi vásár, amíg a készlet tart! 

A D Á S V É T E L K É S Z P É N Z R E I S . 

ALLAS • ALLAS • ALLAS 
A Zala Megyei Munkaügyi Központ Nagykanizsai Kirendeltsége az 
alábbi szakmákban, illetve munkakörökben kínál elhelyezkedési lehe
tőséget: 

szakmunkás 33000-40000 Ft 
szakmunkás 35000-50000 Ft 
szakmunkás 26000-60000 Ft 
szakmunkás 25000-40000 Ft 
betanított munkás 35000-40000 Ft 
keresk. érettségi 40000 Ft 
érettségi 35000 Ft 
érettségi 40000-80000 Ft 
egyetem 60000-70000 Ft 
egyetem KTV. szerint 

pék 
asztalos 
varrómunkás 
kárpitos 
húsipari munkás 
pénzügyi ügyintéző 
könyvelő 
üzletkötő 
szervizmérnök 
magyar-ének szakos tanár 

Bővebb felvilágosítást a munkahelyi ajánlatokról ZMMK kirendeltsé
gén, Nagykanizsa, Fő út 24. szám alatt adunk. Telefon: 93/311-032. 

Ügyfélfogadási idő: 
H.-K.-Sze.: 8.00-12.00 és 13.00-
Péntek: 8.00-13.00 óra 

16.00 óra között 

1999. december 16. 17 
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E V V E G I A K C I Ó 

AZ OPEL TELJES TÍPUSVÁLASZTÉKÁVAL, EGYEDI 
HITELKONSTRUKCIÓKKAL, HASZNÁLT AUTÓ BESZÁMÍTÁSSAL 

ÉS TELJES KÖRŰ SZERVIZSZOLGÁLTATÁSSAL 
V Á R J U K Ö N T 

18 1999. december 16. 



ÍGY IS KÉSZÜLVE AZ 
UNIÓS CSATLAKOZÁSRA 

EURÓPA NAP NAGYKANIZSÁN 

EURÓPAI UNIOS ISMERETEK 
Az EU 

biztonságpolitikája 
A S z o v j e t u n i ó é s „ k ü l s ő b i r o d a l m á 

n a k " ö s s z e o m l á s a u t á n a k e l e t - k ö z é p - e u 

r ó p a i t é r s é g „ n a g y h a t a l o m m e n t e s s é " 

v á l t , h a t a l m i v á k u u m a l a k u l t k i . A t é r 

s é g b e n , o l y a n ritka t ö r t é n e l m i h e l y z e t 

a l a k u l t k i , h o g y e g y e t l e n n a g y h a t a l o m 

s i n c s , a m e l y h a g y o m á n y o s m ó d o n s z e 

r e t n é é r v é n y e s í t e n i a z a k a r a t á t . A h a t a 

l o m é r v é n y e s í t é s r e a z e l s ő v i l á g h á b o r ú 

u t á n F r a n c i a o r s z á g , a m á s o d i k v i l á g h á 

b o r ú b a n a n á c i N é m e t o r s z á g , a h á b o r ú t 

k ö v e t ő e n p e d i g S z o v j e t u n i ó s z o l g á l t a t o t t 

p é l d á t . K ö z é p - é s K e l e t - E u r ó p a á l l a m a i 

s z á m á r a a z e u r o - a t l a n t i i n t e g r á c i ó n y ú j t 

h a t l e h e t ő s é g e t , a m e l y a z e l s ő k ö r b e n 

b e j u t ó o r s z á g o k s z á m á r a p á r a t l a n e s é l y t 

k í n á l e g y f e j l ő d é s t ö r t é n e t i l é p t é k ű „ t ö 

r é s v o n a l " á t l é p é s r e . 

A z e u r ó p a i i n t e g r á c i ó s f o l y a m a t s o 

r á n a z a n g o l , a f r a n c i a é s a n é m e t t ö r t é 

n e l m i é s á l l a m i s z u v e r e n i t á s i t r a d í c i ó k 

k ü l ö n b s é g e i é s h a s o n l ó s á g i ! m u t a t k o z 

n a k m e g . L é n y e g é b e n a t ö b b i t a g á l l a m 

E u r ó p a - p o l i t i k á j a i s e z e n á l l á s p o n t o k 

k ö r é c s o p o r t o s u l . A s e m l e g e s o r s z á g o k 

- A u s z t r i a é s S v á j c - s a j á t o s k ü l - é s b i z 

t o n s á g p o l i t i k á v a l r e n d e l k e z n e k . A h á 

r o m á l l á s p o n t ö s s z e e g y e z t e t é s e , a k o m p 

r o m i s s z u m o k l e h e t ő s é g e , a n e m z e t i 

e g o i z m u s o k á t l é p é s e h a t á r o z h a t j a m e g 

a z E U f e j l ő d é s i e s é l y e i t a k ü l - é s b i z t o n 

s á g p o l i t i k a t e r ü l e t é n i s . 

F r a n c i a o r s z á g a f r a n c i a n a g y s á g 

( „ g r a n d e u r " ) t r a d í c i ó j á b ó l k i i n d u l v a , a 

f r a n c i a n e m z e t á l l a m m o d e l l j é n e k e u r ó 

p a i s z i n t r e t ö r t é n ő k i v e t í t é s é n e k e s é l y é t 

l á t j a . M e g s z ű n t a k o n t i n e n s e n u r a l k o d ó 

a s z i m m e t r i a , a m e l y F r a n c i a o r s z á g v e z e 

t ő p o l i t i k a i é s N é m e t o r s z á g g a z d a s á g i 

s z e r e p é n n y u g v ó m u n k a m e g o s z t á s o n , 

v a l a m i n t a n é m e t s z u v e r e n i t á s k o r l á t o z á 

s á n a l a p u l t . A k é t n é m e t á l l a m e g y e s ü l é 

s é v e l ú j g e o p o l i t i k a i h e l y z e t a l a k u l t k i . 

F r a n c i a o r s z á g a z e u r ó p a i i n t e g r á c i ó b a n 

k e z d e t t ő l f o g v a o l y a n v e z e t ő s z e r e p r e 

t ö r e k e d e t t , m i n t a z E g y e s ü l t Á l l a m o k a 

N A T O - b a n . A n é m e t e g y e s ü l é s u t á n 

o l y a n k i h í v á s s a l n é z e t t s z e m b e F r a n c i a 

o r s z á g , m i n t N é m e t o r s z á g n a k a z e u r ó p a i 

k e r e t e k b e t ö r t é n ő b e i l l e s z t é s e . 

N a g y - B r i t a n n i a E u r ó p a - p o l i t i k á j a a z 

a n g o l „ n a t i o n h o o d " v é d e l m é n a l a p u l . A 

b r i t p o l i t i k a i t u d a t m i n d i g a k o n t i n e n s 

m e g o s z t o t t s á g á t - n é m e t - f r a n c i a e l l e n t é t 

- a k o n t i n e n t á l i s h a t a l m i e g y e n s ú l y t , a z 

e u r ó p a i e r ő k d e c e n t r a l i z á c i ó j á t t a r t o t t a 

a z a n g o l p o l i t i k a i é r d e k e k é r v é n y e s í t é s e 

e l ő f e l t é t e l é n e k . E b b e n g y ö k e r e z e t t a n é 

m e t e g y e s ü l é s s e l s z e m b e n t a p a s z t a l t a n 

g o l f e n n t a r t á s i s . 

N é m e t o r s z á g a f ö d e r a l i z m u s é s a 

m u l t i l a t e r a l i z m u s e l k ö t e l e z e t t j e . A m á 

s o d i k v i l á g h á b o r ú u t á n a z o r s z á g c s a k 

r e g i o n á l i s t o n n á b a n é s a n y u g a t i m u l t i 

l a t e r á l i s s z ö v e t s é g i s z e r k e z e t e k k e r e t é 

b e n v o l t k é p e s v i s s z a n y e r n i p o l i t i k a i 

m o z g á s s z a b a d s á g á t é s c s e l e k v ő k é p e s 

s é g é t , . C s a k i l y m ó d o n e l l e n ő r z ö t t p a r t 

n e r k é n t s z á m í t h a t o t t e r k ö l c s i r e h a b i l i t á 

c i ó r a é s a n e m z e t k ö z i e l f o g a d á s r a j A z 

e u r ó p a i i n t e g r á c i ó s f o l y a m a t a s a j á t 

n e m z e t i é r d e k e k m e g j e l e n í t é s é t s z o l 

g á l t a N é m e t o r s z á g s z á m á r a . A n é m e t 

e g y e s ü l é s u t á n ú j h e l y z e t á l l t e l ő . A 

m e g n a g y o b b o d o t t N é m e t o r s z á g n a k a 

b ő v ü l ő E u r ó p a i U n i ó n b e l ü l k e l l m e g 

e r ő s í t e n i e h e l y z e t é t é s e u r ó p a i e l k ö t e l e 

z e t t s é g é t . 

Németh József 

- Nagyon örültem, hogy az egyik elő
adás regionális kérdésekkel is foglalkozott 
- m o n d t a Szabó Andrea v é d ő n ő , a m i k o r 

a n ó l f a g g a t t a m , h o g y a s o k f é l e s z e m s z ö g 

b ő l m e g k ö z e l í t e t t E u r ó p a U n i ó s a l a p i s m e 

r e t e k , f e j l e s z t é s e k h o g y a n i s c s a p ó d n a k l e 

e g y t a n f o l y a m k e l e t é n b e l ü l . M a j d í g y 

f o l y t a t t a : - Jó ideje elolvastam minden új
ságcikket arról, hogy Magyarországon mi
lyen alapon és hány régió szerveződik, mi
lyen eszközökkel lehet megteremteni egy 
EU szintit versenyképességet. Én ugyan 
nem a gazdasági, versenyszférában dolgo
zom, de a munkám során naponta szembe
sülök azzal, hogy milyen eltérő a családok 
életminősége, hogy a koncentrált munka-
néikiihsegnek milyen helyi kovetkt jnenxei 
vannak. 

- A z E u r ó p a K ö z p o n t á l t a l s z e r v e z e t t 

t a n f o l y a m m e n n y i b e n s e g í t e t t e e l ő , h o g y a 

h a l l g a t ó k e z e k b e n a k é r d é s e k b e n t i s z t á b 

b a n l á s s a n a k ' . ' 

- Az.t hiszem, sokban. Nagyon jó volt, 
hogy egy zalai szakember. Bozzay Balázs, 
a Nyugat-Dunántúli Regionális Fejlesztési 
Ügynökség Kllt. zalaegerszegi kirendeltsé
gének vezetőié tartotta ezt az előadást, így 
,. elsőkézből" értesülhettünk arról, hogy 
Nyugat-Dunántúl jövőképében milyen he
lyet foglal el Zítla megye, hogy például a 
határközjeliség, a humán erőforrások minő
sége miért előny, de az aktív népesség 
csökkenése, a régión belüli észak-déli kap
csolatok fejletlensége, vagy a kistérségek 
közötti egyenlőtlenségek - az EU csatlako
zást illetően - milyen veszélyeket hordoz
nák magukban. 

- Ú g y l á t o m , h o g y k o m o l y a n é r d e k l ő 

d i k a z E u r ó p a U n i ó v a l k a p c s o l a t o s m i n d e n 

k é r d é s u t á n . 

- Nem tagadom. így van. pedig már az.t 
is kérdezték tőlem, hogy mire kell ez egy 
védőnőnek. Ugyanarra, mint a többi hall
gatónak, aki pedagógus, könyvtáros vagy 
jogász. Sőt még pénzt is áldozok rá, hiszen 

Az Európa Unió előszobájába érve a 
legtöbb magyar város, régió szeretne 
bemutatkozni, szeretné lehetőségeit ki
szélesíteni, s talán uniós tapasztalato
kat is szervezve másképpen indulna 
neki az új évezrednek. Mindene nagy
szerű alkalom egy Európa Nap meg
rendezése - kezdte Németh József ha
tárőr őrnagy - aki Nagykanizsán az 
uniós eszme egyik legelhivatottabb 
képviselője. Az önkormányzat élt a le
hetőséggel, pályázatot nyújtott bc egy 
2000-ben megrendezésre kerülő ilyen 
kétnapos programra. 

- Milyen történelmi és társadalmi 
gyökerei vannak ennek a napnak? 

- Vissza kell nyúlnunk a második 
világháború utáni évekhez! Európa két 
nagyhatalma. Franciaország és Német
ország közötti évszázados ellentét gát
jává vált az újrarendeződésnek, az. egy
séges Európa létrehozásának. A köze
ledésben nagy előrelépésnek számított 
Róbert Schuman francia külügymi
niszter 1950. május 9-ei nyilatkozata, 
hiszen politikus tett hitet először amel
lett, hogy „Európát nem lehet egy csa
pásra felépíteni, sem általánosságban 
integrálni. Konkrét megvalósításokra 
van szükség, de mindenekelőtt a tény
leges szolidaritást kell megteremteni". 

a tandíjamat magam állom. 26-an járunk a 
tanfolyamra, s az előadásokat követő ér
deklődő kérdésekből én azt szűrtem le, 
hogy túl a munkakörök által behatárolt 
szellemi tevékenységeken, mindenki a jövő
be akar tekinteni, s úgy érzi, hogy bárme
lyik régióban és a régió sajátosságai sze
rint is élve, de szeretne felvértezve lenni az. 
eljövendő világversenyben való helytállás
hoz szükséges ismeretekkel. 

Már csak néhány előadás van hátra, de 
azt hiszem, hogy azok is érdeklődésre szá
mot tartó témákat ölelnek fel, így „Gazda
sági és pénzügyi integráció az EU-bun" 
vagy a „Lobbizás és érdekérvényesítés" cí
mű, 

- Mivel zárul a tanfolyam? 
- Mindnyájunknak záródolgozixtot kell 

készítenie. Ennek sikeres megvédése után 
tanúsítványt kapunk, ami például a peda
gógusok esetében egy államilag akkreditált 
továbbképzés zárása is. 

En dolgozatom témájául teljességgel 
szakmai kérdést választottam. „Az iskolai 
védőnő lehetséges szerepe a hátrányos 
helyzetűek általános iskolai felzárkóztatá
sában" címet viselő záródolgozatomban 
azt szeretném bizonyítani, hogy egy védőnő 
hol tud bekapcsolódni a hátrányok felszá
molásában, kiket keres munkatársnak, és 
őt kik választják ebben a tevékenységben 
partnernek, hogy melyek azok a színterek, 
ahol feltétlenül erősíteni kell. ahol a szo
ciális es egészségügyi halon a védőnői ha 
lázat oldaláról nézve igenis lehet javítani. 

Konzulensem, Bajomi Iván a MTA Szo
ciológia Intézetének munkatársa - aki az 
előző kormány idején az Európai Integrá
ciós Munkabizottság tagja volt - arra ösz
tönzött, hogy semmiképpen ne elméleti ol
dalról fogjam meg a témát, hiszen sok-sok 
konkrét, saját tapasztalat adhatja meg az 
egyes régiókon belül is a humánerőforrá
sok fejlesztését. 

B. E. 

Ennek a beszédnek az emlékére a tag
országok május 9-én ünneplik az Euró
pa Napot. Viszont ún. mikro Európa 
Napot azóta más időpontokban - s 
nem csak a tagországok - is rendez
nek, így kerül sor Nagykanizsán felte
hetően áprilisban vagy szeptemberben 
erre a programra. 

- Tudomásom szerint ehhez már 
megkapták a megfelelő tájékoztatást. 

- Valóban, Tüttő István polgármes
ter úrral november 26—28-ig Balaton-
őszödön a külügyminisztérium által 
szervezett felkészítésen vettünk részt. 
Az előadók többsége az unió jelenlegi 
adminisztrációs és főként gazdasági 
helyzetébe ágyazva foglalkoztak ha
zánkkal. Kiemelkedett közülük 
Eckhardt Jaedthe, az Európai Unió bu
dapesti delegációjának követtanácsosa, 
aki határozottan kijelentette, hogy 
csatlakozásunk a 2003-as időponttal 
elérhető közelségbe került, s ezután 
Magyarország ténylegesen is részt ve
het a kontinens döntéshozatali mecha
nizmusában. 

- A nap programjával kapcsolato
san milyen ajánlások hangzottak el? 

- Több minden. Javasolták, hogy az 
első nap a kulturális programoké le
gyen, a második a gazdasági, politikai 
szakmai bemutatkozásé. Célszerű meg
hívni a külföldi testvérvárosokat, a kö
zeli és távolabbi régió településeit, ese
tünkben Letenyét, Zalakarost és Csák
tornyát. Sőt programokat is lehet ezek
be a városokba kihelyezni. Fontos az 
előkészítés, a közvélemény megfelelő 
előzetes tájékoztatása, a médiák, a civil
szervezetek, az egyházak bevonása. 

Elhangzott sok jó tanács, például: 
mellőzni kell a formaságokat, s olyan 
kerekasztal-beszélgetéseket, vitafóru
mokat kell rendezni, ahol nem az elő
adók uralják a terepet, hanem alkotó 
diskurzus, vita alakulhat ki. A proto
kolláris megnyilvánulásoknál fonto-
sabb a lakosság érzelmi reakciója, az 
uniós eszmével történő azonosulása, a 
városról kialakítandó kép sokszínűsé
ge. Minden város számára egy ilyen 
Európa Nap hatalmas lehetőség, hiszen 

azon túl, hogy bemutatkozhat, hogy a 
régióban elfoglalt helyét mérlegre te
heti, a közvéleményt is orientálhatja, s 
ebben a nem kis. az egész nemzet szá
mára fontos lépésben, bizonyos felké
szítést is kaphat. Akár első kézből is. 
hiszen több magas rangú magyar és 
uniós személyiség várható Nagykani
zsára. Az öszödi konferencián sok ap
róbb-nagyobb, de nagyon is megfonto
landó tanácsot, praktikákat mondtak el 
azok a polgármesterek - így Miskolc
ról. Makóról. Hatvanból - . akik már 
maguk mögött tudják egy Európa Nap 
megrendezésének nehéz, de szép fel
adatát. 

Szó volt még a költségekről is, ami
nek a 85-90%-át az Európa Unió bu
dapesti delegátusa fedezi. 

- Ezután mi lesz a teendő? 
- A két nap időzítése után elkezdjük 

a tervezést. Az önkormányzat által 
megbízott csoport bizonyára megtalál
ja a város bemutatkozásának legcélsze
rűbb és leghatásosabb módját. 

Büki Erzsébet 

1999. december 16 19 



0 0 

Karikagyakorlat a II. Óvoda szervezésében megrendezésre került 
„Ficánkoló" című sok óvodást megmozgató programból. 

Játék-zcne-mozgás színes szalagok között 

EGY MELEGA-KIALLITAS MEGNYITÓJÁRA 
A HSMK-BAN 

A KIÁLLÍTÁST 
BALOGH LÁSZLÓ 

AJÁNLOTTA 
FIGYELMÜNKBE 

- Melega Islván szereti az egy
szerű, tömör dolgokat, nem hagyo
mányos fotográfia az övé, az akttól 
az elvont fotográfiáig. Sokszor leg
alább 2 kép, valóságszintéziséből, 
cgybejátszásából áll elő az a világ, 
mely időtálló színeivel és faktúrái
val hihetetlenül él. Koncepcionális 
fotográfia, tárgyfotográfia, fényfo
tográfia mindez, mely tanult az al
kalmazott grafika célratörő, racio
nális, elvont, puritán, letisztult vilá
gából is, de a mesteri szín- és ár
nyékkeverés s plasztikusság, a líra 
és a nyugodtság, mélység, sejtetés a 

tökéletes formák felé viszik el ezt a 
művészetet. Mindig a Természetből 
indul el, de képei nem véletlenül 
vannak; persze a líra érdekli, nem a 

„hab". Nála az 1+1 nem 2. sokkal 
több! Ez a zömében szintézises vi
lág saját találmánya. Melega István 
nem fotós, nem elégíti ki a repro

dukció, a pillanat műve. Számára 
nem a műfaj az érdekes, hanem aki 
hozzányúl, de mégsem ő mutatko
zik be, hanem a képek: egy közel 
80 fős család ezen az ünnepen. 
Melega István az a művész, aki 2 
oldalban le tudja írni a 800 oldalt! 
Rá is igaz Weöres Sándor verse: 
„Tág a világ, mint az álom. mégis 
elfér egy virágon." Modem művé
szet az övé, de nála ez nem a deka
denciát jelenti. Fotóiban az ábrázolt 
tárgy újjászületik - általában a mo
dellek szerkezeti elemei újszerű 
kapcsolata által. A Természetet ép
pen azért láthatja szépnek és megta
gadónak az emberi szem és értelem, 
mert: a rend és rendezetlenség 
együttesén keresztül is arányok és 
szimmetriák harmóniája szövi át. A 
részek bejárásával kell kialakíta
nunk a „szép" fogalmát. 
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- Hogyan kezdődött a történet? 
- kérdeztük egy kárvallottól (név 
és cím a szerkesztőségben) 

- Még egyedülálló koromban 
vásároltam egy másfél szobás la
kást, amely a család gyarapodásá
val kicsivé vált. Megszülettek a 
gyerekek, és egyre szűkösebben 
lettünk, így szerettünk volna egy 
nagyobbat vásárolni. A lehetősé
geink nagyon korlátozottak voltak, 
mindenképpen szerettük volna 
igénybe venni a szociálpolitikai 
támogatást. A sok visszaélés kap
csán életbelépő szigorítások a mi 
életünket is megnehezítették, hi
szen a jelenleg érvényes szabályo
zások szerint ezt a támogatást az 
kaphatja meg, aki saját erőből 
építkezik, vagy olyan céggel szer-

Talán sokakat meglepett a hír az ősz folyamán, hogy a városban 
közismert építési vállalkozót letartóztatták. Voltak, akik megdöb
bentek, megint mások kétségbeestek, hiszen már-már megvalósulni 
látszó, otthonteremtő álmaik kerültek ezáltal elérhetetlen messzeség
be. Családok váltak otthontalanná, vannak, akiket a szülők fogadtak 
be, hiszen a gyors lakáshoz jutás reményében saját lakásukat már 
értékesítették, mások saját volt otthonukban vannak albérletben. 
Lapunk több érintett családot is szeretett volna a téma kapcsán 
megszólaltatni, de ügyvédeik tanácsára elálltak ettől, annak ellenére, 
hogy a problémák jogi úton való rendezésére sok esetben nincs mód
juk az érintetteknek. 

« különböző nemű gyerekeinknek 
külön szobája lehetett volna. Saj
nálatos módon a Rabati Kft.-vei 
történt dolgok miatt a lakásvásár
lás nem jöhetett létre. 

- Mikor szembesültek ezzel a 
ténnyel először? 

ződik, amely a kizárólagos joggal 
rendelkező pénzintézettel szerző
déses jogviszonyban áll. Nálunk 
az építkezés sajnálatos módon 
nem jöhetett szóba, ezért csak a 
második lehetőségben gondolkod
hattam. Több céget is megkeres
tem, de végül a Rubau kínálta a 
legelőnyösebb feltételeket - meséli 
a csalódott ügyfél, aki sorstársai
hoz képest még szerencsésnek 
mondható. 

- Milyen szerződés született 
Önök és az építtető cég között? 

- Egy megállapodás jött létre 
közöttünk, kijelölték a lakást, 
amelyről kaptam egy műszaki raj
zot. A lakás 82 négyzetméteres. 
I+3 félszobás lett volna. Ez azért 
lett volna nagyon fontos, mert így 

- Amikor a sajtóból tudomást 
szeretünk az eseményekről, akkor 

merült fel bennünk először a két
ség. Addig semmilyen probléma 
nem volt sejthető. Fel sem merült 
bennünk, hogy az új otthonba köl
tözés terve csak terv marad. Folya
matosan tartottuk a kapcsolatot a 
Rubau Kft.-vei. hiszen ott megígér
ték, hogy az építkezés ideje alatt 
adott keretek között véleményt nyil
váníthatunk néhány kivitelezési 
kérdésben, például, milyen tapo
sók, csempék kerülnek beépítésre, 
milyen tapétát, padlószőnyeget sze
retnénk. Én többször is rákérdez
tem erre, hogy mikor jelezhetjük az 
igényeinket. Két héttel ezelőtt kö
zölték velem a Rubaunál, hogy a 
folyamatban lévő ügyeket átadták 
az OTP-nek, ott érdeklődjek Be
mentem az OTP-hez, ahol az illeté
kes ügyintéző átnézte az összes ira
tot, és közölte velem, hogy én nem 
vagyok rajta a listán. Mi tagadás, 
megdöbbentem, hiszen előző nap, 
amikor a Rubaunál voltam, még 
semmi jel nem mutatott arra, hogy 
itt valami nincs rendjén. Az OTP 
munkatársainak már előzőleg tudo

mására jutott, hogy én nem vagyok 
a listán, és a nekem kijelölt lakást 
már korábban másnak adták el. 

- Mit válaszoltak a pénzintézet
nél, amikor megkérdezte, mi tör
tént? 

- Nagyon egyszerű volt a vá
lasz, nem tudták. Azt mondták, 
hogy ezt a Rubau Kft.-vei kell tisz
táznom. Megvallom, ez nekem egy 
akkora ütés volt, hogy azóta még 
nem mentem be a Rubauhoz. hogy 
megkérdezzem őket, mi történt. 
Arról nem is beszélve, úgy érzem 
nincs szükségem arra, hogy meg
magyarázzák azt a bizonyítványt, 
ami megmagyarázhatatlan. 

- Ha minden rendjén halad, mi 
lett volna az ön regi lakásának sor
sa? 

- A Rubauval úgy állapodtam 
meg, hogy az én régi lakásomat 
átveszi, és beszámítja az új vétel
árába. A Rubau Kft. munkatársa 
járt is nálunk, felértékelte a lakást, 
közölte, mennyit hajlandóak érte 
fizetni. 

- Miért nem került sor a lakás 
eladására? 

- Én azt a feltételt szabtam a la
kás eladására, hogy csak akkor 
költözöm ki, ha az új lakásba be
költözhetek. Én a tulajdonjogot 
egészen addig meg kívántam tar
tani, míg az új lakást meg nem ka
pom. Azért szabtam ezt a feltételt, 
mert több ismerősöm is járt úgy, 
hogy előbb kiköltözött, mint az új 
lakás kulcsait megkapta, és bizony 
fedél nélkül maradtak. 

- Miként élték meg, hogy nem 
teljesült egy álmuk? 

- Már azt tervezgettük, hogy a 
karácsonyt az új lakásban töltjük. 
Sokszor tűnődtünk azon. mennyire 
más lesz majd, mennyivel jobb. 
Derült égből villámcsapásként ér
te a családot a hír. Nagyon elkese
redtünk. Egyetlen vigaszunk ma
radt, nekünk legalább megmaradt 
az otthonunk. Tudom, vannak, 
akik még a mi helyzetünknél is 
rosszabbul jártak. Vannak csalá
dok, akik saját otthonukban élnek 
albérletben, vagy nincs hová men
niük, mert a régi lakásukat eladták 
- volt, akiét a Rubau adta el -, az. 
új meg még nincs kész. 

D.É. 
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LABDARÚGÁS 
PNIi 

G á z s z e r F C - N a g y k a n i z s a i 

O l a j b á n y á s z F C 1 - 0 ( 0 - 0 ) 

Székesfehérvár, 300 néző. Jv.: Kiss G . 
(Tumó, Egedy). 

Gázszer: Kövesfalvi - Korol, Szálai, 
Lőrinc - Siniek (Király 46. p.), Dulics, 
Árki. Gogh, Schincüer - Lukács (Szabó Z. 
46. p.(.Földes. Edző: Csongrádi Ferenc. 

Olajbányász: Kovácsevics - Agics, 
Kenéz (Pálfi 81. p.), Crnomarkovics -
Farkas, Marinkovics, Zahorecz, Kovács 
L. (Szőcze 84. p.), Horváth Z. (Kerekes 
75. p.), Kónya - Horváth G y . Edző: 
Készei Ferenc. 

Gólszerző: Dulics a 65. percben. 
Sárgalap: Horválh G y . az 50., Schind-

ler a 75.percben. 

A PNB állása: 

1. Dunafer SE 1710 6 1 44-15 36 
2 Vasas DH 1711 1 5 32-16 34 
3 MTK Hungária 17 9 6 2 30-14 33 
4 Debreceni VSC 17 8 5 4 25-18 29 
5 Gázszer FC 16 7 7 2 22-18 28 
6 Újpest FC 16 7 6 3 28-19 27 
7 Lombard FC 17 6 8 3 20-19 26 
8 Győri ET0 FC 17 6 6 5 28-18 24 
9 Zalahús ZTE FC 17 6 5 5 21-13 24 

10 Ferencváros 16 6 4 6 24-15 22 
11 Haladás-Milos 17 5 3 9 18-26 18 
12 Diósgyőri FC 17 4 6 7 17-27 18 
13 Nyíregyháza 17 4 5 8 15-30 17 
14 Kispest-HFC 14 3 6 5 13-17 15 
15 Nagykanizsai FC 17 3 6 8 14-22 15 
16 Siófok FC 17 5 210 13-27 14 
17 Szeged LC 17 3 5 9 13-38 14 
18 Vác FC-Zollner 17 1 511 15-39 8 

KOSÁRLABDA 
K K K D K G E A S T - B p . E u r o s t a r 

7 5 - 7 0 ( 3 9 - 3 5 ) 

Nagykanizsa, 300 néző. Jv.: Major. 
Pestalíiy. NB I/B-s férfi kosárlabda
mérkőzés. 

KKK DKG Easl: Gált (11), Horváth 
(16/6). Vojvoda (8). Pallag (25/9), Belous 
(8). Csere: Farkas (11/3). Molnár (-). 
Edző: Földesi Attila. 

K a n i z s a K K - D K G E a s t - F c h c r v á r K C 

9 8 - 8 2 ( 4 8 - 4 6 ) 

Nagykanizsa. 150 néző. Jv.: Forrai, 
Hollósy. NB I/B-s férfi kosárlabda-
mérkőzés. 

KKK DKG Easl: Gáli (12/6). Horváth 
(2). Pallag (11/3), Farkas (21/12), Belous 
(15). Csere: Vojvoda (12), Torok (14/3) 
Koma (11). Edző: Földesi Attila. 

MÁV N T E - T F S E 7 1 - 8 1 ( 3 5 - 4 6 ) 

Nagykanizsa. 200 néző. Jv.: Fekete, 
Kollár. NB I/B-s női kosárlabda-
mérkőzés. 

MÁV NTE: Torna (15/3), Gulyás (8), 
Góber (13/3), Tahi (12/6). Zsolnai (16). 
Csere: Keresztény (2). Tálosi (5). Edző: 
Kovács Nándor. 

* * * 
Országos Serdülő Bajnokság alapsza

kasza. 

Kanizsa DKK MAV-NTE-Zala Volán 
78-56 (39-33). Ld.: Bodor 30, Nánási 23. 

Kanizsa DKK MÁV-NTE-GYSEV 
Ringa 49-70 (22-38). Ld.: Bődör 19, 
Góber 11. 

Zala Volán-Kanizsa DKK MÁV-NTE 
50-55 (15-31). Ld.: Bődör 17, Nánási 13. 
Góber 10. 

Kanizsa DKK MÁV-NTE-Soproni 
Postás 86-80 (33-40, 71-71). Ld.: Góber 
35, Nánási 19, Bődör 16. 

Végeredmény: 
l.GYSEV 
2. Kanizsa DKK MÁV-NTE 
3. Soproni Postás 
4. Zala Volán 
5. Tatabánya KC 

* * * 

„MIKULÁS KUPA" 
3 - 4 . o s z t á l y o s l e á n y o k r é s z é r e 

Résztvevő csapatok: Körösi Altalános 
Iskola, Hevesi Altalános Iskola, Zrínyi 
Általános Iskola és a Piarista Általános 
Iskola. 

Eredmények: 
Hevesi-Körösi 16-18, Zrínyi-Piarista 

16-12, Körösi-Zrínyi 18-14, Hevesi-
Piarista 22-20, Zrínyi-Hevesi 14-12. 
Piarista-Körösi 14-18 

Minden résztvevő játékos a Körösi 
Iskola által felajánlott ajándékot kapott. 

K a n i z s a D i á k k o s á r l a b d a K l u b 

W 
Mindenkinek a sajátja 

a kedves 
A múlt hét elején városi sportfórumot 

rendeztek a Polgármesteri Hivatal alag
sori klubhelyiségében. Mint a fórum 
elején Balogh László képviselő, az 
OKSB elnöke elmondta, jogos igény, 
hogy a város rendelkezzen a sport terü
letén egy olyan stratégiával, amely leg
alább középtávon láthatóvá teszi a célki
tűzéseket. A sportfórumot- azért hívták 
össze, hogy a jelenlévőktől még további 
ötleteket, beépítendő javaslatokat kérje
nek, illetve mondják el észrevételeiket a 
koncepcióval kapcsolatosan. Balogh 
Lás'zló leszögezte a város gazdasági le
hetőségei erősen behatároltak, ezért is 
fonlos a tisztánlátás. Csak pontos hely
zetértékelés után lehet a legmegfelelőbb 
elosztási rendszert kialakítani. 

- Tudomásul kell vennünk - mondta 
Balogh László - . hogy a város nem tud 
eltartani 42 sportegyesületet, 2200 iga

zolt sportolót 69 szakosztályban. Az új 
tervezetben néhányaknál meg van az 
előrelépés lehetősége, s bizony sokaknál 
esetlegesen a visszalépésé. Ezen a hely
zeten a szponzorok áldásos tevékenysé
ge segíthet. 

A „székfoglalót" hozzászólások kö
vették. A legtöbben a maguk által képvi
selt sportág védelmében kértek szót, és 
sok szó esett a jövő évi sporttámogatás
ról is. Többen voltak, akik - bár már 
többször elhangzott, hogy az iparűzési 
adó szétosztási rendszere megváltozik - , 
az idei felosztási metodika alapján adtak 
tanácsokat, ötleteket. Volt, aki azon a 
véleményen volt, hogy azért van szük
ség koncepcióra, mert kevés a pénz. Az 
egyik felszólaló úgy vélekedett, hogy 
azokat a sportágakat, egyesületeket kel
lene támogatni, amelyek már felmutat
tak valamit. Mások úgy látták, nem le
het sportágakat egymással szembeállíta
ni. Az egyik felszólaló azt javasolta, 
hogy az általános koncepció mellett lét
re kellene hozni a szakági koncepciókat 
is. 

D.É. 

USZAS 

CWG-NVSE VÉGLEG 
ELNYERTE A 

VÁNDORSERLEGEET 
December 11-én Zalaegerszegen ren

dezték az úszók négyfordulós Megye 
Bajnokságának zárófordulóját, ahol a 
Nagykanizsai CWG-NVSE csapata dia
dalmaskodott és e z z e l 1997, 1998 után 
1999-ben immáron véglegesen hazahoz
ták a csapatversenyre kiírt vándorserle
get. 

A n e g y e d i k f o r d u l ó e r e d m é n y e : 

1. CWG-NVSE 373 pont 
2. TEAM 2000 344 pont 
3. B Ó L Y A I - D S E 138 pont 
4. LENTI-TE 51 pont 

A n é g y f o r d u l ó v é g e r e d m é n y e : 

1. CWG-NVSE 1422 pont 
2.TEAM-2000 1281 pont 
3. B Ó L Y A I - D S E 607 pont 
4. LENTI-TE 229 pont 

E r e d m é n y e k : 

100 m férfi gyors 82 és idősebb: 2. 
Silló Mátyás CWG 0:59,3 

100 m női gyors 84 és idősebb: 1. 
Németh Katalin CWG 1:02,6 

100 m férfi hát 83-83: 1. Kovács 
Roland CWG 1:08,2 

100 m női hát 85-86: 2. Molnár 
Mariann CWG 1:14,2 

100 m férfi mell 85-86: 2. Horváth. 
Balázs CWG 1:18.3 

100 m női mell 87-88: I. 
Kercsmarics Mariella Bolyai DSE 
1:22,7 

50 m férfi gyors 87-88: 1. Silló 
Dániel CWG 0:29,1 

50 m női gyors 89-90: 1. Jerausek 
Dóra CWG 0:32,7 

100 m férfi vegyes 98-90: 1. Gödinek 
László Bolyai DSE 1:24,6 

100 m női gyors 9l-es és fiatalabb: 1. 
Gutta Andrea CWG 1:26,4 

100 m férfi gyors 91-es és fiatalabb: 
1. Kovács Bálint CWG 1:26,5 

200 m férfi mell 82-es és idősebb: 2. 
Horváth Balázs CWG 2:51,8 

200 m női mell 84-es é s idősebb: 1. 
Papp Viktória B o l y a i DSE 2:42,6 

200 m férfi gyors 83-83: 2. Kovács 
Roland CWG 2:11,4 

200 m női gyors 85-86: 1. Molnár 
Mariann CWG 2:22.1 

200 m férfi vegyes 85-86: 1. Puszlai 
Zsoll CWG 2:30,6 

200 m női vegyes 87-88: 4. Pintér 
Kilti 2:49,2 

100 m férfi vegyes 87-88: 1. Silló 
Dániel CWG 1:15,8 

100 m női vegyes 89-90: 1. Jerausek 
Dóra CWG 1:21,4 

200 m férfi vegyes 82-es és idősebb: 
3. Kovács Roland CWG 2:30,7 

200 m női vegyes 84-es és idősebb: 
1. Kovács Patrícia CWG 2:33.3 

4x50 m férfi gyors váltó 89-es és 
fiatalabb: 1 .Bolyai DSE 2:26,0 

4x50 m női gyors váltó 91-es és 
fiatalabb: 1. CWG 2:53,6 

4x50 m férfi gyors váltó: 2. CWG 
„A" 1:50,3 

4x50 m n ő i gyors váltó: I. CWG 
2:00,9 

VIVAS 

VIVO M I K U L Á S 
A Városi Vívó Szakszövetség és a 

MÁV NTE sikeres versenyt rendezett 
Mikulás Kupa néven általános iskolá
soknak. 

A hagyományos viadal jó megméret
tetése voli a legifjabbak vívótudásának. 

Óvodások lábgyakorlata: Nagy Péter. 
Alsó tagozatosok lábgyakorlata: 

Szabó Roland. 
Alsó tagozatos fiú tőr: I. Darabos 

Ádám, 2. Bali János, 3. Fehér Zsolt, 4. 
Kiss Ádám, 5. Monoki Gergely, 6. 
Grózner Dávid, 7. Horváth Tamás, 8. 
Vass László, 9. Koncz László. 

Alsó tagozat leány kard: Péntek Bri
gitta. 

Felső tagozatos fiú tőr (15 induló): 
1. Kiss Zoltán, 2. Karácsony Koppány, 
3. Szaulner Ádám, 4. Ferenczi László, 5. 
Molnár Károly, 6. Móricz András, 7. 
Gájer Roland, 8. Kovács Gábor. 9. Far
kas Bálint. 

Felső tagozatos leány kard: 1. Hor
váth Nóra, 2. Koros Eszter. 3. Dómján 
Tímea, 4. Szabó Adrienn, 5. Pénlej Zsó
fia, 6. Zakócs Csilla, 7. Mendly Do
rottya. 

Felső tagozatos jíú kard: I. Jeszek 
Balázs, 2. Szabó Tamás. 

A dönlőbe jutottak éremdíjazásban 
részesüllek. Az I—III. helyezetlek Miku
lási is kaptak. 

H G v . 

TEREMFOCI 
HYCOMAT-MEPHISTO 0-1 
HIDROTERM-TUNGSRAM 0-1 
HB.KANIZSA-TÉGLAGYÁR 4-1 
RMP-FÖLDI-S-ÖRDÖGÖK 1-3 
TIP TOP-OPORTO 5-2 
HIDROTERM-VICTORY 7-0 
TÉGLAGYÁR-TIP-TOP 2-7 
HB.KANIZSA-S-ÖRDÖGÖK 2-3 
TÉGLAGYGÁR-VICTORY l-l 
P VIZMŰ-P1CTORY 3-1 
COCA COLA-WINNERS 5-0 
UNICUM-ZALA-VOLÁN 4-1 
PRODUKT-DEVILS 6-0 
BAD BOYS-GEKKO 4-0 
WINNERS (nem állt ki)-P.VIZMŰ 0-3 
PICTORY-BAD BOYS 1-3 
GEKKO-PRODUKT 1-3 
HIDROFILT-KENO 1-2 
ROTARY-HOLLYWOOD l-l 
TOTÁLGÁZ-SZUPERINFÓ 2-0 
DÉDÁSZ-JOLLY JOKER 9-1 
TOBELO-P.ZÖLD-MEZŐ 5-0 
HOLLYWOOD-HIDROFILT 1-3 
KENO-TOBELO 0-1 
P-ZÖLD-MEZŐ-DÉDÁSZ 3-3 
TITANHAL-KONZULTAX 2-0 
FŐPOSTA-CURACAO 1-0 
PEDAGÓGUS-BLACKBURRY 1-0 
ÁFÉSZ-GASTRO-V. 3-4 
CHEMOTOX-RAJNA FC 4-2 
BLACKBURRY-FŐPOSTA 1-0 
CURACAO-TINTAHAL 0-5 
PEDAGÓGUS-AEROPACK (nem 
jelent meg) 
SZUPERINFÓ-ROTARY 1-2 
JOLLY JOKER-TOTÁLGÁZ 2-3 
DÉDÁSZ-KENO 4-0 
HIDROFILT-SZUPERINFO 5-0 
ROTARY-TOTÁLGÁZ 4-1 
HOLLY WOOD-DÉDÁSZ 1-3 
JOLLY JOKER-P.ZÖLD-MEZŐ 0-2 
TOBELO-HOLLYWOOD 2-1 



HIRDETÉSEKET Kanizsa Újság Kft. szerkesztőségében 
(Nagykanizsa, Király u. 47 .1. emelet) VESZÜNK FEL! 

INGATLAN 

Balalonkeresztúron az M7-es mel
lett. Erdősor u. 132. alatt eladó 
egy 449 nm-es telek két kis ház
résszel. Irányár: 2,2 M Ft. Érd.: 
egész nap a 93/319-819-es tele-
fonszámon. (30782 K) 
Kiskanizsán 2 szobás + nagy nap
palis családi házat vásárolnék. 
Ajánlatokat a 93/334-064-es tele
fonszámra kérünk. (30783 K) 
Szép természeti környezetben - a 
TV-torony alatt - gondozott kis 
szőlő (90 négyszögöl) konyhakert
tel (180 négyszögöl) olcsón eladó. 
Érd.: este a 315-559-es telefonon. 
(30525 K) 

ALBÉRLET 

Nagykanizsán a Keleti városrész
ben 2000. januárjától 2 szobás, 
felújított, bútorozatlan, központi 
fűtéses lakás kiadó. Ár: 25.000 + 
rezsi/hó. Érd.: 06-60/354-314-es 
telefonszámon. (30784 K) 
Nagykanizsán 1+2 félszobás búto
rozott lakás albérletbe kiadó. Érd.: 
17 óra után a 93/319-863-as tele-
fonszámon. (30785 K) 
Nagykanizsán nő részére bútoro
zatlan szoba-konyhás lakrész kö
zös fürdőszoba használattal kiadó. 
Érd.: 93/312-767-es telefonon. 
(30778 K) 

JARMU 

120 L-es Skoda egyben vagy al
katrészként eladó. Érd.: 318-325-
ös telefonon. (30772 K) 
Renault 5 TS, 1986-os évjáratú 
sürgősen olcsón eladó. Érd.: az es
ti órákban a 93/324-904 vagy 
egész nap a 06-60/468-430-as te
lefonszámon. (30776 K) 

GARÁZS 

VEGYES 
Alsó tagozatosok részére (1-4. 
osztályig) KORREPETÁLÁST 
vállalok. Érd.: egész nap a 320-
387-es telefonszámon. (30771 K) 
Bonanza hálószoba-garnitúra fe
hér színben - Franciaágy éjjeli
szekrénnyel, polccal, kétajtós 
szekrény, tükrös fésülködő asztal 
székkel - eladó. Érd.: 315-427-es 
telefonon. (30777 K) 
Málnatő eladó. Érd.: 16 óra után a 
93/321-062-es telefonszámon. 
(30746 K) 

Nagykanizsán a Jókai úti garázs
soron garázs eladó. Érd.: az esti 
órákban a 93/316-88l-es telefon
számon. (30786 K) 

Nagykanizsán a Jókai úti garázs
soron garázs eladó. Érd.: az esti 
órákban a 93/316-88l-es telefon
számon. (30786 K) 

A hirdetéseink megjelennek 
az INGATLANBÖRZE c 

kiadványban is. 

AGYKONTROLL 
- ha rosszul alszik, rosszul ébred 
- ha dohányzik 
- ha ideges 
- ha orvostól orvosig jár 

ha fáradt, kevés az energiája 
• ha nem emlékszik fontos dolgokra 
• ha nem látja, hogyan tovább 
• ha sokat fáj a feje 
• ha kipróbálta az összes fogyókúrát 

ITT A Z I D E J E ! 
hogy elvégezze a 40 órás tanfolyamot. 

2000. február 5., 6., 12., 13. 

ITT A H E L Y E ! 
Nagykanizsa, Móricz Zsigmond Művelődési Ház 

Hajgató Sándor u. 1. Információ: (93) 319-202 vagy 06-60/468-430 
Jegyek a helyszínen a Honvéd Kaszinóban (Ady u. 7.) kaphatók 

ELŐADÓ: DÓMJÁN GÁBOR 
Ingyenes ismertető előadás: 

2000. január 20-án 18 órakor a tanfolyam helyszínén. 

KEZDJE A 2000-ES ESZTENDŐT A ZALAEGERSZEGI 
PÉNZÜGYI ÉS SZÁMVITELI FŐISKOLÁVAL! 

Januárban induló tanfolyamaink ZALAEGERSZEGEN! 
- 50 órás mérlegképes könyvelői SZÁMVITELI SZAKVIZSGÁRA FEL

KÉSZÍTŐ KONZULTÁCIÓ 2000. január 8-február 26 között szombati 
napokon. 

- 60-60 órás Főiskola Felvételi előkészítő matematika és közgazdaságtan 
tantárgyakból, hétvégi oktatással január 28-április 29. között. 

Érdeklődés és beiratkozás: PSZF Továbbképzési Osztály 
• Zalaegerszeg, Zárda u. 21-23. 8900 
Telefon: 92/915-995. 92/311-060/53 

T R I < 6 TELEFON/FAX: 93/318-289 
MOBIL: 60/399-399 

A U T Ó B O N T Ó ! 
NAGYKANIZSA-M1KLOSFA, K R Ú D Y GY. U. 4. 

DÉL-ZALA LEGNAGYOBB AUTÓBONTÓJA 

TANÁRT KERESNEK 
A nagykanizsai Zrínyi 

Miklós Altalános Iskola 
2000. januártól KÖNYVTÁR 
SZAKOS TANÁRT KERES 

szerződéses állásra. 
(Előreláthatólag 3 évre). 

Érdeklődni az iskola 
vezetésénél lehet. 

CÍM: 8800 Nagykanizsa, 
Zrínyi M. u. 38. 

Telefon/fax: 92/312-078 

December 22-én 17-18 óráig a 
Polgári Olvasókör klubjában a 
Kiskanizsai Hősi Emlékmű megva
lósításához adományozott pénzek 
elköltéséről szóló kimutatásokat az 
adományozók megtekinthetik. A 
szervezők által biztosított nyilvá
nosság eredményeként az érdeklő
dők beletekinthetnek az elszámolá
sokba, a költségvetésbe, és minden 
az emlékmű megvalósulása kap
csán született dokumentumba. 

M e g f e í ö M b ó z t e t e t t s z e r e t e t t é i 

várjuk 
a 

K A N I Z S A I 

H O R V Á T O K 

K A R Á C S O N Y I 

Ü N N E P S É G É R E 

a város horvátjait és a velük 
szimpatizálókat. 

A z ünnepség ibeje: 
1999. december 10. [vasárnap) 

délután 4 óra. 

Helye: Polgármesteri Hivatal 
alagsora 

Horvát Kisebbségi 
CmJWwiáMjjzat 

képviselői 
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Az Ügyrendi és Jogi Bizottság leg
utóbbi ülésén tárgyalt a szervezett bű
nözéssel összefüggő törvényi szabá
lyozásból adódó önkormányzati fel
adatokról. Az Országgyűlés a szerve
zett bűnözés, valamint az azzal össze
függő egyes jelenségek visszaszorítása 
érdekében megalkotta az 1999. évi 
LXXV. törvényt. A törvény döntően a 
közterületi prostitúció visszaszorításá
ra, kezelésére koncentrál, nem titkolva 
abbéli szándékát, hogy közigazgatási
jogi eszközök biztosításával nyújtson 
hatékonyabb védelmet egyes jogsértő 
cselekményekkel szemben. A települé
si önkormányzatok számára annak ér
dekében, hogy a prostitúció kezelését 
szolgáló rendelkezések hatékonyan ér
vényesülhessenek a törvény konkrét 
feladatokat, kötelezettségekel határoz 
meg. Az önkormányzat a prostitúció 
tömeges megjelenése esetén rendeleté
ben türelmi zónát jelölhet ki. A közte
rületi prostitúció folyamatos észlelése 
esetén a türelmi zóna kijelölése nem 
mellőzhető az ötvenezer lélekszám fe
letti települések esetében. Az önkor
mányzat a rendeletében a törvényben 
megbatározott, védett övezeteken kívül 
a közterület más részein, illetve az ott 
működő nyilvános helyeken is megtilt
hatja a prostituállak tevékenységét. Az 
önkormányzat védett övezeteken kívül 
időben is korlátozhatja a prostituáltak 
tevékenységét. A jogszabály meghatá
rozza védett övezet fogalmát, ahol a 
prostituáltak szolgáltatása tilos. Védett 
övezetnek számít a közútnak a jármű
vek közlekedésére szolgáló területe, 
autópályától, autóúttól, illetve lakott 
területen kívül az egy-, illetve két
számjegyű főútvonaltól számított 100 
méteren belüli terület. Védett övezet a 
lakott területen a főútvonaltól számí
tott ötven méteren belüli terület. Tiltott 
zóna a népképviseleti, közigazgatási, 
bírósági, ügyészségi szervek, diplomá
ciai és konzuli képviseletek elhelyezé
sére szolgáló épületek, közoktatási in
tézmények, szociális és közművelődési 
feladatokat ellátó intézmények, sze
mélyforgalom célját szolgáló terminá

lok, az egyházak szertartásaira szolgáló 
intézmények, fegyveres erők objektu
mai, temetkezési és egyéb kegyhelyek, 
illetve az azoktól számított háromszáz 
méteres távolságon belüli terület. A bi
zottság által tárgyalt előterjesztésből az 
is kiderül, hogy Nagykanizsa területé
nek többsége a védett övezetbe tarto
zik. A védett övezeteken kívüli terüle
tek tekinthetők semleges zónának, ahol 
türelmi zóna hiányában a prostituáltak 
tevékenységüket folytathatják. A tör
vényi szabályozás szerint az önkor
mányzat rendeletben köteles szabá
lyozni a prostitúció folytatásának lehe
tőségeit. A rendelkezések szerint az 
önkormányzatoknak március elsejéig 
kell kijelölniük az úgynevezett türelmi 
zónákat tömeges prostitúció esetén. A 
vonatkozó szabályok rendelkeznek ar
ról is. ha jelen pillanatban nincs is az 
adott településen tömeges méretű pros
titúció, annak megjelenésétől számított 
kilencven napon belül köteles az ön
kormányzat kijelölni a türelmi öveze
tet. A Rendőrkapitányság megállapítá
sai szerint Nagykanizsán az Erzsébet 
téren, a Csengery utcán, a Kisfa-
ludy-Batthyány kereszteződésben, a 
Magyar utcán, a Kaposvári úton. a Pe
tőfi utcai kereszteződésben és a 7-es 
főközlekedési út szabadhegyi leágazó
jában észlelhető prostitúció. A rendőr
kapitányság kiemelt feladatként kezeli 
a prostitúció és az ehhez kapcsoló bűn
cselekmények elleni fellépést. Ennek 
kapcsán 15 fő ellen 33 esetben indítot
tak eljárást. A Rendőrkapitányság ille
tékesei - az ÜJB által tárgyalt anyag
ban foglaltak szerint - úgy látják, 
Nagykanizsa területén is jelen van a 
prostitúció, azonban folyamatos és tö
meges megjelenése és területi koncent
rálódása nem olyan mérvű, amely a te
lepülés nyugalmát zavarja. A rendőr
ség illetékesei úgy nyilatkoztak, hogy 
a prostituáltakkal szemben a továbbiak
ban is folyamatos és rendszeres rend
őri intézkedést eszközölnek. Az Ügy
rendi és Jogi Bizottság tagjai a tájékoz
tatást tudomásul vették. 

D.É. 

T I S Z T E L T O L V A S Ó I N K ! 
2 0 0 0 . január 1-től 

ÚJ NYITVATARTÁSI IDŐ 
A K Ö N Y V T Á R B A N : 

Hétfő 
Kedd 
Szerda 
Csütörtök 
Péntek 
Szombat 

} 13.00-18.30 h 

8.00-12.00 h 

A VÁLTOZTATÁSRA, A FENNTARTÓ ENGEDÉLYÉVEL, 
A SZÁMÍTÓGÉPES ADATSZOLGÁLTATÁSRA ÉS 

KÖLCSÖNZÉSRE VALÓ ÁTTÉRÉS ÉRDEKÉBEN V A N 
SZÜKSÉGÜNK. 

KÉRJÜK OLVASÓINK MEGÉRTÉSÉT. 

KANIZSA FELSŐOKTATÁSÁÉRT ALAPÍTVÁNY 
UNIVERSITAS NYELVISKOLA 

Cím: Nagykanizsa, Zrínyi u. 33. 
TeL/fax: (93) 312-052 

2000. január 3-tól folyamatosan 
Kezdő, újrakezdő, haladó, vizsgára felkészítő normál és intenzív 
nyelvtanfolyamokat indít 40 órás egymásra épülő egységekben 

ANGOL, NÉMET 
nyelvből, 6-10 fős csoportokban, 
illetve egyéni képzés formájában. 

Cégeknél igény szerinti csoportösszeállításban. 
Speciális tanfolyamok: 

• Üzleti szaknyelvi 
• Szintentartó társalgási 
• Nyelvvizsgára előkészítő 
• Felvételi vizsgára előkészítő 

(középiskolásoknak, érettségizetteknek) 
• Gyermektanfolyamok (általános iskolásoknak) 
• Készségfejlesztő (nyelvtani rendszerező, szókincs-fejlesztő, 

olvasás, írás, hallás utáni értés, ill. beszédkészség-fejlesztő) 
kurzusok 

Órák: délelőtt, délután, este, illetve szombat délelőtt. 
Standard tanfolyamuk: heti 2 x 2 óra. 
Intenzív tanfolyamok: heti 4 x 2 óra. 
Szombati tanfolyam: 1 x 4 óra. 

Óradíj: 350 Ft/fő, speciális kurzusra 400 Ft/fő (2800-3500 Ft/csoport). 
Törzshallgatóknak 10% kedvezmény. 

Jelentkezés és beiratkozás: 
Kanizsa Felsőoktatásáért Alapítvány Univcrsitas Nyelviskola 
Nagykanizsa, Zrínyi M. u. 33. 

A minőséget diplomás oktatóink garantálják. 

KANIZSA 
TREND KFT. í KANIZSA 

Trend k f t Lakberendezési 
Áruháza 

8800 Nagykanizsa, Ady út 45. 
Tel.: 93/313-106,93/500-157 
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Nasykanizsa 
R É G I Ó K K A P U J A 

Megjelenik 21.000 példányban 

f^zerkesziősegiink minden dolgozója szívből reméli, hogy immár tíz 

0 hónapja nemcsak vendég az Önök otthonában a Kanizsa Dél-Zalai 
Hetilap. Talán minden kedves olvasónk elhiszi, hogy akik ezt a la

pot készítik, azt szeretnék, ha a város hetilapja várva várt családtag len
ne mindenkinél. 

A karácsony a család ünnepe is. Lehet, hogy lesz olyan magányos em
ber, aki még a Szent Ünnepen is a mi írásainkat olvassa, azokat a kará
csonyi cikkeket, amelyeket meleg szívvel írtunk, szerkesztettünk, azokat a 
gondolatokat, amelyeket magnó, számítógép segítségével közvetítünk -
ahogy a költő is mondja - lélektől lélekig. 

Ajándékot szeretnénk adni mindenkinek, és nem csak az ünnepen. Ab
ban hiszünk, hogy önként vállalt szolgálatunkkal segíteni tudunk abban, 
hogy a lehető legtöbb információjuk legyen környezetükről, hogy rajtunk 
keresztül akár fájdalmát világgá kiáltsa bárki, vagy megossza örömét a 
kisgyermeket világra hozó botdog anya - mindannyiuké vagyunk, s való
ban hisszük, hogy városunk hetilapja. 

Köszönjük mindazoknak, akik jókívánságaikat eljuttatták hozzánk, 
akiknek ahogyan a hétköznapok történéseit megosztva velünk - az ün
nep közeledtével is eszükbe jutottunk, éppúgy, mint a családtagok. 

Reméljük, a 2000. évben is számíthatunk egymásra! Bízunk abban, 
hogy a jövőben egyre több jó hírt. örömöt közvetíthetünk Önök felé. 

ryékés. boldog ünnepet és lelki nyugalmat kíván a szerkesztőség nevé-
LJ ben a Kanizsa minden olvasójának! 

L u k á c s Ibolya főszerkesz tő 

Karácsonyra 
- Kanizsa Televízió 
Tisztelt kanizsai és Kanizsa kör
nyéki tévénézők! 

Karácsony másnapján, decem
ber 26-án este Nagykanizsa me
gyei jogú város polgármestere, 
Tültő István ünnepi köszöntőjével 
új időszámítás kezdődik a Ka
nizsa TV-nél . Ismét eljuthat adá
sunk több tízezer lakásba, ezután 
nemcsak u kábeltelevízión keresz
tül láthatják műsorainkat. 

Ha már túltesznek az ünnep 
nagy részén, a televíziós adásokat 
antennán keresztül vevők Kará
csony másnapjától az UHF 55-ös 
csatonián keressenek minket. Ez a 
mi ajándékunk az idei karácsony
fa alatt. Boldog ünnepeket kívá
nunk! 

Maros Sándor 
ügyvezető, Kanizsa TV Kft. 

\ 
Tisztelt 

Hölgyeim és Uraim! 
Tisztelt 

Nagykanizsai Lakosok! 

Köszöntöm Önöket a 2000. 
év kezdetén. Az év vége. a kerek 
évszám alkalmat ad arra, hogy 
mérleget vonjunk, áttekintsük az 
eltelt időszakai, megfogalmaz
zuk terveinket és jövőre vállal
kozó vágyainkul. 

Városunk életében az. elmúlt 
év egy dolgos év volt. nagyobb 
változások nélkül. A rendszer
váltás óta eltelt évtized hozóit 
kudarcokat és sikereket is. Ok
kal bízhatunk benne, hogy a jö
vőben sikerekből lesz. több, és 
kevesebb lesz a megpróbáltatás. 

Városunk nagymértékben kö
tődik hazánk fejlődéséhez. Gya
kori elégedetlenségünk ellenére 
megállapíthatjuk, hogy orszá
gunk már kiegyensúlyozottan 
fejlődik, és ez a jövőben kedve
zően hat Nagykanizsára, ezáltal 
mindannyiunk életére is. Az 
eredmények azonban nem jön
nek maguktól, meg kell dolgoz
nunk érte, és ez. a munka sok
szor nehéz. Ehhez kérem az 
Önök együttműködését. 

Az előttünk álló 2000. évre 
minden nagykanizsai lakosnak 
kívánok sok sikert, boldogságul, 
boldog új ével! 

Tüttő István 
polgármester 

Tisztelt 
Munkatársaink! 

Köszöntjük a városi alkalma
zottakat, az. intézmények és a 
polgármesteri hivatal vezetőit 
és dolgozóit. Közös feladatunk
ban - a város szolgálatában -
munkatársak vagyunk. 

Nagykanizsa megyei jogú vá
ros lakosainak nevében is kö
szönjük az. elmúlt évben végzett 
áldozatos munkájukul. 

A külön köszönet azért is in
dokolt, mert nagy nyilvánosság 
előli végzett munkájukat sokan 
bírálják, de csak kevesen isme
rik fel, hogy a gyakran nem ki
elégítő munkakörülményeket, a 
nem mindig kielégítő anyagi el
ismerési ők a sokat emlegetett 
és elvárt hivatástudattal pótol
ják. Helytállásukul elismerve kí
vánunk valamennyiüknek a jövő 
évben sok sikert, a magánélet
ben pedig sok örömei, jó egész
séget és boldogságot! 

Tüttő István Törőcsik Pál 
polgármester alpolgármester 

Tarnóczky Attila 
alpolgármester 



HATGYEREKNYI BOLDOGSÁG 
Ex ¡1 reggel mégannyi izgalom volt! 

Az első osztályos Adrién időben isko
láim meni. a négyéves Ferike egy ki-
csii nyűgösködve készülődön az óvo
dába, csak nővérkéje. Beatrix Ijírt ne
hezen magával. December 13-a volt. a 
kislány ötödik születésnapja. Felfoko
zott hangulatban, várakozóan lépeti be 
az óvoda kapuján, his/.en kedves szo-
ká*. szerint o i i c/en a napon őt ünne-

ülünk asztalhoz. Este beszélgetünk, 
játszunk a gyerekekkel, megnézzük 
Adrién hazahozott csillagocskáit, pi
ros pontjait, s együtt örülünk, hogy 
milyen jól tanul a kislány. Néha me
sekönyvet vesz elő az én pici lányom, 
s mi hallgatjuk, meri máris szépen tud 
olvasni. 

Mióta megjött a rossz idő, sajnos 
bezsúfolódtunk a lakásba, s bizonv ki-

Ü H M k ^ 

peliek. Es eppen a feldíszített kará
csonyfa alatt! Aztán a miklósfai sze
rény kis otthonban minden elcsende
sedett: az édesanya hármasban maradt 
a másfél éves Cilikével és a riporter
rel. 

- Mi lesz ma a teendője? - kér
deztük a hal gyerekes, lányosan kar
csú, bájos arcú asszonykát. Mátyás 
Ferencnél. 

- Miután mindenki kirajzolt a ház
ból, nsszerámolom a lakást. Ez azért 
is nem kis feladat, mert negyven 
négyzetméteren élünk heten. Ebben a 
picike szobában - mutat körül - al
szunk a férjemmel, meg a négy ki
sebb gyerekkel, este ill ágy ág)' hátán 
van. A 23 éves Anna lányom a másik 
szobát lakja. A konyha, előszoba, für
dőszoba egyaránt kicsi, s ha mindenki 
csak egyetlen ruhadarabot hagy maga 
titán, akkor is zsúfoltság, rendellenség 
érzetét kelti a lakás. Fűtésre, vízhor
dásra szerencsére már nincs gondom, 
amióla van gáz és vezetékes víz, kön
nyebb leli a/, életem. A takarítás után 
szinte minden nap mosok - automata 
mosógéppel - , aztán máris hozzáfog
hatok a főzéshez. Hiába kapnak a 
gyerekek az iskolában, óvodában me
leg ebédet, este mégis a fölt ételi ké
rik. A léijcm c\ nagylányom is. haza
térve a munkából, igénylik a vacsorái, 
sói édesapámmal együtt - aki az épü
let elülső lakásában él - nyolcan 

esi ill az. élettér. Tavasztól őszig kön
nyebb, mert ajándékul kaplunk kél 
ponyvából készült könyvessátrat, azt 
imádják a gyerekek, amikor csak lehe
tik, a szabadban vannak, otl rajcsúroz-
nak. 

- Úgy beszél erről a nagycsalád
ról, mintha gondjuk is alig lenne. 

- Koránlsincs így, de mi ezekéi a 
gyerekeket akartuk, vánuk, és igyek
szünk, ha nehezebb körülmények kö
zölt is. de tisztességgel leinevelni. 
Még egy nagy lányunk van, Juditka, 
de ő már férjhez meni. mi több már 
unokánk is született. Érdekes a sors. a 
nagylányok és Adrienke között tizenöt 
év korkülönbség van. Ez. úgy alakult, 
hogy két gyerekkel valahogy nem ta
láltuk teljesnek az életünkéi, nagycsa
ládot szerettünk volna. No. meg per
sze fiút is. Az. ötödik gyerekként érke
zeit Ferike, akit akkor talán nem is 
olyan nagyon akartunk. De miután 
megszületett, nagyon boldogok let
tünk vele. 

Ha hazajön Juditkám a leijével és 
az egy éves Malyikával, akkor bizony 
édesapámat is beleszámítva tizenegy 
lőre terítek. És ez gyakran előfordul, 
legközelebb szombaton délután, ami
kor együtt ünnepeljük Beatrix szüle
tésnapját. 

- A lakás szerény, de gondozott, a 
polcokon sok gyerekruha és játék 

van. Mennyi pénzből gazdálkodnak 
havonta? 

- A ruha és a jálék nem mérvadó. 
Azl mind kapjuk. Rokonoktól, bará
toktól, ismerősöktől. Őszintén meg
mondom, hogy nem is tudnánk venni. * 
erre már nem lelne, hiszen nagyon ke
vés a jövedelmünk. Családi pótlék, 
gyes, állandó szociális támogatás és a 
férjem keresete alig haknija meg a ha
vi nyolcvanezer forintot. Ha kifizetem 
a rezsit, akkor a fennmaradó összeg 
feltétlenül kell élelmiszerre és apróbb 
kiadásokra. 

Az a baj, hogy a féljem keveset tud 
keresni. Vállalkozó lett. nyitóit egy kis 
üvegező műhelyt Kanizsán, de nincs 
elég munkája. A nagylányom, mint 
szakképzet! eladó, egy italdiszkontban 
dolgozik, az ő fizetése is alacsony. 

Nagyon-nagyon be kell osztanom a 
pénzt, oda kell figyelnem minden fil
lérre. Szerencsére a gyerekek nem kö
vetelőzők, ötömmel fogadnak min
dent, az esli palacsintái, lángost - ami 
a kedvencük - a hétvégén sütött lin
zert, s egy udvari sátorból is csodapa
lotái tudnak varázsolni maguknak. 

Kérni nem szoktunk senkitől sem
mit, megpróbálunk önerőből megél
ni. Ezért is nagy meglepetés volt. 

élményünk azért van: a picik még 
nem éltek, s négyesben a két nagy
lánnyal a miklósfai iskola szervezésé
ben voltunk Velencében, egyszer pe
dig egy liclig a helyi tsz állal béreli 
apartmanban nyaraltunk az Adrián. 
De ez már olyan távoli, valószínűtlen, 
hogy szinte el sem hiszem, hogy meg
történt. 

- Milyen lesz a karácsonyuk? 
- Nagyon egyszerű! Karácsonyfánk 

lesz - mert az mindig volt - . kél kilo
gramm szaloncukrot is találtunk az 
ajándékcsomagban. A gyerekekkel 
készítünk papírdíszeket, sütök apró 
sülcményekel. s természetesén nem 
maradhat el a bejgli sem. Az egyik na
pon biztosan ill lesz a nagy rokonság, 
a nászomék is. a másik napon mi me
gyünk hozzájuk. Apró ajándékot tu
dok csak a fa alá tenni, színes ceruzá
kat és kifestő könyvel. Ennek ellenére 
mégis úgy érzem, hogy boldog kará
csonyunk lesz. Egészségesek vagyunk 
és szereljük egymást. 

- Kedves Anni! Mi a legnagyobb 
vágya? Mi az, amit a karácsonyi an
gyal teljesíthetne? 

- Nincsenek nagy álmaim, vágya
im. A nehéz, anyagi helyzetünk ellené
re is én mindig optimistán ickinlek a 

Bea születésnapját ünneplik az oviban. 

amikor megkaptuk a Coca-Cola cég 
35 kilogrammos ajándékcsomagját. 
Tele tartós élelmiszerrel és apró 
édességgel. A gyerekek sírtak örö
mükben, mert ekkora ajándékot a 
család soha senkitől még nem kapott. 
Tudjuk, hogy Czupi Gyula - aki 
egyébként itt a közelünkben lakik -
járt közben az érdekünkben. 

Olyasmire, hogy nyaralás, utazás, 
szórakozás, mi még gondolni sem me
rünk. Marad csak a tv. Kel gyönyörű 

jövőbe, s hiszek abban, hogy holnap 
talán jobb lesz. 

De ha mégis valamit hozna az az 
angyal, akkor egy nagyobb lakást kér
nék. Hiába kapnánk a gyerekek után 
szociálpolitikai kedvezményi, ha nincs 
önerő, amivel belevághatnánk egy 
építkezésbe - ezért ez csak álom ma
rad. 

Egy. a nagycsaládhoz méltó ollhon 
lenne számunkra a legszebb ajándék 

Büki Erzsébet 

1999. december 22. 



Magánemberként, válltilknzttkéiil 
es jmlitiknskenl egyaránt tiszlálxin 
vagyok azzal, hagy még ilyenkor, az 
év végen .sincs sok csilládnak lehető
sége arra, liogy <i gyermekekéi nján-
iléliknl lepjék meg. Mivel n Mostani, 
nz lW)-es év jinilulójti amúgy is 
különleges alkalmit, ezérl arra az el-
Imtnrouism juloUam. hogy összesen 
WO nagykanizsai - szociálisan rá
szoruló, illetőleg fii tanuló - általá
nos, r\ középiskolás diákot kiviiniik 
megnjiinilékozni egy egyedi leheld-
seggel n karácsonyi iiiine/tel; közeled
tével. 

Szánilékiüm szeriül valamennyi 
nagykanizsai iskoláln')l diákul 
lulitk vendégül az 1999. december 
29-én, n nagykanizsai MAV \'TF. 
SjiinUsaruokbun rendezendő „ihjez-
ledzáiii házibulin". Valii mennyi is
kolából III szociálisan rászoruló, va-
lamini 5 /ii limait) diákul hivők meg 
erre az év végi, színvonalas szóra-
kirjnlii rendezvényre. Mivel sem n 
viirnslmn. sem n megyében nem volt 
még hasonlóan nagyszabású és a 
jntignwi szerint is Invaio előadókat 
jelvnnnlinh) szórakoziiUó rendei-
veliti ítgy gomkilom. azok is szívesen 1 
teszt vennének ezen. akiknek szülei | 
egyébként nem biztos, hogy ki tudnák I 
fizetni n helèjiiinini. 

l'uhimennyi iskolaigazgatónak al- I 
uditim ozi it 15-1 i jegyei, amellyel I 
nz általuk kiválasztott diákok részt I 
.'ehetnek nz én végi rendezvényen. 1 
l'.ngeiljék meg nekem, hogy szűkebb 1 
pátria minai, l'iilinnal szemben j 
..lészreliajlnbb" legyek, s mert ebben I 
n városrészben élek, és ili vagyok ön- I 
kinintinyziili képviselő, ezérl n /ialini I 
iskiiliibnl összesen 'ìli gyerekei Iáink 
vendégül. 

L'gy gondolom, hogy ezzel n sze
rény ajándékkal emlékezetessé válhat 
nznkmil: is az 1999-es év vége. akik 
esetleg anyagi okukból soha nem le
helnének részesei ilyesfajta program
nak. 

Bicsak Miklós 

Hogy csak örömkönnyek hulljanak 
Mint m á r korábbi l a p s z á m u n k 

ban is szó esett róla, a Vakv i l ág 

Szere te t szo lgá la t A lap í tvány j ó 

vol tából egy Pu l sox imc tc r -kcszü -

Icket adtak át a nagykan izsa i kór

házban . A szerkeze te t az alapít

vány t i tkára adta át, a kórház n e 

vében dr. Nád Már ta főorvos és 
dr. S z a b ó C s a b a fő igazgató m o n d -
tak köszöne te t . Dr . S z a b ó C s a b a a 
k ö s z ö n ő szavakat köve tően beje
l en tene , hogy mini m a g á n e m b e r 
15 ezer forintot k íván felajánlani 
az a lap í tvány céljai megva lós í t á 
sához . Ezt köve tően T a r n ó c z k y 
Att i la a lpo lgá rmes te r mondo t t kö 
szönete t a vá ros polgára i , a l eendő 
szü lők , és az ezt köve tően m e g 
szü le tő k i s g y e r m e k e k neveben is. 
Bár r o s s z k e d v ű éveket é lünk , de 
mint ez a felajánlás is mulat ja , a 
l e lkesedés , az önze t l enség és a j ó 
ság n e m veszett ki az e m b e r e k b ő l 
- m o n d t a T a r n ó c z k y Att i la . A z al
po lgá rmes t e r vá ros nevében 100 

ezer forint t ámogatás t ajánlott fel 
az a lap í tvány cél jainak m e g v a l ó 
s í tásához . Bár e t é m á b a n m é g 
közgyűlés i dön tés n e m születet t , 
vá rha tóan n e m z á r k ó z n a k el a 
hona tyák az a lap í tvány t á m o g a t á 
sától . A V a k v i l á g Sze re t e t s zo lgá 
lat A l a p í t v á n y t i tkára a felajánlá

sokat köszönet te l fogadta, és hoz
zátet te , ez a pénz k é p e / i alapjai a 
j ö v ő ka rácsonykor az o r szág egy 
m á s i k vá rosában á tadandó 
Pu l sox imc te rnek . amelyet a for
g a l m a z ó cég a kereskede lmi árnál 
o lc sóbban bocsát az a lapí tvány 
rende lkezésé re . 

K a r á c s o n y i ü d v ö z l e t 
A legtöbb családhoz 

már megérkezett a szere
tet-posta. Kis kosárkában 
vagy vitrin tetején glédá-
ban állnak azok a képes
lapok, amelyeken roko
nok, barálok elküldtek 
karácsonyi üdvó/ lc tukct . 
A legtöbb úgy kezdődik: 
„Kel lemes ünnepeket . . . !" 
Ujabban a lapok képes fe
lén előrenyomtatva áll az 
üzenet leggyakoribb jel
zője, a szinte szlogenné 
vált jókívánság. Ha leszá
mítjuk a hátlapra írt szö
vegek sablonos voltál, az 
evenként szinte szó sze
rint ismétlődő szavakat, 
ezek a képeslapok akkor 
is je lzésér tékű küldemé
nyek. Akik küldték, gon
dolnak a másik emberre, 
nem felejtették cl. esetleg 
köszönettel tartoznak ne
ki, talán szeretik is. Bár
mi is az indíték, szép szo
kás az üdvözlő lapok kül
dözgetése . 

De valóban kel lemes 
ünnepre vágyunk? És ez. a 
legfontosabb? Néhány 
nappal ezelőtt egy lelki
pásztor tette fel ugyanezt 

a kérdést, amikor a kará
csonyról beszélgettünk. 
Mindig csak a kényelem, 
a kapui vágyás, az öntu
datra ébredés, az anyagi 
j avakhoz való ragaszko
dás ritkán lelkünk épülé
sére való törekvés! Ez ve
zérli életünket. Komoly 
szavak! Elgondolkodtató 
szavak akkor is, ha eset
leg nem vagyunk valláso
sak, de a lét csodáját ko
molyan ér telmezzük, s 
egyre jobban bánt ben
nünket a jóakarat hiánya 
és a s/.eictctlenség. 

Különösen így kará
csony táján válik szembe
tűnővé, hogy valami 
nincs rendben az emberek 
között, sőt egyre jobban 
úgy tűnik, hogy baj van. 
Mert nem lehet ám egy 
órára, egy estére, egy-két 
ünnepnapra átkapcsolni 
magunkat , s úgy tenni, 
hogy békesség, jóakarat , 
szeretet uralkodik ben
nünk, körülöttünk. Igen. a 
szeretet! Leginkább az 
íróknak és a költőknek 
vannak eszközeik arra. 
hogy ezt érzékletessé 

tegyék, közel hozzák az 
ember iséghez . És még 
volt valaki, aki a lehelő 
legcsodálatosabban 
összefoglalta, hogy éle
tünkben miéit a legkivá
lóbb érzelem a szeretet. 
Pál apostolról van szó. 
aki a Koi intusiakhoz. írt 
egyik levelében tíz tétel
ben sorakoztatta lel szere
tet-adományát . Bízom ab
ban, hogy amíg a világ 
világ lesz, gondolatai so
ha cl nem avulnak. Mert 
ha cz előfordulna, akkor 
lenne csak igazán jaj az 
ember iségnek. 

Ilyenkor, karácsony tá
ján nem árt. ha egy kicsit 
magunkba mélyedünk, s 
újra végig olvasva ezt a 
levelei, elgondol kódunk. 
Mindig változtathatunk, 
még megvál tozhatunk, 
csak vállaljuk fel a szere
tet-parancsot, ami Pál 
apostol szerint így hang
zik: ,.A szeretet türelmes, 
a szeretet jóságos , a sze
retet nem féltékeny, nem 
kérkedik, nem is kevély. 
Nem keresi a maga javát , 
nem gerjed haragra, a 

rosszat nem tója lel. Nem 
örül a gonoszságnak oro
mét az igazság győzelmé
be leli" S álljon itt talán 
a legszebb gondolái: „Ha 
szeretet nincs bennem, 
csak zengő érc vagyok 
vagy pengő cimbalom"! 

Kétezer évvel ezelőtt 
így hangzott az első kará
csonyinak nevezhető jókí
vánság: „Dicsőség 
mennyben Istennek, b é 
kesség a lóidon a jóakara
tú embernek". Az azóta 
eltelt ésszel talán ál sem 
érhető hatalmas időben, 
ha volt jóakarat, meglelt a 
békesség is. A családban, 
a hazában, a nagyvilágon 
Ezért sem lehet magán
ügy, hogy a lelkek gondo
zatlanok m a r a d n a k - e , 
vagy van kihez, mihez 
menekülni . 

A hívő embert hite ve
zérli és szárnyaló hangon 
énekli karácsonykor, hogy 
- Dicsőség menyben az 
Istennek" A t öbb ieke t Pál 
apostol szavai is v e z é r e l 
h e t i k : „A szcielcl nem 
szűnik meg soha". 

Büki Erzsébet 
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Ön elképzeli, mi megvalósítjuk! 

Jfgaz történet 

Karácsonyi csengettyűk 
Amikor a kislá

nyom szüleien, akkor 
leltem figyelmes a j e 
lenségre. Kn mái 
miiulen bajon, és a/ 
első örömön túl. im
máron anyukaként a 
szobában feküdtem, 
amikor egyszer csak 
esengő szólt. A fel
adatukat teljesítő nő
vérek és orvosok ar
cán egy pillanatra va
lami földöntúli öröm 
sugárzott, egy másod
pere töredékére még 
(áll meg is álltak, az
tán mindenki telte to
vább a dolgát annak 
rendje-módja szerint. 
Ahányszor megszó
lalt a csengő, a jelen
ség annyiszor megis
métlődött, egy pilla
natnyi öröm. aztán 
minden ment tovább 
a maga útján. Először 
megvallom, nem el
teltein, mi történik 
ilyenkor, dc néhány 
óra elteltével magám
tól is rájöttem. 
Ahányszor megszó
lalt a csengő, egy új 
kis élet születeti, 
eggyel löhbcn let-
t unk. A szülőszoba 

előtt, és a családok
ban bizonyára pezs
gődurranás, hangos 
éljenzés fogadja az. új 
vendeget , ám ott a 
kórházban csak egy 
pillanatnyi csendes 
öröm. Egy pillanatnyi 

, J 

csendes öröm. amely
nek okáról mindenki 
a csengőszó által ér
tesüli. Nem így van 
ez karácsonykor is? 
Egy halk csenget tyű-
szó. és mindenki tud
ja, ismét megszületett 
a csoda, a szereiét 
csodája. Elkészült a 
fényben fürdő fa, az. 
ajándékok csi l logó 
csomagolásban már 
alatta sorakoznak, és 
eljött az. Angyal is, 
aki láthatatlan szár
nyait fölénk terjeszti 
ki. hogy megvédjen 
minkéi. Olyankor egy 
pillanatra mind meg
állunk. Talán mind

annyiunkat eltölt a 
szeretet, egy pillana
tig mi is átéljük a 
bennünk, belőlünk 
születő csodát, hogy 
aztán ismét visszatér
jünk a szürke, csen-
gcltyűszó nélküli hét
köznapokba, ám az 
emlék megmarad. Fá
jón , szomorún, átitat
va a vággyal , hogy 
bár gyakrabban szó
lalhatna meg az a kis 
csengettyű, amely 
egy emberke , vagy a 
szeretel csodájának 
születését jelzi . 

Mindannyian vágyjuk 
a szeretet és az élet 
adta csodákat , dc ten
ni valamiért nem tu
dunk, vagy nem aka
runk érte. Pedig itt e 
kis városban, c kis or
szágban, bizony nagy 
szükség lenne a csen-
gettyűszók jelezte 
születésekre, mert ma 
nagyon úgy tűnik 
hogy szereiéinek és 
születő polgárok szű
kében lépünk be egy 
új évszázadba, és 
hamarost egy új évez
redbe is. 

I ) . É. 

A kisfiú n e m ismer te az apját . 
Azt tudta, hogy van, él va lahol , 
hogy lennie kel l , mert ő is c sak á l 
tala létezik. Soká ig n e m érdeke l t e 
az apa -ké rdés , n e m foglalkozot t 
vele , mert ugye . amirő l n e m be
szé lünk az talán n incs is. M é g 
ó v o d á s korában s e m volt fontos , 
mer t a többi gyereke t is csak az 
édesany ja kísér te el az évzá ró ra , 
az anyák napjára m e g p láne . A 
n e v e sem tűnt fel soká ig . T ó t h 
Kr isz t ián , anyja neve : Tó th A n n a . 
A z ó v ó n ő k i smer ték a tör ténete t , 
de l ehe te t l enségnek találták volna , 
ha felvi lágosí t ják a va lóságró l . A z 
igaz, hogy a falun é lő n a g y m a m a 
néha á tkozódot t , e lharapot t sza
vakkal szidott valaki t , aki m e s s z e . 
Pes ten éli a vi lágát , míg az a s ze 
gény A n n a lány a lbér le tben k u c o 
rog, fi l lérekből nevel i a gyereke t . 
Kr isz t ián! M i c s o d a név az! Apja 
nevét kapta a kisfiú, talán azér t , 
hogy az a sze rencsé t l en - m é g ma 
is mu ta tós , hosszú szőke hajú. á l 
ma tag - t e remtés soha ne feledje a 
fekete bajszú, v i l logó tekin te tű 
férfit. Aki jö t t . aztán ment , üz le t 
kö tő volt . al ig tudlak róla va lami t . 

A kisfiú m á s o d i k o sz t á lyos ko 
rában, úgy n o v e m b e r elején d ö b 
bent rá a h iányra . A k k o r , a m i k o r 
legjobb barátja. Péter megh ív t a 
magukhoz, fa lú icsze lés rc . Ez. a P é 
ter egészen m á s volt , mint ö. Har 
c i a s , nagyé tkű , j á t ékos , dc legin
kább k íváncs i . G y a k r a n ké rdez 
get te kis barátját erről is, arról is. 
mindenfe le hé tköznap i do logró l . 
Kriszt ián megje lent a fűrészelés 
dé lu tán ján . 

Fű ré sze l é s ! M i n e k az? A z ő p i 
ci k is szobá jukban g á z k o n v e k t o r 
onto t ta a me lege t . A fa kell -
m o n d o g a t t a Pé ter - a k a z á n h á z b a , 
m e g a kanda l lóba is. Krisz t ián 
n e m tudta mi az , h o g y k a z á n h á z , 
m e g kanda l ló . D c e leget lett a 
m e g h í v á s n a k , mert szeret te Péter t , 
és k íváncs i volt az e lő re b e h a r a n 
gozott nagy e s e m é n y r e . Itt. ezen a 
dé lu tánon döbben i rá arra , hogy 
mit is j e len t az , hogy apa . A z a 
m a g a s , e rős , v i d á m férfi - Péter 
pont o lyan k ics iben - e g é s z dé l 
után hordta a p incébe az ölfál . b o 

londozot t a gyerekekke l , forralt 
bort rendel t a feleségétől , e lma
gyaráz ta a f iúknak a kazán m ű k ö 
dését , m e g e n g e d t e , hogy fűrész 
alá segí tsék a hasábokat . 

Kriszt ián szokatlanul csendesen 
ment haza ezen az es tébe hajló 
dé lu tánon . Va lami ürességet ér
zett , va lami nagy - nagy bánatot -
m a g a sem ludta. hogy mi a baja. 
M á s n a p az iskolában szót lansága 
feltŰnl a napköz i s tanító néninek. 
Péntek volt . l eg több gyerek a szo
kottnál korábban hazament , végül 
csak Kriszt ián maradt . Nem cso 
mago l t , n e m igyekezet t haza. csak 
m a g á b a roskadva üldögél i . Úgy 
gubbasz to t t , mint egy ázott kis 
n iadárf ióka . Ildi néni látta, hogy 
baj van . csak azt nem tudta, hogy 
mi. F i n o m tapintattal rákérdezet t , 
és sz inte v isszahőköl i a feltörő ér
ze lmek áradatá tól . Ki az én apu
kám. ' Hol van? És miért nincs ve
l ü n k 9 Csak úgy záporozlak a kér
dések . Látszot t , hogy Krisztián vi
gasz ta lha ta t lan , egyedül nem lehel 
h a z a e n g e d n i . Ezen az estén Ildi 
néni a szűk kis albérleti szobában 
mindent megtudot t . Megiudot i . és 
c se l ekvés re szánta cl magát . 

Te l tek a napok, tervezget lek a 
gye rekek , már készül tek a napkö
z iben a karácsonyi füzérek, öntői
tek gyer tyát és festettek diói . Az
tán elérkezet t a várva vári leli 
s zün idő . 

A szünet utáni e lső tanítási na
pon már az cbcdclcsncl feltűnt, 
h o g y Kriszt ián megvá l tozón . 
Sz in te kicserél ték! Fülig ért a szá
j a , úgy mesél te a többieknek, 
h o g y apukája megtaní to t ta kor
cso lyázn i , s a k ishúga milyen 
édes . s zőke kis lány. És van egy 
más ik anyukája is Budapes ten , 
ak inek sok szép ruhája van. és az 
is nagyon - dc nagyon szereli ől. 

Ildi néni soha nem mesél te cl 
Kr isz t iánnak , d e m é g Annának 
sem. hogy hogyan kutatta lel a fe
kete bajszú, vi l logó tekintetű fér
fit, s hogyan ébreszte t te lel benne 
a felelősségérzetei . A tantestület
ben is csak ketten tudtak a nagy 
akc ióró l . 

B. E. 
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Gyertya l Kézzel díszített cukorpapírok J § 2 
a szeretteinkért 

A karácsony a szeretet ünnepe. 
Es <i:t>k. okik elvesztették szeret
teiket. Vajon ma ünnepelnek? 
Vagy nékik csak kín és fájdalom 
az ünnep.' Bizony ez is előfordul
hat. Ilyenkor egy kicsit rajtunk is 
áll. tuilitiik-c. akarunk-e azon. 
azokon segíteni, akiknek az év 
legszebb ünnepe bánatot, könnye
ketjelent. 

- Még kisgyermek korom ide
jén nekem is a legkedvesebb ün
nep Volt a karácsony. Hatan va
gyunk testvérek, én vagyok az ötö
dik gyermek. Emlékszem, amikor 
a testvéreim karácsonyeste beöl
töztek: az. egyik jóságos bácsinak 
öltözött, a másik krampusznak, és 
voltak regösök is. Csodás kará
csonyok voltak ezsk mai* orom 
visszagondolni rájuk, de jött a 
nagy fordulat. Meghaltak a szüle
im. Tizenöt éves voltam, amikor 
meghűlt az édesanyám, és apánk 
is hamarosan követte. Többé már 
nem voltak olyanok a karácso
nyok, mint azelőtt. Nem tudtam 
szeretni a szeretet ünnepét.. Hi
ányzott a: anyukáin, és hiányzott 
az az. erő. amivel ö a családot 
össze tudta tartani. Hiába tettek 
{neg mindent az idősebb testvére
im, az. ünnep többé már nem volt 
ugyanaz nu.nl amikor a szüleink 
még éltek. Ma már ismét szeretem 
a karácsonyokat, ma már nem ha
sít olvíin erővel belém a fájdalom, 
mim régen. Azóta tudok ismét 
öniliii az ünnepnek, amióta meg
született a fiam. és újra van egy 
egész családom. Tíz. hónapos volt 
a fiam, amikor az első közös, csa
ládi karácsonyunkra sor került, 
feledhetetlen élmény volt. Kristóf 
volt az. aki ismét értelmet adott a 
szeretet ünnepének - meséli Si
máimé Mile Éva. 

- Hogyan telnek önöknél az. ün
nepek? 

- Szenteste mi nem az Angyal
nak gyújtunk gyertyát, hanem azo
kért u szeretteinkért ég egy nagy 
gyertya, akik már nem lehetnek 
velünk. Nálunk a szenteste körte
lefonálással telik, minden testvére
met felhívom majd ezen az estén, 
vagy ők hívnak engem. Ez nálunk 
már régi szokás. Karácsony más
napján aztán útra kelünk, és a leg
idősebb bátyámnál jön össze az 
ci-etz család, majd a férjem édes
anyjánál ünnepiünk. Az. idei ünnep 
külön szépségét az udja. hogy ve
lünk ünnepet a °l éves nagy
anyám, akii nagyon szerelek. 

D. É. 

- Ketten vagyunk testvérek, az 
öcsém a vendéglátásban dolgozott, 
én könyvkötő lettem. A szüleim egy
szerű, hal elemit végzett emberek 
voltak. Az. édesapám a mezőgazda
ságban dolgozott, az. édesanyám pe
dig mindig otthon volt. Az embersé
gük, a becsületességük számomra 
mindig követendő példa maradt. 
Már évtizedek óta nem élnek, de a 
tőlük kapott útravaló egy életen át 
elkísér mindkettőnket — meséli 
Bicsak Miklós vállalkozó. 

- Milyenek voltak a gyerekkori 
karácsonyok? 

- Egyszerű, egy szoba, konyhás 
családi házban telt a gyermekkorom, 
így teltek a karácsonyok is. Akkori
ban olyan szegények voltunk, hogy 
nem jutott szaloncukorra, vagy le

het, hogy még nem is volt. Az édes
anyám maga főzte a szaloncukrot. 
Valami melasz.-szerű anyagból ké
szült, és amikor megfőtt, úgy kellelt 
kockákra kivágni. Nem volt akkori
ban csicsás, csillogó papír sem, az 
anyukám maga díszítette ki a papí
rokat. Fantasztikus kézügyessége 
volt, csodálatosan szép rajzok ékes
kedtek az ollóval kicakkoz.otl cukor-
papírokon. Vattából készíteti an
gyalhaj volt még a fánkon, és az 
olajiparból származó fóliasz.erű. 
csillogó anyagból készítettük a dí
szeket. Nagyon boldog karácsonyok 
voltak ezek, a békesség, a szeretet 
tengte be akkor kis otthonunkat... és 
az édesanyám állal készíteti finom 
karácsonyi sütemények illata. 

D. É. 

Karácsonyra megszépülő imádságoskönyv 
Rongyos imakönyvek, széleseti bibliák, megannyi szépítésre, felújításra 

váró évszázados, évtizedes dokumentum. Valahogy így képzeli az. ember a 
könyvkötő mester műhelyét. Átható ragasztó szag, és számtalan titkos esz
köz, legalábbis a tapasztalatlan szemlélő számára. 

- Kihaló léiben lévő szakma a miénk. Nagyon nehéz utánpótlási találni, 
tudom czl a saját családom példája nyomán. Ebben a szakmában nagyon fon
tos a kézügyesség, a kézzel végzcll munka szeretete, ám a számítógép és a 
többi gép inkább vonzó a fiatalok számára, mint ez - meséli Bicsak Miklós, 
könyvkötő mester. 

- Akad még felújításra váró könyv? 
- Mindig van néhány olyan gyűjtő, vagy egyszerű tulajdonos, aki úgy 

dönt, hogy felújítja a nagyszülőktől, vagy ismeretlen távoli rokontól ráma
radt, esetleg az antikváriumban, bolhapiacon megvásárolt könyvekéi. Ezek a 
könyvek, szentírások, bibliák, kódexek aztán öröklődnek tovább apáról fiúra, 
dicsérve az eredeti létrehozó, és a felújító mesteri egyaránt. 

- Min dolgozik éppen? 
- Nemrég fejeztem be a város számára a régi születési - . halotli - , házas

sági - anyakönyvek felújítását. A könyv, amin most dolgozom egy 1908-ból 
származó imakönyv, amelyet egy plébános hagyott örökül a házvezetőnőjére. 
Ez. egy szaruhátas, csonttáblás, kékköves berakással, ezüst véretekkel készí
tett imádságoskönyv. Ma már megfizethetetlen lenne egy ilyen borítással, 
ilyen kötési stílussal készített imádságoskönyv. 

- Mibe kerül a rendbetétele? 
- Nagyon költséges, és ebben a legkevesebb a munkadíj . Talán öregszem, 

de ma már a szakma öröméért végzek el ilyen felújításokat, szinte megszál
lottságból. Az élet igazolta, hogy jó öllel volt elvégezni a restaurátori tanfo
lyamot, hiszen öreg napjaimban is lesz majd mii csinálnom. Ha majd kiszál
lok a mókuskerékből, ha már nem egy vállalkozás gondjai nyugodnak a vál
lamon, akkor majd ennek élek. Meg kell mondanom, büszkeséggel lölt el, 
hogy ötven év múlva is szépek lesznek az általam felújított könyvek, és aki 
kinyitja őket, láthatja, ehhez az én munkám is hozzájárult. Hogy a kérdésre 
válaszoljak, nagyon sokba kerülnek a felújításhoz használható anyagok, az 
aránypor, a csontborítás, a hiányzó részek pótlása. 

- Hogyan újul meg ez a könyv? 
- A láblát először lebontjuk, levesszük a keretet, kitisztítjuk, kifoltozzuk, 

teljes sterilizáláson megy keresztül. A borítón lévő gyöngyház gombokat úgy 
kelleti megrendelni, ma már nagyon ügyes mesterek vannak, akik bármit el 
tudnak készíteni. A borítón lévő Mária és Jézus képel eredetivel pótoljuk. Az 
ezüstverctet egy a Szidolhoz hasonló anyaggal tisztítjuk ki. és az eredeti for
máját is visszakapja majd. A lapok szélét tojásfehérjével felvitt aranyporral 
festjük újra. Ez egy a régi mesterektől ellesett fortély. Az imádságoskönyv 
egyébként karácsonyi ajándék lesz. 

D. É. 

karácsonyi csengő 
JA - A karácsony 

,'<T^\W^> számomra a 
• ' l p nagybetűs iin-

. . , s ^ > ! ~ ! 5 nep. az iiiiiie-
s _ pek ünnepe. 

Már október
ben elkez.dek készülni rá. aján
dékokat, mindenféle díszeket, 
díszítéseket vásárolok. Már ak
kor el kezdem tervezni, mi lesz 
az, amivel még szebbé varázsol
hatom ezt az. ünnepet. Amíg kis
gyermek voltam, mindig a szü
leim díszítenék fel a fát. és én 
már csak arra mentem haza, 
hogy a Jézuska megérkezett. 
Még ma is megvan az a kicsiny, 
már nagyon kopott karácsonyi 
cscngellyü. amellyel a szüleim 
jelezlek, hogy megérkezett a 
Jézuska. Ma is azzal csenge
tünk, igaz. most már mindannyi
an olt állunk a fa alatt, amikor 
cseng, de mégis olyan jó érzés. 
Elvfordul, hogy nem sikerül 
minden tökéletesen, vagy hogy 
még a gyertyagyújtás elöli el
fogy a szaloncukor, meri a csa
lád Ingjai titokban megdézsmál
ják, és ezért csak a fa egyik jelé
re jut. Az. a karácsony éppen et
től válik különlegessé, emléke
zetessé, olyanná, amiéri még 
évek múltán is emlegetjük. Meg
vallom, ez velünk is megtörtént 
már - meséli Tüske Ágnes. 

- Holt töltik a karácsonyi.' 
- A Szentestét otthon töltjük, 

ezen az. estén én vagyok a házi
asszony, enyém a konyha min
den gondja. A férjem és a lá
nyom ma már együtt díszítik fel 
a fát. esle pedig a szüleim is át
jönnek, hogy együtt toilsuk az 
estét. Erre az. ünnepi alkalomra 
mindig készítek valami díszt, 
valami különlegeset, és a terítés 
sem hétköznapi. Az. idén minden 
fehér és ezüst lesz. az asztalon, a 
fa pedig arany és piros díszbe 
öltözik. Nagyon ügyes kezű lá
nyunké van. aki minden évben 
meglep bennünket valami általa 
készített ajándékkal. Az ajándé
kokhoz idézeteket, ránk jellemző 
verssorokat keres. Amikor min
den elkészül, meggyújtjuk a 
gyertyákat, és együtt énekelünk 
a fa előtt állva, nálunk ez. így 
szokás. 

D. É. 

http://nu.nl


KANIZSA F E L S Ő O K T A T Á S Á É R T A L A P Í T V Á N Y 
UNIVERSITAS NYELVISKOLA 

Cím: Nagykanizsa, Zrínyi u. 33. 
TelVfax: (92) 312-052 

2000. január 3-tól folyamatosan 

Kezdő , ú j rakezdő, ha ladó , v izsgára felkészí tő nor
mál és in tenzív nye lv tan fo lyamoka t indít 4 0 órás 
e g y m á s r a épü lő e g y s é g e k b e n 

A N G O L , N É M E T 
nyelvből, 6-10 fős csoportokban, 
illetve egyéni képzés formájában. 

Cégekné l igény szerinti csopor tösszeá l l í t ásban . 

Speciális tanfolyamok: 
• Üzleti szaknyelvi 
• Szintentartó társalgási 
• Nyelvvizsgára előkészítő 
• felvételi vizsgára előkészítő 

(középiskolásoknak, érettségizeiteknek) 
• Gyermektanfolyamok (általános iskolásoknak) 
• Készségfejlesztő (nyelvtani rendszerező, szókincsfejlesztő, olvasás, írás. 

hallás utáni értés. ¡11. beszédkészség-fejlesztő) kurzusok 

Órák: délelőtt, délután, este. illetve szombat délelőtt. 
Standard tanfolyamuk: heti 2x2 óra 
Intenzív tanfolyamok: heti 4x2 óra. 
Szombati uu\jolvam: 1x4 óra. 
Óradíj: 350 Kt/fő, speciális kurzusra 400 Ft/fő (2800-3500 Ft/csoport). 
Törzsliallgatóknak 10% kedvezmény. 

Jelentkezés, beiratkozás: 
Kanizsa Felsőoktatásáért Alapítvány Universitas Nyelviskola 
Nagykanizsa, Zrínyi M. u. 33. 

A MINŐSÉGET DIPLOMÁS O K T A T Ó I N K G VR.WTÁI..IÁK. 

BELÜGYMINISZTÉRIUM 

KÖZLEMÉNY 
2000. január l-jétől 

MEGÚJUL 
A SZEMÉLYAZONOSÍTÓ IGAZOLVÁNY 

Az új személyazonosító igazolvány bankkártya formátumú és hamisítás 
ellen védett. Megváltozik a személyazonosító igazolvány kiváltásának és 
cseréjének rendje is. Az eddigi gyakorlattól eltérően a személyazonosító iga
zolvány kiváltásához vagy cseréjéhez kérőlapot nem kell vásárolni. A sze
mélyazonosító igazolvány kiváltása vagy cseréje céljából az okmányirodát 
kell felkeresni. A területileg illetékes okmányiroda címét a polgármesteri hi
vatalban lehel megtudni. 

Egyszerűsödik a lakcímbejelentési eljárás is. A lakcím bejelentéséhez 
sem kell lakcímbejelentő lapot vásárolni. A lakcímbejelentést a lakcím sze
rint illetékes polgármesteri hivatalnál kell megtenni. A lakcímbejelentéssel 
együtt igényelhető a lakcímigazolvány, amely a lakcímen kívül a személyi 
azonosítói (korábbi megnevezése: személyi szám) is tartalmazza. 
A részjetekről az januárban megjelenő első számunkban tájékoztatjuk 
olvasóinkat. 

Kanizsa Felsőoktatásáért 
Alapítvány 

Nagykanizsa, Zrínyi u. 33. 
Tel./fax: (93) 312-052 

Menedzserképzés Nagykanizsán 
A Kanizsa Felsőoktatásáért Alapítvány és a Budapesti Műszaki és Gazda

ságtudományi Egyetem közötti megállapodás eredményeképpen Nagykani
zsán lehetőség nyílik a másoddiplomás menedzserképzésre. 
Két szakirány: 

• Humánmenedzser (munkatársak felvételével, képzésével, előmene
telével, általában az emberi erőforrások menedzselésével foglalkozik) 
és a 

• Gazdasági elemző (pénzügyi, gazdasági irányításban való részvétel, 
gazdaságossági elemzések készítése) 

szak indul (kellő számú jelentkező esetén) már 2000. februárjától, legkésőbb 
2000. szeptemberétől. 

A képzés 3 féléves, ami diplomavédéssel és záróvizsgával zárul. A sikere
sen diplomázók a Budapesti Műszaki és Gazdaságtudományi Egyetem Mene
dzser szakirányú diplomáját kapják. 
Jelentkezés feltétele: felsőfokú végzettség, nem előírás a nyelvvizsga. 
Jelentkezési ha tá r idő : j a n u á r 14. 

Óriási lehetőség, hogy a kurzus elvégzése után csatlakozni lehet a Műegye
tem MBA (Master of Business Administratinn) képzéséhez úgy. hogy a befi
zetett tandíjat és az elvégzett szemesztereket beszámítják. 

Az előadásokat a Budapesti Műszaki Egyelem neves oktatói tartják Nagy
kanizsán a Kanizsa Felsőoktatásáért Alapítvány Zrínyi utcai épületében. 

Jelentkezés és további információ: 
Kanizsa Felsőoktatásáért Alapítvány 

Nagykanizsa, Zrínyi u. 33. 
TcL/Fax: (93) 312 052 

KÉPVISELŐI FOGADÓÓRÁK 
T Ó T H ZSl /.NA önkormányzati képviselő 1999. december 29-én szerdán 

16-tól 17 óráig várja a 11. számú választókerület polgárait a FIDESZ-
MPP nagykanizsai irodájában a Király utca 47. szám alatt. 

TÓTH LÁSZLÓ önkormányzati képviselő 2000. január 5-én szerdán 17 
órakor várja fogadóóráján a 4. számú választókerület lakosait a Di. Me
ző Ferenc Gimnáziumban. E-mail: ltnth@sienet.hu 

DK. HORVÁTH GYÖRGY önkormányzati képviselő a 2. számú válasz
tókerület polgárait várja fogadóóráján 2000. január 5-én szerdán 18 és 
20 óra közöli a Pálma étteremben (Magyar u. 30.). 

FELHÍVÁS! 
Tájékoztatjuk a Tisztelt Lakosságot és a Tisztelt Kereskedő

ket, hogy 2000. évben a Via Kanizsa Kit t . által üzemeltetett or
szágos állat- és kirakóvásárok az eddigiektől eltérően január 4-
én és július 4-én is megrendezésre kerülnek. 

Via Kanizsa Kht. 

Lapunk következő száma 
2 0 0 0 . január 13-án 

jelenik meg. 

mailto:ltnth@sienet.hu


iérl van az, hogy nem arra 
a pár szép. önfeledt, gyö
nyörű karácsonyra emlé

kezik a legjobban az ember, miért 
nem az maiad örök emlék, hanem a 
nyomorúságos, szomorú, gondokkal 
leli marad meg és hurcolja egy éle-
len ál. karácsonytól karácsonyig. Ha 
behunyja a szemét a régi-régi utcá-
kal látja maga előtt, a ódon házakat, 
nem ezeket a betonlörmedvényeket . 
K/t nem lehel megszokni és elfo
gadni. Városépítés - rombolás, falu
rombolás - Erdély, forradalom -
Tőkés László. 1989 - karácsony. 
Micsoda karácsony! 

Ez volt a közelmúlt, ami oly meg
határozó volt az életében. Aztán a 
légi. gyermekkori karácsonyok: ha
talmas havazások, hideg, háború 
utáni nyomor, majdnem éhezés, örö
kös megfázások, betegségek, hiá
nyos táplálkozás, átázó cipők, ruhák. 
Este. éjjel megszárítani, hogy más
nap fel lehessen venni, különben 
vagy megbetegszünk, vagy nem me
gyünk iskolába. Borzasztó ízű láz
csillapítók, vagy marad a penicillin 
injekció. Esellcg a nagymama házi 
patikája, ma úgy mondanánk, termé
szetgyógyászat, nemrég még kuruzs-
lásnak hívlak. Nem is tudja megérte
ni, hogy tudlak a szüleik, nagyszüle
ik ezekben a nehe/. években boldo
gulni. Köszönet érte nekik. 

Emlékszik, hogy nem leheteti já
tékokat venni Édesanyja babákat 
készített, varrta a kezekel, lábakat, 
kitömte, gyönyörű szép ruhákat 
vaut nekik, vagy kötött, horgolt ba
baruhákat, aztán papírmaséfej került 
a babákra. Oly szépek voltak. Édes
apja babaházal, bútorokat, autót, 
mindenféle játékot készített, az ma
ga volt a csoda Mindig volt ajándék 
a la alatt, akármilyen szegények is 
Voltak. Szoba, konyha, víz az utcán. 
A nagymamának is ugyanez, akivel 
egy házban laktak. A ház végében 
kemence, amit ünnepekre befűtött, 
abban sülöli valami csodálatos tész
tákat, süteményeket, na és kalácsot. 
De mennyi, finom kalácsot. Jutott 
abból mindegyik gyerekének, uno
kájának. Azóta sincs kalács nélkül 
karácsony, pedig már rég elment 
közülünk. 

Minden nap nagyon korán kelt. 
Nem volt nap, hogy a hajnali mise 
nélküle kezdődött volna el a Felső-

templomban, cz volt közelebb az At
tila utcához, mert ott lakott. Ott ke
resztelkedtek, ott esküdtek, ott vol
tak a gyászmisék drága halottaikélt. 
Nekik ez volt a templom. Kará
csonykor is. lehetett bármilyen idő, 
hóban, fagyban elment a hajnali mi
sére, aztán sütölt-főzött, estére feldí
szítette a kis karácsonyfáját. Volt ott 
alma, dió, illatos apró sütemények, 
angyalkák és kisjézuska a fán. Meg
kapták az ajándékokat, mindig 
eggyel több ajándék volt. mint 
ahányan voltak, egy ottmaradt a fa 
alatt. Énekeltek, örültek, de ő min
dig szomorú volt. Utána elmentek az 
éjféli misérc, lehetett bármilyen 
rendszer és bármilyen hatalom. Ne
kik olyan gyönyörűséges jászol és 
kisded nem volt egyik templomban 
sem, mint ott. Azok az égigérő kará
csonyfák az oltárnál, lenn a temp
lomban, gyertyák, a Jézuska születé
se, a Betlehem, zengő orgona, éne
kek, ájtatos csend. imák. tcrdcplésck 
a jéghideg kövön. Vezeklés. Isten 
közelsége soha nem volt annyira 
érezhető és varázslatos, mint szent 
karácsony este. - Kislányom imád
kozzál külön a bátyádéit is, hogy 
mire hazaérünk O is otthon legyen. 
Készítettem neki is ajándékot. - Hát 
az övé volt az a titokzatos ajándék? 

Emlékszik, ha este kiment az 
udvarra, nála még égett a 
gyertya, pedig volt villany. 

Ott térdelt az ágya mellett és imád
kozott. Mindig csak imádkozott. 
Egész életében volt kiért. Az első 
világháborúban a férjéért, testvérei
ért. A másodikban a fiaiért. Tizen
két gyereket szült, de a Jóisten csak 
hetet engedett felnevelni. Utána azt 
hitlék béke lesz, de nem lett. Az öt
venes években a fiáért, akit elvittek, 
sokáig hírt sem hallottak felőle, 
hogy él-e még. Nem volt éjszaka, 
hogy az utcában valakit nc vittek 
volna be. Az ő apját is nap mint nap 
berángatta az. AVH, feldúlták a la
kást, feltúrták az ágyakat, kiszórták 
a földre a szép tiszta ruhákat, ágy
neműket, megtaposták, bemocskol
ták az életüket. Családokat deportál
tak éjjelente, hajnalonta. Minden 
autóra összerezzentek, mindig azt 
hitték, most ők következnek. Apja 
élete kockáztatásával kiderítette a 
szörnyű valóságot: internálták a 
bátyját. Gyűjtőtábor, Kistarcsa, 

Recsk. A poklok pokla. Nagymama 
készítette a csomagokat , elküldték, 
talán soha nem kapta meg. Várták a 
híreket. És O csak térdelt órák 
hosszat és imádkozott érte. Érte 
imádkozott , aki a legdrágább, a leg
jobb volt, akiért aggódott, akit várt 
haza. akiért még érdemes volt élni. 
Mert persze, hogy egy anyának 
mindig az a legdrágább, aki nincs, 
akit vár, hogy betoppan.. . és múllak 
az évek. Jött a karácsony, egyik a 
másik után, és O nem jött. Sokszor 
mondta másnap reggel: beszéltem 
vele az éjjel, itt volt, jól van, él, so
kat dolgozik, majd hazajön, várjam. 
Szép nagy, derék ember, ki fogja 
bírni. Nem lehet, hogy ne jöjjön ha
za! (Negyven évvel később találko
zott Kéri tábornokkal. Kérdezte tőle 
cmlékszik-e a nagybátyjára. ' Hogy
ne emlékezett volna arra a szép, de
rék magyar emberre - így mondta ő 
is - aki nagyon sokat dolgozott he
lyette is. Nézzen rám drágám, mi
lyen kicsi ember vagyok én. mit bír
tam volna ki a kőbányában, ha nin
csenek ilyen emberek. Istenem, hál 
megélték ezt a napot is. hogy büsz
kén emlékezhetnek rájuk!) 

Aztán cgyszercsak megtörtént a 
csoda és ő hazajött. Azt hitte meg
szakad a szíve a nagymamának, 
most a nagy örömtől, boldogságtól . 
Élete legboldogabb napja lehetett. 
Azután az élet rendje szerint meg
nősült, bár nem éppen fiatalon, el
vette élete párját, aki hűségesen, ki
tartóan várt rá a fogság évei alatt. 
Mama már 76 éves volt, mikor utol
só unokája születését várta. Boldog 
volt, készült, örült minden napnak. 
Szép nyár volt, és ősz, és 1956. Jött 
október 23 . Forradalom. Hallgatták 
a híreket, a felnőttek a Szabad Euró
pát, alig lehetett hallani, annyira za
varták. Odatapadtak Nagy Imre be
szédére. Nagykanizsán is forradalmi 
hangulat volt. A gyerekek elől pró
bálták titkolni, dc azért annyira mái-
nem voltak gyerekek. Istenem, csak 
megérjük, hogy jóra fordul és nem 
viszik vissza a fiamat, sírt a nagy
mama. És akkor hirtelen lebetege
dett, ágynak esett. Mindenki a forra
dalom lázában élt. és jött november 
negyedike! Mindennek vége, elbuk
tunk, eltapostak bennünket ismét. 
Vége! Dübörögtek a tankok Kanizsa 
utcáin. Tudjuk, hogy minden utca 

végén laktanya volt. Bevonultak. 
Csend és döbbenet. A szülők barátai 
csomagoltak, készüllek, hogy el
hagyják az országot. El is mentek. 
Ok maradtak. Ok mindig maiadnak. 

Nagymamája hetekig haldoklott. 
Néha magához lén . első kérdése a 
fia, menye, unokája volt, megszüle
tett-e? Nem halhat meg karácsony 
előtt, nem halhat meg. hogy ne lássa 
imádott fia gyermekét. Több unokái 
már úgysem ad a Jóisten, hát leg
alább ezt még láthassa. Nem tudott 
e lmenni , nem tudott megpihenni, 
megnyugodni . Minden nap harcolt 
az életéért. Most ők imádkoztak ér-
le, éjjel, nappal virrasztottak. Látta, 
végigélte a kínok-kínját, amit O. 
Folyton csak vele akart lenni. Mikor 
megnyugodott elszökött a templom
ba imádkozni. Érte, a drága nagy
mamáért, akitől annyi, de annyi jót 
kapott, egy életre szóló erőt. Nem 
tudta, hogy mennyire beteg, nem ér
tette, hogy lehet egyik napról a má
sikra így meghalni. Nem akart isko
lába menni, úgy zavarták el. Egyik 
nap hazajött az iskolából és síri 
csend. Elment, míg nem volt otthon. 
1956. november 22-én. Nem érhette 
meg a karácsonyt, utolsó unokája 
születését, aki majdnem karácsony 
napján jött erre a világra. 

Gyermekkora igazán ekkor ért 
véget. Ez volt az első legszomorúbb 
karácsonya, oly közelről és oly mé
lyen érintette meg az elmúlás, a ha
lál. Nagyon sokáig árvának és na
gyon-nagyon szerencsétlennek érez
te magát. Húsz év múlva, majdnem 
napra, ugyanígy hagyta itt anyai 
nagyanyja is. karácsony előtt, vi
gasztalanul. Imádta Őt is. viszont 
egymást , és az akkor kicsi gyerme
keit. 

Sok-sok karácsonyi szomorú
ság, bánat. Miért csak ez jut az 
eszébe és nem az örömteli 

szép napok? Olyan nehéz elválni, 
olyan nehéz megszokni, hogy egyre 
kevesebben vannak a fa és az asztal 
körül. Karácsonykor idevarázsolja 
Őket. úgy, mint Ő tette a fiával, be
szél róluk a gyerekeivel, milyenek 
voltak azok a karácsonyok, mikor 
még itt voltak közöltük. Kimennek a 
temetőbe, visznek a sírjaikra adventi 
koszorút, gyertyát gyújtanak, imád
koznak és velük vannak. Ha már 
nem ismerhettek Őkci. tudják milyen 
örökséget hagytak itt. mit kapott tő
lük és kaptak ők. Túlélni a ránk mért 
csapásokat, bízni és hinni Islenben. 
aki elküldte fiát a Földre érettünk! 

Áldott Karácsonyt Mindnyájunk
nak! 

Pozsgai Éva 

1999. december 22. — — i 



BANKI HATTER a Kanizsa Tőzsde Klubnál 
& Kanizsa Tőzsde Klub a Magyar Külkereskedelmi Bank Értékpapír és Befektetési Rt. ügynökeként folytatja tevékenységét. 

banki háttérrel történő 
tevékenység indulása? 

- Az átállás megtörtént. 
Ügyfeleink megbízásait az 
MKB Értékpapír és Befek
tetési Rt. nevében teljesít
jük. Mindez nevünk meg
változtatását is maga után 
vonja. A jövőben a Kani
zsa Tőzsde Klub az MKB 
Értékpapír és Befektetési 
Rt. ügynöke néven találha
tó meg, Nagykanizsa Zrí
nyi u. 2 1 . sz. alatt. 

M i l y e n v á l t o z á s o k a t 

f o g e z j e l e n t e n i a z e d d i 

g i e k h e z k é p e s t ? - kér
deztük Hederics Árpá
dot, a Kanizsa Tőzsde 
Klub vezetőjét. 

A korábbiakkal szem
ben lényeges változás a 
banki háttér, ami ügyfe
leink számára maximális 
biztonságot nyújtja. A 
banki háttérrel együtt 
számos új befektetési 
formát, szolgáltatást is 
ajánlani tudunk ügyfele
inknek számára. 

- Miért ez a váltás? 
- A Kanizsa Tőzsde 

Klub eddig a Diana 
Investment fiókirodája
ként működött. Mint 
köztudott a Diana a port-
foliós befektetések eseté
ben túlzott kockázatot 
vállalt, így az ÁPTF fel
függesztette a tevékeny
ségét. 

Szerződésszegés miatt 
a Kanizsa Tőzsde Klub 
felbontotta a szerződését 
a Dianával. Ügyfeleink 
azonban továbbra is 
igénylik szolgáltatásain
kat, ezért egy olyan ér
tékpapírforgalmazó és 
befektetési céget keres
tünk, amely a teljes biz
tonságot nyújt, valamint 
rugalmas és teljes körű 
szolgáltatásokat biztosít. 

Ezért kötöttünk szerző
dést az M K B Értékpapír 
és Befektetési Rt.-vei, 
amely mögött Magyaror
szág második legna
gyobb bankja, a Magyar 
Külkereskedelmi Bank 
áll. 

- Milyen új szolgálta
tásaik lesznek? 

- Az eddigi hagyomá
nyos tőzsdei (részvény, 
kárpótlási jegy, határ
idős, day-trade) megbí
zások és állampapír vá
sárlásokon túl ügyfele
inknek lehetőségük lesz 
különböző befektetési 
alapokban elhelyezni 
pénzüket . A hagyomá
nyosnak mondható rész
vény-, ál lampapíralapo
kon túl ügyfeleink a kö
zeljövőben deviza ala
pokba is befektethetik 
pénzüket . Ez utóbbi ala
pok a világ legnagyobb 
cégeinek részvényeiből, 
illetve kötvényekből áll
nak össze. További lé
nyeges változás, hogy 
ügyfeleinknek lehetősé
gük van lombardhitel fel
vételére is. Igényes és 
szinte mindenre kiterjedő 
pénz- és tőkepiaci elem
zéseinkkel, valamint in
gyenes befektetési ta
nácsadásunkkal segítünk 
ügyfeleinknek befekteté

si döntéseik meghozata
lában. A bekövetkezett 
minőségi változás azon
ban nem jár együtt a dí
jak emelésével . Továbbra 
is gyors, rugalmas ügyin
tézést, valamint szolgál
tatások széles körét kí
náljuk, a banki háttérből 
eredő a maximális biz
tonsággal. Mindezt a ko
rábban megszokott ked
vező díjak mellett. 

- Mikorra várható a 

K A N I Z S A T Ő Z S D E K L U B az 

mKb 
M K B É r t é k p a p í r É s B e f e k t e t é s i R t . 

Ü G Y N Ö K E 

8800 Nagykanizsa, Zrínyi u. 21. 
Tel.: 93/323-384 Fax: 93/326-455 

Kellemes Karácsonyi 
Ünnepeket kívánunk 

Önnek és családjának! 

Decemberi akcióink: 
• Ingyenes tőkeszámlanyitás és -vezetés 

• Transzferálja hozzánk részvényeit, a transzfer 

költségeit átvállaljuk Öntől 

• Kedvezményes day-trade lehetőség 

• Ingyenes befektetési tanácsadás 

Színvonalas makrogazdasági, állampapír-
és részvénypiaci elemzések. 

VÁLASSZA A BIZTONSÁGOT! 



Várkapu Vár út 1 2 / b . 

Autóház T l 9 3 5 3 6 5 5 0 

Fax: 93/536-561 
m 

S K O D A . VÁLTSON VELÜNK 

MkatrészCentrum 
Kellemes Karácsonyi Ünnepeket, 

é o s sikerekben gazdag 
Boldog Új Esztendőt, 

kívánunk! 

Az Alkat részCentrum 
munkatársai a 2000. évben ies 

készséggel állnak az 
On rendelkezésére mindenben, 

ami az autózáshoz kell. 

agykanizsa, Eötv 

RENAULT KÁRPÁTI 
AGYKANIZSA, BALATONI ÚT 3 1 . 

Kellemes 
karácsonyi ünnepeket és 

. sikerekben gazdag 
új esztendőt kívánunk 

minden kedves meglévő és 
leendő ügyfelünknek 

RENAULT 
ÉLMÉNY VELE ÉLNI 

t-t LONDON BRÓKER 
NAGYKANIZSA, KIRÁLY U. 31. D. 

SSrS SfiSíSft Tel.: 93/326-676; 93/326-677; telefax: 93/326-675 

Kellemes 
karácsonyi ünnepeket 
és boldog új évet 
kívánunk 
minden 
Kedves Ügyfelünknek: 

a nagykanizsai iroda 
munkatársai 



KANIZSA 
TREND KFT. 

* : * 

D I N I S O 
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• * * 
^ e n d K f ? Lakberendezési Áruháza 

8800 Nagykanizsa, Ady út 45. • Tel.: 93/313-106,93/500-157 

AKCIÓ! 

Kellemes karácsonyi 
ünnepeket és boldog 

új évet kívánunk minden 
Kedves Vásárlónknak! 

Minden ketlucs ügyfelének 
kellemes 

karácsonyi ünnepeket 
és boldog új mi kíván a 

900 

Üzletünk: 8800 Nagykanizsa, Deák tér 12. 
Telefon: 93/310-460; 30/9341-900 

A KAPCSOLAT 

Kedves Vásárlóink! 
A Dél-Zalai Áruház Rt. vezetése 
és dolgozói nevében megköszönjük, 
hogy ez évben is felkeresték áruházunkat. 
Reméljük, hogy akcióinkkal, 
nyereménygálánkka l 
sok kedves vásárlónknak szereztünk 
örömteli perceket. 

Megköszönjük ez évi vásárlásaikat. 

Boldog Karácsonyi Ünnepeket és 
Eredményekben Gazdag 
Új Évet 
Kívánunk! 



KANIZSA KFT 
I 8800 Nagykanizsa, Hevesi u. 6. J 

Minden 
%edves Ügyfeíünfq\zf^ 

ketkmes 
karácsonyi ünnepelhet és 

Sértés, boídog 
új esztendőt /QVánunkj 

A kft. dolgozói 

B A N K 

reskedelmiés o/dtelbank 
És Önnek miben segíthetünk? 

Kellemes karácsonyi 
ünnepeket és 

eredményekben gazdag 
új esztendőt kívánunk 

minden \ 
kedves 

DL 

—-ügyfelünknek 

TERMO 
S Z E R V I Z 

GÁZ ÉS TÜZELÉSTECHNIKA 
ENERGETIKAI FŐVÁLLALKOZÁS 

I Kellemes karácsonyi 
ünnepeket és 
eredményekben gazdag új 

I esztendőt kíván 
| minden kedves ügyfelének 

a T H E R M O SZERVIZ kollektívája 

DIALOG 
NYELVSTÚDIÓ 

8800 Nagykanizsa, Kinizsi út 2/a 
Tel/Fax: 93/326-413, 30/9272-329; 

E-mail: dialog@westel900.net 

Szolgáltatásaink: 

• NYELVOKTATÁS minden tudásszinten; 
e g é s z é v b e n kis létszámú csoportokban német, 
angol, olasz nyelvből (órakezdés déle lőtt , délután, 
es te üt. csak s z o m b a t o n ) 

• HITELES FORDÍTÁS; okiratok, műszaki do

k u m e n t á c i ó k , p é n z ü g y i , jogi , gazdaság i s z a k s z ö v e 

gek , s z a k d o l g o z a t o k stb. német, angol, olasz, orosz 
nyelven. 

200-ben is, minőség, megbízhatóság, c ö , / * " 
rövid határidő 

K E D V E Z Ő Á R O N ! 

B U E K ! 
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2 0 0 0 A KEGYELEM ESZTENDEJE LESZ 
A tömegkommunikációs eszközök 
már jó ideje világgá röpítették, 
hogy a 2000. esztendő Szentév 
lesz. II. János Pál pápa apostoli le
velet intézett az Egyházhoz a nagy 
jubileum megünnepléséről, az ez
zel járó események külső megnyil
vánulásairól és a lélek megerősíté
sének módjairól. Fiiszár Károlyt, a 
Jézus Szive Templom plébánosát 
kérdeztük erről a rendkívüli ke
gyelmi időszakról. 

- Mivel érdemelte ki az. esztendő 
ezt a megkülönböztetést? 

- Oll kell kezdenem - válaszolta a 
plébános úr. hogy a jubi leumok szo
kása már az Ószövetségben elkezdő
dölt, amikor az 50. év megszentelé-
séről beszéllek. Elsősorban arról, 
hogy az. élei terheit mindenki hor
dozza, az emberek nem, csak Isten 
jogosult arra. hogy uralkodjon és a 
teremtett világ gazdagságát szét
ossza. A jövő év valóban egy nagy 
jubileumot hordoz magában, ez pe
dig az. hogy Krisztus születésének 
2000. évfordulója lesz. így az. egész 
világnak újból szét lehet röpíteni a 
jó hírt: megszületett a Megváltó! Az 
évforduló nem csak a keresztények
nek, hanem közvetve az. egész em
beriségnek ünnepel jelent, azért is, 
meri ma már szinte a világ minden 
népe az időt Krisztus születésétől 
számítja, s így ez a dátum a mai ka
lendáriumok középpontjába kerüli. 
Tehát Krisztus szülelése az egyete
mes történelem kiemelkedő esemé
nyévé is vált. Az Egyház számára a 
nagy jubileum kedves esztendő lesz: 
bűnbocsánat és a bűnök elengedésé
nek éve. kiengeszlclődés éve, a sok
féle megtérés, a gyónás és a vezek
lés éve. 

- A bűnbánat és a bűnbocsánat 
milyen keretek között zajlik majd? 

- A keresztény hívők felfogása 
szerint az idő azért áll rendelkezé
sünkre, hogy megvalósítsuk benne 
Islen örök tervét, miközben magunk 
is megszenlcló'dünk. Ha kell, akkor 
napokat, belekéi, vagy eselleg 
hosszabb időszakot is lelkünk épülé
seié fordíthatunk, nagyobb erőfeszí
téssel próbáljuk magunkat alkalmas

sá tenni Isten szeretetének befogadá
sára. Minderre nagyszerű lehetősé
get nyújtanak a búcsúk, azok a kife
lé is megnyilvánuló örömteli esemé
nyek, ahol bűncink megbocsáttat
nak, lelki békénket elnyerhetjük. A 
Szentévre vonatkozó rendkívüli bú
csúnyerési alkalmakat és ennek sza
bályait az Apostoli Penitenciaria ad
ta ki. Első Ionios feltétel a szcnlgyó-
nás és a szentáldozás, aminek azon a 
napon kell megtörténnie, amikor bú
csút kívánunk nyerni. Jubileumi tel
jes búcsú naponta csak egyszer 
nyerhető cl. A hívő ember búcsú
nyerés céljából részt vehet szentmi
sén, más liturgikus szertartáson, de a 
bűnbánatot kifejező önkéntes válla
lások, mint például betegápolás, böj-
tölés. elvezeti szerektől való önmeg
tartóztatás is hozzájárulhat a bűnbo
csánat elnyeréséhez. Ilyenkor tetteink
kel nyitott szívvel közeledhetünk 
embertársainkhoz, és kitárhatjuk lel
künket Islen szeretetének. 

- Akkor minden templom búcsú
járó hely lesz? 

- Nem. Rómán és a Szentföldön 
kívül csak azokon a helyeken nyer
hető el a búcsú, amelyeket az egyes 
egyházmegyék püspöke kijelöl. Így 
a Kaposvári Egyházmegyei Hatóság 
területén a kaposvári székesegyház
ban, Andocson, Homokkomárom
ban, Segesden és nagy örömünkre, a 
nagykanizsai Jézus Szíve Temp
lomban is. Máris elkészítettük szent
évi programunkat, amelyben szere
pel április 15-én plébániai zarándok
lat a püspöki székhelyre, Kaposvár
ra, az elsőáldozás, bérmálás és Jézus 
Szíve Búcsún túl június 18-án egy a 
Kárpátokon túli területről érkező, 
előtte nap pappá szentelt fiatalember 
Újmiséjére és ugyancsak e hóban. 
29-én, szerény személyem működé
sem 25. évfordulóján ezüslmisét ce
lebrál. Híveimnek természetesen 
meghirdetjük az országos és római 
rendezvényeket is, lehet ezekhez 
csatlakozni, így a Budapesti Katoli
kus Nagygyűléshez vagy akár a ró
mai országfelajánló zarándoklathoz. 
A programok sorában feltétlenül 
szólni kell még a Rómában rende

zendő Nemzetközi Euhariszlikus 
Kongresszusról is, hiszen ez. ökome
nikus, pánkereszlény találkozó lesz. 
az összes keresztény így is hitet te
het amellett, hogy Krisztus elevenen 
és üdvözítő módon jelen van az 
Egyházban és a világon. 

- Hogyan történik a szentév meg
nyitása? 

- Ezt a csodálatos jubileumot 
Szentséges Atyánk 1999. karácso
nyán, az éjféli misén nyitja meg. és 
2001 . január 6-án, Vízkereszt ünne
pén zárja be. December 25-én déle
lőtt a keresztény világ összes temp
lomában a karácsonyi nagymisén 
ünnepélyes keretek között hangzik 
el majd a megnyitó. Azt hiszem, 
minden szószékre álló paptársam azt 
a gondolalol fogja hangsúlyozni, 
hogy senki sem tarthatja magái távol 
a 2000. év nagy kihívásától, Isten 
szeretetéhez és embertársainkhoz 
való közeledés rendkívüli kegyelmet 
eredményez. 

- Aki esetleg érdeklődik, és tele
vízión nézi a Vatikánból történő 
közvetítést, mit fog látni, majd? 

- Aki olyan szerencsés, hogy a 
Szent Pélcr Bazilikából világgá su
gárzol! éjféli misét fogni tudja, az 
rendkívüli , s egy emberöltő alatt 
csak egyszer látható élményben ré
szesül. A bazilikában öt hatalmas 
bronzkapu nyílik az előcsarnokból 
magába a belső térbe. A jobboldali 
legszélső kapu zárva van - sőt mö
götte téglafal áll - , s ez. a Szent Ka
pu lárul lel minden Szentév kezde
tén. A rajta lévő bronzdomhormű-
vek bibliai jelenetekéi ábrázolnak, 
valamint annak a 27 pápának az 
arcképét, akik eddig szentével hir
dettek. A szertartás pedig úgy zajlik 
le, hogy az. éjféli mise ulán a pápa 
kis ezüstkalapáccsal megüli a ka
pui: „Zörgessetek és megnyittatik 
nektek" (mondta Krisztus UtunkI. 
feltárulva elhangzik: „Én vagyok a 
kapu". 

Ez a liturgikus esemény azt jelké
pezi, hogy mindnyájan Krisztus ál
tal, rajta keresztül üdvözülhetünk, s 
a szebb, emberibb élet, az örök bol
dogság jelképe is ez a kapu. 

Büki Erzsébet 

Bizonyára mindenki tudja, hogy karácsony Jézus Krisztus születésnapja. 
Ezen az ünnepen emlékezünk mi kcreszlyének arra. Akiről így vall egy 
1600-as évek közepén szerzett énekünk, a 315. ének 4. verse: 

„Eljött már, akit a szent atyák vártak, 
A szent királyok akit óhajtottak. 

Kiről jövendőt próféták mondottak. 
Nyilván szólottak" 

üe miért kellelt karácsonynak lennie, miért kellelt az. Isten Fiának em
berré lennie'.' Ha erre a kérdésre keressük a választ, akkor vissza kell men
nünk a régmúltba. A Biblia tanúsága szerint a jónak teremtett ember, ami
kor engedell a kísértőnek, s szakított a tiltott fa gyümölcséből, amikor Islen 
ellen lázadt azzal, hogy olyan akart lenni, mini maga az Isten, akkor kizárta 
magát az Istennel való közvetlen közösségből. Azután a bűn egyre inkább 
szaporodott, az ember egyre messzebb kerüli Istentől, sokszor és sokkép
pen megsértene szövetséges Urát, semmibe vclte akaratát. Ezért, ha Isten -
Aki maga a tökéletes Igazság és a teljes Szereiéi - igazságának enged sza
bad folyást, tikkor a törvénysértő emberi hálálni és kárhozatra kell vetnie. 
Mert a tökéletes Igazság cs Szentség nem nézheti cl a bűnt. De ha mindig 
büntet, akkor hol marad szeretete.' Viszont, ha szemel huny a bűn felett, és 
szeretetét árasztja az emberre, megcsúfolva marad szentsége cs igazsága. 
Mi lehet a megoldás, hogy igazsága se csorbuljon és szerelete is érvénye
süljön'.' 

Ki tegyen eleget Isten igazságának? Ember nem vállalkozhat rá. mert az 
eredendő bűn révén Islen ítélete alatt áll. Egyik vízbefúló nem tudja a mási-
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DERŰS ÜNNEPI VARÁZS 
"A régi háznak karácsonyfa lángja, 
negyven év ködén át híva felragyog: 
szívemben Jézus, künn angyal harangoz 
és én újra tiszta, jó gyermek vagyok. 
A téli ködben ismert régi úton, 
állok a sugaras Betlehem előtt 
s a régi háznak szentelt délibábját 
ringatja előttem a karácsonyi köd." 

írja Dulka Ákos „Karácsony" című 
versében. A gyermekkori karácso
nyok emlékei! idézi. A régi házal, a 
gyertyafényből, fenyő illatából szö
vődön derűs, ünnepi varázst. Apjá
nak leleményességét, ahogyan 
aranyba mázolt almát és diót. S any
jának boldog asztalát, hol illatozva 
gőzölt a frissen sült kalács. Sorai 
nem csupán varázslatos emlékeket 
idéznek, hangulatot, mely meghatá
rozza az. ünnepel. Benne feltárulko
zik ¡1 gyermeki lélek gazdagsága, fo
gékonysága, bizalma. No és az. 
őszinte, szívből jövő öröme. A rá
csodálkozás, a szavakkal alig kife-
jezhelőre. Jöhettek bár „ködös" esz
tendők, a gyermekkori karácsonyok 
lángja felmelegíti a szívet, ragyogá
sa megfényesíti újra a lelket. 

Bizonyosan sok szép emléket ele
venítenek fel bennünk is a költő so
rai. S nem csupán régi karácsonyok 
hangulata elevenedik fel bennünk, 
de mindazoknak tekintete, mosolya, 
szeretetteljes jelenléte is. akik ma 
már nem ünnepelhetnek velünk. 
Nagy ajándék, ha hosszú évek távla
tából sem hullottak ki szívünkből 
ezek az emlékek. Ha tudtunk olyan 
ünnepben részesülni, mely maradan
dó élményekel adotl. Ami így meg

marad, azt nem egyszerűen az évek 
múlása szépíti meg - hiszem - , ha
nem a szeretetnek a melege őrzi. 
Annak a szeretetnek a melege, mely
ben részünk lehetett. 

S évek múltával is őrizhetünk 
egy-egy ajándékot, mellyel valaki-
gondolt ránk, melyet valaki nekünk 
készített. Talán csak egy képeslapot, 
a reánk gondolás jelét. S tudjuk, a 
megőrzött ajándék azért fontos, mert 
arra emlékeztet, akitől kaptuk. Nem 
is az. ajándékot őrizzük, hanem ma
gái az ajándékozót, általa. 

Meggyőződésem azonban, hogy 
nem csupán emlékei derenghetnek 
fel bennünk a régi karácsonyoknak. 
Ma is lehetnek friss, szívet melenge
tő, igazán megvidámító, életünket 
megújító, maradandó élménycink az 
ünnepen. S nem csak annak a kis
gyermeknek, akinek most lesz az el
ső karácsonya, vagy annak, aki már 
jó ideje számolgatja a napokat, nyi
togatja az ádventi naptár ablakait, 
aki várakozással készül az. ünnepre. 

Karácsony igazi örömének forrá
sát tárja elénk a költő, amikor így 
vall: 

„..szívemben Jézus, künn angyal 
harangoz és én újra tiszta, jó gyer
mek vagyok". 

Megkondulhat a mi szívünkben is 
az. angyali harangszó, miként egykor 
a pásztorokat ébresztette, mozdította 
fáradtságukból, fásultságukból, alvá
sukból: 

„Ne féljetek, mert íme. hirdetek 
nektek nagy örömet, amely az. egész, 
nép öröme lesz: Üdvözítő született 
ma nektek, aki az Úr Krisztus a Dá
vid városában. " Lk 2,10 

Hitctlenségünk ködét egyszerre 
elűzheti a fény. A félelem és aggo
dalom sötétjét bátor reménység vált
hatja fel. S mini amikor még gyer
mekekként tágra nyílt, csodálkozó 
tekintettel csak álltunk a karácsony
fa tövében, most újra csak ámulni 
tudunk Annak szeretetén, ajándéko
zó kedvén, aki elküldte Fiát, hogy 
emberré legyen éltünk. S azért jöj
jön földünkre, hogy Szabadítónk le
gyen. O megszületett Betlehemben, 
de most szívünkben szerelne szállási 
keresni. Szeretné, ha mi is így vall
hatnánk meg friss karácsonyi, mara
dandó élményünket: sz ívemben J é 
zus. 

Mert ha O megszülethetett szí
vünkben, s bennünk lakozhat, akkor 
csakugyan nincs mitől félnünk. Bűn 
és halál, kísértő és szenvedések nem 
árihatnak már többé nekünk. Sza
baddá leli életünk Isten megismeré
sére és szeretetére. De szabaddá lelt 
embertársaink szereidére is. Értel
met nyert földi pályánk, s tudjuk 
egykor hozzá érkezünk. 

A költő úgy emlékszik vissza a 
régi karácsonyokra, mint amelyeken 
a karácsonyfa gyertyái anyja szívé
nek melegével églek. Igen. ilyen a 

szeretet. Fénye ránk ragyog és fel
melegít. Lángja nem éget. hanem 
utat mutat, vezel. megőriz a sötét
ben, oszlatja a ködöt, gyógyítja a 
vakságot. 

Bárcsak felmelegedhetne szívünk 
ez ünnepen, s tudnánk melegével 
szeretni igazán, s nem csak néhány 
napig. Békességei munkálni, megbé
kélni, s nem csak egy ünnepi „fegy
verszünet" erejéig. Örülni, s boldog
gá tenni életeket. Vigasztalni, segíte
ni, mások fájdalmát és bajái sokkal 
jobban megérteni. Önzésünkből oda
fordulni a rászoruló felé. Hitvest,, 
gyermeket, szülői, testvért, rokoni és 
barátot, s még az. ellenségei is imád
ságban hordozni. S mindez tehetsé
ges? - kérdezzük. Meggyőződésem, 
hogy igen. A hit által szívünkben 
lakhal, aki ériünk emberré lett, meg
halt és feltámadott: JÉZUS KRISZ
T U S . 

így újra tiszta, j ó „gyermekek" 
lehelünk. Isten megváltott gyerme
kei. 

Ezt az. Istentől jövő ajándékot sze
retném kérni mindnyájunk számára 
ezen a karácsonyon. 1 

Áldott, szeretetteljes karácsonyi 
kíván: 

Deme Dávid 
evangélikus lelkész 

kai kimenteni. Talán valami angyal? Ő sem lehet, mert a bűnt ember követte 
cl. s így embernek kell lakolnia. 

Ezért maga a Szentháromság második személye lelt emberré. A Szentlé
lektől fogantatni! és Szűztől szüleien - így nem tapadt hozzá Ádám öröksége, 
az. eredendő bűn. Egyszerre Isten Fia és ember fia leli. Élelc kiábrázolta az Is
ién iránii tökéletes engedelmességei, halála pedig - mint szeplőtelen és hibát
lan bárányé - méltó engesztelő áldozat a világ bűneiért. A te bűnödért és az 
én bűnömért is. A teljes keresztyén hitvallás szerint: Jézus Krisztus Isten és 
ember egy személyben. Maga a karácsony eseménye is kifejezi ezt a kettős-

t ségel. Akik valamennyire ismerik a zongorakottákat, tudják, hogy két kotla-
sor van. A felső, a magasabb oktávokat ábrázolja a jobb kéz számára. Az alsó 
kottasor a mélyebb oktávokal a bal kéz számára. A kettő együll jelenti a ze
neművel. Karácsonykor is látunk egy felső kotlasorl. Tündöklő fény, angyal
sereg jelenése, mennyei híradás; és ugyanakkor egy alsó kottasort is: a fárad
tan vánszorgó szent család, az elutasítás, az istálló, a jászol szalmája, a szegé
nyes pólya. A ketlő együll hirdeti: Jézus Krisztus valóságos Isten és valósá
gos ember. 

S nekünk karácsonykor azt a Jézus Krisztust kell ünnepelnünk. Aki azért 
jön el a világba, hogy az. Isten és ember közölt megromlott viszonyt helyreál-

lítsa, hogy visszavezessen bennünket az. Isten közelébe, hogy megbékéltessen 
magával mindnyájunkat Vannak a karácsonyi ünnepnek külsőségei: fenyőfa, 
ajándék, betlehemes játék, csillagszórók ragyogása, gyertyák, elektromos 
csillogás. De mindez hiábavalóság, ha eltakarják, vagy éppen helyettesítik a 
testté létei, a Jézus Krisztus földre jöttének érteiméi, jelentőségét. „Úgy .sze
rette Isten a világol, hogy az, egyszülött Fiái adla. hogy aki hisz Őbenne, el ne 
vesszen, hanem örök élete legyen" (János 3:16) Ez. az. az evangélium, öröm
hír, amelynek ál kell járnia, melegítenie a mi szíveinket ezen a karácsonyon 
is. hogy igazi ünnepünk lehessen. Ha Istennek ezt a szeretetét megragadjuk, 
ha hittel elfogadjuk a Krisztusban felénk nyújtott ajándékot, akkor egész éle
tünk örvendező, békességes és reményteljes élei lesz. 

Reménységgel tudunk indulni az új évezred felé. mini akik bizonyosak va
gyunk abban, hogy a szerető Isten kezében van az életünk, sorsunk, jöven
dőnk. A 2000. év akkor lesz más, akkor lesz „szent", ha mi változunk meg, 
ha mi leszünk mássá. Ha mi tudunk jobban szeretni, ha nem csak egyéni ér
dekcink vezetnek, hanem tudunk népünkéri" országunkért. 'városunkén is ál
dozatot hozni. Ha tudunk békességet munkálni ember és ember közöli, úgy. 
hogy sugárzik belőlünk az. Istentől nyeri belső és senki állal el nem vehető 
békesség. 

Ezekkel a gondolatokkal kívánok minden nagykanizsai polgárnak Istentől 
gazdagon megáldott karácsonyi ünneplést és reményteljes boldog új eszten
dőt. 

Balogh Tibor 
refo rmátus lelki pásztor 
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Kellemes karácsonyi 
ünnepeket 

és siketekben gazdag 
boldog új esztendőt 

r r 

^\ KÍSS-GERENCSÉR AUTÓHÁZ 
NAGYKANIZSA, Récsei u. 1 . Tel.: 93/518-940 
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Az 
Automobil Center Kft. 

és a 
NISSAN Angyalosi Kft. 

Ö L I 
h á z t a r t á s i é s v e g y i á r u k e r e s k e d ő 

Kellemes karácsonyi ünnepeket 

és boldog új évet faván 

minden kedves vásárlójánaki 

ÜZLET: 8800 Nagykanizsa, Hunyadi u. 4 1 . 
Tel/fax: 93/320-982, Tel.: 60/399-022 

H - P : 7 .00-18 .00 Szo.: 7 .00-12.00 óráig. 

T R I Ó 
B T 

TELEFON/FAX: 93/318-289 
MOBIL: 60/399-399 

A U T Ó B O N T Ó ! 
NAGYKANIZSA-MIKLÓSFA, KRÚDY GY. U. 4. 

Kellemel kanáciamii ümi&p&ket éi kddűi} új. mei aíaámmAl 

• Vagyonvédelem • objektumvédelem 
• portaszolgálat • pénz- cs értékszállítás 

Csúcstechnikát képviselő 
rádiós riasztórendszerek tervezése, telepítése, 

csendcsriasztás 24 órás felügyelettel, 
kitűnő referenciákkal. 

8800 Nagykanizsa, Rozgonyi u. 20. 
Tel.: 93/312-706 

Kellemes koiúcsonyi ünnepeket és boldog új évet kívánunk! 

G E N E R Á L I - P R O V I D E N C I A B I Z T O S Í T Ó R T . 

BÉKÉS KARÁCSONYI ÜNNEPEKET 
ÉS BOLDOG ÚJ ESZTENDŐT KÍVÁNUNK 

MEGLÉVŐ ÉS LEENDŐ ÜGYFELEINKNEK/ 
GENERÁLI-PROVIDENCIA BIZTOSÍTÓ. RT. 

NAGYKANIZSAI KIRENDELTSÉG MUNKATÁRSAI 
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A VAROS KERÍTÉSE 

Siessünk uraim, úgy tudom nagyon jó minőségű 
kerítés-alapanyagok érkeztek. 

Igyekezzünk, nehogy a megye ehhez is előbb hozzájusson. Lám-lám, miből lesz a kerítés! 

Itt már készülnek az oszlopok. M i c s o d a küllem! Vajon sikerül a vállalkozóknak is eladni? 

Nézze alpolgármester úr! Ez egy kisebb kerítéshez kiváló. 
Se ;i színében, se .1 formájában nem találhat kivetnivalót senki. 

Víég a Mííemlékvédclmisck sem. 

A Közgyűlés áldását adta, a Hivatal felállíttatta, 
ám a szél ledöntötte, 

így nem lett a kolbászból kerítés 1999-ben sem. 



FERINCZ-SAGA 

de figyeljen, Makim úr! Ha a fene 
fenéi eszik is. én ükkor is be fo
gom bizonyítani , hogy a Hul ladék-
rendelet b izonyos pontjai Alkot 
mányel lenesek, és m e g maguk 
fognak alapdíjai fizetni nekem, 
hogy ne keressek több hibái a ren
deletben. 

Képvise lő Úr! Könyörögve ké rem, hadd 
tekintsek bele az Országgyű lés készü lő 
rendele te ibe , hátha otl is találok munká l 
az A lko tmányb í róságnak . 

Rendben van. J e n ő . de esak akkor , ha elintézi , hogy ne szolgálja
nak lel nyugati t ípusú üdí tő italokat az Országgyűlés Gazdasági 
Bizot t ságának ülésein. R e m é l e m , talál ebben is valami alkot
mányel lenese t . 

KI MIT GONDOL? 
Törőcsik Pál: Vajon elhit ték, hogy tényleg olyan kedvezőek a befek

tetési lehetőségek. ' 

Liu Cheng: He lyes az a barna olt a szélen, van a szemében valami ke
leti me legség . 

Zakó László: Hogyan tudnám m e g m a g y a r á z n i , hogy az évszázadok
kal ezelőlt épíletl Kínai Nagy Falat ennek az a lkotásnak az. eredetijéről 
mintázták'. ' Vajon elhiszik, hogy ilyen nagy nemzet volt a magya r? 

Won To: Ha ezek már a törököket is vissza tudták verni , pedig azok 
n e m is azt akar ták, amit mi. . . Ve lünk vajon mit tesznek? 

Burján Emese: Ha ezeknek sem sikerül kiadni a Vásárcsarnokot , ak
kor k inek? 

MENET
GYAKORLAT 

A JÖVŐ 
SPORTOLÓINÁL 

Lapunk meg nem erositeli forrásból úgy ludja. 
hogy a város a j ö v ő évben több spor tágban is k izá
rólag hetven éven felüli ve r senyzőke t indít majd 
az országos és a nemze tköz i ve r senyeken , az uta
zási költségek k ímélése é rdekében . A sportolók 
(elkészítéséi seg í tendő már ebben az évben m e g 
kezdődön az idősek o t thona iban a kond i t e rmek ki 
alakítása. Az idősek fe lkészí tésében, i l letve folya
matos edzésében a városban jól ismert t rénerek is 
részi vesznek. Információink szerint b izonyos 
sportágakban az i l letékesek a négy . i l letve három 
év alatti versenyzők indításúi is j avaso l ják , szintén 
az útiköltségek megtakar í tása é rdekében . 



Mi <§& m®wMm& - Mada@őü 1P2ÍPÍP 
Az alábbiakban helyi közéleti szemé
lyisegek mondásait idézzük. Hogy ki 
mondhatta, mikor és kinek, azt nem 
áruihaljuk el, de .1 sikeres megfejtők 
közön ezlán elkészülő. Közéleli állal
ságok címmel az Animál Pláne! gon
dozásában megjelenő videokazettákat, 
illetve multimédiás CD ROM-okal 
sorsolunk ki. 

/. „Mit narancsul, kedves Fidesz'.'" 
1 Rösl János. 
2 Farkasházy Tivadar 
x. Egv logopédiai ápolt nyelvgya-

koi lalából. 

2. „kérem, a zsemléi kabinetéiben, 
négyzetméterben, kilogrammban kell 
kiszámolni'.'" 

1. Szabó Pisti a maiekdolgozat kap
csán. 

2. Az adóbevallás kapcsán egy ér-
leden \ állalkozó 

\ . Égy az átvilágításban közreműkö
dő adminisztrátor. 

2. „Mindenki úgy akar bemenni a 
kuplerájba, és elvégezni ott a dolgát, 
hogy utána még mindig szűz marad

jon. " 
1 V a r r ó Ottó. hártyahelyrcállító 

kisiparos. 
2 Tóih László. ÜJB elnök 
x. Dr. Szépítesz Kelemen, plasztikai 

sebész. 

4 . „ z t z üléspont változása nem je
lent feltétlenül álláspontváltozást is." 

I Dr. Doktor Olló. az MTA rendes 
tagja, új székfoglalójakor. 

2. Ismeretlen helyi politikus, amikor 
szék hiányában egy másik párt sorai
ban volt kénytelen helyet foglalni. 

x Helyi politikusok egy csoportja, 
akik tömeges meghívást kaplak egy 
másik párt soraiba. 

5. „A költségvetési koncepció 
olyan, mint amikor a sötét szobában 
próbáljak megfogni a fekete macs
kát. " 

1. Beznicza Miklós, a sajál munká
járól nyilatkozón így. 

2. Marton István Beznicza Miklós 
munkájáról. 

x. Rösl János a költségvetésről. 

6 . „A koncepciók mindig akkor 
jönnek, ha kevés a pénz." 

1. Ferenczy Znlián, a sportkoncep
ció kapcsán. 

2. Böröez Zoltán, a költségvetés ter
vezete kapcsán. 

x. Névleien üldözött, a koncepciói s) 
perek kapcsán 

7. „Nem mind egészségügyi szakér
tő, aki már megfordult a kórház, utcá
jában. " 

1. Gógl Árpád, egészségügyi mi
niszter. 

2. Dr. Szabó Csaba, kórházigazgató, 
x. Dr. Csákay Iván. a Szociális és 

Egészségügyi Bizottság elnöke. 

H. „Fz a kormány szavakban nagy. 
tettekben kicsi." 

1. Sanyi, hallasz? 
2. Nem taposóakna? 
3. Itt kell lennie valahol a szemüvegemnek is! 

1. Bontsuk ki. mégis bennmarad! a 
szemüvegem. 

2. Ereszd el a kezeméi! 
3. Mos! alapozunk vagy falazunk'1 

ZONARA VÁRVA 
Információink szerint egyre nő azoknak a türelmetlen szolgáltalók
nak a száma, aki szeretnék szolgáltatásaikat, szabályosan, a törvé
nyek állal megengeded módon felkínálni a delikvenseknek. Bár a 
közgyűlés bizottságai már, tárgyaltak a szervezett bűnözéssel kap
csolatos teendőkről, ám hogy hol lesz a türelmi zóna. még senki 
sem tudja. Már löbb alkalommal is áttanulmányozták a képviselők a 
térképeket, még egyetlen alkalommal sem sikerült olyan területei 
találniuk, amelyik nem tartozik valamelyikük választási körzetébe, 
így még hosszas vilákal kövelően sem sikerült egyezségre jutni, 
Mint a felszólalásokból kiderült, a képviselők többsége azérl zárkó
zik el a sajtit körzetében lörténő zónakijelöléstől, mert nem szeret
nék, ha a fogadrióráikra siető polgárokat a nemi elet élés jegyében 
letítenék el a közélettől. 

Lapunk meg nem erősített 
forrásból úgy tudja, hogy 
városunk első emberének 
gyomorproblémáil két erő
sen gyümölcssavas (elsősor
ban narancsos) 1800-2000 
mm-es jelenség okozza. A 
probléma előtt értetlenül áll 
az orvostudomány, de töb
ben úgy vélik a gondot 
előbb vagy utóbb az idő 
megoldja. 

1. Gulliver a Törpék országában. 
2. A suszter manói, saját k o r m á 

nyukról! 
x. Kovács Kálmán a magyar kor

mányról. 

9. z l státusz kora. neme és végzett
sége 

1. Költői kérdés, a Holt lengeti te
kercsek egyikén olvasható, 

2. A Munkaügyi Minisztérium tájé
koztató brosúrájában olvastuk 

x. A személyügyi átvilágítás egy 
megválaszolhatatlan kérdése. 

10. „Ma nem érte kár a várost, 
inert nem ülésezett az önkormányzat" 

1. Cserii Tibor, képviselő. 
2. Dr. Fodor Csaba. GVB elnök, 
x. Hnman Zoltán vállalkozó 

/ / . ,,/t polgármester csuk a láncait 
veszítheti". 

I. Ismeretlen humorista gondolata 
2 Marion István képviselő. 
v Az. ÁSZ-vizsgálal megállapítása. 

12. „Vajon mekkora megtakarítást 
hoz a városnak, ha kiszámoljuk az. is
kola falában egy négyzetméterre eső 
tiplik számát'.'" 

1. Egy az átvilágítás kérdései kap
csán felmerülő józan érdeklődés 

2. Vállalkozó, egy lipli-le.irazási ak
ció kapcsán. 

x. A Falfúró című színes m a g y a r 
f i l m egyik e m b e r i e n mély kérdése, 
amely rámutat korunk elembenelene-
de t t , teljesen luk-dugó központú vilá
gára. 

/ . f . „A turkálás kultúrája nem azo
nos a kultúra turkálójával." 

I. Egy szakdolgozat megállapítása, 
amely a kultúrházak sajátos viszonyait 
elemzi. 

2 Helyi kukázó sírfelirata. 
x Egy antikvárium jelmondata. 

REJTVÉNY 
. .Eddig kalapács vol tam, 

most üllő vagyok, lehet üt
ni." 

Ki mondhatta'.' 
1. Kalapács 
2. Üllő 
3. Tamóczky Attila, a mik

lósfai zárt ülésen. 

A helyes megfejtők közöd 
ajándékokai sorsolunk ki. 

1. díj: Kalapács. 
2. díj: Üllő 
3. díj: Kőszikla (Tarnóczky 

Attila sziklakertjéből) 
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Türelmi zóna. 

A bölcsiben pacal volt a jelem. Most is az ingemen hordom. 

r W T I 

Csak tudnám, miből tudták finanszírozni ezt a kerítést! 
Vagy a TB pénzét csoportosították át vagy a büfé hasznát... 

Már jóval a nyugdíjkorhatár 
felett járó dr. Hantos Ferenc dan
dártábornok a Zala Megyei 
Rendőr-főkapitányság vezetője 
határozottan cáfolta azt a sajtó
ban felröppent hírt. hogy nem ké
szül nyugállományba. Megje
gyezte azonban, hogy erről a kér
désről meg munkaadójával. Pin
tér Sándor belügyminiszterrel 
nem konzultált, de minden való
színűség szerint a következő év
ezred első felében sor kerül 
nyugdíjba vonulására. 

A Nagykanizsai Rendőrkap-
lányság Közrendvédelmi Osztály 
vezetője megfogadta, hogy 2000 
január 1-től lakása és munkahe
lye közötti utat reggel és este 
gyalogosan fogja megtenni, s ez
zel is a közterületen a rendőri je
lenlétet erősíti. 

2000. január l-bó'l bevezetésre 
kerülő ROBOTZSARU-2000 in
formatikai rendszert énekelve a 
Nagykanizsai Rendőrkapitányság 
Bűnügyi Osztályának vezetője 
elmondta, hogy azt jónak találja, 
viszont hiányolja azt. hogy a gép 
az. ismeretlen tetteses ügyekben 
az elkövető kilétét még a nyomo
zással megbízott beosztottjának 
sem árulja cl az adatvédelmi tör
vényre hivatkozással. 

Javaslatol lett továbbiakban 
arra, hogy január 1-től az említett 
informatikai rendszerből töröljek 
a nyomozást megszüntető határo
zatot, mivel erre semmi szüksé
gük nem lesz a következő idő
szakban, mivel minden egyes 
ügyet eredményes felderítéssel 
fejeznek be. 

Az elmúlt időszakban a Nagy
kanizsai Rendőrkapitányság fog
dáját látogatta meg a Helsinki 
emberi |ogi bizottság Kifogásol
l a k , hogy a kapilánysági fogda 
nem rendelkezik szaunával, él
mény-pezsgőfürdővel, és eroti
kus masszás szalonnal. A hiá
nyosságok azonnali felszámolá
sára utasították a Zala Megyei 
Rendőr-főkapitányságot. 

Az említett bizottság azt is ne
hezményezte, hogy a szervezett 
bűnözés elleni csomag bevezeté
séi követő rendőri ellenőrzések 
hatására Nagykanizsán az „éjsza
kai élei" szinte teljesen meg
szűnt, így alvásra kellett a drága 
idejüket elpocsékolniuk. 

Marton István a Nagykanizsa 
Megyei Jogú Város Közgyűlés 
képviselője - aki szinte egyedül 
vállalta lel a Nagykanizsai Rend
őrkapitányság kiemeli státuszá
nak visszaállításának nem köny-
nyű procedúráját - az. elmúlt na
pokban megjelent a legfrissebb 
RynoLander-dtjas Balassa Béla 
építésszel a Nagykanizsai Rend
őrkapitányság. Király u. 49 sz. 
épülete lőtt. s megállapodtak ab
ban, hogy a bejárati lépcső ha-

VALÓDI 
ÁLHÍREK 

rom centiméterrel történő meg
emelésének építészetileg semmi 
akadálya nincs. A munkálatok
nak a befejezését követően még 
ebben az évezredben visszakap
hatja, s joggal viselheti a Nagy
kanizsai Rendőrkapitányság a ki
emelt státuszú kapitányságok ne
mes címét. Természetesen ehhez 
kikélik a Zala Megyei Rendőr
főkapitányság és a Belügymi
nisztérium véleményéi is. akik 
eddig is nagyon pozitívan álltak a 
kérdés megoldásához. 

A Nagykanizsai Rendőrkapi
tányság vezetője az alkalmas ve
zetők kiválasztásának nehéz 
problematikájának megoldása er
dekében felvette a kapcsolatot a 
nagy népszerűségnek örvendől a 
STAR WARS filmsorozat első 
epizódjából megismert Qui-Gon 
Jitin Jedi mesterrel, aki csalhatat
lannak bizonyult Anakin 
Skywalker kiválasztásakor. Ez a 
tény még a jelenlegi vezetőkben 
azonban semmiféle baljós árnya
kat nem idézeti elő. 

A Nagykanizsai Rendőrkapi
tányság vezetőjének közeli tervei 
között szerepel a médiában az 
írott és elektronikus sajtó vonat
kozásában a rendőri események 
mind szakszerűbb, gyakoribb és 
tudatos megjelenítése. Ezért in
tézkedéseket fontolgal a Pannon 
Lapok Lapcsoportjához tartozó 
Zalai Hírlap, a Kanizsa Újság, a 
Zala Rádió és a Kanizsa TV 
megvásárlása érdekében. 

V i c c e k . . . 
A rendőrkap í l án ) i vac so ra 

k ö z b e n ké rdezge t i a f e l e sége : 
- H a l l o m gépírónő*! kapott a 

R e n d ő r k a p i t á n y s á g . M e g v a g y 
v e l e e l é g e d v e ' ? 

- D e h o g y i s v a g y o k . N a g y o n 
k í v á n c s i . E g y hete ¡011 h o z z á n k , 

s azó ta minden nap a/t k é rdez 

ge t i , h o g y m i k o r k a p u n k mái 

v é g r e e g y í rógépe t . 

© © © 

Két rendőr t a l á lkoz ik a/, ut

cán M e g k é r d e z i a/, e g y i k : 

- H o v á m é s / Béla ' , ' 

- I l aza fé l é . M o s t j övök e g y 

IQ-tes / . t tó l . 

- N a é s m i l y e n lett a z e red

ményed '* 

- S z e r e n c s e i é n e g a t í v 

© © © 

R e n d ő r r á szó l a (fiára: 

- F i a m ne d o h á n y o z / , korai 

m é g n e k e d ! 

- D e papa . le is ö töd ikes 

v o l t á l , a m i k o r e l k e / d t é l c igare t 

tázni . 

- Igen f i am. de én akkor már 

t izenhat é v e s e l m ú l o t t a m . 

© © © 
- M i a rendőr vé rc sopor t j a? 

- U R H p o z i t í v . 
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MINEK NEVEZZELEK? 
Nem kis vitákat vetít előre a jö

vő évre tervezeti intézményi 
összevonás. A legnagyobb prob
lémai várhatóan .1 iö\ enclőbeli in
tézmény elnevezése okozza majd. 
A honatyák bizonyára nehezen 

tudnak majd kozos nevezőre |ulm 
e kardinális kérdésben. Egy tippel 
ezúton is szerelnénk megkönnyí
teni a keresztatyai szerepet. Le
gyen például az új intézmény ne
ve Széchenyi Zsigmond(y). 

Politikai Show Kanizsáról 

Mobil tőke 
Lapunk tneg nem erősített forrás

ból ágy tudja, hogy az egyik népsze
rű kereskedelmi csatorna képviselői 
titokban tárgyalásokat folytatnak a 
Városházán, hogy az egyes közgyű
lések lelve lelett politikai show-kent 
műsorukra tűzhessék. A pártközi 
egyeztetések már folyamatban van
nak, ám .1 tárgyalások még döcög
nek, információink szerint tízért, 
inert egyes, gyakran szót kérő. és 

hosszan beszélő képviselők csillagá
szati gázsit szeretnének kérni arany
köpéseikért. A város anyagi helyzete 
miatt komolyan aggódó képviselők 
viszont szorgalmazzák a tárgyalások 
mielőbbi pozitív végkimenelelű be
fejezését, hiszen a többség tudja mar 
hogy talán ez. az egyetlen még mobi
lizálható tőkéje a városnak. Sokan 
azt remélik, hogy a méltán népszerű
vé váló műsor kapcsán szulelnek 
majd olyan közéleti sztárok, akiknek 
értékesítésével, más városok közgyű
léseinek való kölcsönzésével még to
vább javítható a város helyzete, vagy 
legalább a munka menete. 

A FEKVÉSTŐL HÍZTAK EL? 
Az érinteti lakosság véleménye szerint túlzóit méretűre sikeredtek az. északi 
városrész fékvőrendőrei, bár egyes vélemények szerint az elhízás hátterében 
a folyamatos tespedés áll. A probléma mindeneseire súlyos, de leginkább rá
zós, íőkénl az áthaladó autósok számára. Információink szerint a probléma 
megoldására már összehívtak egy ad hoc bizottságot, amely a túlsúlyos 
rendőrök lefogyasztására alkalmas eljárásokai kidolgozza. A projektben el
sősorban egészségügyi szakemberek vesznek részt, de információink szerint 
bevonják a VIA dolgozóit is. ugyanis az. előzetes elemzések már kiderítet
lek, hogy a fekvőrendőrök feleslegessé váló testrészeit (értsd, salakanyagát), 
.1 Szabadhegyi utak kát vázasánál is hasznosíthatja a város. 

BANYAVAROS 
LETTÜNK? 

A folyamatosan nyíló, szaporodó számú 
kereskedelmi egységek el lenére úgy tű
nik K;nii/s;i hamarosan kereskedő" va
rosból bányavárossá l e s / . No nem azért, 
meri az illeni é le tsz ínvonal .1 bányászhé-
k.i ülepe alatti. Iianem metl c g ) négyze t -
méle iu ' nálunk több i l legál is bánya esik . 
mini ¡1 komoly múlttal r e n d e l k e z i bá

nyászvárosokban. Lapunk meg nem erő
sített forrásból á g y tudja, hogy a B á n y a 
kapitányság eredeti székhelyérő l N a g y 
kanizsára kö l iö / ik . ha már amúgy folya
matosan in kell terepszemléznie ¡1 feltá

rásra kerülő il legális bányák okán. A j e 
lenség olv mel lékben elharapózott a vá-
rosban, h o g \ már a közgyű lé s is állást 
kíván foglalni, miszerint Kanizsa nem 
kereskedőváros , hanem bányaváros . 
Te rmés / e l c sen a határozat csak akkor 
születhet meg . h.i a jelenleg i l legálisan 
működő bányák sokaságál sikerül lega
lizálni, vagy legalább lokal izálni . 

ELTŰNT 
KÉMÉNYEK 

A kéményseprők nemrégiben beje
lentést leltek a rendőrségen, ugyanis a 
magánházak tetőiről t ízesével lú'nnek el 
a kémények , hűti helyükéi lelik csak. A 
rendőrség bravúros n y o m o z á s során 
kiderítette, hogy a kémények eltün
tetésére minden esetben a búzák tulaj
donosai adlak megbízást , e g y erre sza
kosodott bandának. A va l lomásokbó l 
kiderült, hogy a kémények el lünlcl-
tetésének hátterében az áll. h o g y a 
lakossiíg körében elterjedt, a/ önkor
mányzat a j ö v ő évben Mátyás király 
mintájára be szerelné vezetni a füstadót. 
A z ügyeskedők még az intézkedés 
beveze tése előtt szerel lek volna kibújni 
az a d ó / á s kötelezet tsége alól, ami talán 
valahol érthető is. hiszen a nagyvál la la 
tok adóelengedés i kérelmei 1 fo lyam
atosan jóváhagy ják , míg a „k i sember" 
egye t l en e s z k ö z h ö z folyamodhat esak. 
kibújni az adózás kötelezet tsége alól 

NARANCSBOR 
ELLEN 

Helyi találmány az. a nemrégiben 
kifejlesztett szer. amely úgy tűnik a 
sok esztétikai problémái jelentő na
rancsbőr ellen kifejlesztettek. A 
felfedezésben információink sze
rint helyi politikusok is aklívan 
részt veitek. A módszer egyszerű, 
ha a narancsbőrös területeket némi 
vörös szegfűből készíteti pakolás
nak vetjük alá. az hamarosan kisi
mul, homogén felületté válik, és 
oly módon megvastagszik, mint a 
linocérosz bőre. vagyis azl követően 
nincs az. a külső hatás, ami befolyá
solná. 

LOVAS SZOBOR 
NEM LESZ? 

Információink szerint mégsem 
lesz. gazdagabb városunk az ez
redvég alkalmából egy lovas 
szoborral. A Városházáról kiszi
várogtatott információk szerint 
azért nem lesz. lovas szobor, meri 
bár genetikusok. plasz.likai sebé
szek, antropológusok hosszú hó
napokon át próbálkoztak, sem
miképpen sem sikerült a közös 
vonásokai felfedezni az alkotás 
kezdeményezője, és az alkotás 
tervezeti főszereplője közöli. Az. 
a felvetést, miszerint a ló arcvo
násaiba bele kellene fogalmazni 
az összes döntéshozó arcvonásait 
(értsd. Lóvá - letl önkormányzat) 
végképp elvetették. 

GARAZSAJTO-ATEPITESEK 
Gombamód elszaporodtak a városban a garáz.sajtó-átépílé.si kérelmek, 
tudhattuk meg az. Építéshatóság illetékeseitől. A jelenség bálterében az. áll. 
hogy a városban elterjedt, hogy 2001-től közterület használati díjai kell 
fizetnie azoknak, akik garázsának ajtaja kifelé nyílik. Az. előrelátó polgárok 
máris a hatóság kijátszásába kezdtek, hiszen az. ajlókai billenő ajtóvá 
alakítják, amely nyilaskor a garázstér belsejébe húzódik vissza. 

Hangulatjavító 
intézkedés 

A város a j ö v ő évben pályázatot k íván 
kiírni hangulatjavító referensi állas be
töltésére. Mint megtudhattuk, az új 
szakember feladatkörébe tartozna borús 
napokon a Nap felkeltése, a z é g kékre 
festése, a csodák soron kívüli e l intézése, 
és minden, ami esak a város lakosságá
nak amúgy nagy rossz hangulatai jobbra 
hangolná. Mint megiudiuk az újonnan 
csatasorba áll í tandó szakember számára 
a hangulatjavító intézkedések beveze té 
séhez a köl tségvetésben nem je lö lnek 
meg forrást. így va lósz ínű leg csak egy 
e s z k ö z e marad: a saj tóorgánumok s z e m 
léletének megvál toztatása. Minden toll
forgatóval el kell hitetnie, nem attól 
rossz a helyzet , mert ez a tény. hanem 
mert az. újság megírta. V a g y i s , ha nem 
írjuk meg . nincs is semmi baj. 

KRISZTUS 
A BANKÁR 

. , K r i s z l u s a b a n k á i " c í m m e l ha l lga t 
hattak m e g e lőadás t n e m r é g i b e n a z 
é r d e k l ő d ő k a z e g y i k b e l v á r o s p é n z i n 
tézet m e g n y i t ó j á n . A z e l ő a d á s a z 
e g y i k tö r téne lmi e g y h á z által de l egá l t 
e l ő a d ó t ó l ha l lha t l ak , s bár a m e g á l l a 
pí tás e l s ő r e k i s s é talán m e g l e p ő , d e 
R. M . a tya s z a v a i n y o m á n m i n d e n k i 
m e g g y ő z ő d be le l i a z á l l í tás v a l ó d i s á 
gá ró l . 

UJ VÁROSI 
FŐSZAKÁCS 

A város várhatóiul a jövő évben pá
lyázatot ír ki a város főszakácsi ál
lásának betöltésére. Mint ismeretes 
takarékossági okokból az intézmé
nyi konyhák egy része melegítő
konyhává alakul át. ezétl központi 
konyhákban lő majd az étel. A 
gyermekétkeztetés színvonalát 
emelendő a város főszakácsol ke
res. Meg nem erősítell forrásból 
úgy tudjuk, titkos tárgyalások foly
nak Laci bácsival, a népszerű főző-
sztárral. a Gundel étterem főszaká-
csával. a Hilton séfjével, mi több a 
holland királyi lőszakáccsal is. A 
neves szakácsok valamelyikének 
foglalkoztatására úgy tudjuk a kor
szerűsítés és összevonás nyomán 
megmaradó pénzt jelölték meg a 
honatyák forrásként. E téma kap
csán esell szó arról is, hogy a Köz
gyűlés levélben kérte fel Horváth 
Ilonát. F. Nagy Angélát. Vilma Be
ttit, hogy a város megmaradó kis 
konyhái számára három loglalkoz-
latott által is előállítható, ötlogásos 
menükből álló szakácskönyvei ál
lítsanak össze. Információink sze-
• ini a gasztronómiai magazinokban 
a város e tárgyban receptpályázatot 
leli kiizze. 
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Függőleges: Tamóczky 
Vízszintes: Törőcsik 
így középen kijön a Tüttő. 

Tévedés, nem Marx tőkéje van a kezeinben. 
Az a baj, hogy a városé sincs! 

Agykanizsa Mennyei Jogú Város 
Onkormányzacc 

INTERPELLÁCIÓ 
Kedves Fijjug 

Én Fülig Jilnmy magánkezüleg Interfellációt gyújtok be. mert kurvára 
ráérek. 

Le agaram köröszni az 1 szem üveges Tát atyafit, vagy mit. Tuggyátok aki 
kubaszabb minta Kódzsek. mert nagyobb a fejje, eztet az.ér mondom, mer fan 
ety másig Tát is, de aszfuffrus és I-rejobban NŐ! 

Asztán ott fan szőrmentén a kél szakadt demograta. Asz. egyik egy Buszkú 
Mócsing, aki körmösfont. a másik meg az igazi Metró Holding Marci: Ez. elv 
jó páros, a Teleki meg páratlan. A dicsére! most asz I x elmegy, de esztel nem 
szabad fogózni, mert fertősző. Nem csigász.om tovább asz. érdeklődést, elmon
dom ami ety jó inleifellációlioz a lexükségesebb. 

A lexükségesebb az ety üvek J.-ső oz.táju pálinga! De amilyen smuezig U 
Bezn Ica /aki nem nő/ észtet is a Bürger Pistának kell fimmeirozni, mer a 
Pista meg hadja, hogy a Bezn Ica /aki nem nő/ asztal tegye ami neki 
akaródzik. 

Pedigré a Pista nem ety reppsz.olga tipikus. Sz.okott ő lász.adózjü is. utoljára 
a Spartakussal. mek asztán elég baja fan neki a cucclista dinasztikával. /mekk 
is lepték karácsonyra fekéjjel/ 

A Bwinklner Zoli /akiről begyipari főiskolái nefeznek el/ öccör is elmondja 
a polgári iskolás fijjuknak. hogy mitől döklik az ablukpuczolotól a légy, ha 
elröpül a sz.élrósába. de azok mindent az értelmesző szótárban keresnek. 
Náluk fan a két falspolgármester, az egyik a nagy mellénygonibolós a másik 
mek most slisszolt át a polgárisokhoz, asztán róla nefezték el a Mr Beául, és 
esz. nem ety üres formalinság. 

Még nem szóltam a földeinti Dugovics Tituszról, aki mindig mindenkit 
magával akar romlani. Miiidik ő akar lenni asz első szánni királyi 
drótkövetelődző, de a kisgizdáknál is csak a piros kukoricái száiiíolgattya. 

Ászt hiszem most már kurvára unom eszi a sok rizsát. (igy fan ezzel a 
népem is/meg asztán asz egész, ety naty hazudság. 

Fijjug! igyunk inkább egy pálingái a Zokogó Majomban, addig sem 
történik károkozás. 

Kelt most lent: Nutykanrizsa. decemberieleu ety nap 

A nép ncíébcn. a reszidenciája úllyán 
Fülig .limmy 

m a u á n k e / ü l c ü sk . 

Mélyen Tisztelt 
Nagykanizsaiak! 
Engedjék meg, hogy 
tájékoztassam Önöket, 
hogy a FIDESZ-MA-
GYAR POLGÁRI 
PÁRT NAGYKANI
ZSAI SZERVEZETE 
Ö N K O R M Á N Y Z A T I 
FRAKCIÓJA nevet 
változtatott. Ezentúl a 
TINI DZS1NDZSA 
TEKNŐCÖK néven 
szerepűink. Nagykani
zsa Hős Népét szolgál
juk. 

Maradok tisztelettel: 
BIRKNER ZOLTÁN 

I ,eonardo 

és Sámson varázserejíí fürtjeit 
felajánlom Tóth képviselő 

úrnak... ... ez meglőtte. . . 

1 9 9 9 . december 2 2 . 
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Ide képzeljék el a befektetőket . A h á n y a n v a n n a k , itt m i n d e l férnek. 

Í É Í Í É / IfíiíLlíL]) WSLWm 

És a III'C e g y e n e s b e n adja Itagladi József m i n d e n étkezését . A j ó 
i ) ( ) l ) ( ) tányérján egy d a r a b kasz inóto jás , egy d a r a b sonkatekeres , 
és némi franciasaláta van . V a c s o r á r a m á k o s gubát k a p csak. 

S í i 

1 
i 
v - l 

EZ A MI R Á D I Ó N K E S T V - n k is . 

- Van, aki a ZAKÓT szereli. 
- Titkos tárgyalási folytatok ma

gammal, ele ez. nem publikus. 
- Ha elmondom, elmegy a befekte

tő. 
- Ha elmegy a befektető, hogyan 

mondjam el? 

- M i e n k a K é s z e i , t i e t ek lehe t a Hat-

k a s ! 

- ü g y j ő l a b d á é r t ( f o c i é r i ) m i n -

d e n ( k i ) e l a d ó . . . 

. az Atti la az ovik kontlérjait s zámolgat ja , a Pali ott repül egy 
üzleti tárgyalásra . . ." 

Elmúl t 3/4 5 és m é g n e m 
t u d t a m e l m o n d a n i a 
Gazdaság i Bizot tság 

vé l eményét . Ez azért is 
aggá lyos , mert így n e m 

tudják a m i n d i g távol 
levők, hogy mi volt a 

v é l e m é n y ü k . 

1 9 9 9 . d e c e m b e r 22 . 



Elölről Tóth kisebbség, hátulról: FIDESZ, KONYEC! 

Adok én neked... Királyfit! 

Alapanyagot merítek. 

IMRE HERCEG 
A Kanizsa TV népszerű 

főszerkesztője megtalálta 
a mikrofonját. 

Kis pénz, kis foci? 
Nagy pénz, nagy foci? 
Nagy pénz, kis foci? 
Kis pénz. nagy foci? 
Majd a testület eldönti! 

TUDJUK, MERJÜK, ESSZÜK... Ne c sak együnk, igyunk is! 
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24 1 9 9 9 . d e c e m b e r 16 . 

Raji h a g y o m a k e z e m n y o m á t a városon . KUTYA-MACSKA KOALÍCIÓ 
Ezek is összefeküdtek! 

„Azért jöttem, hogy tüzet hozzak, és mi mást akarnék, mint hogy 
ÉGJEN." 

(//. Ottokár Püspök) Ez meg egy másik történet. 

Én meggyújtom, aztán vigye más! Ez mind szemét! 


